
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.8493
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές από

το ∆ηµοτικό Σχολείο του Πόρτο Ράφτη, το 2ο Γυµνάσιο Καλυβίων, το
∆ηµοτικό Σχολείο Προκοπίου Ιστιαίας Εύβοιας, το Γυµνάσιο Αγίου
Κωνσταντίνου Τριχωνίδας Αιτωλοακαρνανίας και το 16ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Καλαµάτας, σελ.8457,8463,8473,8480,8492

3. Επί του Κανονισµού, σελ.8454,8455
4. Ανακοινώνονται εργασίες των Κοινοβουλευτικών Επιτροπών,

σελ.8455
5. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.8482,8483

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.8435
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.8437-8445
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την απόφαση του

∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων για τους συµβασιούχους
κ.λπ., σελ.8446

β) Προς τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά µε τη
∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης κ.λπ., σελ.8448

γ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i. σχετικά µε την αντιµετώπιση της περιβαλλοντικής καταστροφής

στο Μαλιακό Κόλπο κ.λπ., σελ.8449
ii.σχετικά µε τα προγράµµατα αγροτικού εξηλεκτρισµού, σελ.8452
δ) Προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε την υπόθεση της

εταιρείας «JUMBΟ» κ.λπ., σελ.8451
ε) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων

Έργων, σχετικά µε την επίλυση του κυκλοφοριακού προβλήµατος
στον Πειραιά κ.λπ., σελ.8453

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση και ψήφιση επί των άρθρων και των τροπολογιών του

σχεδίου νόµου του Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προ-
στασίας: «Αναδιοργάνωση Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας
(Σ.ΕΠ.Ε.), ρύθµιση θεµάτων Οργανισµών εποπτευοµένων από το
Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και άλλες δια-
τάξεις», σελ.8458,8493

2. Κατάθεση Εκθέσεων ∆ιαρκών Επιτροπών:
α) Η ∆ιαρκής Επιτροπής Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέ-

σεων καταθέτει τις Εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουργείου
Εξωτερικών:

i. «Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Εξωτερικών των
Ηνωµένων Πολιτειών του Μεξικού για τη συνεργασία µεταξύ της ∆ι-
πλωµατικής Ακαδηµίας του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Ινστιτούτου Matias Romero του Υπουργείου
Εξωτερικών των Ηνωµένων Πολιτειών του Μεξικού», σελ.8487

ii. «Κύρωση της Συµφωνίας της 14ης Σεπτεµβρίου 2007 σχετικά µε
τις Ρυθµίσεις Χώρας Υποδοχής για τη Γραµµατεία του Συµβουλίου
Περιφερειακής Συνεργασίας µεταξύ του Συµβουλίου Υπουργών της
Βοσνίας και Ερζεγοβίνης, αφ’ ενός, και των λοιπών Κρατών που συµ-
µετέχουν στην ∆ιαδικασία Συνεργασίας Χωρών Νοτιοανατολικής Ευ-
ρώπης και της Αποστολής των Ηνωµένων Εθνών για την Προσωρινή
∆ιοίκηση του Κοσσυφοπεδίου, για λογαριασµό του Κοσσυφοπεδίου,
σύµφωνα µε την Απόφαση υπ’ αρ. 1244 του Συµβουλίου Ασφαλείας
των Ηνωµένων Εθνών, αφ’ ετέρου, της Κοινής ∆ιακήρυξης της 27ης
Φεβρουαρίου 2008 για την Σύσταση του Συµβουλίου Περιφερειακής
Συνεργασίας και του προσαρτηµένου σ’ αυτήν Καταλόγου των συµ-
µετεχόντων Κρατών και του Καταστατικού Χάρτη του Συµβουλίου,
καθώς και των Συµπερασµάτων της Περιφερειακής Τράπεζας του
Συµφώνου Σταθερότητας της 16ης Νοεµβρίου 2006», σελ.8487

β) Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την
Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Τουριστικής Ανάπτυ-
ξης: «Λειτουργική τακτοποίηση και λοιπές διατάξεις», σελ.8487

γ) Η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την Έκ-

θεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονο-
µικών: «Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ, 2008/8/ΕΚ και
2007/74/ΕΚ, διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ και 2006/69/ΕΚ,
διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου, Φ.Π.Α. και λοιπών
φορολογιών και λοιπές διατάξεις», σελ.8492

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί του Κανονισµού:
ΜΕΛΑ Ε., σελ.8454
ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ Ε., σελ.8455

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι., σελ.8482,8483
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ.8482,8483
ΤΖΑΜΤΖΗΣ Ι., σελ.8482,8483

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΛΑΒΑΝΟΣ Α., σελ.8446
ΑΝΤΩΝΙΟΥ Α., σελ.8450
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ.8454
∆ΕΝ∆ΙΑΣ Ν., σελ.8451,8452
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β., σελ.8452
ΜΠΟΥΡΑΣ Α., σελ.8448,8449
ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ Θ., σελ.8453,8454
ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ Μ., σελ.8449,8450,8451,8452,8453
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ.8446,8447
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α., σελ.8451
ΣΤΑΥΡΟΥ Α., σελ.8449

∆. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας:

Α∆ΡΑΚΤΑΣ Π., σελ.8470,8471
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ.8480
ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ ∆., σελ.8472
ΒΛΑΧΟΣ Γ., σελ.8476
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ.8474
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ.8475
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ.8490,8491
ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ Σ., σελ.8458,8484,8488,8492
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ., σελ.8488
ΚΑΤΡΙΝΗΣ Μ., σελ.8461,8462,8463,8491
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β., σελ.8479,8480
ΚΟΣΜΙ∆ΗΣ Ι., σελ.8483
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ.8471,8472
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ.8464,8491
ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ ∆., σελ.8485,8486
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α., σελ.8477,8479
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ.8486
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ.8487
ΝΤΟΛΙΟΣ Γ., σελ.8484,8490
ΠΑΓΚΑΛΟΣ Θ., σελ.8487
ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ Ε., σελ.8469
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ.8469,8471,8482
ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ Φ., σελ.8467,8468
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.8465,8466,8467,8492
ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ Π., σελ.8477
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α., σελ.8463
ΣΟΥΡΛΑΣ Γ., σελ.8471
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ.8489
ΤΖΑΜΤΖΗΣ Ι., σελ.8481
ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Μ., σελ.8474
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΓΙΑΝΝΗΣ ∆., σελ.8460
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π., σελ.8488

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΖ’

Πέµπτη 30 Απριλίου 2009



Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΖ’

Πέµπτη 30 Απριλίου 2009

Αθήνα, σήµερα στις 30 Απριλίου 2009, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.32’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΛΣΑΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Κωνσταντίνο Αϊβα-
λιώτη, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρετα στο λειτουρ-
γικό πρόβληµα του ογκολογικού ξενώνα «ΕΛΠΙ∆Α» λόγω
καθυστέρησης πρόσληψης προσωπικού.

2) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Οργανώσεις Παραγωγών βιοµη-
χανικής Ντοµάτας Αµαλιάδας - Γαστούνης Νοµού Ηλείας ζητούν
τη σωστή εφαρµογή της ΚΥΑ 3898/21-03-2008 καθώς και τη στή-
ριξη των πραγµατικά καλλιεργητών βιοµηχανικής ντοµάτας.

3) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο γίνεται διαµαρτυρία
γιατί στις προτάσεις του ΥΕΝ για κατασκευή έργων στα διάφορα
λιµάνια της χώρας δεν συµπεριλαµβάνεται το λιµάνι Κατακόλου.

4) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο διαµαρτύρεται η Κίνηση
Πολιτών υπέρ Σεισµόπληκτων - Πυρόπληκτων Νοµού Ηλείας
γιατί δεν χορηγείται µέχρι σήµερα το ποσό των 2.000 ευρώ που
αφορά τις περιπτώσεις επισκευής κατοικιών στο νοµό τους.

5) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
γκαιότητα πρόσληψης προσωπικού για τη σωστή λειτουργία του
Κάστρου Χλεµούτσι Νοµού Ηλείας.

6) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβεστικού Σώ-
µατος Περιφέρειας Ηπείρου ζητεί την άµεση κάλυψη των κενών
οργανικών θέσεων στις Πυροσβεστικές Υπηρεσίες του Νοµού
Ιωαννίνων.

7) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μεγαλόπολης Νοµού Αρκαδίας
ζητεί οικονοµική συνδροµή για την αντικατάσταση των αµιαντο-
σκεπών στις κατοικίες των Οικισµών ΜΟΜΑ που βρίσκονται στις
παρυφές της πόλης.

8) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΒΕΡΕΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εκπολιτιστικός Σύλλογος Καλα-
βρούζας Νοµού Αιτωλοακαρνανίας διαµαρτύρεται για την
εγκατάσταση λατοµείου στην περιοχή του.

9) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο
Πέλλας ζητεί να καλυφθεί από τον ΕΛΓΑ η απώλεια του αγροτι-
κού εισοδήµατος των σπαραγγοπαραγωγών του Νοµού εξαιτίας
των δυσµενών καιρικών συνθηκών.

10) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία γονείς µαθητών ζη-
τούν να µην περιθωριοποιηθεί το µάθηµα των Θρησκευτικών και
να συνεχίσει να διδάσκεται όπως µέχρι σήµερα.

11) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ηµοτικός Συν-
δυασµός ∆ήµου Βεγορίτιδας «Μαζί για τη Βεγορίτιδα» ζητεί να
υπογραφεί η απαραίτητη ΚΥΑ µε την οποία θα δίδεται η δυνατό-
τητα διάθεσης των αδιάθετων µήλων της περιοχής, ως επισιτι-
στική βοήθεια σε νοσοκοµεία κ.λπ..

12) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Θήρας ζητεί τον επανακαθο-
ρισµό των αντικειµενικών αξιών στην Κοινότητα της Ανάφης.

13) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρύτανης του Πανεπιστηµίου Αιγαίου
ζητεί την επίλυση θεµάτων χρηµατοδότησης, προγραµµατισµού
και στελέχωσης του Πανεπιστηµίου.

14) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Εργαζοµένων ∆ΕΗ Νησιών «ΚΑ-
ΝΑΡΗΣ» διαµαρτύρεται για την κατάργηση της βάρδιας του ΑΣΠ
Άνδρου κ.λπ..

15) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων Γ.Ν.Σύρου
ζητεί να γίνουν άµεσα προσλήψεις προσωπικού κ.λπ..
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16) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Κρητών Σύρου
ζητεί τη µόνιµη ακτοπλοϊκή σύνδεση της Σύρου µε την Κρήτη.

17) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Κυκλάδων ζητεί την τροπο-
ποίηση του νόµου 3621/2007.

18) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Εξωµβούργου Τήνου Νοµού Κυ-
κλάδων διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση της εκταµίευσης
των εγκεκριµένων χρηµατοδοτήσεων για έργα υποδοµής στην
περιοχή του.

19) Ο Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΗΛΙΑΣ ΛΑΜΠΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η χρηµατοδότηση
αποχετευτικών έργων στο Νοµό Ρεθύµνης.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Σµαρίου
Ηρακλείου Κρήτης ζητεί την άµεση συντήρηση και ανάδειξη των
µνηµείων που προσδιορίζουν την « Ακρόπολη Σµαρίου».

21) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Χανίων και ο Πρόεδρος
της Κοινότητας Γαύδου ζητούν τη χρηµατοδότηση της αποκα-
τάστασης των ζηµιών στο οδικό δίκτυο και άλλες υποδοµές της
Νήσου Γαύδου, από τη θεοµηνία της 5ης Απριλίου.

22) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγγε-
λίες για τις αυθαιρεσίες του ΟΑ∆ΥΚ στον ποταµό Κοιλιάρη.

23) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Κυνηγετικός Σύλλογος Κοζάνης
<<ΑΡΤΕΜΙΣ>> ζητεί την άµεση αποσαφήνιση του πλαισίου λει-
τουργίας της Οµοσπονδιακής Θηροφυλακής.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Θεόδωρος Τενέζος ζητεί
τη δηµιουργία ενός κράτους δικαίου και ισονοµίας χωρίς ταξι-
κές και οικονοµικές διαφορές κ.λπ..

25) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος διαµαρτύρεται για την υψηλή φορολόγηση
των Πολυτέκνων.

26) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Αναπλη-
ρωτών Εκπαιδευτικών ζητεί την άµεση απόσυρση της προς ψή-
φιση τροπολογίας που αφορά τους εκπαιδευτικούς γενικών
ειδικοτήτων των πρώην Σχολών Μαθητείας του ΟΑΕ∆, οι οποίοι
εντάσσονται από τη σχολική χρονιά 2009-2010 και εξής στους
πίνακες των αναπληρωτών και ωροµισθίων του ΥΠΕΠΘ.

27) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδος Τµήµα
Ηπείρου ζητεί αλλαγές στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση για την οµαλή
εφαρµογή στην περιφέρεια του νόµου 3316/2005 που αφορά
στις µελέτες του δηµοσίου.

28) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΕΛΛΗΣ - ΘΕΟ-
∆ΟΣΙΑ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επι-
τροπή Αλιέων Λήµνου ζητεί να επιτραπεί για τους ψαράδες του
νησιού το ψάρεµα στα τρία µίλια από την ακτή κ.λπ.

29) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Εργαζοµένων ∆ΕΗ Νησιών «ΚΑ-
ΝΑΡΗΣ» ζητεί τον προγραµµατισµό από τη ∆ΕΗ ξεχωριστής προ-
κήρυξης πρόσληψης προσωπικού για την κάλυψη των αναγκών
των νησιών.

30) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΠΑΓΙΑΝΝΑΚΗΣ και
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµος Ευρωστίνης Νοµού Κορινθίας ζητεί τη λήψη µέ-
τρων για την αντιµετώπιση της διάβρωσης της ακτογραµµής του
Κορινθικού Κόλπου, που παρατηρείται εντονότερο στην περιοχή
του.

31) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Α’
Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία οι Έπαρχος, ∆ήµαρχος και φορείς της Μήλου δια-
µαρτύρονται για την ανεπαρκή ακτοπλοϊκή σύνδεση των άγονων
γραµµών Πειραιά - Μήλου - Θήρας - Κάσου - Καρπάθου και
Ρόδου.

32) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία Πολιτιστικοί Σύλλογοι και Ενώσεις
Επαγγελµατιών της περιοχής του Ωρωπού Αττικής ζητούν να κα-
ταργηθεί ο Σταθµός διοδίων Αφίδναι κ.λπ..

33) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Νικολέττα Ζώη - Καρρά δια-
µαρτύρεται για την απόρριψη µετεγγραφής του γιού της από
ΤΕΕ σε ΤΕΙ.
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 14166/11/02/2009 ερώτηση του Βουλευτή

κ. Σκουλά Ιωάννη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 21815 έγγραφο από
τον Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μάριο
Σαλµά η ακόλουθη απάντηση:



8438 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8440 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

2. Στην µε αριθµό 14172/11/02/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Τσουρή Ελπίδας δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/134 έγγραφο

από τον Υφυπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτι-
κής Πολιτικής κ. Πάνο Καµµένο η ακόλουθη απάντηση:
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8442 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

3. Στην µε αριθµό 14176/11/02/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Ζιώγα Ιωάννη, Καλαντίδου Σοφίας δόθηκε µε το υπ αριθµ.

1226 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης Νικόλαο - Γεώρ-
γιο ∆ένδια η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 14202/11/02/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 4901Β έγγραφο

από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
Έργων κ. Σταύρο Καλογιάννη η ακόλουθη απάντηση:



8444 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 14267/12/02/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γκατζή Νικολάου, Κανταρτζή Αχιλλέα, Σκυλλάκου Αντώ-
νιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1988 έγγραφο από τον Υφυπουργό

Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων κ. Θεµιστοκλή
Ξανθόπουλο η ακόλουθη απάντηση:



8446 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 732/27-4-2009 επίκαιρη

ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξανδρου Αλαβάνου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την απόφαση του ∆ι-
καστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων για τους συµβασιού-
χους κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αλαβάνου έχει ως εξής:
«Η απόφαση του ∆ικαστηρίου Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων (∆ΕΚ)

δίνει νέες δυνατότητες στους συµβασιούχους του ∆ηµοσίου, των
Νοµικών Προσώπων ∆ηµοσίου ∆ικαίου και των δηµοσίων επιχει-
ρήσεων να διεκδικήσουν την µετατροπή των συµβάσεών τους
ορισµένου χρόνου ή έργου σε αορίστου. Με την απόφαση του
αυτή το ∆ΕΚ µεταξύ άλλων:

-Αναγορεύει ως ισοδύναµο νοµοθετικό µέτρο προς την οδη-
γία 99/70 το άρθρο 8 του ν. 2112/20 µε την πρόσθετη επισή-
µανση ότι πρέπει να εφαρµόζονται οι διατάξεις του εσωτερικού
δικαίου ώστε να αποτρέπεται η καταχρηστική χρησιµοποίηση
των διαδοχικών συµβάσεων εργασίας ορισµένου χρόνου ή
έργου.

-Θεωρεί υπό προϋποθέσεις ως καταχρηστική την επανάληψη
συµβάσεων ορισµένου χρόνου ή έργου όταν οι λειτουργικές ανά-
γκες που καλύπτουν οι συµβασιούχοι είναι στην πραγµατικότητα
πάγιες και διαρκείς.

∆εδοµένης της ανωτέρω απόφασης και του γεγονότος ότι η
ελληνική Κυβέρνηση εξακολουθεί να παραβιάζει την οδηγία
99/70, αφού είναι κανόνας η κάλυψη παγίων και διαρκών ανα-
γκών του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα µε συµβασιούχους ορι-
σµένου χρόνου ή έργου,

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Τι νοµοθετικά µέτρα προτίθεται να αναλάβει προκειµένου να

δικαιωθούν οι συµβασιούχοι ορισµένου χρόνου ή έργου που κά-
λυπταν ή καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες και εξαιρέθη-
καν παρανόµως από τις ευνοϊκές διατάξεις της οδηγίας 99/70
για την µετατροπή των συµβάσεών τους σε αορίστου χρόνου;

Τι µέτρα θα αναλάβει η Κυβέρνηση προκειµένου να σταµατή-
σει την απαράδεκτη και προσβλητική πρακτική της πρόσληψης
χιλιάδων συµβασιούχων ορισµένου χρόνου ή έργου ή µέσω προ-
γραµµάτων «STAGE» για την κάλυψη πάγιων και διαρκών ανα-
γκών του δηµοσίου, γεγονός που αφενός στερεί από τους
εργαζόµενους κάθε δυνατότητα απόκτησης σταθερών εργασια-
κών σχέσεων µε διασφάλιση των εργασιακών και ασφαλιστικών
τους δικαιωµάτων και αφετέρου στερεί από το δηµόσιο τη δυ-
νατότητα απόκτησης έµπειρων και ικανών στελεχών που θα προ-
σλαµβάνονται µε αξιοκρατικά κριτήρια;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου Αλαβάνου θα απαντήσει ο
Υπουργός Εσωτερικών κ. Παυλόπουλος.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ γιατί µου δίνετε την ευκαιρία,

µε αφορµή την επίκαιρη ερώτησή σας, να διευκρινίσω ορισµένα
πράγµατα σχετικά µε την απόφαση αυτή η οποία, όπως ξέρετε,
ολοκληρώνει µια σειρά από αµφισβητήσεις που υπήρξαν ως
προς το προεδρικό διάταγµα 164/2004 και την ερµηνεία του Συ-
ντάγµατος -και συγκεκριµένα του άρθρου 103 παράγραφος 8-
για τους συµβασιούχους.

Τα κύρια δεδοµένα της απόφασης αυτής είναι δύο. Πρώτο δε-
δοµένο: Αποδέχεται ότι η νοµοθεσία που στηρίζεται στο προε-
δρικό διάταγµα 164/2004 σηµαίνει την πλήρη προσαρµογή προς
το κοινοτικό κεκτηµένο σχετικά µε τους συµβασιούχους, κάτι που
δεν υπήρχε προηγουµένως. Είχαµε ένα τεράστιο κενό από το
2004 διότι η νοµοθεσία που υπήρχε ουδέποτε προσάρµοσε τα
ελληνικά δεδοµένα στην κοινοτική πραγµατικότητα.

Το δεύτερο όµως το οποίο λέει η απόφαση αυτή, αφού προη-
γουµένως σταθµίζει ό,τι µέτρα έχουµε πάρει, ήτοι και την εφαρ-

µογή του διατάγµατος και, βεβαίως, τη µοριοδότηση στη συνέ-
χεια, συνίσταται στο ότι τα µέτρα αυτά είναι απολύτως επαρκή.
Λέει όµως ότι εναπόκειται στον δικαστή ο οποίος εφαρµόζει την
εσωτερική νοµοθεσία από κει και πέρα να προσθέσει εγγυήσεις
σ’ ό,τι αφορά τους συµβασιούχους.

Κύριε Πρόεδρε, η λέξη-κλειδί στην απόφαση αυτή είναι η ανα-
φορά στον εσωτερικό νοµοθέτη. Εδώ περιλαµβάνεται, κατά
κύριο λόγο, ο συντακτικός νοµοθέτης, ορθότερα ο αναθεωρητι-
κός γιατί το άρθρο 103 παράγραφος 8 αναθεωρήθηκε κατά την
Συνταγµατική Αναθεώρηση του 2001. Με πάρα πολύ προσεκτικό
τρόπο το ∆ΕΚ δεν θέλει να φέρει σε αντίθεση την κοινοτική τάξη
µε το Σύνταγµα γιατί γνωρίζετε το µεγάλο πρόβληµα που υπάρ-
χει όσο δεν υφίσταται κράτος Ευρωπαϊκής Ένωσης και γνωρί-
ζετε τι ζήτηµα δηµιουργείται σχετικά µε αυτή την ιεράρχηση των
κανόνων δικαίου, ιδίως δε του Συντάγµατος.

Κατόπιν τούτου, τονίζω ότι έχουµε προσαρµοσθεί. Υπάρχει
εκείνο το τµήµα της νοµοθεσίας µας που έκανε αορίστου χρό-
νου 33.000 ανθρώπους γιατί αυτό επέτρεπε αυτή η µεταβατική
περίοδος πριν από τη Συνταγµατική Αναθεώρηση του 2001 και
µετά.

Από εκεί και πέρα υπάρχει αυξηµένη µοριοδότηση. Από 40%
το πήγα 50%. Αφορά όχι µόνο στη θέση που έχει ο συµβασιού-
χος αλλά σε πολύ ευρύτερο κύκλο. Και εδώ θα µείνουµε. Θέλω
να τονίσω προς κάθε κατεύθυνση για να µην παραπληροφορού-
νται οι συµβασιούχοι -όχι από εσάς αλλά γενικότερα από διά-
φορα που λέγονται- ότι µετατροπή των συµβάσεων ορισµένου
χρόνου σε αορίστου χρόνου είτε είναι συµβάσεις εργασίας είτε
συµβάσεις έργου είναι αδύνατη λόγω Συντάγµατος. Κατόπιν τού-
του δεν πρόκειται να έρθει καµµία ρύθµιση που να µετατρέπει
αυτοµάτως τις συµβάσεις αυτές. Και δεν θα µπορούσε να έρθει.
Το απαγορεύει το Σύνταγµα.

Εναπόκειται στα δικαστήρια να είναι εγγυητές του να µην
υπάρχει καταχρηστική ανανέωση των συµβάσεων, αλλά ως εδώ.
Και ίσα-ίσα αυτό που πρέπει να κάνουµε εδώ και στο οποίο ο κοι-
νοβουλευτικός έλεγχος πρέπει να αποβλέπει είναι οι περιπτώ-
σεις όπου η διοίκηση καταχρηστικά ανανεώνει τις συµβάσεις,
αυτές να αναδεικνύονται σε επίπεδο κοινοβουλευτικού ελέγχου.
Κατά τα άλλα, άλλη νοµοθετική ρύθµιση δεν πρόκειται να έρθει
και γιατί έχουµε πλήρως προσαρµοστεί –το είπε η απόφαση
αυτή- και γιατί το Σύνταγµα δεν το επιτρέπει.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Κύριε Αλαβάνο, έχετε το λόγο για δυο λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-

κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς):
Κύριε Υπουργέ, είναι δεκαπέντε χρόνια περίπου από την προ-
σωπική µου παρουσία στην πολιτική ζωή όπου ένα από τα κε-
ντρικά ζητήµατα και για µένα και για τον χώρο µου, τον
Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς, είναι τα θέµατα των συµ-
βασιούχων. Και δεν θα το βάλουµε κάτω. Περίµενα από εσάς να
είστε πιο γενναίος και να αναγνωρίσετε όλες τις διαστάσεις της
απόφασης του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου που αλλάζουν τα δε-
δοµένα που ίσχυαν µέχρι την προηγούµενη, πριν εκδοθεί η από-
φαση. Να αναγνωρίσετε επίσης και τους εντοπισµούς ευθυνών
που γίνονται από το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο.

Πηγαίνοντας η υπόθεση στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο µέσα από
προδικαστικό ερώτηµα δικαστή ή δικαστίνας του Μονοµελούς
Πρωτοδικείου Ρεθύµνης –και δίνει δηµόσια συγχαρητήρια- εσείς,
κύριε Υπουργέ, βγήκατε και µέσω των υπηρεσιών ζητήσατε από
το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο να θεωρηθεί απαράδεκτη η συζήτηση
του ερωτήµατος. Το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο λέει «Όχι, είναι πα-
ραδεκτή η συζήτηση του ερωτήµατος». Μπαίνετε στην ίδια δια-
δικασία του διατάγµατος Ρέππα που ήταν πολύ χειρότερο από το
δικό σας, το δέχοµαι, αλλά το οποίο απορρίφθηκε, έγινε κριτική
από το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο.

Η δική σας στάση θα έπρεπε να ήταν αυτό που κάνετε µε τις
συντάξεις των γυναικών. ∆υστυχώς, µια αρνητική απόφαση του
Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου λέτε: «Θα την εφαρµόσουµε». Εδώ
γιατί δεν το λέτε αυτό;

Τι λέει το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο; Κάνει παραδεκτό πρώτον το
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θέµα που θέτει το Πρωτοδικείο Ρεθύµνης. ∆εύτερον, το Ευρω-
παϊκό ∆ικαστήριο λέει: «Αφήστε τα περί Συντάγµατος» διότι όχι
µόνο υπήρχε η οδηγία από το 1990 της Ευρωπαϊκής Ένωσης
αλλά από το 1999 µε τη δηµοσίευσή της εδώ στην Ελλάδα είχε
ενσωµατωθεί στο δίκαιο και στηρίζει την ισχύ του υπερεθνικού
του Κοινοτικού ∆ικαίου απέναντι στο Ελληνικό ∆ίκαιο.

Τι άλλο λέει το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο; Λέει, «Κοιτάξτε να
δείτε, έχετε την οδηγία 164», Παυλόπουλου που λέµε εµείς,
«Αλλά δεν µπορείτε εσείς να απαγορεύσετε στον εθνικό δικαστή
να κρίνει το θέµα» πράγµα το οποίο δυστυχώς είχε γίνει µε µια
απαράδεκτη απόφαση του Αρείου Πάγου, 19/2007, η οποία ήρε
µια προηγούµενη απόφαση, τη 18/2006. Το πρώτο δεδοµένο που
έπρεπε να παραδεχθείτε είναι ότι η απαγόρευση του Αρείου
Πάγου στα δικαστήρια να ασχολούνται µε τις υποθέσεις των
συµβασιούχων µε βάση την απόφαση 19/2007 σήµερα δεν ισχύει.

Τι άλλο λέει το δικαστήριο; Λέει το δικαστήριο: «Έχετε την
οδηγία 164 αλλά ενδεχοµένως βάζει περιορισµούς, γι’ αυτό ως
εθνικός δικαστής πια θα κρίνεται µε βάση τα δεδοµένα το πνεύµα
της οδηγίας και µε βάση τον ν. 2112/1920». Ένας νόµος του Βε-
νιζέλου! Είναι ντροπή! Μιλάµε για έναν νόµο δύο χρόνια πριν την
Μικρασιατική Καταστροφή που πάει να στηρίξει τα συµφέροντα
των εργαζοµένων ανταποκρίνεται στις επιταγές, στο γράµµα και
στο πνεύµα της οδηγίας.

Εποµένως, αυτό που είναι πάρα πολύ σηµαντικό είναι ότι σπάει
η απαγόρευση. ∆ιαβάζω την απόφαση του Εθνικού ∆ικαστηρίου
γιατί πιστεύω ότι αυτό είναι το πιο κρίσιµο συµπερασµατικό στοι-
χείο: «Εναπόκειται εποµένως στο αιτούν δικαστήριο» -Ρεθύµνης
και το κάθε Ρεθύµνης- «να ερµηνεύσει και να εφαρµόζει τις κρί-
σιµες διατάξεις του εσωτερικού δικαίου κατά το µέτρο του δυ-
νατού και εφόσον δεν έχει γίνει καταχρηστική χρησιµοποίηση
διαδοχικών συµβάσεων εργασίας ορισµένου χρόνου κατά τρόπο
ώστε να επιβληθεί η προσήκουσα κύρωση για την καταχρηστική
χρησιµοποίηση αυτή και να εξελιχθούν οι συνέπειες της παρα-
βίασης του Κοινοτικού ∆ικαίου. Το εν λόγω δικαστήριο οφείλει
στο πλαίσιο αυτό να κρίνει κατά πόσο οι διατάξεις του άρθρου
τάδε του νόµου 2112/1920 µπορούν ενδεχοµένως να εφαρµο-
στούν κατόπιν ερµηνείας σύµφωνης προς την οδηγία».

Καταλήγοντας –και ευχαριστώ για την ανοχή σας, κυρία Πρό-
εδρε, αλλά καταλαβαίνετε ότι είναι ένα πολύ σηµαντικό θέµα-
πρώτον, συµφωνείτε ότι πλέον τα εθνικά δικαστήρια µε βάση την
απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου θα αποφασίζουν συγκε-
κριµένα για κάθε υπόθεση;

∆εύτερον, συµφωνείτε ότι όσοι εργαζόµενοι συνεχίζουν να
δουλεύουν µε αποφάσεις εθνικών δικαστηρίων αλλά λόγω Ελε-
γκτικού Συνεδρίου δεν πληρώνονται, πρέπει να πληρωθούν και
µάλιστα αναδροµικά;

Τρίτον, συµφωνείτε ότι µαζί µε την οδηγία 164 πια θα είναι και
ο νόµος 2120;

Τέταρτον και τελευταίο, κύριε Υπουργέ, γιατί να µην γίνει µια
νοµοθετική προσαρµογή σ’ αυτή την απόφαση του δικαστηρίου
ώστε να µην έχουµε χιλιάδες προσφυγές συµβασιούχων τις
οποίες τώρα θα κερδίσουν; Γιατί δεν διευκολύνετε τα πράγµατα;
Θα ήθελα απαντήσεις σ’ αυτά τα ερωτήµατα.

Εγώ θα ήθελα να διαβεβαιώσω τους συµβασιούχους ότι ανοί-
γει ένας καινούριος δρόµος του οποίου την κατάληξη µπορεί να
διευκολύνει η Κυβέρνηση, αλλιώς µπορούν τα δικαστήρια να
ασχολούνται συνεχώς µ’ αυτή την υπόθεση.

Να καταθέσω όµως στα Πρακτικά και την απόφαση του Ευ-
ρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, την οποία θεωρώ εξαιρετικά σηµαντική,
αλλά και το non paper που δώσατε, κύριε Υπουργέ. Ένα non
paper που πήγε στις εφηµερίδες, αναφέρθηκε σχεδόν αυτολε-
ξεί από την κρατική τηλεόραση και το οποίο δεν αναφέρεται σε
κανένα ουσιαστικό ζήτηµα, απλώς εµφανίζει το θέµα σαν επιτυ-
χία της κυβέρνησης Καραµανλή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Καταθέστε τα,

κύριε Αλαβάνο.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Αλέξανδρος Αλα-
βάνος, καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της

∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ο Υπουργός

Εσωτερικών κ. Προκόπης Παυλόπουλος έχει το λόγο.
Κύριε Υπουργέ, θα έχω ανοχή και για σας.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

Κύριε Πρόεδρε, µπορεί να υπερβώ τον χρόνο µου κατά ένα µε
δύο λεπτά αλλά είναι ανάγκη.

Κύριε Πρόεδρε, τονίζω ένα πράγµα. Και το τονίζω προς όλους
εκείνους των οποίων την αγωνία καταλαβαίνω. ∆εν υπάρχει πε-
ρίπτωση -και ας µην οδηγηθούν σε δικαστικές περιπέτειες που
θα τους κοστίσουν- µετατροπής συµβάσεων ορισµένου χρόνου
ή έργου αυτοµάτως σε αορίστου. Τελείωσε αυτό γιατί το απα-
γορεύει το Σύνταγµα. Έχουµε τρεις αποφάσεις ολοµελειών: Συµ-
βουλίου της Επικρατείας, Αρείου Πάγου, Ελεγκτικού Συνεδρίου.
Αυτό δεν είναι δυνατό. Και το ορίζει σαφώς και η απόφαση του
∆ΕΚ. Γι’ αυτό το λέω και οφείλω να το διευκρινίσω, διότι θα αρ-
χίσουν πάλι οι αµφισβητήσεις και οι περιπέτειες ενώ το ξεκαθα-
ρίζει το δικαστήριο.

Πρώτα-πρώτα ως Βουλευτές, µέλη του Κοινοβουλίου ξέρουµε
ότι όταν αναθεωρήσαµε το Σύνταγµα στο άρθρο 103, παράγρα-
φος 8, το 2001 ρητά είπαµε ότι απαγορεύεται αυτή η µετατροπή.
Αυτό το δικαστήριο το σέβεται απολύτως. Σας διαβάζω το συ-
γκεκριµένο σκεπτικό: «Κατά την έννοια της ρήτρας 5, σηµείο 1»
η βασική ρήτρα για την οποία µιλάµε: «Η συµφωνία αυτή δεν
αποτελεί κώλυµα για την εφαρµογή ενός κανόνα της εθνικής νο-
µοθεσίας που απαγορεύει απόλυτα στο δηµόσιο τοµέα να µετα-
τρέπει την σύµβαση εργασίας αορίστου χρόνου, µια σειρά
διαδοχικών συµβάσεων εργασίας κ.λπ.». Γιατί το είπα αυτό; Σας
το είπα επειδή δεν θέλει να µπαίνει το ∆ικαστήριο σε θέµα ιε-
ραρχήσεων των κανόνων δικαίου. Γνωρίζετε την νοµολογία του.

Ξέρετε πολύ καλά τι µπορεί να προκύψει όσο δεν έχουµε την
Ευρωπαϊκή Ένωση κράτος, µε οργανωµένη εσωτερική έννοµη
τάξη ενιαία και σε συνταγµατικό επίπεδο. Αποφεύγει ως τότε το
∆ικαστήριο να µπαίνει σε θέµατα σύγκρουσης µε το Σύνταγµα.
Γι’ αυτό το είπε αυτό εδώ. ∆ηλαδή, λέει απλά τί; «Αν έχετε κανέ-
ναν κανόνα δικαίου και δη υπερκείµενο, όπως είναι το Σύνταγµα
που το απαγορεύει για µένα είναι θεµιτό». Και αυτό κάνει. Μας
λέει: «Σεβαστείτε το Σύνταγµά σας».

Το Σύνταγµα λοιπόν το λέει προς κάθε κατεύθυνση, για όλους
τους συµβασιούχους, που ξέρουν και την αγωνία µου, γιατί
33.000 έγιναν αορίστου χρόνου διότι τόσοι µπορούσαν να γίνουν.
Παραπέρα δεν µπορούσε να γίνουν.

Τι είπε παρακάτω το ∆ικαστήριο; Το ∆ικαστήριο λέει: «Στο αι-
τούν δικαστήριο εναπόκειται πάντως να εκτιµήσει κατά πόσο οι
προϋποθέσεις εφαρµογής, καθώς και η εφαρµογή στην πράξη
των κρίσιµων διατάξεων του εσωτερικού δικαίου, καθιστούν τις
διατάξεις αυτές κατάλληλο µέτρο για να αποτρέπεται και εν ανά-
γκη να τιµωρείται η καταχρηστική χρησιµοποίηση από τις ειδι-
κές αρχές διαδοχικών συµβάσεων». ∆εν λέει πουθενά ότι µε τον
τρόπο αυτό επιτρέπει στο δικαστήριο να πει «µετατρέπω». Λέει
«να αποτρέπει ή να τιµωρεί». Τι θα πει «να τιµωρεί»; Ακόµα και αν
χρειαστεί να βάλουµε ποινικές ρήτρες, ακόµα και αν χρειαστεί,
παραδείγµατος χάριν στην περίπτωση αυτή να πληρώνει αποζη-
µίωση. Αυτό λέει. Πουθενά –το τονίζω -πουθενά- δεν λέει η από-
φαση- και δεν θα µπορούσε να το πει, ότι έχουµε τη δυνατότητα
να επιβάλουµε µέσω κοινοτικών διατάξεων αυτόµατη µετατροπή,
ενώ το απαγορεύει το Σύνταγµα.

Ξέρετε ότι πήραµε όλοι µαζί την απόφαση ακριβώς γιατί αν
δεν παίρναµε την απόφαση το 2001 θα συνεχιζόταν αυτή η φά-
µπρικα του να «µπάζουν» ανθρώπους από το παράθυρο χωρίς
αξιοκρατία, χωρίς τίποτα. ∆ιότι το ξέρουµε, κύριε Πρόεδρε, µε
όλη την αγωνία που έχω και εγώ και εσείς για τους συµβασιού-
χους, ότι προσλαµβάνονται χωρίς να υπάρχει προηγουµένως κά-
ποιο κριτήριο διαφάνειας, χωρίς να υπάρχει ΑΣΕΠ. Αυτό
θέλουµε; Και την αγωνία όλων των άνεργων που δεν είναι συµ-
βασιούχοι; Πώς θα το κάνουµε; Αυτό το νόηµα έχει και η µοριο-
δότηση, η οποία ναι µεν ενισχύει στο 50% τους συµβασιούχους,
αλλά επιτρέπει και σε άλλους που είναι απέξω, εφόσον έχουν
προσόντα αυξηµένα, πέρα από την εµπειρία την οποία έχουν οι
συµβασιούχοι, να διεκδικήσουν και εκείνοι τη µοίρα τους. Ήταν
µια σωστή και δίκαιη λύση το 2004, την οποία επικρότησε πλή-
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ρως το ∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων. Εκεί θα µεί-
νουµε. Ως εκεί.

Εκείνο που µπορείτε να µου πείτε –και έχετε απόλυτο δίκιο-
είναι ότι το θέµα των συµβασιούχων θα λυθεί µόνο όταν προκη-
ρυχθούν όλες οι κενές οργανικές θέσεις που έχουµε. Γνωρίζετε
ότι έκανε πολλές προσπάθειες και το Υπουργείο Οικονοµίας και
Οικονοµικών, όσο µπορούσε. ∆εν είναι δυνατόν προς το παρόν,
κάτω από τους όρους δηµοσιονοµικού ελλείµµατος στους οποί-
ους ζούµε, να υπάρξει τόσο αυξηµένος αριθµός θέσεων αορί-
στου χρόνου ή και µόνιµων θέσεων, για να µπορέσουν αυτοί οι
άνθρωποι οι οποίοι έχουν τη µοριοδότηση, να απορροφηθούν
πλήρως. Αυτό ναι. Εκεί πρέπει όλοι, όταν ξεπεράσουµε την
κρίση, να δώσουµε τη µάχη ώστε να πληρωθούν αυτές οι θέσεις
οι οποίες είναι µονίµων ή αορίστου χρόνου. Τότε θα πάψει να
υπάρχει και το θέµα των συµβασιούχων.

Πάντως το γεν νυν έχον όπως αναθεωρήθηκε το Σύνταγµα το
2001, νοµοθετική ρύθµιση αυτόµατης µετατροπής των συµβά-
σεων σε αορίστου χρόνου δεν πρόκειται και δεν µπορεί να έρθει.
Ούτε δικαστήριο είναι δυνατόν να πάρει µια τέτοια απόφαση,
γιατί όποια απόφαση και αν έπαιρνε αυτή θα ήταν contra conti-
tutionem. Το άρθρο 103 παράγραφος 8 είναι σαφές και κατηγο-
ρηµατικό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ και

εγώ, κύριε Υπουργέ και κύριε Πρόεδρε, παράδειγµα προς απο-
φυγή και οι δυο σας. Έχουν περάσει είκοσι πέντε λεπτά για τη
συζήτηση µιας επίκαιρης ερώτησης, που θα έπρεπε…

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Είναι
µεγάλο ζήτηµα, κυρία Πρόεδρε, συγχωρήστε µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Το ξέρω ότι είναι
µεγάλο ζήτηµα. Κάντε το επερώτηση ή εν πάση περιπτώσει, προ-
χθές είχαµε πάλι Κανονισµό, κάντε µια πρόβλεψη στον Κανονι-
σµό της Βουλής και καθορίστε τι είναι µεγάλο ζήτηµα. Ας είναι οι
υπόλοιποι συνάδελφοι συνεπείς.

Επόµενη είναι η πρώτη µε αριθµό 740/27-4-2009 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Απόστολου Σταύ-
ρου προς τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά µε
τη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης κ.λπ.

Ειδικότερα η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σταύρου έχει ως εξής:
«Η ∆ιεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης έχει ως βασικό σκοπό την

ανάπτυξη και σύσφιγξη των οικονοµικών σχέσεων και φιλικών δε-
σµών µεταξύ των λαών, τη προβολή της ελληνικής εν γένει πα-
ραγωγής και τη προβολή του ελληνικού Τουρισµού.

Πλέον της δεκαετίας οι σκοποί αυτοί φαίνεται ότι συρρικνώ-
νονται εξαιτίας της ελάχιστης συµµετοχής διαφόρων χωρών και
αλλοδαπών επιχειρήσεων.

Θα έπρεπε στόχος µας να είναι η προσέλκυση συµµετοχής και
εκθετών της διεθνούς κοινότητας µε παράλληλη ενίσχυση της
τουριστικής ανάπτυξης της Συµπρωτεύουσας.

Οι πάσης φύσεως κρατικοί οργανισµοί, ταµεία, ∆ΕΚΟ, Υπουρ-
γεία αποτελούν σχεδόν τη πλειονότητα των εκθετών.

Οι δαπάνες των συµµετοχών αυτών υπολογίζεται ότι υπερβαί-
νουν τα 60.000.000 ευρώ χωρίς να υπάρχει αντίστοιχο όφελος.

Συνέπεια της πρωτοφανούς χρηµατοπιστωτικής κρίσης και
των εντολών του κυρίου Πρωθυπουργού για περιστολή των δα-
πανών, εν’ όψει του γεγονότος ότι η Βουλή των Ελλήνων µε από-
φαση του κυρίου Προέδρου της, προέβη σε σηµαντικές
περικοπές εξόδων.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών:
1. Αν προτίθεται να προχωρήσει στις απαραίτητες ενέργειες

και αποφάσεις, ώστε να πάψει το φαινόµενο η ∆ιεθνής Έκθεση
Θεσσαλονίκης να έχει µετατραπεί σε έκθεση Υπουργείων και
κρατικών οργανισµών;

2. Αν προτίθεται να προχωρήσει µε τη ∆ιοίκηση της Έκθεσης
στη αναβάθµιση αυτής µε τη λήψη σειράς µέτρων ώστε να είναι
τύποις και ουσία ∆ιεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης και ποια µέτρα
πρόκειται να λάβει προκειµένου να προσελκύσει περισσότερους
εκθέτες, εγχώριους ή ξένους επ’ ωφέλεια της οικονοµίας και των
πολιτών της Συµπρωτεύουσας;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Αθανάσιος Μπού-

ρας.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πρέπει να σηµειώσω ευθείς εξαρχής ότι τη εποπτεία για τη

∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης την ασκεί το Υπουργείο Μακεδο-
νίας Θράκης. Το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών και σε
αυτή την περίπτωση έχει την ίδια σχέση όπως µε όλα τα άλλα
Υπουργεία. Επειδή όµως η Κυβέρνηση δρα ενιαία είµαι υποχρε-
ωµένος µιας και απευθύνεται αυτή η ερώτηση του εκλεκτού και
αγαπητού συναδέλφου προς το Υπουργείο Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών, να απαντήσω και να πω ότι η ∆ιεθνής Έκθεση Θεσ-
σαλονίκης αποτελεί τη µεγαλύτερη και σηµαντικότερη έκθεση
στην Ελλάδα, η οποία διοργανώνεται από τη «HELEXPO», τον
επίσηµο κρατικό –το τονίζω- εκθεσιακό φορέα και όχι ιδιωτικό.
Συνεισφέρει δε πολλαπλά στην τοπική οικονοµία της Θεσσαλο-
νίκης και όχι µόνο, και της ευρύτερης περιοχής της Μακεδονίας
µας, αλλά και στην εξωστρέφεια της ελληνικής οικονοµίας.

Ειδικότερα για τη Θεσσαλονίκη, για τη «HELEXPO» κάθε ευρώ
που µπαίνει στον κύκλο εργασιών της, µε έρευνες που έχουν
γίνει, έδειξαν ότι δεκαπλάσιος κύκλος εργασιών δηµιουργείται
σε εκατοντάδες µικροµεσαίες επιχειρήσεις της πόλης και της ευ-
ρύτερης περιοχής.

Η 73η Έκθεση Θεσσαλονίκης, η οποία έγινε πέρυσι, ανέδειξε
µια νέα ∆ΕΘ. Η διοργάνωση αυτή αποτέλεσε µια πολυέκθεση,
ένα πολυσυνέδριο µε δεκαπέντε θεµατικά αφιερώµατα. Έδωσε
ισχυρή εµπορική δυναµική από τη µια, αλλά και καινοτόµες ιδέες
και προτάσεις από την άλλη, µε ποιοτική αναβάθµιση των εκθε-
τηρίων χώρων και τις σηµαντικές επιχειρήσεις που συµµετείχαν
ως εκθέτες όπως τράπεζες, κατασκευαστικές, τηλεπικοινωνίες,
βιοµηχανικές και βιοτεχνικές επιχειρήσεις, τεχνολογίες περιβάλ-
λοντος, ερευνητικά κέντρα κ.λπ. Συνολικά –το τονίζω, να ακου-
στεί- εννιακόσιοι εβδοµήντα πέντε εκθέτες έδωσαν το «παρών»,
εκ των οποίων 330 ξένοι. Αξίζει δε να σηµειώσουµε ότι οι ξένοι
εκθέτες προέρχονταν από τριάντα εννέα χώρες.

Κατά τις ηµέρες τις διεξαγωγής της περσινής έκθεσης –αυτά
τα στοιχεία βρήκα και πήρα τελευταία- πραγµατοποιήθηκαν εκα-
τόν σαράντα συνέδρια, ηµερίδες, εκδηλώσεις µε θεµατικές ενό-
τητες που αφορούσαν το περιβάλλον, τη διαχείριση ακίνητης
περιουσίας, τις εξαγωγές, τον πολιτισµό, τον αθλητισµό. Το σύ-
νολο των ατόµων πολλαπλασιάστηκε σε σχέση µε την προηγού-
µενη χρονιά.

Η συµµετοχή του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, συµπεριλαµβα-
νοµένων και των ∆ΕΚΟ, δεν ξεπέρασε το 13% των εκθετών και το
20% της εκθεσιακής επιφάνειας. Αυτή η συµµετοχή κρίνεται απα-
ραίτητη καθώς απαντά σε συγκεκριµένα ερωτήµατα που αφο-
ρούν την πληροφόρηση των πολιτών µέσω των φορέων του
δηµοσίου. Παραδείγµατος χάριν πώς µπορώ να συµµετέχω στα
Σ∆ΙΤ, πώς µπορώ να αξιοποιήσω το ΕΣΠΑ, τι διαδικασίες απαι-
τούνται –όσοι πήγαµε την τελευταία φορά- για να έχω τη χρήση
εξοικονόµησης ενέργειας µε οικονοµικούς λαµπτήρες, πώς
µπορώ να αξιοποιήσω επενδυτικές ευκαιρίες που δηµιουργούν
Ανανεώσιµες Πηγές Ενέργειας, σε ποιες εκθέσεις µπορώ να συµ-
µετέχω στο εξωτερικό και πολλά ακόµα.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, η συµµετοχή στη ∆ΕΘ συνεισφέρει
πολλαπλά στην τοπική οικονοµία στην ευρύτερη περιοχή της Μα-
κεδονίας και της χώρας µας, όπως αναλυτικά παραπάνω ανέ-
φερα. Η σηµασία δε της διοργάνωσης έχει επισηµανθεί από
όλους τους παραγωγικούς φορείς, όχι µόνο της Βόρειας Ελλά-
δας αλλά γενικότερα της χώρας. Από πουθενά δεν µπορεί το
Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών να διαπιστώσει ότι η συµ-
µετοχή των Υπουργείων και των ∆ΕΚΟ και άλλων δηµοσίων ορ-
γανισµών υπερβαίνει τα 60.000.000. Αυτό µπορεί να απαντηθεί
µόνο από κάθε Υπουργείο ή κάθε φορέα και πάντως η συµµε-
τοχή αυτή γυρίζει στη ∆ΕΘ, η οποία είναι –και το τονίζω, το είπα
και στην αρχή- κρατικός φορέας, για τη συµµετοχή, την πληρωµή
ενοικίων κ.λπ.

Για όλους τους παραπάνω λόγους η Κυβέρνηση και ο ίδιος ο
Πρωθυπουργός Κώστας Καραµανλής στηρίζει τη ∆ΕΘ, πάντοτε
µε γνώµονα το συµφέρον της Θεσσαλονικιάς τοπικής κοινωνίας
και της Μακεδονίας αλλά και συνολικά της ελληνικής οικονοµίας.
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Στόχος µας και ως Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών είναι
η περιστολή των δαπανών γενικότερα σε όλους τους τοµείς του
δηµόσιου τοµέα και αυτό πραγµατοποιείται καθηµερινά µε
εντολή του ίδιου του Πρωθυπουργού, µε µέτρα που λαµβάνει η
Κυβέρνηση σ’ αυτή τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία. Ήδη και
προς την κατεύθυνση αυτή, την οποία αναφέρετε, δόθηκαν οι
σχετικές οδηγίες, και θα δοθούν εκ νέου, προς όλους όσους ανα-
φέρετε στην επίκαιρη ερώτησή σας για τον περιορισµό κάθε δα-
πάνης που µπορεί να βοηθήσει στη δύσκολη αυτή οικονοµική
συγκυρία.

Παράλληλα κινούµαστε στοχεύοντας, µε τη µεγιστοποίηση
των προσπαθειών µας, στη τόνωση του εµπορίου και των εξα-
γωγών ισχυροποιώντας τη διεθνή εικόνα της χώρας µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (‘Ελσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Σταύρου.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΣΤΑΥΡΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, χαίροµαι γι’ αυτά

που άκουσα, αλλά θα πρέπει να πω στον κύριο Υφυπουργό ότι ο
ιδρυτικός νόµος της ∆ιεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης φέρει την
υπογραφή του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών, τότε Εθνι-
κής Οικονοµίας, -αυτά για το τυπικό µέρος- και συνεπώς η επο-
πτεία του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών είναι
καθοριστική.

∆εν αµφισβήτησε κανείς την προσφορά της ∆ιεθνούς Έκθε-
σης για την τοπική οικονοµία. Αντίθετα, πρόθεση της επίκαιρης
τούτης ερώτησης ήταν να τονωθεί περισσότερο η εµπορική κί-
νηση και να αποκτήσει διεθνή αίγλη η ∆ιεθνής Έκθεση. Και το
ότι είναι η κορυφαία έκθεση στο εσωτερικό της χώρας µας, στην
Ελλάδα, είναι παγκοίνως γνωστό. Θα πρέπει όµως να τονίσω ότι
υπάρχει σήµερα µια καθ’ όλα άξια ∆ιοίκηση της ∆ιεθνούς Έκθε-
σης Θεσσαλονίκης µε επικεφαλής τον κ. ∆ηµήτρη Μπακατσέλο.
Προχωρήστε, κύριε Υφυπουργέ, σε συνεργασία µαζί του, σε
νέους σχεδιασµούς αναβάθµισης της Έκθεσης ώστε να γίνει
πραγµατικά διεθνής έκθεση κι όχι η κορυφαία έκθεση, όπως είναι
σήµερα, της χώρας µας. Συνεργαστείτε µε το Υπουργείο Τουρι-
στικής Ανάπτυξης για τον σχεδιασµό µιας µεγάλης διαφηµιστι-
κής εξόρµησης σε πανευρωπαϊκό επίπεδο αλλά και στο
εσωτερικό, προκειµένου να προσελκύσουµε νέους εκθέτες και
εµπορικούς οίκους, νέους επισκέπτες, µε στόχο την τόνωση της
οικονοµικής ζωής και εµπορικής κίνησης της πρωτεύουσας της
Μακεδονίας, της όµορφης Θεσσαλονίκης µας. Ας ανοίξουµε
νέους ορίζοντες προόδου και ανάπτυξης της Θεσσαλονίκης, σε
συνδυασµό µε τα µεγάλα έργα που γίνονται τα τελευταία χρό-
νια από την Κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή. Αυτός ήταν ο
στόχος της επίκαιρης ερώτησης, προκειµένου όλοι µας να δώ-
σουµε ό,τι καλύτερο µπορούµε για να αναπτυχθεί ακόµη περισ-
σότερο η βόρεια Ελλάδα, αλλά κυρίως -που µας αφορά στην
συγκεκριµένη περίπτωση- η συµπρωτεύουσα, η όµορφη Θεσσα-
λονίκη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (‘Ελσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πρέπει να πω ότι όλα αυτά τα πολύ σηµαντικά τα οποία ανέ-

φερε και προφορικώς ο εκλεκτός συνάδελφός µου κ. Σταύρου
πράγµατι, τα είπα και υλοποιούνται. Υλοποιούνται, εξελίσσονται
και µεγιστοποιούνται. Ανέφερα αλλά πρέπει να το ξανααναφέρω
ότι ειδικά από πέρυσι η Έκθεση αυτή µετατράπηκε, προσθέτο-
ντας, σε µία πολυέκθεση και σε ένα πολυσυνέδριο. Ανέφερα µά-
λιστα και νούµερα -για να µην κουράζω πάλι- και είπα ότι
πραγµατοποιήθηκαν κατά τη διάρκεια των ηµερών της Έκθεσης
εκατόν σαράντα συνέδρια, ηµερίδες, εκδηλώσεις. Όλα αυτά τι
δηµιουργούν; ∆ηµιουργούν µία διεύρυνση, δηµιουργούν ένα
αποτέλεσµα κοινωνικό και οικονοµικό, διευκολύνουν και ενεργο-
ποιούν όλες τις παραγωγικές δυνάµεις του τόπου και βοηθούν
και τον τουρισµό.

Είπα και ξαναλέω ότι τριάντα εννιά χώρες συµµετείχαν και µά-
λιστα µε τριακόσιους τριάντα ξένους εκθέτες. Πιστεύω ότι, ανε-
ξάρτητα απ’ αυτό που είπατε, το ποιος και ποιο διάταγµα

δηµιούργησε και ποιος Υπουργός πριν από ογδόντα χρόνια υπέ-
γραψε, ήταν άλλες οι διαρθρώσεις της κυβερνητικής σύνθεσης,
αλλά αυτή τη στιγµή ειλικρινά το Υπουργείο Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών ακριβώς ό,τι ρόλο διαδραµατίζει µε την παρέµβασή
του, µε την καλώς εννοούµενη έννοια, σε όλα τα Υπουργεία και
στο Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης, το οποίο έχει την κυρίαρχη
ευθύνη εποπτείας. Από εκεί και πέρα το Υπουργείο Οικονοµίας
και Οικονοµικών συνεισφέρει κατά τον καλύτερο τρόπο, συνερ-
γαζόµενο, έτσι ώστε αυτός ο θεσµός, που είναι στολίδι για την
Ελλάδα, να παίρνει ολοένα και περισσότερη αξία.

Στη µακρά αυτή περίοδο είναι αλήθεια ότι η ∆ΕΘ αποτελεί τον
καθρέφτη όχι µόνο της ελληνικής οικονοµίας, της παραγωγής,
της ανταγωνιστικότητας, του εµπορίου, του τουρισµού, αλλά και
αποτυπώνει το χαρακτήρα και το επίπεδο της ανάπτυξης της ελ-
ληνικής οικονοµίας. Πράγµατι κάθε χρόνο όλο και περισσότερο
προχωράµε σε βελτιωτικές παρεµβάσεις.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, µέληµα της Κκυβέρνησης είναι η
επίτευξη του µέγιστου δυνατού αποτελέσµατος µε το ελάχιστο
δυνατό κόστος. Η ∆ιεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης διοργανώνεται
από την κρατική «HELEXPO» και, όπως είπα και στην πρωτολο-
γία µου, η συµµετοχή όλων των εκθετών, µεταξύ των οποίων και
του δηµοσίου, έχει πολλαπλά οφέλη στην τοπική οικονοµία και
στην πληροφόρηση του κοινού για ευκαιρίες που προκύπτουν.
Στο πλαίσιο της παγκόσµιας χρηµατοπιστωτικής και οικονοµικής
κρίσης τέθηκε σε λειτουργία επιχειρησιακό σχέδιο από την εται-
ρεία, προκειµένου να περισταλούν οι δαπάνες της Έκθεσης και
να µειωθούν τα έξοδα για τη λειτουργία της.

Η Κυβέρνηση και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός Κώστας Καραµαν-
λής, µε την ιδιαίτερη ευαισθησία που έχει για τη Θεσσαλονίκη
και για τη Μακεδονία, στηρίζει τη ∆ΕΘ µε γνώµονα το συµφέρον
της οικονοµίας της βόρειας Ελλάδας αλλά και ευρύτερα της ελ-
ληνικής οικονοµίας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (‘Ελσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ.
Προχωράµε τώρα στην δεύτερη µε αριθµό 741/27-4-2009 επί-

καιρη ερώτηση της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κυρίας Αντωνίας Αντωνίου προς τους Υπουργούς Πε-
ριβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων και Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την αντιµετώπιση της περι-
βαλλοντικής καταστροφής στο Μαλιακό Κόλπο κ.λπ.

Ειδικότερα η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου έχει
ως εξής:

«Από τις αρχές Μαρτίου του 2009 παρουσιάστηκε στο Μα-
λιακό Κόλπο σε εξαιρετικά µεγάλη έκταση και ένταση το φαινό-
µενο του µαζικού θανάτου ψαριών, το οποίο είχε καταγραφεί
σποραδικά και τους προηγούµενους µήνες. Παρά την κρισιµό-
τητα της κατάστασης, που έχει προκαλέσει µεγάλη ανησυχία
στους πολίτες και έχει δηµιουργήσει σοβαρά προβλήµατα στους
αλιείς, στους ασχολούµενους µε τα τουριστικά επαγγέλµατα και
γενικότερα στην οικονοµία του νοµού, η Κυβέρνηση είναι
απούσα.

Κατόπιν αυτών,
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
1. Σε ποιες ενέργειες έχουν προβεί τα συναρµόδια Υπουργεία

ΥΠΕΧΩ∆Ε και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων για τον προσ-
διορισµό των αιτίων και για την αντιµετώπιση του φαινοµένου και
ποια είναι µέχρι σήµερα τα αποτελέσµατά τους; Ποιες περαιτέρω
ενέργειες θα υπάρξουν και ποια µέτρα θα ληφθούν για την προ-
στασία του Μαλιακού Κόλπου και του Σπερχειού από τη ρύ-
πανση;

2. Σε ποιες ενέργειες θα προβεί η Κυβέρνηση για να αποζη-
µιωθούν οι αλιείς και όλοι όσοι έχουν θιγεί από την κατα-
στροφή;».

Στην επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιχαήλ
Παπαδόπουλος.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρόβληµα το οποίο θίγει η
ερωτώσα συνάδελφος κρίνεται αναµφισβήτητα σοβαρό και είναι
σοβαρό κυρίως λόγω της έκτασης που έλαβε το φαινόµενο αυτό.
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Είναι όµως –επιτρέψτε µου να πω- ανακόλουθο να διατείνεστε
από τη µια ότι η Κυβέρνηση είναι απούσα –προφανώς έχετε αυ-
θαίρετα πάρει αυτή την απόφαση σκεπτόµενοι µικροπολιτικά,
δεν υπάρχει άλλη εξήγηση- και από την άλλη να ρωτάτε ποιες
είναι οι ενέργειες που έκανε και στις οποίες προέβησαν τα συ-
ναρµόδια Υπουργεία.

Προφανώς, αγαπητή κυρία συνάδελφε, γνωρίζετε ότι η Κυ-
βέρνηση µέσω των συναρµοδίων Υπουργείων και των εποπτευό-
µενων Υπηρεσιών επελήφθη αµέσως, ως όφειλε. ∆ιότι εµείς κατ’
αυτόν τον τρόπο αντιλαµβανόµαστε τη διακυβέρνηση της χώρας,
ως υποχρέωση άµεσης επέµβασης, εντοπισµού των αιτιών και
δροµολόγηση λύσεων στα προβλήµατα που ανακύπτουν.

Προσπαθείτε µε την ερώτηση αυτή –και λυπάµαι που το λέω-
να ακυρώσετε ή να µηδενίσετε το πράγµατι δύσκολο πρόβληµα,
το οποίο δηµιουργήθηκε. Πρέπει όµως να σας πω ότι το κάνετε
σε µια στιγµή άκαιρη και ξέρετε γιατί; ∆ιότι, όπως και στην περί-
πτωση της νόσου των χοίρων, είναι πραγµατικά εντυπωσιακή η
συµπεριφορά των µέσων ενηµέρωσης που κατ’ απόλυτο πραγ-
µατικό τρόπο, χωρίς υπερβολές και χωρίς µεγέθυνση της πραγ-
µατικότητας, λειτούργησαν. Έτσι, δεν σας διευκολύνει αυτό.

Προσπαθήσαµε αθόρυβα και µεθοδικά να δώσουµε λύση. Μην
υποδεικνύετε, λοιπόν, ενδεδειγµένες ενέργειες για αποζηµιώσεις
πληγέντων, όταν έχει εµπράκτως αποδείξει η σηµερινή Κυβέρ-
νηση την ευαισθησία της για την ανακούφιση όλων των ευαί-
σθητων κοινωνικών οµάδων που πλήττονται από αντίξοες
συνθήκες, όπως η συγκεκριµένη.

Θα σας πω αναλυτικά όλες τις σχετικές ενέργειες για τον εντο-
πισµό των αιτιών του φαινοµένου και την επίλυση του προβλή-
µατος που προσπαθήσαµε να γίνει.

Πρώτον, η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Φθιώτιδας µέσω των αρ-
µοδίων ∆ιευθύνσεων Κτηνιατρικής, Αλιείας, Περιβάλλοντος και
∆ηµόσιας Υγείας επελήφθη αµέσως µετά την έναρξη του φαινο-
µένου, προκειµένου να εντοπιστούν τα αίτια της θνησιµότητας
των ψαριών του Μαλιακού.

∆εύτερον, διεξήχθησαν κλινικές, εργαστηριακές, επιδηµιολο-
γικές µελέτες και εξετάσεις από τα διαπιστευµένα εργαστήρια
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων τόσο στο
Κέντρο Κτηνιατρικών Ερευνών Αθηνών όσο και στο Κέντρο Κτη-
νιατρικών Ιδρυµάτων Θεσσαλονίκης.

Επιπλέον, επελήφθη το Ελληνικό Κέντρο Θαλάσσιων Ερευνών.
Παράλληλα, και κατόπιν εντολής του Υπουργού Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων κ. Χατζηγάκη, συγκροτήθηκε ειδική επι-
τροπή, για να διεξάγει όλους τους απαραίτητους ελέγχους,
προκειµένου να διαπιστωθούν τα αίτια της έκτασης του φαινο-
µένου.

Η ελληνική πολιτεία έδρασε συντονισµένα και η ειδική Υπηρε-
σία Επιθεωρητών Περιβάλλοντος, µε ειδικά κλιµάκια επιθεωρη-
τών, τα οποία µετέβησαν από 6 έως 10 Απριλίου στην περιοχή,
διενήργησαν ελέγχους και δειγµατοληψίες σε αστικά λύµατα, σε
υγρά απόβλητα και κανάλια απορροής προς το Μαλιακό Κόλπο,
ώστε να διερευνηθεί το φαινόµενο και από τη σκοπιά της τυχόν
ρύπανσης του Μαλιακού.

Από τα µέχρι στιγµής δεδοµένα συνάγεται ότι το περιστατικό
θνησιµότητας των ψαριών δεν οφείλεται σε υποβάθµιση ορισµέ-
νων φυσικοχηµικών παραγόντων ή σε παραµέτρους του υδάτι-
νου περιβάλλοντος που ανάγονται σε ανθρώπινη δραστηριότητα.

Η πιο πιθανή αιτία φαίνεται να είναι η αναπνευστική ανεπάρ-
κεια των ψαριών εξαιτίας µεγάλης παρουσίας φερτών, ξένων
υλών στο υδάτινο περιβάλλον και πιθανόν, ενδεχοµένως, σε συν-
δυασµό µε την υπερβολική, υψηλή παρουσία φυτοπλαγκτονικών
οργανισµών. Λέω «πιθανόν», διότι ακόµα η έρευνα δεν έχει ολο-
κληρωθεί.

Πιστεύουµε ότι σύντοµα –και όταν λέω «σύντοµα», εννοώ σύ-
ντοµα- θα έχουµε τα επίσηµα αποτελέσµατα συνολικά όλης της
έρευνας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει η κυρία Αντωνίου.
ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Κύριε Υπουργέ, οι πολίτες της Φθιώτιδας

είναι αγανακτισµένοι και θυµωµένοι, διότι αντιµετωπίζουν τη µε-
γαλύτερη οικολογική καταστροφή στο Νοµό Φθιώτιδας και

όντως βλέπουν την ανύπαρκτη Κυβέρνηση να µην παρεµβαίνει,
για να αντιµετωπίσει αυτή την κρίση.

Κύριε Υπουργέ, υπάρχει κρίση. Και όταν υπάρχει κρίση, υπάρ-
χουν έκτακτα µέτρα, που αυτό σηµαίνει αποζηµιώσεις, πρώτα
απ’ όλα, στους ανθρώπους που πλήττονται, όπως είναι οι ψαρά-
δες. Ενηµερωτικά σας λέω ότι έχουν δύο µήνες να µπουν στη
θάλασσα. ∆εν ξέρουµε αν θα ξαναµπούν, πότε θα µπουν.

∆εύτερον, τρέχουν δάνεια για τα καΐκια τους, για τα σπίτια
τους και εσείς δεν έχετε δεσµευθεί για τίποτα –για τίποτα!- απέ-
ναντι σ’ αυτούς τους ανθρώπους! ∆ύο µήνες έχουν περάσει!

Επιπλέον, είπατε ότι αντιδράσατε αµέσως. ∆ηλαδή, πρέπει να
σας ευχαριστήσουµε που ήλθαν οι υπηρεσίες να ελέγξουν πού
οφείλεται η οικολογική καταστροφή; ∆ύο µήνες πριν ήλθαν οι
υπεύθυνοι φορείς, για να ελέγξουν και µετά από δύο µήνες –
όπως είπατε εσείς- δεν έχουµε απόλυτη απάντηση από τους επι-
στήµονες πού οφείλεται το φαινόµενο, πόσο θα διαρκέσει και
πώς θα το αντιµετωπίσουµε.

∆ύο µήνες έχουν περάσει. Οι πολίτες της Φθιώτιδας ρωτούν,
κύριε Υπουργέ. Θα κάνουµε µπάνιο; Θα φάµε ψάρια; Θα συνεχι-
στεί το πρόβληµα; Θα παρθούν µέτρα για τη µείωση της ρύπαν-
σης; Η απάντηση ποια είναι; Καµµία; ∆ύο µήνες!

∆εν έπρεπε ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
να πάρει θέση; Μιλάµε για θέµα δηµόσιας υγείας και δεν αφορά
µόνο τη Φθιώτιδα. Ούτε µία ανακοίνωση! ∆εν έπρεπε να πάρει
θέση, να κάνει µια ανακοίνωση το Υπουργείο Περιβάλλοντος –
που δεν υπάρχει βέβαια, είναι ανύπαρκτο αυτό το Υφυπουργείο!-
να µας πει τι συµβαίνει µε τη ρύπανση και αν θα πρέπει να πά-
ρουµε χθες µέτρα για τη ρύπανση στο Μαλιακό;

∆εν πρέπει να απαντήσετε εσείς ως Υπουργός τι θα κάνετε µε
τις αποζηµιώσεις; ∆εν πρέπει να µας απαντήσουν άλλα αρµόδια
Υπουργεία τι θα γίνει µε την κρίση που περνούν και άλλοι επαγ-
γελµατικοί χώροι; ∆ιότι πρέπει να σας πω ότι νεκρός Μαλιακός
σηµαίνει οικονοµική καταστροφή στην περιοχή και τεράστια προ-
βλήµατα δηµόσιας υγείας και περιβάλλοντος. ∆ύο µήνες δεν
έχετε κάνει απολύτως τίποτα, κύριε Υπουργέ!

Και, βέβαια, το εντυπωσιακό που είπατε ήταν ότι η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση και ο Νοµάρχης έκαναν ελέγχους. Και πάτε να το
πιστωθείτε εσείς. Άλλο η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση και άλλο η
Κυβέρνηση και οι αρµόδιοι φορείς. Πρέπει να σας πω ότι αυτό
που κάνει η Κυβέρνηση είναι να κρύβεται πίσω από τη Νοµαρ-
χιακή Αυτοδιοίκηση και να βγαίνει µπροστά ο κ. Χειµάρας που
ανήκει στο κόµµα σας και να λέει: «Να φάτε ψάρια, να κάνετε
µπάνιο, δεν υπάρχει θέµα».

Ποιος είναι αρµόδιος σ’ αυτή τη χώρα για τα θέµατα δηµόσιας
υγείας, κύριε Υπουργέ; Ποιος είναι υπεύθυνος σ’ αυτή τη χώρα,
για να έλθει να δείξει την ευαισθησία του –όπως εσείς λέτε- για
να αποζηµιωθούν οι ψαράδες και άλλοι επαγγελµατικοί χώροι;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Παρακαλώ ολο-
κληρώστε.

ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Εδώ µιλάµε ότι υπάρχει µια κρίση, κύριε Υπουργέ, και χρειά-

ζονται πολιτικές αποφάσεις και οικονοµικές αποφάσεις. Απέδειξε
η Κυβέρνησή σας επί δύο µήνες –δύο µήνες!- ότι δεν έχει ούτε
πολιτική βούληση να έλθει να κάνει σοβαρούς ελέγχους, πρώ-
τον, για το τι µολύνει το Μαλιακό και, δεύτερον, δεν έχει καµµία
πολιτική βούληση να έλθει να δεσµευθεί σε οικονοµικό επίπεδο
να δοθούν χρήµατα, για να γίνουν βιολογικοί καθαρισµοί και για
να υπάρξει απονιτροποίηση στην περιοχή, ώστε να αντιµετωπί-
σουµε τη µόλυνση του Σπερχειού.

∆εν κάνατε τίποτα και πολύ λυπάµαι για τη συµπεριφορά σας,
διότι φαίνεται ότι έχετε εγκαταλείψει και τη Φθιώτιδα, όπως και
την υπόλοιπη Ελλάδα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ορίστε, κύριε
Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Πραγµατικά, κυρία συνάδελφε, αν µετά
από αυτά που σας είπα συνεχίζετε να επιµένετε και να λέτε ότι
δεν κάναµε τίποτα, είναι απορίας άξιον.

ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Εδώ δεν δεσµευθήκατε για τους ψαρά-
δες!

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
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πτυξης και Τροφίµων): Πάντως, όταν αναφέρθηκα στο ότι η Κυ-
βέρνηση λειτούργησε άµεσα, είπα «ως όφειλε», δεν είπα ότι αυτό
που κάναµε ήταν κάτι το εξαιρετικό και ιδιαίτερο.

Σε κάθε περίπτωση, το περιστατικό βρίσκεται υπό συνεχή πα-
ρακολούθηση από τις αρµόδιες υπηρεσίες. Μη νοµίζετε ότι κρύ-
βεται κανένας. ∆εν έχουµε ανάγκη να κρυφτούµε από κανέναν
και ποτέ.

Η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση µε τις Υπηρεσίες Κτηνιατρικής
και Αλιείας δουλεύει αναµφισβήτητα σε συντονισµό µε το Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης. Έχετε την εντύπωση ότι λειτουργεί αυθαίρετα;

ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: ∆ηλαδή µε εντολή σας λέει ο κ. Χειµάρας
να τρώµε ψάρια;

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Τα αρµόδια εργαστήρια του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και το Εθνικό Ίδρυµα Αγρο-
τικής Έρευνας, το Ινστιτούτο Αλιευτικής Έρευνας Καβάλας, το
Ινστιτούτο Κτηνιατρικών Ερευνών Θεσσαλονίκης λειτουργούν
αυθαίρετα ή από µόνα τους λειτουργούν;

Πάντως, πρέπει να σας πω ότι είναι συνεχές το ενδιαφέρον
µας. Αναµένουµε τα πορίσµατα της έρευνας, τα οποία θα καθο-
ριστούν από τα αρµόδια αυτά ερευνητικά όργανα µε απόλυτη
βεβαιότητα, χωρίς να δηµιουργούµε εντυπώσεις στους κατοί-
κους.

Είστε κάτοικος και ενεργός πολίτης της περιοχής και πολιτικά
δραστηριοποιούµαι στη περιοχή. Φαντάζεστε πόσο αρνητική
είναι η εντύπωση η οποία δηµιουργείται στους πολίτες της πε-
ριοχής αυτής, οι οποίοι έχουν δει έµπρακτα το ενδιαφέρον της
σηµερινής Κυβέρνησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση και το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων συνεχίζει και θα κάνει ση-
µαντικές προσπάθειες να στηρίξει τον ευαίσθητο τοµέα της αλι-
είας, όχι µόνο στο πρόβληµα που αντιµετώπισε, αλλά σε µια
διαρκή προσπάθεια η οποία γίνεται. ∆εν µένει αδιάφορη στα
προβλήµατα…

ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Θα αποζηµιωθούν οι ψαράδες;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Παρακαλώ, κυρία

Αντωνίου.
ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Μα, δεν απαντάει ο Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κυρία Αντωνίου,

έλεος!
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): ∆ρούµε άµεσα και δυναµικά. ∆εν θα
αφήσουµε κανέναν µα κανέναν όµως να ισοπεδώσει, να µειώσει
ή να ακυρώσει το έργο το οποίο γίνεται.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Θα συζητηθεί η

τρίτη η µε αριθµό 738/27-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλ-
λάκου προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε την υπόθεση
της εταιρείας «JUMBO» κ.λπ..

Ειδικότερα η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου Σκυλλάκου έχει ως
εξής:

«Το τελευταίο διάστηµα εκδηλώθηκαν µια σειρά αγώνες και κι-
νητοποιήσεις του Εργατικού Κινήµατος, ως έµπρακτη απάντηση
αλληλεγγύης προς τον νέο εργαζόµενο Νίκο Νικολόπουλο, που
απέλυσε παράνοµα για συνδικαλιστική δράση η πολυεθνική
«JUMBO», χρησιµοποιώντας απαράδεκτες πρακτικές και µεθο-
δεύσεις σε βάρος του, µε προσπάθεια εξαγοράς του και απειλές
για τη ζωή του ίδιου και µελών της οικογένειάς του.

Η εργοδοσία έχοντας την πολιτική στήριξη της Κυβέρνησης,
και των µηχανισµών της (∆ικαιοσύνη-Αστυνοµία) επιχειρεί να ποι-
νικοποιήσει τους εργατικούς αγώνες.

Στο πλαίσιο αυτό είχαµε την πρωτοφανή ενέργεια του Εισαγ-
γελέα του Αρείου Πάγου κ. Σανιδά, ο οποίος µε έγγραφό του,
αφού θεωρεί και χαρακτηρίζει τις εκδηλώσεις συµπαράστασης
και αλληλεγγύης των εργαζοµένων και των συνδικάτων τους ως
«εγκλήµατα» και µάλιστα «τελεσθέντα», προτρέπει τους δικαστι-
κούς λειτουργούς να µεριµνήσουν «για την ταχεία περάτωση της
προδικασίας εφαρµόζοντας και την αυτόφωρη διαδικασία» , πα-
ρεµβαίνοντας έτσι µε απαράδεκτο και αντιδηµοκρατικό τρόπο
σε ήδη εκκρεµείς στα αρµόδια όργανα (ποινικά και αστικά) υπο-

θέσεις και επιχειρώντας άµεσο επηρεασµό των δικαστικών λει-
τουργών, υιοθετώντας τους ισχυρισµούς της εργοδοσίας σε
βάρος όσων καταγγέλλονται από την εργοδοσία.

Ήδη στο πνεύµα και στο γράµµα της εντολής του κυρίου Σα-
νιδά, είχαµε πρόσφατα την έκδοση απόφασης (αριθµός 2860/09)
του Μονοµελούς Πρωτοδικείου Αθηνών (διαδικασία ασφαλιστι-
κών µέτρων) µε την οποία το δικαστήριο «υπακούοντας» προφα-
νώς στα κελεύσµατα του ανώτατου εισαγγελικού λειτουργού
υιοθετεί πλήρως τους ισχυρισµούς και τα επιχειρήµατα της πο-
λυεθνικής «JUMBO», απαιτεί από το Σύλλογο Εµποροϋπαλλήλων
Αθήνας να σταµατήσει τις εκδηλώσεις και τις κινητοποιήσεις και
απειλεί κατά της προέδρου αυτού, προσωπική κράτηση δύο (2)
µηνών και χρηµατική ποινή 1.000 ευρώ για κάθε παράβαση της
δικαστικής απόφασης. Ουσιαστικά η απόφαση αυτή θέτει όρια
και υπονοµεύει την ελεύθερη συνδικαλιστική δράση.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός.
Τι µέτρα προτίθεται να λάβει η Κυβέρνηση και σε ποιες ενέρ-

γειες θα προβεί, προκειµένου να σταµατήσουν και να µην επα-
ναληφθούν διώξεις σε βάρος των συνδικαλιστών για να µην
υπονοµεύονται τα συνδικαλιστικά δικαιώµατα και ελευθερίες;».

Ο Υπουργός κ. ∆ένδιας έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κυρία Πρό-

εδρε, δεν θα χρειαστώ τα τρία λεπτά. Ίσως δεν θα χρειαστώ και
το ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Θα γραφεί στα
πρακτικά αυτό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Σέβοµαι κατ’
αρχήν απολύτως, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, το ιδεολογικό και
πολιτικό πλαίσιο µέσα στο οποίο κινείται η επίκαιρη ερώτηση και
ο τρόπος που το Κουµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας αντιµετωπίζει
τη ζωή και τα πράγµατα. Βεβαίως θα µου επιτρέψετε, πέραν του
σεβασµού, να µην το συµµερίζοµαι.

Έχω επανειληµµένως πει –και δεν έχει σηµασία ότι το είπα
εγώ, έτσι είναι- ότι ο εκάστοτε Υπουργός ∆ικαιοσύνης διοικεί τη
δικαιοσύνη, αλλά δεν έχει κανένα δικαίωµα επέµβασης. Οιοδή-
ποτε, λοιπόν, µέτρο από αυτά τα οποία µου ζητάτε ή υπονοείτε
ότι πρέπει να λάβω συνιστά ευθεία επέµβαση στη δικαιοσύνη.
Κατά συνέπεια, θα µου επιτρέψετε µε όλο το σεβασµό να σας
πω ότι δεν προτίθεται να λάβει µέτρα η Κυβέρνηση και δεν προ-
τίθεται να προβεί σε ενέργειες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ο κ. Σκυλλάκος
έχει το λόγο.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι ανοικτές πενή-
ντα υποθέσεις που έχουν σχέση µε το «JUMBO». ∆ηλαδή, σε πε-
νήντα επιχειρήσεις διώκονται αυτή τη στιγµή συνδικαλιστές που
συµπαραστάθηκαν στην απόλυση ενός εργαζοµένου συνδικαλι-
στή τον οποίο προσπάθησαν µάλιστα να εξαγοράσουν. Το θέµα
έχει πάρει πανελλαδική έκταση.

Ο κ. Σανιδάς δεν είναι οποιοσδήποτε. Είναι ο Εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου που επιλέχθηκε από την Κυβέρνηση. Εκεί βρίσκε-
ται και η ευθύνη της Κυβέρνησης όσον αφορά τις όποιες ενέρ-
γειες του κ. Σανιδά. Και δεν είναι η πρώτη φορά που παίρνει το
µέρος της εργοδοσίας: Με τα ασφαλιστικά µέτρα που ορισµένα
δικαστήρια έβγαζαν για τους συµβασιούχους και µε εγκυκλίους
του τάχθηκε υπέρ των εφοπλιστών, να µπορούν να αναχωρούν
τα πλοία παρ’ όλο που δεν έχουν πληρώσει τα δεδουλευµένα.

Συστηµατικά παίρνει το µέρος της εργοδοσίας σε κρίσιµες
αποφάσεις. Πρόκειται περί κατάχρησης εξουσίας. Όταν λέει ότι
τα εγκλήµατα έχουν τελεσθεί όσον αφορά το «JUMBO», τι θα πει
παρακάτω αστυνοµικός ή ο παρακάτω εισαγγελέας ή ακόµα και
το δικαστήριο; Επηρεάζεται ή δεν επηρεάζεται, όταν ο Εισαγγε-
λέας του Αρείου Πάγου έκρινε και δίκασε και έβγαλε απόφαση
ότι πρόκειται για τελεσθέντα εγκλήµατα; ∆εν είναι κατάχρηση
του αξιώµατός του, αυτού του εκλεκτού που έχει οριστεί από την
Κυβέρνηση;

Να σας πω συγκεκριµένα. Λέει να γίνει γρήγορα η προδικα-
σία. Συνήθως η προδικασία –η προανάκριση που λέγαµε παλιό-
τερα- γνωρίζετε καλά, κύριε Υπουργέ, ότι κρατάει δύο, τρία ή και
τέσσερα χρόνια. Τώρα η προδικασία για τις συγκεκριµένες υπο-
θέσεις κράτησε δύο µήνες.

Τα ασφαλιστικά για ανάλογες υποθέσεις κάνουν δύο και τρεις
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µήνες και στη συγκεκριµένη υπόθεση βγήκαν σε µία εβδοµάδα.
∆ηλαδή, ο κ. Σανιδάς ανοικτά στέκεται δίπλα στον µεγαλοεπι-
χειρηµατία ή δεν ξέρω αν είναι πολυεθνική, που λέγεται
«JUMBO». Μάλιστα µε τα ασφαλιστικά µέτρα έχουµε τη πρωτο-
φανή υπόθεση, κατόπιν των εντολών του κ. Σανιδά, να µπαίνουν
όρια στη συνδικαλιστική δράση. Κι µε αυτό, αν τραβήξει µακρύ-
τερα, θα καταργηθεί κάθε συνδικαλιστικό δικαίωµα. Θα είναι πα-
ράνοµες όλες οι απεργίες. Είναι που είναι παράνοµες, τις
βγάζουν, δηλαδή, τα δικαστήρια παράνοµες.

Από τη µία µεριά έχουµε το δικαίωµα του εργάτη να εκφράζει
την αλληλεγγύη του ενάντια στις πρακτικές του «JUMBO» και
από την άλλη η ζηµιά που παθαίνει ο εργοδότης. Βέβαια µε κάθε
συνδικαλιστική δραστηριότητα ασκείται πίεση και παθαίνει ζηµιά
ο εργοδότης. Με αυτή τη λογική καταργούµε και υπονοµεύουµε
τη συνδικαλιστική δράση. Υπάρχει, λοιπόν, πολιτικό ζήτηµα και
για τη Κυβέρνηση και για τον Υπουργό.

Εµείς τι ζητάµε από τον Υπουργό; Να δεχθεί ότι πρόκειται για
κατάχρηση, αυτό που κάνει ο Σανιδάς. Και αυτό µπορεί να οδη-
γήσει µέσα από το τι προβλέπει ο νόµος στο τι παρέµβαση µπο-
ρείτε να κάνετε εάν ένας, έστω και ανώτατος, λειτουργός κάνει
κατάχρηση εξουσίας. Και δεν µιλάµε για το Βατοπέδιο όπου
υπάρχουν διαφορετικές απόψεις. Μιλάµε για υπεράσπιση συ-
γκεκριµένης εργοδοσίας, µεγάλης επιχείρησης.

Λοιπόν, έχετε τη δύναµη –και σύµφωνα µε το νόµο- να παρέµ-
βετε. Εάν θέλετε να αξιοποιήσετε τις όποιες πειθαρχικές δυνα-
τότητες έχετε να ελέγξετε την κατάσταση, τουλάχιστον, κύριε
Υπουργέ, κάντε µία πολιτική δήλωση ως Υπουργός ότι αυτές
είναι υπερβολές από τον κ. Σανιδά, αν δεν θέλετε να πείτε ότι
είναι κατάχρηση. ∆ώστε το πολιτικό στίγµα. Αλλά είστε και εσείς
ως Κυβέρνηση υπέρ του «JUMBO», υπέρ της εργοδοσίας, υπέρ
των µεγάλων επιχειρήσεων γι’ αυτό δεν κάνετε τίποτα και λέτε
ότι δεν µπορώ να παρέµβω στη δικαιοσύνη.

Κάντε έστω µία δήλωση εδώ στη Βουλή, ότι δεν συµφωνείτε µε
τις αποφάσεις. Μπορείτε να κρίνετε και αποφάσεις, και των ει-
σαγγελέων και των δικαστηρίων. Κανένας δεν σας το απαγο-
ρεύει. Ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Το λόγο έχει ο κύ-
ριος Υπουργός, για να δευτερολογήσει.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Απλώς θέλω να θυµίσω στον αγαπητό κύριο συνάδελφο ότι το
ίδιο θέµα είχε τεθεί, προ βέβαια της έκδοσης απόφασης των
ασφαλιστικών µέτρων, από τον επίσης αγαπητό συνάδελφο τον
κ. Κανταρτζή και είχα πει, κύριε συνάδελφε, τότε στον κ. Κα-
νταρτζή, όπως θα µου επιτρέψετε να πω και σε σας, ότι η έκδοση
οδηγιών από τον Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου προβλέπεται
ρητά από το άρθρο 19 του ισχύοντος Οργανισµού των ∆ικαστη-
ρίων, είναι ο ν. 1756/1988.

Εγώ δυνατότητα παρέµβασης επί του περιεχοµένου –ξαναλέω
µέσα στο ισχύον πλαίσιο, το οποίο εσείς δεν αποδέχεστε, το σέ-
βοµαι, το κατανοώ, δεν συµφωνώ- όχι µόνο δεν έχω, αλλά δεν
πρέπει και να έχω.

Ακριβώς δε υπονοήσατε τις υπόλοιπες υποθέσεις που τρέχουν
και απασχολούν την επικαιρότητα. Λόγω του γενικού κλίµατος
οφείλω να είµαι όχι µόνο προσεκτικός αλλά οφείλω να µην οµιλώ
καν για πάρα πολλά.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Όταν γίνεται κατάχρηση, κύριε
Υπουργέ, τι κάνετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Θα συζητηθεί
τώρα η πρώτη επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου µε αριθµό
739/27-4-2009 του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τους Υπουργούς Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
σχετικά µε τα προγράµµατα αγροτικού εξηλεκτρισµού κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεγκέρογλου έχει ως εξής:
«Τα προγράµµατα αγροτικού εξηλεκτρισµού έχουν συµβάλλει

στην δηµιουργία σύγχρονων υποδοµών για τον αγροτικό και κτη-
νοτροφικό τοµέα. Τα τελευταία όµως χρόνια η Κυβέρνηση διέ-
κοψε τη χρηµατοδότηση των προγραµµάτων εξηλεκτρισµού των
αγροτικών και κτηνοτροφικών εκµεταλλεύσεων µε αποτέλεσµα
πολλοί δικαιούχοι αναγκάζονται να χρησιµοποιούν γεννήτριες µε

ό,τι αυτό συνεπάγεται για την αύξηση του κόστους παραγωγής
των προϊόντων τους εξαιτίας µεγάλης αύξησης των καυσίµων.

Επειδή η κυβερνητική αυτή ολιγωρία επιδεινώνει ακόµα πε-
ρισσότερο τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι αγρότες και οι
αγρότες και οι κτηνοτρόφοι µε τη µεγάλη αύξηση του κόστους
παραγωγής και τη µείωση του αγροτικού εισοδήµατος και επειδή
τα προγράµµατα αγροτικού εξηλεκτρισµού αφορούν χιλιάδες
αγρότες και κτηνοτρόφους που δικαιούνται τη στήριξη της πο-
λιτείας για να µπορέσουν να επιβιώσουν

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
1. Σε ποιες ενέργειες να προβούν προκειµένου να ενταχθεί σε

πρόγραµµα ο εξηλεκτρισµός των αγροτικών και κτηνοτροφικών
εκµεταλλεύσεων;

2. Πότε θα µπορούν να υποβάλλουν σχετικά αιτήµατα οι αγρό-
τες και οι κτηνοτρόφοι;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεγκέρογλου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, πραγµατικά η επί-
καιρη ερώτησή σας είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και βοηθάει
το έργο του Υπουργείου µας. Πρέπει να πω ότι ένας από τους
στόχους µας είναι η αποτελεσµατική αξιοποίηση των πόρων του
προγράµµατος αγροτικής ανάπτυξης ώστε η χώρα µας και ειδι-
κότερα η ύπαιθρος να βάλει στέρεες βάσεις στο γενικότερο
ανταγωνισµό σ’ ένα περιβάλλον ιδιαίτερα ανταγωνιστικό στην
Ευρωπαϊκή Ένωση. Γνωρίζουµε πολύ καλά ότι η γεωργία απο-
τελεί την κύρια οικονοµική δραστηριότητα και πηγή εισοδήµα-
τος σε πάρα πολλές περιοχές της χώρας µας. Το Πρόγραµµα
Αγροτικής Ανάπτυξης «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ 2007-2013»
που εγκρίθηκε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή στις 29 Νοεµβρίου
2007 συγχρηµατοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Γεωργικό Ταµείο
αγροτικής ανάπτυξης µε κοινοτική συµµετοχή περίπου 3,7 δισε-
κατοµµύρια ευρώ.

Στο πλαίσιο της εφαρµογής του προγράµµατος και ειδικότερα
στον άξονα ένα που αναφέρεται στη βελτίωση της ανταγωνιστι-
κότητας του τοµέα της γεωργίας και της δασοκοµίας στο µέτρο
Μ125Α, βελτίωση της ανάπτυξης της υποδοµής που σχετίζεται
µε την ανάπτυξη προσαρµογής γεωργίας και δασοκοµίας υπάρ-
χει η δράση 3, αγροτικός εξηλεκτρισµός η οποία αφορά την ηλε-
κτροδότηση ή την επέκταση του ηλεκτρικού δικτύου µε σκοπό
να βελτιωθεί η βιωσιµότητα των γεωργικών και κτηνοτροφικών
εκµεταλλεύσεων καθώς και των επιχειρήσεων της πρώτης µετα-
ποίησης.

Τα έργα αυτά αφορούν δηµόσιες υποδοµές µε ύψος ενίσχυ-
σης 100% της δηµόσιας δαπάνης µέχρι τα όρια των γεωργικών
εκµεταλλεύσεων, όπως κτηνοτροφικές εγκαταστάσεις, θερµο-
κήπια και άλλα, όπου το κόστος αφορά σε έργα υποδοµής και
στην προµήθεια του απαραίτητου εξοπλισµού όπως στύλοι µε-
τασχηµατιστές, καλώδια κ.λπ.. Θα πρέπει να πραγµατοποιούνται
µε απόλυτο σεβασµό στο φυσικό περιβάλλον και στο τοπίο της
υπαίθρου. Απαραίτητη προϋπόθεση για την υλοποίηση των σχε-
τικών έργων είναι η αδειοδότηση αυτών από τις αρµόδιες εθνικές
αρχές.

Ως φορέας εφαρµογής του µέτρου που προανέφερα είναι η
∆ιεύθυνση Αξιοποίησης Εγγειοβελτιωτικών Έργων και Μηχανι-
κού Εξοπλισµού του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης. Η διαδι-
κασία εφαρµογής έχει ήδη καθοριστεί και η εφαρµογή του
µέτρου αναµένεται άµεσα, ώστε οι ενδιαφερόµενοι για την υλο-
ποίηση των έργων να ενηµερωθούν και να υποβάλουν τις προ-
τάσεις κατόπιν έκδοσης κοινής υπουργικής απόφασης που θα
καθορίζει τη διαδικασία υλοποίησης των σχετικών προτάσεων.
Πιστεύω ότι στο επόµενο χρονικό διάστηµα αυτή η διαδικασία
θα ξεκινήσει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ο κ. Κεγκέρογλου
έχει το λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Οι λαθεµένες επιλογές και οι ολι-
γωρίες οδηγούν σε αδιέξοδα. Αυτό έχει συµβεί και στον αγρο-
τικό τοµέα. Η οικονοµική εξαθλίωση που επικρατεί στην ύπαιθρο
έχει οδηγήσει τους αγρότες σε απελπισία και απόγνωση. Οι τιµές
παραγωγού είναι εξευτελιστικές. Η σοδιά πολλές φορές απού-
λητη. Ακόµα και το ελαιόλαδο απαξιώθηκε. Το περίφηµο πακέτο
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στήριξης των αγροτών αποδεικνύεται µια φούσκα τουλάχιστον
για τους αγρότες της Κρήτης που µέχρι τώρα δεν έχουν πάρει
ούτε 1 ευρώ απ’ αυτά που τους τάξατε. Χρωστάτε προγράµµατα
του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, νέοι αγρότες, σχέδια βελ-
τίωσης. Τα έργα υποδοµής έχουν κολλήσει. ∆εν έχετε καταφέρει
να απορροφήσετε ούτε 1 ευρώ από το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στή-
ριξης που έχει αρχίσει από 1-1-2007.

Στο φράγµα της Πλακιώτισσας έχετε εγκαταστήσει τον εργο-
λάβο αλλά δεν πληρώνετε τις απαλλοτριώσεις µε αποτέλεσµα
να αµείβεται ο εργολάβος αλλά το έργο να µη γίνεται. Το ίδιο
ακριβώς γίνεται και στον αγροτικό εξηλεκτρισµό. Και αυτός έχει
πέσει θύµα κάποιας ολιγωρίας γιατί δεν µπορεί δυόµισι χρόνια
να έπρεπε να έχει βγει αυτή η ΚΥΑ και σήµερα ξανά γενικόλογα
όπως και στις άλλες οκτώ παρεµβάσεις µου που έχω κάνει στις
προηγούµενες πολιτικές ηγεσίες –έχουν αλλάξει και πολλές- του
Υπουργείου Γεωργίας, να παίρνω την ίδια απάντηση ότι επίκειται
η ηµεροµηνία. Όχι, κύριε Υπουργέ. Θα πρέπει αυτή την ΚΥΑ να
την εκδώσετε άµεσα. ∆εν µπορεί δυόµισι χρόνια από το ∆’ Κοι-
νοτικό Πλαίσιο Στήριξης, έτοιµα χρήµατα την ώρα που λέτε ότι
δεν υπάρχουν εθνικοί πόροι, την ώρα που λέτε ότι υπάρχει διε-
θνής κρίση και η Ευρωπαϊκή Ένωση µας έχει πει χωρίς εθνική
συµµετοχή υλοποιείστε το ΕΣΠΑ, εµείς να ολιγωρούµε και να
αδρανούµε. Θεωρώ ότι πρέπει σήµερα να µας πείτε συγκεκρι-
µένα πότε θα αρχίσει η χρηµατοδότηση και πότε θα µπορούν να
υποβάλουν φακέλους οι αγρότες, γιατί αυτά τα δυόµισι χρόνια
κάποιος θα πρέπει να τα χρεωθεί. ∆εν είναι η καθυστέρηση κάτι
γενικό και αόριστο που οφείλεται στην Ευρωπαϊκή Ένωση ή εν
γένει στη γραφειοκρατία. Είναι αποκλειστικά ευθύνη του Υπουρ-
γείου που δεν έχει εκδώσει την ΚΥΑ στη οποία αναφερθήκατε
και δεν έχει βγάλει την πίστωση προς τις νοµαρχιακές αυτοδιοι-
κήσεις προς τις περιφέρειες της χώρας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ο κύριος Υφυ-
πουργός έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Πραγµατικά θεωρώ όχι µόνο εγώ αλλά
και οι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι ότι αδιέξοδο βλέπετε µόνο
εσείς και κανένας άλλος. Και αυτό δεν το λέω για λόγους εντυ-
πωσιασµού. Είναι πραγµατικότητα το ότι η συµπεριφορά της Κυ-
βέρνησης απέναντι στους αγρότες και τους κτηνοτρόφους είναι
απόλυτα ικανοποιητική και απέδειξε ότι η Κυβέρνηση στέκεται
δίπλα στα προβλήµατά τους.

Είναι αλήθεια ότι η ΚΥΑ έχει καθυστερήσει και γι’ αυτό πήρα τη
δέσµευση σήµερα ενώπιών σας να πω ότι άµεσα µέσα στον επό-
µενο µήνα η ΚΥΑ θα έχει υπογραφεί. Γι’ αυτό και σας είπα από
την αρχή ότι η ερώτησή σας είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Η
εφαρµογή του µέτρου θα ξεκινήσει άµεσα. Ο εκσυγχρονισµός
και αγροτικού και του κτηνοτροφικού τοµέα αποτελεί µια βασική
προτεραιότητα για την ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης. Ενισχύονται ιδιαίτερα µε αυτό το µέτρο οι δράσεις που
αφορούν τον αγροτικό εξηλεκτρισµό περιλαµβανοµένων των δι-
κτύων σύνδεσης µε γεωργικές εκµεταλλεύσεις καθώς και η αξιο-
ποίηση ήπιων µορφών ενέργειας. Με την ηλεκτροδότηση θα είναι
εφικτή η υιοθέτηση νέων τεχνολογιών. Και είναι εντυπωσιακό το
ότι ο αγρότες µας και οι κτηνοτρόφοι µας κατευθύνονται προς
τις νέες τεχνολογίες. Θα διευκολύνουν την παραγωγική διαδικα-
σία και θα αυξήσουν την παραγωγικότητα της εκµετάλλευσης
και το διαθέσιµο εισόδηµα.

Πρέπει κάποια στιγµή αυτό που θα πω να γίνει και δική διαπί-
στωση γιατί είστε υποχρεωµένοι να κάνετε τέτοιες διαπιστώσεις
όταν απευθύνεστε στους αγρότες και στους κτηνοτρόφους µας.

Βαδίζουµε µε σταθερά βήµατα. ∆εν ολιγωρούµε, δεν κωλυ-
σιεργούµε σε τίποτα. Με τη λογική, λοιπόν, αυτή θα δείτε τις επό-
µενες µέρες, µέσα στο µήνα αυτό να υπογράφεται η ΚΥΑ και να
ξεµπλοκάρει αυτό το µέτρο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Επανερχόµαστε

τώρα στην πέµπτη µε αριθµό 736/27-4-2009 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
Έργων, σχετικά µε την επίλυση του κυκλοφοριακού προβλήµα-

τος στον Πειραιά κ.λπ..
Αναλυτικά, η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει

ως εξής:
«Γνωρίζετε καλά ότι το λιµάνι του Πειραιά εξυπηρετεί εκατοµ-

µύρια επιβάτες και εµπορικές δραστηριότητες, αποτελώντας την
πύλη ολόκληρης της χώρας στη θάλασσα. Ωστόσο, η πόλη του
Πειραιά αντιµετωπίζει σοβαρό κυκλοφοριακό πρόβληµα, µε χι-
λιάδες αυτοκίνητα να είναι σταµατηµένα στις εισόδους και στο
κέντρο της.

∆εδοµένων των ανωτέρω, παράδοξο είναι το γεγονός ότι ο
Πειραιάς απουσιάζει από τους κεντρικούς σχεδιασµούς υποδο-
µών για το Λεκανοπέδιο. Συγκεκριµένα, ο διαγωνισµός για τη δη-
µιουργία σταθµών του µετρό στον Πειραιά βρίσκεται ακόµη στη
φάση της διεξαγωγής, ενώ ούτε λόγος γίνεται για τη δηµιουρ-
γία αυτοκινητοδρόµων µε σκοπό την ελάφρυνση της εισόδου και
της εξόδου από την πόλη όσο και της κίνησης εντός αυτής.

Συνεπώς ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Τι µέτρα προτίθεται να λάβει για την αντιµετώπιση του έντο-

νου κυκλοφοριακού προβλήµατος στον Πειραιά, µε στόχο τη δι-
ευκόλυνση των κατοίκων του και την αναβάθµιση της ποιότητας
ζωής τους που γίνεται καθηµερινά ανυπόφορη;

2. Αν και πότε ακριβώς πρόκειται να συµπεριληφθεί το µεγάλο
λιµάνι της χώρας στο γενικότερο σχεδιασµό των αυτοκινητο-
δρόµων; Και αν όχι, γιατί;».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Περι-
βάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων.

Κύριε Υπουργέ, κύριε Ξανθόπουλε, έχετε το λόγο.
ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Περιβάλλο-

ντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε, και ζητώ συγγνώµη για την καθυστέρηση και από εσάς
και από τον κ. Αποστολάτο.

Πράγµατι, ορθά επισηµαίνετε στην ερώτηση ότι ο Πειραιάς
έχει µεγάλο κυκλοφοριακό πρόβληµα -δεν υπάρχει καµµιά αµφι-
βολία- και ερωτάτε τι κάνουµε γι’ αυτό και µάλιστα, όχι µε υπο-
σχέσεις αόριστες, αλλά µε συγκεκριµένα µέτρα.

Η απάντηση έχει ως εξής: Κατ’ αρχάς, πρέπει στο οδικό κοµ-
µάτι -γιατί υπάρχει και το κοµµάτι µετρό- να συνδεθούµε, πράγ-
µατι, µε αυτοκινητόδροµο, όµως, όχι µε δρόµους µικρής
κυκλοφορίας, αλλά µε το υπάρχον δίκτυο αυτοκινητοδρόµων της
Αττικής. Αυτό, επιτέλους, καθίσταται πραγµατικότητα και σας
αναγγέλλω µε ευχαρίστηση ότι σε δεκαπέντε µέρες από σήµερα
-θα καταθέσω και ένα σχετικό χάρτη για την ενηµέρωσή σας- το
κοµµάτι που συνδέει το λιµάνι του Πειραιά µε τον κόµβο λιπα-
σµάτων, τον κόµβο του Τελωνείου και τη λεωφόρο Σχιστού πα-
ραδίδεται στην κυκλοφορία. Είναι αυτά τα χίλια οκτακόσια µέτρα,
ταλαιπωρήθηκαν, αλλά επιτέλους τελειώνουν και µπαίνουν στην
κυκλοφορία.

Στη συνέχεια, προχωρούν οι µελέτες για να υλοποιηθεί και ένα
δεύτερο κοµµάτι µε το οποίο ολοκληρώνεται ο οδικός άξονας
πέριξ του λιµανιού και βελτιώνεται ή µάλλον ανακατασκευάζεται
η ∆υτική Περιφερειακή Αιγάλεω για να συνδεθεί µε την Αττική
Οδό. Επίσης, θα σας δώσω έναν άλλο χάρτη που δείχνει και αυτή
την επέκταση η οποία ελπίζεται να δηµοπρατηθεί τέλος του χρό-
νου ως έργο.

Πρέπει να επισηµάνω, διότι είναι ευκαιρία, ότι µε τους νέους
αυτοκινητοδρόµους Αττικής, τα «Νέα Οδικά Αττικής», όπως λέµε,
επιτέλους ολοκληρώνεται ο εξωτερικός δακτύλιος της πρωτεύ-
ουσας, ο οποίος θα επιτρέπει και στους Πειραιώτες να έχουν
άµεση πρόσβαση µέσω, κλειστών πλέον, αυτοκινητοδρόµων και
προς τις εθνικές οδούς προς τα κάτω απρόσκοπτα, αλλά κυρίως
προς το κέντρο της Αθήνας και, µέσω Μεσογείων, προς τη νο-
τιοανατολική παραλία της Αττικής, όπως επίσης και στη βόρεια
παραλία. ∆ιότι µπαίνουν κατευθείαν σε ένα σύστηµα το οποίο
τους οδηγεί σε λιγότερο από σαράντα λεπτά, παραδείγµατος
χάριν, στην Αγία Μαρίνα -δίνω ένα παράδειγµα συγκεκριµένο-
από τον Πειραιά και σε περίοδο αιχµής κίνησης. Αν δεν έχει κί-
νηση, είναι κάτω από τριάντα λεπτά.

Συνεπώς µπήκε στο σχεδιασµό µας και ολοκληρώνεται στο
µέτρο του δυνατού. Ελπίζω τα επόµενα δύο µε τρία χρόνια να
έχει ολοκληρωθεί όλη αυτή η δυνατότητα άµεσης σύνδεσης µε
αυτοκινητόδροµο µε τον εξωτερικό οδικό δακτύλιο.
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Πάµε τώρα στο µέρος του µετρό το οποίο πράγµατι καθυστέ-
ρησε από πλευράς διαγωνισµού, αλλά πρέπει να σας πω την αλή-
θεια -θα µου επιτρέψετε- διότι υπήρξαν αντιδράσεις από τις
τοπικές κοινωνίες. Επέµεναν να καταργηθεί ο σταθµός της Ευ-
αγγελιστρίας και γι’ αυτό άργησε τη µελέτη. Μας πήγε πίσω πε-
ρίπου ένα χρόνο. Καλώς ή κακώς, ξέρω καλύτερα τα πράγµατα,
εγώ ως τεχνικός έχω άλλη άποψη, αλλά δεν έχει σηµασία, µας
ανέτρεψαν το σχεδιασµό.

Εν πάση περιπτώσει, φέτος το Φλεβάρη, δηλαδή, προ δύο
µηνών περίπου κατατέθηκαν νέες προσφορές, αξιολογούνται και
ελπίζουµε τέλος του χρόνου ή αρχές του επόµενου, επίσης, να
γίνει η ανάθεση του έργου και η έναρξη κατασκευών. Η καθυ-
στέρηση, επαναλαµβάνω, οφείλεται πολλές φορές σε τοπικές
αντιδράσεις οι οποίες, δικαιολογηµένες πάντα, γιατί ξέρουµε την
ευαισθησία των πολιτών, έχουν, όµως και το χρονικό τους αντί-
κρισµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ.
Κύριε Αποστολάτο, έχετε το λόγο.
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, οµολογώ ότι η ειλικρίνειά σας είναι

αφοπλιστική. Τα πράγµατα έχουν έτσι. Έχω, µάλιστα και την Ανα-
κοίνωση Τύπου του ΥΠΕΧΩ∆Ε από τις 4 Ιουνίου του 2008, που
έλεγε ότι όλα αυτά που µου είπατε και που φέρατε θα είχαν τε-
λειώσει µέχρι το Σεπτέµβρη ή µέχρι το τέλος του περασµένου
έτους. ∆εν έγιναν, κάποια γίνονται.

Αυτά δεν έχουν, όµως, καθόλου να κάνουν µε την πίεση που
εξασκώ εγώ, γιατί ο Πειραιάς είναι το πρώτο λιµάνι της χώρας,
είναι η πύλη της χώρας, είναι η πρώτη εικόνα που έχουµε. Και
επειδή εγώ ζω στον Πειραιά, δίπλα στην Ευαγγελίστρια που λέτε,
ξέρω τα προβλήµατα και τα ζω, τα βιώνω συνεχώς. Θα σας πω,
µάλιστα, ότι το Επαγγελµατικό Επιµελητήριο του Πειραιά είναι
αυτό το οποίο παραπονείται συνέχεια και έχει στοιχεία για τους
επιχειρηµατίες που έχουν εγκαταλείψει τον Πειραιά, γιατί, λόγω
του κυκλοφοριακού προβλήµατος, δεν µπορεί να σταµατήσει κα-
νείς, δε µπορεί να ψωνίσει κανείς, δε µπορεί να γίνει τίποτα, συν
το ότι δε µπορούµε να αναπνεύσουµε µε τους ρύπους που υπάρ-
χουν µε αυτό το συγκλονιστικό κυκλοφοριακό χάος το οποίο ζή-
σαµε πάλι τώρα το Πάσχα.

Ως προς το θέµα µε τους περιφερειακούς δρόµους που µου
λέτε, που πάνε στη ∆ραπετσώνα και που ενώνονται µε το Σχιστό,
είναι καταπληκτικά έργα και µπράβο σας, αλλά είναι πάρα πολύ
µικρό κοµµάτι µπροστά στο µείζον που είναι το θέµα της ένωσης
του πρώτου λιµανιού της χώρας, της πόλης του Πειραιά, µε την
Αττική Οδό, για να γίνεται αυτό που περίπου λέτε. Αυτό δεν
µπήκε µέσα στα σχέδια που είχατε µε την επέκταση των αυτοκι-
νητοδρόµων µε τη χρηµατοδότηση από την Ευρώπη και θεω-
ρούµε πραγµατικά ότι είµαστε ριγµένοι στο θέµα αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Θα σας πω, επίσης, για την Αγία Μαρίνα που λέτε, επειδή µένει

ο Πρόεδρος του κόµµατός µας, ότι εγώ κάνω µιάµισι και δύο
ώρες. Είκοσι λεπτά ποτέ, εκτός αν πάω µεσάνυχτα. Η δουλειά
εδώ δεν το επιτρέπει ποτέ.

Το θέµα του Πειραιά είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Να καταλά-
βετε -εσείς προσωπικά δείξατε ότι το ξέρετε- έµπρακτα, όµως,
ότι είναι προτεραιότητα. Στο θέµα του µετρό που λέτε, το οποίο
φαίνεται ακόµη όνειρο, πιστεύουµε ότι θα γίνει. Είναι αδύνατον,
εκτιµώ το Χαϊδάρι και εγώ, µιλάτε για έξι σταθµούς από το Αιγά-
λεω, αλλά η Αγία Βαρβάρα, το Χαϊδάρι και ο Κορυδαλλός ακόµη,
ε, δεν είναι Πειραιάς, δεν είναι καν µέσα στο Υπουργείο Εσωτε-
ρικών ως Πειραιάς.

Εκείνο που θέλω να σας πω είναι: Οι γραµµές του τραµ δεν
έχουν γίνει. Για την Ευαγγελίστρια δεν θα ξαναγυρίσω, παρ’ όλο
που θα ήταν πάρα πολύ χρήσιµο. Οι γειτονιές του Πειραιά είναι
πολύβουες, γιατί έχουν πάρα πολύ κόσµο και µάλιστα, χρήσιµο,
γηγενή κόσµο, εργατικό κόσµο. Πρέπει οπωσδήποτε να γίνει
κάτι. Υποφέρουµε. ∆ηλαδή, εγώ γυρίζω πίσω και τις µέρες που
πρέπει να είµαι Σαββατοκύριακο µε καλοκαίρι µπροστά για να

φθάσω στο σπίτι µου, στο γραφείο µου, κάνω µία ώρα από το
Σύνταγµα, εάν πρέπει να περάσω από το λιµάνι. ∆ιότι σταµατάει
στην πλατεία Ιπποδαµείας ο δρόµος που είπατε και δε συνεχίζει
στο λιµάνι που είναι πεντακόσια µέτρα.

Είναι πάρα πολύ απλά πράγµατα που πρέπει να γίνουν. Τα
λεφτά στην Αττική έπεσαν. Ο Πειραιάς έµεινε απ’ έξω. Αυτό είναι
άδικο και πρέπει κάποιος να φροντίσει να δώσει λύση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο.
ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Περιβάλλο-

ντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων): Αναγνωρίζω πράγµατι
το γεγονός ότι στα οδικά Αττικής, από πλευράς σύµβασης πα-
ραχώρησης, δεν έχει περιληφθεί το κοµµάτι το τελευταίο, δη-
λαδή αυτή η περίφηµη δυτική περιφερειακή Αιγάλεω και µερικοί
κόµβοι κρίσιµοι που συνδέουν πρακτικώς το λιµάνι µε την υπάρ-
χουσα Αττική Οδό.

Πλην, όµως, σας µεταφέρω την ευχάριστη πληροφορία ότι
αυτά τα βάλαµε να γίνουν από εθνικούς πόρους και από έργα εν-
δεχοµένως συγχρηµατοδοτούµενα. ∆ηλαδή, το έργο αυτό θα
γίνει πράγµατι, έχει µπει στο πρόγραµµα, έχουµε εξασφαλίσει
πιστώσεις και όπως σας είπα, ελπίζω ότι τέλος ∆εκεµβρίου,
αρχές Ιανουαρίου, να έχουµε και ανάδοχο για να το κατασκευά-
σει.

Αναφερθήκατε σε ένα άλλο θέµα πολύ σοβαρό, τον υπόλοιπο
δρόµο στον Πειραιά. ∆εν είναι θέµα δικό µας, αλλά αυτό δεν
παύει να αποσείει από εµάς την ευθύνη γενικότερα. Είναι θέµα,
αν θέλετε, της περιφέρειας και των δήµων της περιοχής.

Εκεί πράγµατι, πρέπει να γίνουν µερικές σοβαρές τοµές για
να µπορέσει να ανακουφιστεί το όλο σύστηµα και το ΥΠΕΧΩ∆Ε
είναι στη διάθεσή σας, στη διάθεση δηλαδή των πολιτών των Πει-
ραιά, να συµµετέχει συµβουλευτικά, γιατί δεν έχει άλλη αρµο-
διότητα –οι άξονες που έχει είναι συγκεκριµένοι και
περιορισµένοι- σ’ αυτή την αναβάθµιση του κυκλοφοριακού, που
πράγµατι είναι κάτι απαράδεκτο για το επίνειο της χώρας.

Τρίτον, όσον αφορά το µετρό -για να κλείσω- το ευχάριστο
είναι ότι σε πρώτη προτεραιότητα στο ΕΣΠΑ έχουν µπει τα
550.000.000 για το µετρό. ∆ηλαδή, αυτό είναι το πλέον εξασφα-
λισµένο έργο, αν θέλετε. Καθυστέρησε, αλλά ελπίζουµε να ξεκι-
νήσει πράγµατι στο τέλος του χρόνου και θα αλλάξει την εικόνα,
όχι µόνο βέβαια στον Πειραιά –έχετε δίκιο ότι υπάρχουν και
προηγούµενοι σταθµοί που δεν έχουν σχέση µε τον Πειραιά-
αλλά και στην καρδιά του Πειραιά. Και βέβαια, όπως θα ακού-
σατε ίσως, ο Υπουργός εξήγγειλε και επεκτάσεις του µετρό,
ώστε να καλύψουν και την επέκταση των προς Πειραιά και από
Πειραιά περιοχών, ώστε και αυτοί να ανακουφιστούν από πλευ-
ράς κυκλοφορίας και να µην µπαίνουν µε τα αυτοκίνητά τους στο
κέντρο του Πειραιά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δεύτερη µε αριθµό 737/27-4-

2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Εύας Μελά προς τους Υπουργούς Πολιτισµού
και Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων, σχετικά
µε το Φαληρικό ∆έλτα και το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος», δεν θα
συζητηθεί σήµερα, λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
συνεπώς διαγράφεται.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα για ένα
λεπτό το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ορίστε, κυρία
Μελά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι η δεύτερη φορά που έρχεται αυτή η συγκεκριµένη ερώ-

τηση που αφορά το Φαληρικό ∆έλτα και διαβάσαµε στον Τύπο,
κυρία Πρόεδρε, ότι έχει ήδη υπογραφεί η σύµβαση ανάµεσα σε
τέσσερις Υπουργούς της Κυβέρνησης µε τη ∆ιοίκηση του Ιδρύ-
µατος «Σταύρος Νιάρχος» που είναι ιδιωτικό, σε σχέση µε τη δη-
µιουργία εκεί Λυρικής Σκηνής και Εθνικής Βιβλιοθήκης.

Εµείς, πραγµατικά πιστεύουµε ότι το θέµα είναι εξαιρετικά σο-
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βαρό και δεν κατανοούµε για ποιο λόγο, ενώ η σύµβαση έχει
υπογραφεί εδώ και παραπάνω από ένα µήνα, εξακολουθεί η Κυ-
βέρνηση να µην έρχεται να δώσει κάποια απάντηση.

Θέσαµε τρία ζητήµατα. Ποιο θα είναι το ιδιοκτησιακό καθε-
στώς της Λυρικής Σκηνής και της Εθνικής Βιβλιοθήκης, ποια θα
είναι η παρουσία του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρχος» στη διοί-
κηση και αν το Φαληρικό ∆έλτα και ο Ιππόδροµος θα είναι στον
έλεγχο του δηµοσίου και αν θα παραδοθεί στο κοινό.

Με βάση αυτά –και τελειώνω- και µε δεδοµένο ότι για εµάς
αυτή η περιοχή είναι ένα µεγάλο φιλέτο για τα µεγάλα συµφέ-
ροντα –και το ξέρετε πάρα πολύ καλά- θεωρούµε ότι ούτε ο πο-
λιτισµός, ούτε το περιβάλλον πρέπει να είναι εµπόρευµα και
πραγµατικά φοβόµαστε ότι η άρνηση της Κυβέρνησης να συζη-
τηθεί η συγκεκριµένη ερώτηση είναι γιατί προχωράει η σύµβαση
και θα βρεθεί η ελληνική κοινωνία προ τετελεσµένων, όταν θα
έρθει για κύρωση στη Βουλή.

Εµείς, θα το αντικρούσουµε και στο επίπεδο του µαζικού κι-
νήµατος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κυρία Μελά,

όντως είναι η δεύτερη φορά που υποβάλετε αυτή την ερώτηση.
Είναι αρµοδιότητος του Υπουργού Πολιτισµού, του κ. Σαµαρά, ο
οποίος πράγµατι σήµερα έχει αµετάθετο κώλυµα.

Γνωρίζω ότι µιλήσατε και γνωρίζω επίσης, ότι σας είπε ότι
πολύ σύντοµα θα έρθει στη Βουλή η συζήτηση για ό,τι έχει από
το Υπουργείο αποφασιστεί ή για ό,τι το Υπουργείο προτίθεται να
συζητήσει και να ζητήσει την κύρωσή του από τη Βουλή. Αυτή
είναι η απάντηση που έχω να σας δώσω.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: ∆εν έχει δοθεί, κυρία Πρόεδρε, στη
δηµοσιότητα τίποτα σχετικά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Η τρίτη µε αριθµό
733/27-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον
Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την άνιση µε-
ταχείριση των κατοίκων της επαρχίας, λόγω της υποβάθµισης
των συγκοινωνιών κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Τέλος, η τέταρτη µε αριθµό 735/27-4-2009 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου
Ροντούλη, προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τους διορισµούς Θεολόγων στην Πρωτοβάθµια
Εκπαίδευση κ.λπ., επίσης δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι σήµερα, Πέ-
µπτη 30 Απριλίου 2009, θα συνεδριάσουν οι ακόλουθες Κοινο-
βουλευτικές Επιτροπές.

Από τις 9.00’ συνεδριάζει η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών

Υποθέσεων µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: «Συνέχιση της επε-
ξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών «Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ,
2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ
και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου,
Φ.Π.Α. και λοιπών φορολογιών και λοιπές διατάξεις»». Πρόκειται
για την τρίτη συνεδρίαση.

Από τις 9.30’συνεδριάζει η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και
Εµπορίου µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: «Συνέχιση της επεξερ-
γασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Τουρι-
στικής Ανάπτυξης «Λειτουργική τακτοποίηση και λοιπές
διατάξεις»». Πρόκειται επίσης για την τρίτη συνεδρίαση.

Στις 12.00’ θα συνεδριάσει η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Απόδη-
µου Ελληνισµού µε θέµατα ηµερήσιας διάταξης:

«α) Παρουσίαση της διοργάνωσης των Παγκόσµιων Αγώνων
Special Olympics –Αθήνα 2011».

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν χρειάζεται να τα διαβάσετε
αυτά, κυρία Πρόεδρε. Μπορείτε να τα καταθέσετε στα Πρακτικά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Με συγχωρείτε,
αλλά έχει αποφασιστεί ότι θα διαβάζονται.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Εγώ προτείνω να µην τα διαβά-
ζετε για να κερδίσουµε χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): «β) Συζήτηση και
προτάσεις για κοινή δράση και την κινητοποίηση της Οµογέ-
νειας».

Στις 13.00’ θα συνεδριάσει η Επιτροπή ∆ηµόσιων Επιχειρή-
σεων, Τραπεζών, Οργανισµών Κοινής Ωφέλειας και φορέων Κοι-
νωνικής Ασφάλισης µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: «Ακρόαση από
τα µέλη της Επιτροπής, κατά το άρθρο 49Α’ του Κανονισµού της
Βουλής, του προτεινοµένου από τον Υπουργό Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών, για διορισµό στη θέση του Προέδρου της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς κ. Αναστασίου Γαβριηλίδη».

Στις 13.00’ θα συνεδριάσει η Υποεπιτροπή Νησιωτικών και
Ορεινών Περιοχών της Ειδικής Μόνιµης Επιτροπής Περιφερειών,
µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: «Τουρισµός στη νησιωτική Ελ-
λάδα».

Επίσης, στις 13.00’ θα συνεδριάσει η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικο-
νοµικών Υποθέσεων, µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: «Συνέχιση της
επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Οικονοµίας και Οικονοµικών «Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ,
2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ
και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου,
ΦΠΑ και λοιπών φορολογιών και λοιπές διατάξεις»». Πρόκειται
για την τέταρτη συνεδρίαση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Η προαναφερθείσα ανακοίνωση έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα
άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού
πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής
σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί δάσκαλοι

από το ∆ηµοτικό Σχολείο του Πόρτο Ράφτη.
Καλωσορίζουµε τα παιδιά και τους ευχόµαστε καλή πρόοδο.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτησεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας: «Αναδιοργάνωση Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας
(Σ.ΕΠ.Ε.), ρύθµιση θεµάτων Οργανισµών εποπτευοµένων από το
Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και άλλες
διατάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση συζητήθηκαν και ψηφίστηκαν τα
άρθρα 1 έως και 26. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα
άρθρα 27 έως 35 του νοµοσχεδίου, καθώς και οι τροπολογίες ως
µια ενότητα.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο για
κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Έχετε το λόγο,
κυρία Υπουργέ.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα καταθέσω µερικές νοµοτεχνικές βελτιώσεις, που αφορούν

σε δύο τροπολογίες. Η µια έχει να κάνει µε την εταιρεία «ΘΡΑΚΗ
ΑΕ» και η άλλη µε µια τροπολογία που έρχεται από το Υπουργείο
Παιδείας για τους εκπαιδευτικούς. Θα τις καταθέσω στα Πρα-
κτικά και παρακαλώ να διανεµηθούν.

Να προσθέσω ακόµη ότι από τις υπόλοιπες τροπολογίες δεν
θα γίνει καµµία δεκτή. Να πω όµως δύο πράγµατα: Το πρώτο
είναι ότι υπάρχει µια τροπολογία του κ. Πάγκαλου. Ήρθε το
Υπουργείο Παιδείας σε µια συνεννόηση και µε τον ίδιο τον κ. Πά-
γκαλο και είναι ένα θέµα που θα το εξετάσουν. Υπήρχε πρόβληµα
χρόνου. Επίσης, υπάρχει και µια τροπολογία για επίδοµα του
ΟΑΕ∆. Είναι ένα θέµα που µας απασχολεί, γιατί θέλουµε να
υπάρχει µια οµοιοµορφία και οµοιογένεια στο Υπουργείο. ∆εν θα
γίνει αποδεκτή η τροπολογία αυτή την ώρα, είναι όµως ένα θέµα
που παραµένει ανοιχτό και εξετάζεται.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής

Προστασίας κ. Σοφία Καλαντζάκου καταθέτει για τα Πρακτικά
τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν
ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστούµε,
κυρία Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. ∆ηµήτριος Χρι-
στοφιλογιάννης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωράµε στη συζήτηση των
άρθρων από το άρθρο 27, µε το οποίο καταβάλλεται πρόσθετη
αµοιβή στο ειδικό επιστηµονικό προσωπικό της Μονάδας Ανά-
λυσης και Τεκµηρίωσης, που καθορίζεται µε κοινή υπουργική
απόφαση. Οι τακτικές αποδοχές καθορίζονται σύµφωνα µε τις
διατάξεις του ν. 3205 του 2003.

Με το άρθρο 28 η εποπτεία και η λειτουργία της κεντρικής βι-
βλιοθήκης ανατίθεται στις αρµοδιότητες της ∆ιεύθυνσης Εκπαί-
δευσης.

Με το άρθρο 29 επεκτείνεται η ισχύς των διατάξεων του ν.
2469 του 1997 και του π.δ. 67 του 1967, ώστε να ισχύσουν και για
το ΕΣΠΑ. Έτσι, παρέχεται η προϋπόθεση εξυπηρέτησης των στό-
χων του ΕΣΠΑ στον άξονα «Ανάπτυξη ανθρώπινου δυναµικού»
από το Εθνικό Κέντρο Πιστοποίησης Συνεχιζόµενης Επαγγελµα-
τικής Κατάρτισης.

Με το άρθρο 30 παρέχεται εξουσιοδότηση για έκδοση κοινής
υπουργικής απόφασης για ρύθµιση θεµάτων που αφορούν συγ-
χρηµατοδοτούµενες δράσεις του Υπουργείου Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας, ενώ µε το άρθρο 31 παρέχεται η επιβε-
βαίωση ότι ο Οργανισµός Μεσολάβησης και ∆ιαιτησίας λειτουρ-
γεί ως ανεξάρτητος φορέας κατά παρέκκλιση των διατάξεων που
αφορούν το δηµόσιο τοµέα.

Με το άρθρο 32 παρέχεται η δυνατότητα υπαγωγής σε πρό-
γραµµα ειδικής επιδότησης της ανεργίας σε εκατόν είκοσι δύο
απολυµένους του Εργοστασίου Λιπασµάτων ∆ραπετσώνας. Το
1999, όταν έκλεισε το εργοστάσιο, εντάχθηκαν σε ένα ανάλογο
πρόγραµµα εκατό απολυθέντες από το σύνολο των τριακοσίων
δύο εργαζοµένων. Οι εκατόν είκοσι δύο πρώην εργαζόµενοι, που
δεν πληρούσαν τις προϋποθέσεις ένταξης στο αρχικό πρό-
γραµµα του ν. 2778 του 1999 και οι οποίοι κατά τη δηµοσίευση
του παρόντος συµπληρώνουν επτάµισι χιλιάδες ηµέρες ασφάλι-
σης και µέχρι το τέλος του 2010 το πεντηκοστό έτος της ηλικίας
τους, εντασσόµενοι στο νέο πρόγραµµα θα επιδοτούνται επί τρία
χρόνια µε δυνατότητα παράτασης για άλλα δύο χρόνια µε ποσό
ίσο προς το 80% του τελευταίου µισθού τους, προσαυξηµένο µε
όλες τις νόµιµες αυξήσεις που έχουν χορηγηθεί από το 2000 ως
το 2008, µε ανώτατο όµως όριο τα 1.200 ευρώ. Αν κατά τη διάρ-
κεια της τριετίας κάποιος εργαζόµενος συµπληρώσει προϋπο-
θέσεις µειωµένης συνταξιοδότησης, τότε το πρόγραµµα δύναται
να συνεχιστεί µέχρι συµπλήρωσης προϋποθέσεων πλήρους συ-
νταξιοδότησης για άλλα δύο χρόνια το πολύ. Κατά τη διάρκεια
του προγράµµατος παρέχεται πλήρης κύρια και επικουρική
ασφάλιση από τα οικεία ταµεία. Οι δαπάνες εισφορών εργοδότη
και εργαζοµένου βαρύνουν το πρόγραµµα.

Με το άρθρο 33 παρέχεται η δυνατότητα σε εργαζόµενους
στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, των οποίων η σύµβαση ερ-
γασίας θα λυθεί εντός δύο µηνών από τη δηµοσίευση του παρό-
ντος και οι οποίοι πρόκειται να συµπληρώσουν µέχρι τις
31.12.2003 προϋποθέσεις πλήρους ή και µειωµένης συνταξιο-
δότησης, να ενταχθούν σε ειδικό πρόγραµµα επιδότησης της
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ανεργίας. Η διάρκεια της επιδότησης καθορίζεται στους εξήντα
µήνες κατά ανώτατο όριο. Το µηνιαίο επίδοµα είναι ίσο µε το 80%
του τελευταίου µισθού ή µε το εικοσιπενταπλάσιο του ηµεροµι-
σθίου, µε ανώτατο όριο τα 1.500 ευρώ µηνιαίως. Κατά τη διάρ-
κεια του προγράµµατος συνεχίζεται η ασφάλισή τους στους
οικείους φορείς κύριας και επικουρικής ασφάλισης. Για την εξα-
σφάλιση των ελαχίστων προϋποθέσεων συνταξιοδότησης, πλή-
ρους ή µειωµένης, δύναται να συνυπολογιστεί η στρατιωτική
θητεία, η οποία όµως πρέπει να εξαγοραστεί, σύµφωνα µε τις
ισχύουσες διατάξεις. Το πρόγραµµα χρηµατοδοτείται κατά 80%
από τον προϋπολογισµό του ΟΑΕ∆ και κατά 20% από τη Βιοµη-
χανία Ζάχαρης.

Με το άρθρο 34 ενσωµατώνεται τροπολογία της Υπουργού
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, που δίνει τη δυνατό-
τητα εθελούσιας αποχώρησης και συνταξιοδότησης σε εξακόσι-
ους πενήντα υπαλλήλους του ΟΤΕ, πλέον των τεσσάρων
χιλιάδων οκτακοσίων περίπου που έκαναν χρήση των διατάξεων
του ν. 3371 του 2005. Οι ανωτέρω εξακόσιοι πέντε υπάλληλοι του
ΟΤΕ είχαν υποβάλει αίτηση υπαγωγής στις ευνοϊκές διατάξεις
του άρθρου 74 του ν. 3371 του 2005. Αµφισβητήθηκε όµως η δυ-
νατότητα υπαγωγής τους από το πρώην ΤΑΠ-ΟΤΕ ως αντικείµενη
στο γενικό κανονισµό προσωπικού του ΟΤΕ. Με το παρόν άρθρο
δίνεται η δυνατότητα της υποχρεωτικής αυτοδίκαιης απόλυσης
και αυτών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του αναφερθέντος νόµου.
Ρυθµίζονται επίσης και οι όροι της συνταξιοδότησής τους.

Με το άρθρο 35 καθορίζεται ότι η ισχύς του νόµου αρχίζει από
τη δηµοσίευση στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Ολοκληρώθηκε έτσι και η κατ’ άρθρον συζήτηση ενός νοµο-
σχεδίου, το οποίο εκτός του ότι ρυθµίζει διάφορες εκκρεµείς
υποθέσεις που αφορούν την καλύτερη οργάνωση του ΣΕΠΕ, που
αφορούν τη λειτουργία του Οργανισµού Απασχόλησης Εργατι-
κού ∆υναµικού, του Οργανισµού Εργατικής Εστίας, του Οργανι-
σµού Εργατικής Κατοικίας, περιλαµβάνει κυρίως φιλεργατικές
–και το τονίζω αυτό- διατάξεις. Καµµία διάταξη στο κείµενο του
σχεδίου νόµου δεν υπάρχει που να ευνοεί εργοδότες. Αντίθετα,
τους θέτει περισσότερους περιορισµούς, αυστηρότερους όρους
λειτουργίας και πάντα υπέρ των εργαζοµένων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Παράλληλα µε το ίδιο νοµοσχέδιο εδόθη η δυνατότητα για την
ένταξη σε ειδικό πρόγραµµα επιδότησης της ανεργίας σε δύο
πολύ αδικηµένες οµάδες εργαζοµένων: Σε αυτούς που το 1999
δεν µπόρεσαν να ενταχθούν στο αντίστοιχο πρόγραµµα επιδό-
τησης της ανεργίας και είχαν απολυθεί από τη Λιπασµατοβιοµη-
χανία της ∆ραπετσώνας, γιατί δεν είχαν τις προϋποθέσεις που
έθετε το πρόγραµµα και είχαν απολυθεί και στους εργαζόµενους
στη Βιοµηχανία Ζάχαρης. Ως γνωστόν, δύο εργοστάσια πρόκει-
ται να κλείσουν, αυτοί πρόκειται να απολυθούν και µένουν στο
δρόµο. Με την ένταξή τους, λοιπόν, στο πρόγραµµα αυτό τα-
κτοποιείται κατά τον καλύτερο δυνατό τρόπο και όσο επιτρέπει
η οικονοµική κατάσταση της στιγµής το µέλλον τους, µέχρι να
έρθει η στιγµή της συνταξιοδότησής τους.

Αυτά αναδεικνύουν την ευαισθησία του Υπουργείου Απασχό-
λησης και Κοινωνικής Προστασίας απέναντι στους εργαζόµενους
και τα προβλήµατά τους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα συνεχίσουµε µε

τον εισηγητή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Μιχάλη Κατρίνη.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνουµε σήµερα τη συ-

ζήτηση πάνω στο πολυνοµοσχέδιο «σκούπα» του Υπουργείου
Απασχόλησης, ένα νοµοσχέδιο που εντελώς διαφορετικά ήρθε
στην αρµόδια επιτροπή και εντελώς διαφορετικά εξελίχθηκε
στην Ολοµέλεια. Και το λέω αυτό, γιατί σίγουρα δεν περιποιεί
τιµή στην κοινοβουλευτική µας δηµοκρατία και το λέω εξ αφορ-
µής της χθεσινής φλογερής οµιλίας του Υπουργού Εσωτερικών,
όταν τριάντα τέσσερα άρθρα συζητούνται στην επιτροπή και
ξαφνικά υπό τη µορφή τροπολογιών έρχονται άλλα δεκαπέντε
χωρίς καµµία συζήτηση, χωρίς καµµία διαβούλευση, χωρίς καµ-

µία ουσιαστικά προεργασία. Και έρχονται µε τέτοιο τρόπο µάλι-
στα που δείχνουν µια µικροπολιτική σκοπιµότητα και όχι µία ου-
σιαστική προσπάθεια επίλυσης των ζητηµάτων.

Ολοκληρώνουµε, λοιπόν, τη συζήτηση ενός νοµοσχεδίου που
δυστυχώς ήταν κατώτερο των περιστάσεων και δυστυχώς δεν
έδωσε απαντήσεις σε όλους αυτούς οι οποίοι σήµερα πλήττο-
νται από την υποαπασχόληση, την ανεργία, την οικονοµική κρίση,
η οποία µετακυλίεται εις βάρος των εργαζοµένων και ειδικότερα
των νέων ανθρώπων, αλλά απλώς εξαντλήθηκε σε κάποιες γενι-
κόλογες και µεγαλόστοµες διακηρύξεις από την Υπουργό, η
οποία για µία ακόµα φορά ανακάλυψε ότι όχι µόνο δεν έχουµε
πρόβληµα απολύσεων, αλλά έχουµε και εκατόν πενήντα χιλιάδες
επιπλέον προσλήψεις το τελευταίο διάστηµα.

Όσον αφορά την κατ’ άρθρον συζήτηση, στο άρθρο 27 θεω-
ρούµε ότι δεν συντρέχει λόγος για να δοθεί αυτή η οικονοµική
ενίσχυση στους εργαζόµενους του Υπουργείου Απασχόλησης
και Κοινωνικής Προστασίας στη Μονάδα Ανάλυσης και Τεκµη-
ρίωσης, γιατί δεν έχει αξιολογηθεί το έργο τους και γιατί δεν
προβλέπεται έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους για
το σαφή προσδιορισµό των αποδοχών τους.

Τα άρθρα 28, 29 και 30 είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και
λύνουν κάποια διοικητικά ζητήµατα που έχουν σχέση µε ευρω-
παϊκά προγράµµατα.

Όσον αφορά στο άρθρο 31 για τον ΟΜΕ∆, εµείς σαν ΠΑΣΟΚ
έχουµε σταθερή και πάγια θέση και είµαστε εναντίον των εκτός
ΑΣΕΠ προσλήψεων. Βέβαια, υπάρχουν κάποιες περιπτώσεις
όπου αναλαµβάνονται κάποιες σοβαρές διαδικασίες –όπως είναι
και ο ΟΜΕ∆ που αναλαµβάνει τη διαµεσολάβηση µεταξύ των ερ-
γαζόµενων και των εργοδοτών- και γι’ αυτό, σ’ αυτές τις περι-
πτώσεις που χρειάζονται ειδικά επιστηµονικά προσόντα και
ιδιαίτερη κοινωνική αντίληψη νοµίζουµε ότι και αυτή η ρύθµιση
είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.

Ας αναφερθούµε τώρα στο άρθρο 32 που αφορά τη ρύθµιση
για εκατόν είκοσι δύο ανέργους στην εταιρεία «Συνεταιριστικά
Λιπάσµατα». Από την πρώτη µας τοποθέτηση στην επιτροπή εί-
παµε –και το επαναλαµβάνω και σήµερα, γιατί δυστυχώς, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, κάποιοι στο εργοστάσιο, κάποιοι στην
εταιρεία φρόντισαν να διαρρεύσουν ότι το ΠΑΣΟΚ δεν στηρίζει-
ότι το ΠΑΣΟΚ όχι µόνο στηρίζει, αλλά το ΠΑΣΟΚ είναι αυτό το
οποίο είχε ρυθµίσει εξαρχής το πρόβληµα των εργαζοµένων στα
Λιπάσµατα. Γι’ αυτό και συµφωνεί µε το σηµερινό άρθρο, το
οποίο αίρει τις αδικίες.

Όµως, δεν µπορούµε να πούµε το ίδιο και για το άρθρο 33 που
αφορά τους εργαζόµενους στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης
γιατί στην επιτροπή είδαµε µία έντονη αντίδραση από τους ερ-
γαζόµενους, οι οποίοι υποστηρίζουν ότι ουδέποτε προσκλήθη-
καν και ότι από την επιτροπή ως σήµερα δεν έγινε καµµία αλλαγή
στο περιεχόµενο του άρθρου που να αφορά το νευραλγικό κοµ-
µάτι της λύσης ή καταγγελίας της σύµβασής τους.

Και, βεβαίως, υπάρχουν και κάποια ερωτηµατικά σχετικά µε το
εργοστάσιο βιοαιθανόλης, τα οποία δεν έχει ρυθµίσει η Κυβέρ-
νηση προς όφελος της εθνικής οικονοµίας. Βεβαίως θα επανα-
φέρουµε την πάγια θέση µας ότι θα πρέπει επιτέλους να υπάρχει
ένα ενιαίο πλαίσιο ρυθµίσεων για όλους τους εργαζόµενους στις
προβληµατικές επιχειρήσεις.

Ως προς τον ΟΤΕ αναφερθήκαµε και στην επί της αρχής συ-
ζήτηση. Είναι στην ίδια λογική της ταµειακής διευκόλυνσης, κα-
νένα βιώσιµο επιχειρησιακό σχέδιο. Βεβαίως, θα πρέπει να
τονίσουµε ότι αυτή η ρύθµιση απλώς αίρει την αδικία που έχουν
υποστεί εξακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι στον ΟΤΕ, οι οποίοι
κακώς δεν υπήχθησαν στην προηγούµενη εθελουσία έξοδο και
τους οποίους σήµερα η Κυβέρνηση φροντίζει να αποκαταστήσει
κακήν κακώς. ∆εν κάνει καµµία χάρη στους εργαζόµενους αυ-
τούς. Απλώς αποκαθιστά την αδικία.

Ας πάµε τώρα στις τροπολογίες και ειδικότερα στην τροπολο-
γία µε αριθµό 556. Όσον αφορά το πρώτο άρθρο που αφορά τις
επιχειρήσεις για την εκτέλεση κατεδαφιστικών έργων ή εργασιών
αφαίρεσης αµιάντου, είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και το
υποστηρίζουµε παρά την όποια καθυστέρηση.

Το δεύτερο άρθρο αφορά το θέµα των γιατρών που υπηρε-
τούν στο ΣΕΠΕ. Ήταν µία χρόνια αδικία. Εµείς, ως ΠΑΣΟΚ, την
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υποστηρίξαµε µε τροπολογία εγκαίρως στη συζήτηση στην επι-
τροπή και χαιρόµαστε που η Υπουργός την έκανε αποδεκτή και
την ενσωµάτωσε στο σχέδιο νόµου.

Στο άρθρο 3 ορίζεται το Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινω-
νικής Προστασίας ως αρµόδιος φορέας εκτέλεσης για τη συµ-
µετοχή της χώρας µας στο «Ευρωπαϊκό Έτος για την
Καταπολέµηση της Φτώχειας και του Κοινωνικού Αποκλεισµού»
το 2010. Θα πρέπει να επισηµανθεί ότι δίνεται µια πολύ γενική
εξουσιοδότηση στον Υπουργό Απασχόλησης να επιχορηγεί κάθε
µορφής φορείς και οργανώσεις, χωρίς ουσιαστικό έλεγχο και
χωρίς περιορισµούς. Και δίνεται ιδιαίτερη έµφαση στην ανάθεση
των έργων, χωρίς να υπάρχει καµµία αναφορά στα κριτήρια ανά-
θεσης.

Άρα προκύπτουν εύλογα κάποια ερωτηµατικά. Έχει προκηρυ-
χθεί το συγκεκριµένο έργο και µε τι κριτήρια; Με ποιο σύστηµα
διαχείρισης άραγε υλοποιείται έως σήµερα και ποιος είναι ο συ-
νολικός προϋπολογισµός του έργου; Εποµένως, επειδή υπάρ-
χουν αυτά τα ερωτηµατικά, εµείς δεν συµφωνούµε µε αυτό το
άρθρο και δεν το υποστηρίζουµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 4 που αφορά τους εργαζόµενους-
απολυµένους στην εταιρεία «ΘΡΑΚΗ ΑΕ», βλέπουµε ότι ενώ είναι
σωστή η ρύθµιση γιατί πρέπει αυτοί οι εργαζόµενοι να στηρι-
χθούν, εφαρµόζονται δύο µέτρα και δύο σταθµά. Άλλα στη µία
ρύθµιση για µία προβληµατική εταιρεία, άλλα στην άλλη. Είναι
σωστή η τροποποίηση της τελευταίας στιγµής που προβλέπει
µία τιµαριθµική αναπροσαρµογή γι’ αυτούς τους απολυµένους.
Υπάρχουν εννέα περιπτώσεις απολυµένων, οι οποίοι κακώς δεν
ρυθµίζονται µε αυτήν τη διάταξη και θα πρέπει, κυρία Υπουργέ,
να υπάρξει και κάποια πρόβλεψη, κάποια πρόνοια γι’ αυτούς και
επιτέλους θα πρέπει να πάµε σε ένα ενιαίο καθεστώς ρυθµίσεων.
Θα αναφερθούν και οι συνάδελφοι της περιοχής του Έβρου και
ο συνάδελφος κ. Ντόλιος εκτενέστερα γι’ αυτήν τη ρύθµιση, την
οποία εµείς υποστηρίζουµε.

Το άρθρο 5 για τις επαγγελµατικές ασθένειες είναι σωστό.
Έχουµε καθυστερήσει υπερβολικά. Θυµίζω ότι από το 1979 δεν
έχει επικαιροποιηθεί ο κατάλογος των επαγγελµατικών ασθε-
νειών και σήµερα µόνο το ΙΚΑ είναι θεσµοθετηµένο όργανο γι’
αυτήν την καταγραφή. Είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και νο-
µίζω ότι θα πρέπει να επισπευστεί η επικαιροποίηση αυτού του
καταλόγου, ώστε να µην έχουµε δηλώσεις σαν αυτές της κυρίας
Υπουργού ότι στην Ελλάδα δεν υπάρχουν επαγγελµατικές ασθέ-
νειες.

Πάµε στην τροπολογία µε αριθµό 565 που αφορά τις ρυθµί-
σεις των οφειλών προς το ΙΚΑ. Με την προωθούµενη τροπολογία
προτείνονται κίνητρα στους εργοδότες και τις επιχειρήσεις για
ρύθµιση οφειλών προς το ΙΚΑ-ΕΤΑΜ και τους άλλους φορείς επι-
κουρικής ασφάλισης, µε εξαιρετικά ευνοϊκούς όρους. Είναι άλλη
µία χαριστική ρύθµιση χρεών του ΙΚΑ. Είναι η τέταρτη σχετική
ρύθµιση τα τελευταία πέντε χρόνια, η οποία βεβαίως για µία
ακόµα φορά επιβραβεύει την ασυνέπεια και επιβραβεύει την ει-
σφοροδιαφυγή, καθώς ενθαρρύνει εµµέσως αυτούς που δεν
πληρώνουν.

Σηµειώνουµε ότι η εισφοροδιαφυγή των ταµείων τα πέντε τε-
λευταία χρόνια έφτασε τα 2.500.000.000 ευρώ και από πουθενά
δεν συνάγεται ότι αυτή η προωθούµενη ρύθµιση θα ενισχύσει
την ανταγωνιστικότητα των επιχειρήσεων και θα δηµιουργήσει
περιβάλλον στήριξης και ασφάλισης σε µία ιδιαίτερα κρίσιµη οι-
κονοµικά συγκυρία.

Συµφωνούµε, βεβαίως, ότι οι επιχειρήσεις θα πρέπει να στη-
ριχθούν, αλλά διατηρούµε ισχυρές επιφυλάξεις για το κατά
πόσον αυτό το µέτρο που υιοθετεί η κυρία Υπουργός είναι προς
αυτήν την κατεύθυνση. Μόλις χθες, την ίδια ώρα που ο Γάλλος
Πρόεδρος µείωσε το ΦΠΑ σε 5,5% στα εστιατόρια και στα άλλα
µαγαζιά εστίασης, την ίδια ώρα που εισάγονται ρυθµίσεις στις
άλλες ευρωπαϊκές χώρες για τόνωση της κατανάλωσης και ελά-
φρυνση των οικονοµικά ασθενών τάξεων, εδώ δυστυχώς χαρί-
ζονται χρέη και οφειλές και επιβαρύνονται τα ασφαλιστικά
ταµεία.

Νοµίζω ότι τα στοιχεία είναι πραγµατικά πρωτοφανή. Το Τα-
µείο Πρόνοιας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων αυτή τη στιγµή που µιλάµε
οφείλει σε δεκαπέντε χιλιάδες συνταξιούχους το εφάπαξ.

Η Υπουργός Απασχόλησης είχε δηλώσει ότι τα ασφαλιστικά
ταµεία µέχρι το 2007 είχαν αυξήσει τα αποθεµατικά τους κατά
περίπου 2.000.000.000 ευρώ. Βεβαίως, τα στοιχεία της Πανελ-
λήνιας Οµοσπονδίας Προσωπικού Οργανισµών Κοινωνικής Πο-
λιτικής τη διαψεύδουν και λένε ότι έχουν χάσει 8.000.000.000
από την περιουσία τους τους τελευταίους δεκαοκτώ µήνες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και σαν να µην έφτανε αυτό, αυτή η ρύθµιση επεκτείνεται και
στους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης και λοιπούς φορείς
του δηµοσίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω σε ένα λεπτό.
Και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση αφού πριν από µερικό διάστηµα

η Κυβέρνηση στέρησε σηµαντικούς πόρους αναγκάζοντας τον
Πρόεδρο της ΚΕ∆ΚΕ να απειλεί µε παραίτηση, την ίδια στιγµή
προσπαθεί να «χρυσώσει» το χάπι χαρίζοντας κάποια χρέη και
µετακυλίοντας αυτά τα βάρη και τα χρέη στην πλάτη των εργα-
ζοµένων και των συνταξιούχων συµπολιτών µας.

Πάµε τώρα στην τελευταία τροπολογία, την τροπολογία µε γε-
νικό αριθµό 566 και ειδικό 44, η οποία ρυθµίζει θέµατα εντελώς
ασύνδετα µεταξύ τους.

Στο πρώτο άρθρο προωθείται η µονιµοποίηση εκπαιδευτικού
προσωπικού του ΟΑΕ∆, οι οποίοι υπηρετούν µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου. Είναι µία φωτογραφική ρύθµιση, η οποία δεν
ρυθµίζει όλες τις περιπτώσεις και είναι και κοµµένη και ραµµένη
στην εξυπηρέτηση των συµφερόντων των υµετέρων της Κυβέρ-
νησης και την καταψηφίζουµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 2, σε συνέχεια του άρθρου 15 του νο-
µοσχεδίου που ρυθµίζει ηλεκτρονικά κάποια θέµατα µε τον
ΟΑΕ∆, το καταψηφίζουµε και αυτό.

Όσον αφορά στο τρίτο άρθρο που έχει σχέση µε τη χορήγηση
δεύτερου δανείου, είναι στη σωστή κατεύθυνση, αλλά παρ’ όλα
αυτά θεσµοθετεί ένα «παράθυρο» σε ένα αδιάβλητο µέχρι στιγ-
µής σύστηµα, αλλά το ψηφίζουµε, γιατί πιστεύουµε ότι αίρει κά-
ποιες αδικίες.

Όσον αφορά στο άρθρο 4, είναι σωστό το γεγονός ότι µειώ-
νεται ο τόκος υπερηµερίας, αλλά από την άλλη µας δηµιουργεί
ερωτηµατικά το γιατί αυτό το πράγµα αφήνεται στη διακριτική
ευχέρεια….

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κατρίνη, έχετε
εξαντλήσει το χρόνο σας. Πάµε ήδη στα έντεκα λεπτά.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, γιατί είναι
πολλά τα άρθρα και πρέπει να ξεκαθαρίσουµε τη θέση µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα πρέπει, όµως, να
κλείσετε. Πρέπει να ξέρετε την οικονοµία του χρόνου.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Το άρθρο 4, λοιπόν, το υποστηρίζουµε.
Πάµε τώρα στο άρθρο 5 που αφορά τους εκπαιδευτικούς του

ΟΑΕ∆.
Εδώ η Κυβέρνηση για άλλη µια φορά υιοθετεί την προσφιλή

της τακτική, δηλαδή φέρνει αντιµέτωπη τη µία κοινωνική οµάδα
απέναντι στην άλλη και δεν εφαρµόζει νέους κανόνες αξιοκρα-
τίας και ισονοµίας. Όλοι σεβόµαστε τον αγώνα που κάνουν χι-
λιάδες εκπαιδευτικοί για να ενταχθούν στην αγορά εργασίας και
ιδιαίτερα όταν αυτός ο αγώνας περνάει µέσα από τις συµπλη-
γάδες των εξετάσεων του ΑΣΕΠ, όπως σεβόµαστε και το δικαί-
ωµα των εκπαιδευτικών, οι οποίοι λόγω των αστοχιών του
κράτους έχουν µείνει εκτός της αγοράς εργασίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θεωρούµε ότι θα πρέπει να ρυθµιστούν αυτές οι περιπτώ-
σεις…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα πρέπει να σεβα-
στούµε και τον Κανονισµό, κύριε Κατρίνη.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Θα πρέπει να υπάρχει ένα ενδιαφέρον
από την πολιτεία για το πρόβληµα της απασχόλησης. Όµως, επι-
τέλους θα πρέπει να υπάρχουν ενιαίοι κανόνες και όροι ισονο-
µίας και αξιοκρατίας.

Εµείς στο ΠΑΣΟΚ στα θέµατα εκπαίδευσης –και ολοκληρώνω,
κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ πάρα πολύ για την ανοχή σας-
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υποστηρίζουµε ότι κανένας εκπαιδευτικός δεν θα πρέπει να διο-
ρίζεται χωρίς να περάσει εξετάσεις µέσω ΑΣΕΠ και θα πρέπει η
προϋπηρεσία να αναγνωρίζεται ισάξια για όλους µετά την πρό-
σληψη στο δηµόσιο.

Τέλος, στην παράγραφο 6 σωστά δίνεται το κίνητρο που λόγω
του ειδικού λογαριασµού καταργήθηκε από τους εργαζοµένους.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω ότι µε την τοποθέ-
τηση του εισηγητή της Πλειοψηφίας χθες όσο και του Κοινο-
βουλευτικού Εκπροσώπου προχθές γυρίσαµε στο 1985 και στο
1975, πάρα πολλά χρόνια πίσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κατρίνη, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ένα ρητό λέει ότι όταν οι αναµνήσεις
γίνονται πιο πολλές από τα όνειρα, τότε το τέλος είναι κοντά. Και
είναι σίγουρο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το πολιτικό
τέλος αυτής της Κυβέρνησης είναι πάρα πολύ κοντά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όταν η αµνησία είναι
επίκαιρη, τι γίνεται;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα τέσσερις µαθητές
και µαθήτριες και τρεις συνοδοί-καθηγητές από το Β’ Γυµνάσιο
Καλυβίων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο συνάδελφος από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας κ. Αντώνης Σκυλλάκος για οκτώ λεπτά.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Θα µιλήσω από τη θέση µου, κύριε
Πρόεδρε.

Θα µιλήσω µόνο για τα άρθρα ή τις παραγράφους για τις
οποίες διαφωνούµε.

∆ιαφωνούµε µε το άρθρο 33, όπως διαφωνούν και σύσσωµοι
οι εργαζόµενοι στα εργοστάσια ζάχαρης, όχι µόνο γιατί δεν
υπήρξε διαβούλευση, αλλά διότι η λύση …

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ - ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας): Όχι και δεν υπήρξε διαβούλευση,
κύριε συνάδελφε!

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Έτσι λένε οι εργαζόµενοι. ∆εν πι-
στεύω ότι λένε ψέµατα. Χθες µίλησα τηλεφωνικά.

Εν πάση περιπτώσει, ακόµα και να υπήρξε η διαβούλευση, δεν
ικανοποιούνται αιτήµατα τα οποία είναι δίκαια. ∆ηλαδή, ας δούµε
ποια είναι τα βασικά ζητήµατα.

Λέει: «οι εργαζόµενοι στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης των
οποίων η σύµβαση εργασίας θα λυθεί και όχι θα καταγγελθεί».
∆ηλαδή, πρέπει να πάρουν µόνοι τους την πρωτοβουλία να απο-
χωρήσουν για να µπουν στο πρόγραµµα. Τι σηµαίνει αυτό; Του-
λάχιστον όπως λένε οι εργαζόµενοι, αυτό σηµαίνει ότι χάνουν
την αποζηµίωση. Σηµαίνει ότι µπαίνουν στο πρόγραµµα µεν,
αλλά επειδή δεν απολύονται αλλά αποχωρούν οικειοθελώς, χά-
νουν την αποζηµίωση.

Εάν παραµείνει το «θα λυθεί µε δική τους πρωτοβουλία», τότε
φοβούνται ότι πολλοί από αυτούς θα εξαναγκαστούν να µετατε-
θούν, να φύγουν από τη Λάρισα ή από την Ξάνθη και να πάνε στα
άλλα εργοστάσια, πράγµα που είναι αδύνατον γι’ αυτούς. Γι’
αυτό θα έπρεπε να καθιερωθεί σ’ αυτήν την περίπτωση που επι-
µένει η Κυβέρνηση, το αµετάθετο.

Τρίτον, υπάρχουν ορισµένες κατηγορίες εργαζοµένων που
µετά το 2013 και µε βάση τον ασφαλιστικό νόµο δεν θα αποκτούν
δικαίωµα σύνταξης, διότι θα προστεθούν τέσσερα εξάµηνα.
Μέσα σε δύο χρόνια θα προστεθούν τέσσερα εξάµηνα.

Σε σχέση µε το πώς είναι διατυπωµένο αυτό το άρθρο, θα τε-
λειώσει το πρόγραµµα και θα έχουν µείνει τελικά χωρίς να απο-
κτήσουν δικαίωµα σύνταξης.

Αυτά τα πράγµατα ζητούν οι εργαζόµενοι. Μίλησα και µε την
Οµοσπονδία τους, αλλά και µε το Σωµατείο της Λάρισας και ζη-
τούν να αποσυρθεί το άρθρο αυτό και να γίνει ξανά συζήτηση.

Όσον αφορά τη δικαιολογία ότι δεν υπάρχουν χρήµατα ή ότι

θα πρέπει να λυθεί το ζήτηµα µέχρι το Μάιο, θα ήθελα να σας
πω ότι προλαβαίνετε και το Μάιο –µέχρι το τέλος Μαΐου- να φέ-
ρετε τροπολογία µε την οποία να είναι σύµφωνοι και οι εργαζό-
µενοι και να καλύπτονται τα δικαιώµατά τους.

Το δεύτερο σηµείο αφορά τον ΟΤΕ. Έχουµε µία δεύτερη φάση
απαράδεκτης απόλυσης εργαζοµένων µε τη µέθοδο της εθε-
λουσίας εξόδου. Ποιον βοηθάει αυτό; Ποιον βοηθάει; Βοηθάει
τον εργαζόµενο; Βοηθάει τα ασφαλιστικά ταµεία; Βοηθάει το ΙΚΑ
το οποίο θα πληρώσει και δεν θα τα πληρώσει όλα ο ΟΤΕ; Αυτοί
που βοηθιούνται είναι ο ΟΤΕ που έχει γίνει ιδιωτική επιχείρηση.
Οι µέτοχοι του ΟΤΕ βοηθιούνται, διότι θα διώξουν προσωπικό
και δεν θα πληρώσουν όλα τα «σπασµένα». Θα πληρώσει και το
ΙΚΑ «σπασµένα». Και είναι απαράδεκτη αυτή η µέθοδος που
εφαρµόστηκε µε την ευθύνη των συνδικαλιστικών παρατάξεων
και των δύο κοµµάτων. Και αυτό είχε επακόλουθο για τέσσερις,
τεσσερισήµισι χιλιάδες κόσµο και τώρα επανέρχεται η τροπολο-
γία για περίπου εξακόσιους, επτακόσιους εργαζόµενους. Είµα-
στε, λοιπόν, αντίθετοι.

Έρχοµαι τώρα στις άλλες τροπολογίες.
Θα συνεχίσω τώρα µε τις άλλες τροπολογίες. ∆εν θα σας πω

τον αριθµό, θα καταλάβετε για ποια τροπολογία µιλάω.
Είµαστε αντίθετοι στο να γιορτάσουµε το ευρωπαϊκό έτος για

την καταπολέµηση της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλει-
σµού, δεδοµένου ότι η αντιµετώπισή τους είναι ευθύνη του κρά-
τους και το κράτος, οι εκάστοτε κυβερνήσεις, κάνουν ό,τι είναι
δυνατόν για να «φορτώνουν» τα βάρη και τις κρίσεις στους ερ-
γαζόµενους. Όµως, και πριν την κρίση η φτώχεια µεγάλωνε στην
Ελλάδα και είχαµε όλο και περισσότερα κρούσµατα κοινωνικού
αποκλεισµού. Αυτήν την ευθύνη, λοιπόν, τη µεταθέτετε –εν µέρει-
χρηµατοδοτώντας µη κυβερνητικές οργανώσεις οι οποίες είναι
γνωστές και µη εξαιρετέες. Ξέρουµε ποιες είναι οι µη κυβερνη-
τικές οργανώσεις. ∆εν λέω ότι είναι όλες ίδιες. Όµως, οι περισ-
σότερες τρέφονται, ζουν από τα χρήµατα του κράτους. Τι
δουλειά έχουν να αντιµετωπίσουν αυτές, όπως και µια σειρά
άλλες οργανώσεις που είναι µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, τη
φτώχεια; Θα κάνουν συσσίτια αυτές; Είναι απαράδεκτο, δηλαδή.
Το κράτος, η συγκεκριµένη Κυβέρνηση –όπως, άλλωστε, γινόταν
και προηγούµενα- µεταθέτει την ευθύνη του σε άλλους φορείς
που δεν έχουν σχέση, αλλά δεν έχουν και την ευθύνη. Είµαστε
εντελώς αντίθετοι.

Όσον αφορά το ζήτηµα της κρεατοβιοµηχανίας «ΘΡΑΚΗ»
µπαίνουν σε ένα πρόγραµµα που θα παίρνουν το πολύ-πολύ
µέχρι 800 ευρώ. Γίνεται µία σύµβαση του ελληνικού δηµοσίου µε
το δήµο για τριάντα έξι µήνες και το παρατείνετε και άλλα δύο
χρόνια. ∆ηλαδή, για πέντε χρόνια θα παίρνουν το 80% του τε-
λευταίου µισθού. Χάνουν το 20% και σε καµµία περίπτωση δεν θα
παίρνουν πάνω από 800 ευρώ. Πρόκειται για ανθρώπους που
έχουν φτάσει σε µια ηλικία που σπουδάζουν παιδιά. Πώς θα τα
βγάλουν πέρα µε αυτήν την υπόθεση;

Εµείς εµµένουµε στη γενική µας θέση, δηλαδή ότι αυτοί θα
πρέπει να απορροφηθούν -δεν ξέρω αν θα πάνε στους δήµους ή
αλλού- και να έχουν πλήρη και σταθερή εργασία. Επίσης, δεν θα
πρέπει να ξεκινούν από τα 700 ή τα 800 ευρώ, αλλά να ξεκινούν
από τους µισθούς που είχαν όταν απολύθηκαν. Αυτή είναι η γε-
νική µας θέση.

Παρ’ όλα αυτά θα ψηφίσουµε αυτή τη διάταξη, διότι, εν µέρει,
λύνει το ζήτηµα, όχι ικανοποιητικά, σύµφωνα µε τη θέση τη δική
µας.

Έρχοµαι στο ζήτηµα µε τις ρυθµίσεις στο ΙΚΑ. ∆εν ξέρω αν
είναι τρεις ή τέσσερις φορές που ρυθµίζονται χρέη του ΙΚΑ κατά
τρόπο χαριστικό υπέρ της εργοδοσίας, διότι τους µειώνουµε τα
τέλη και τις προσαυξήσεις και τελικά δηµιουργούµε το κλίµα ότι
και να µην πληρώνεις ασφαλιστικές εισφορές δεν χάθηκε ο κό-
σµος. Θα έρθει µια ρύθµιση.

Έτσι συνεχίζεται αυτό το τροπάριο. Πολλοί εργοδότες ελπί-
ζουν σ’ αυτές τις ρυθµίσεις. ∆εν είναι εντάξει απέναντι στις υπο-
χρεώσεις τους. Το ΙΚΑ πληρώνει τα σπασµένα. Χάνει πάρα πολλά
χρήµατα µε αυτές τις ρυθµίσεις. Αυτές οι ρυθµίσεις αφορούν τη
σηµερινή Κυβέρνηση. Αν ανατρέξουµε, όµως, από τη Μεταπολί-
τευση και µετά, µε όλες τις κυβερνήσεις, θα δούµε ότι τέτοιες
ρυθµίσεις ήταν στην ηµερήσια διάταξη συνεχώς και έχουν ευ-
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θύνη τα δύο κόµµατα εξουσίας. Σήµερα ευθύνεται η Κυβέρνηση.
Αυτήν την τροπολογία, λοιπόν, την καταψηφίζουµε για τους λό-
γους που είπα.

Έρχοµαι στην τελευταία τροπολογία, την τροπολογία µε γε-
νικό αριθµό 566 και ειδικό αριθµό 44. Εµείς πού έχουµε διαφω-
νία επί της αρχής; Στο ζήτηµα πώς αντιµετωπίζονται οι
εκπαιδευτικοί και το θέµα της τεχνικής εκπαίδευσης.

Είµαστε ενάντια στο να υπάρχει τεχνική εκπαίδευση, δηλαδή
να διαχωρίζεται η εκπαίδευση του λυκείου σε εκπαίδευση καθο-
λική και τεχνική. Στην εποχή που ζούµε όλοι χρειάζεται να έχουν
τις απαραίτητες γνώσεις του λυκείου, να είναι µορφωµένοι άν-
θρωποι. Από εκεί και πέρα άλλος θα σπουδάσει και άλλος θα
ακολουθήσει τεχνική εκπαίδευση. Αυτή είναι η δική µας άποψη.

Βεβαίως, όλα αυτά τα προβλήµατα που κατά καιρούς δηµι-
ουργούνται –πότε λέγονται τεχνικά λύκεια, πότε ΕΠΑΣ, πότε
ΕΠΑΛ- έχουν δηµιουργήσει τεράστια προβλήµατα και στο εκ-
παιδευτικό προσωπικό. Υπάρχουν και συγκρούσεις ανάµεσα στο
ποιος έχει δικαιώµατα, ποια δικαιώµατα έχει, ποιος είναι µόνιµος
και ποιος όχι.

Η δική µου άποψη είναι πως όλα τα ζητήµατα της εκπαίδευ-
σης πρέπει να συγκεντρωθούν στο Υπουργείο Παιδείας. ∆εν
µπορεί να είναι στο Υπουργείο Εργασίας. Οι εκπαιδευτικοί δη-
λαδή του ΟΑΕ∆, για τους οποίους γίνεται λόγος, θα έπρεπε να
απορροφηθούν από το Υπουργείο Παιδείας και να µην τακτο-
ποιηθεί, µπαίνοντας στον πίνακα των αναπληρωτών, µόνο ένα
µέρος αλλά το σύνολο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Η Κυβέρνηση δεν θέλει να λύσει το ζήτηµα. Έχει διαφορετική
αντίληψη για την τεχνική εκπαίδευση. ∆ιαφορετική αντίληψη είχε
και το ΠΑΣΟΚ. Εµείς θέλουµε εκπαιδευτικούς µόνιµης και στα-
θερής εργασίας σε όλα τα επίπεδα της εκπαίδευσης. Και τα δύο
κόµµατα έχουν προχωρήσει και η Κυβέρνηση προχωρά σε σχέ-
σεις εργασίας ελαστικού χαρακτήρα. Αυτή είναι η γενική µας
θέση.

Παρ’ όλα αυτά, για να τακτοποιηθεί αυτός ο κόσµος, εµείς δεν
θα αντιταχθούµε στο να τακτοποιηθεί έστω και µια µερίδα από
εκπαιδευτικούς του ΟΑΕ∆ που δούλεψαν κάποια χρόνια και πρέ-
πει να ικανοποιηθεί το αίτηµά τους.

Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε

Σκυλλάκο.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπα-

στικής Αριστεράς κ. Λεβέντης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνοντας τη συζήτηση

σε αυτό το βασικό νοµοσχέδιο και για τα άρθρα που αποµένουν,
θέλω να πω τα εξής:

Άρθρο 27. Συµφωνούµε µε τον καθορισµό του τόκου υπερη-
µερίας κατά 2%, επιπλέον του ισχύοντος ετήσιου επιτοκίου. ∆ια-
φωνούµε, όµως, µε την πρόβλεψη για δυνατότητα αναπροσαρ-
µογής του ποσοστού αυτού µε υπουργική απόφαση.

Άρθρο 30. Έχει σκοπό να συµµετέχει το Εθνικό Κέντρο Πι-
στοποίησης στο Γ’ ΚΠΣ και στο Εθνικό Στρατηγικό Πλαίσιο Ανα-
φοράς (ΕΣΠΑ). Συµφωνούµε µε τη ρύθµιση.

Άρθρο 31. Σκοπός και αρµοδιότητες. ∆ίνεται η δυνατότητα µε
ΚΥΑ των Υπουργών Οικονοµικών και Απασχόλησης να διευρύνο-
νται οι αρµοδιότητες της διαχειριστικής αρχής που έχει συστα-
θεί για τη διαχείριση πόρων που προέρχονται από την
Ευρωπαϊκή Κοινότητα και ιδιαίτερα από το Κοινωνικό Ταµείο. Το
εύρος που φαίνεται να έχει τη δυνατότητα να φθάσει η απόφαση
είναι πολύ µεγάλο, αφού αναφέρεται σε συγχρηµατοδότηση από
οιαδήποτε χρηµατοδοτικά µέσα ή προγράµµατα. Έτσι, για πα-
ράδειγµα θα µπορούσε να µπαίνει στο ΛΑΕΚ ή ακόµη και σε ιδιω-
τικές χρηµατοδοτήσεις, µε τις οποίες εµείς είµαστε αντίθετοι.

Το άρθρο 32 εξαιρεί τον ΟΜΕ∆ από τις διαδικασίες πρόσλη-
ψης που προβλέπονται στο ν. 2190/1994. Ο ΟΜΕ∆ έχει ζητήσει
αυτή την εξαίρεση. Εµείς σε όλες τις περιπτώσεις που έχουν
έρθει τέτοια αιτήµατα για εξαίρεση έχουµε διαφωνήσει και δια-
φωνούµε και µε το άρθρο αυτό.

Το άρθρο 33 για το πρόγραµµα «επιδότησης ανέργων Συνε-

ταιριστικών Λιπασµάτων Ανώνυµη Εταιρεία». Η θέση και η άποψη
που έχουµε προβάλει για ανάλογες περιπτώσεις ανέργων είναι
ότι εµείς ψηφίζουµε τις ρυθµίσεις που αφορούν τη χρηµατοδό-
τηση των ανέργων, που έχουν µείνει κυριολεκτικά στο δρόµο.

Παράλληλα, όµως, τονίζουµε ότι η ριζική απάντηση στο πρό-
βληµα της ανεργίας και ιδιαίτερα της ανεργίας που δηµιουργούν
οι χρεοκοπίες και η µετεγκατάσταση επιχειρήσεων, δεν µπορεί
να είναι ούτε η πρόωρη συνταξιοδότηση ούτε η επιδοµατική πο-
λιτική, αλλά εξασφάλιση παραγωγικής απασχόλησης και κοινω-
νικά χρήσιµης εργασίας για τους ανέργους.

Παράλληλα, σηµειώνουµε ότι στη χώρα µας έχουµε πολλές
ανάλογες περιπτώσεις οι οποίες µένουν ακάλυπτες και ότι αυτές
οι πολιτικές δεν θα πρέπει να χρηµατοδοτούνται από το ΛΑΕΚ,
που έχει αποκλειστικούς χρηµατοδότες τους εργοδότες και τους
εργαζοµένους, αλλά ότι αυτές οι χρηµατοδοτήσεις πρέπει να γί-
νονται από τον κρατικό προϋπολογισµό.

Τα ίδια θα πούµε και στο άρθρο 34 για το πρόγραµµα ειδικής
επιδότησης ανεργίας της «Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης». Ναι
µεν να υπάρξει επιδότηση, όµως, να αντιµετωπιστεί µακροπρό-
θεσµα και ριζικά το πρόβληµα της ανεργίας, γιατί µε αυτό απλώς
κάνουµε µια εµβαλωµατική πολιτική.

Στις τροπολογίες που είναι πολλές και, βέβαια, θα ήταν ανα-
κόλουθη µε την πολιτική της η Κυβέρνηση, αν δεν έφερνε µια
σειρά από τόσο βασικές τροπολογίες τελευταία ώρα και µε τον
τρόπο που τις φέρνει, αντί να τις ενσωµατώνει ως άρθρα. ∆εν
ξέρω, κυρία Υπουργέ, γιατί υπάρχει αυτή η αδυναµία. Προφα-
νώς, είναι εσκεµµένη, γιατί έτσι γλιτώνει από το βάσανο και το
κόσκινο των συζητήσεων στην αρµόδια επιτροπή και µε συνο-
πτικές διαδικασίες τις περνάµε.

Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 556 και ειδικό αριθµό 44, που
έχει πέντε άρθρα, δηλαδή είναι ένα ολόκληρο νοµοσχέδιο, καί-
ριο. Το άρθρο 1 αναφέρεται στην προστασία των εργαζοµένων
που εκτίθενται στον αµίαντο. Ο αµίαντος είναι µια εξαιρετικά επι-
κίνδυνη ουσία. Έχει ήδη απαγορευθεί. Υπάρχουν χιλιάδες θύ-
µατα ανά την υφήλιο, αλλά και στη χώρα µας και ασφαλώς
πρέπει να ληφθούν µέτρα. Εφόσον, όµως, έχει απαγορευθεί,
πρέπει να δούµε πώς θα ξηλωθούν όλες αυτές οι κατασκευές και
ασφαλώς πρέπει να παρθούν τα προστατευτικά µέτρα, που πρέ-
πει να είναι αυστηρά. Όλα, όµως, τα σχετικά θέµατα παραπέ-
µπονται σε υπουργικές αποφάσεις, των οποίων το περιεχόµενο
είναι άγνωστο, όπως είναι άγνωστες και οι απόψεις των φορέων
στο Συµβούλιο Υγιεινής και Ασφάλειας της Εργασίας.

Το άρθρο 2 αναφέρεται στην αµοιβή όσων ασκούν καθήκοντα
υγειονοµικού επιθεωρητή. Συµφωνούµε µε τη ρύθµιση.

Το άρθρο 3 αναφέρεται στον τρόπο διαχείρισης επιχορηγή-
σεων από το Υπουργείο Απασχόλησης, προσφορές µη κερδο-
σκοπικού χαρακτήρα. Η ρύθµιση του συγκεκριµένου άρθρου
είναι θετική, καθώς δηλώνει τη διάθεση συντονισµού των ενερ-
γειών που αναφέρονται στο ανθρώπινο δυναµικό από το Υπουρ-
γείο Απασχόλησης.

Επίσης, η ρύθµιση για τους φορείς που µπορούν να ενταχθούν
στις δράσεις του προγράµµατος κατά της φτώχειας είναι τυπικές
απαιτήσεις, για να τρέξει το πρόγραµµα. Ωστόσο, στην παρά-
γραφο 4 του άρθρου προβλέπεται η έκδοση υπουργικών απο-
φάσεων για τη διαδικασία και τα κριτήρια εφαρµογής των
φορέων, που θα εφαρµόσουν τις συγκεκριµένες διατάξεις και
δεν θα πρέπει να αποφασίζει µονοµερώς ο Υπουργός, αλλά θα
πρέπει να απαιτείται τουλάχιστον έγγραφη έκθεση γνώµης επι-
τελικής επιτροπής υπηρεσιακά.

Το άρθρο 4 αναφέρεται στο πρόγραµµα για τους απολυµέ-
νους της κρεατοβιοµηχανίας «ΘΡΑΚΗ». Προτείνεται ένα τριετές
πρόγραµµα. Ουσιαστικά πρόκειται για επιδότηση ανέργων για
τρία χρόνια µε 800 ευρώ το µήνα και µε κάλυψη των ασφαλιστι-
κών τους εισφορών. Είναι κάτι µπροστά στο φάσµα της ανεργίας
που αντιµετωπίζουν, αλλά δεν είναι λύση.

Θα επαναλάβουµε αυτά που είπαµε και προηγουµένως. Εµείς
ψηφίζουµε τις ρυθµίσεις γιατί ανακουφίζουν τους εργαζόµενους,
αλλά όµως ζητάµε πολύ περισσότερα, γιατί αλλιώς οι άνθρωποι
αυτοί που οι περισσότεροι από αυτούς ή σχεδόν όλοι δεν µπο-
ρούν να βρουν άλλη δουλειά, καταλαβαίνετε ότι θα έχουν συνε-
χώς, το πρόβληµα εφ’ όρου βίου.
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Τώρα έρχοµαι στο άρθρο 5 για τις επαγγελµατικές ασθένειες.
Χαιρετίζουµε ότι γίνεται µια προσπάθεια για να ταξινοµηθούν και
να ενταχθούν σε ένα προστατευτικό πρόγραµµα οι επαγγελµα-
τικές ασθένειες. Κατ’ αρχάς πρέπει να ληφθούν προστατευτικά
µέτρα και, κυρία Υπουργέ, είναι τεράστια η προσπάθεια που πρέ-
πει να κάνουµε εδώ και είναι χιλιάδες οι άνθρωποι οι οποίοι υπο-
φέρουν και οι οποίοι χάνονται αν θέλετε. Και είναι επίσης
χιλιάδες οι επαγγελµατικές ασθένειες και εµείς µόνο µερικές δε-
κάδες έχουµε. Για να είναι όµως η χώρα µας συνεπής προς την
Ευρωπαϊκή Νοµοθεσία πρέπει να υπάρξει ρητή διατύπωση που
θα διασφαλίζει την καθολικότητα της ρύθµισης και αυτό να
ισχύει όχι µόνο στον ιδιωτικό αλλά και στον δηµόσιο τοµέα. Αυτό
το άρθρο συνάδει και µε την επιµονή µας για την κατοχύρωση
της ειδικότητας της ιατρικής της εργασίας, γιατί οι γιατροί ερ-
γασίας είναι αυτοί που θα ελέγχουν, θα κατατάσσουν, θα προ-
τείνουν και που θα επιβλέπουν ότι τα µέτρα έχουν ληφθεί.

Η τροπολογία 565 αφορά ρυθµίσεις εισφορών του ΙΚΑ. Ξανα-
φέρνει ρυθµίσεις για τις οφειλόµενες εισφορές προς το ΙΚΑ,
προς το ΕΤΑΜ και προς τους λοιπούς φορείς, για τους οποίους
το ΙΚΑ εισπράττει εισφορές. Πρέπει να πούµε εδώ ότι ανάµεσα
στους µεγάλους κακοπληρωτές προς το ΙΚΑ είναι και το δηµόσιο
που χρωστάει δισεκατοµµύρια. Τα οφείλει αυτά και δεν βλέ-
πουµε καµµία πρόθεση να αντιµετωπίσει το πρόβληµα.

Με την προτεινόµενη ρύθµιση προτείνεται η εξόφληση των
απαιτούµενων οφειλών µέχρι και σε ενενήντα έξι δόσεις, , µε ταυ-
τόχρονη µείωση των πρόσθετων τελών και προσαυξήσεων κατά
80%, εάν η εξόφληση γίνει εφάπαξ και κατά 50% εάν γίνει µε δό-
σεις.

∆εν είναι η πρώτη φορά που έρχονται τέτοιες ρυθµίσεις. Ανα-
φέρθηκαν ότι είναι ίσως πέντε και περισσότερες οι ρυθµίσεις που
έχουν έρθει από την τωρινή Κυβέρνηση, γιατί αντίστοιχα είχαν
γίνει και µε τις προηγούµενες κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ. Βλέ-
πουµε ότι όλες οι κυβερνήσεις διαχρονικά προσπαθούν έτσι να
τονώσουν τους κακοπληρωτές να συνεχίσουν το θεάρεστο έργο
τους, δηλαδή να µην πληρώνουν, γνωρίζοντας ότι κάποια στιγµή
θα έρθει µια ρύθµιση. Εξασφαλίζουν ότι θα πληρώσουν σε ενε-
νήντα έξι δόσεις, πάνε και πληρώνουν την πρώτη και τη δεύτερη
δόση, ένα απειροελάχιστο ποσοστό, παίρνουν τη φορολογική
ενηµερότητα και συνεχίζουν από εκεί και πέρα την ίδια δουλειά.
Είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι σε αυτές τις ρυθµίσεις.

Η τροπολογία 566 αφορά τους εκπαιδευτικούς και τον ΟΑΕ∆.
Εδώ θα επαναλάβουµε και εµείς αυτά που ελέχθησαν, ότι η τε-
χνική εκπαίδευση είναι υποβαθµισµένη στη χώρα µας, και επίσης
οι εκπαιδευτικοί της τεχνικής εκπαίδευσης είναι υποβαθµισµένοι.
Οι περισσότεροι µάλιστα έχουν µείνει αυτή τη στιγµή µετέωροι
και στο δρόµο. ∆εν θα πρέπει να αντιµετωπιστούν έτσι, ούτε να
έρθει σε αντιπαράθεση ο ένας κλάδος εκπαιδευτικών µε τον
άλλον.

Κυρία Υπουργέ, δεν καταλαβαίνουµε γιατί θα πρέπει να συ-
γκεντρώνονται όλες αυτές οι αρµοδιότητες του Υπουργείου
Υγείας ή του Υπουργείου Παιδείας στο Υπουργείο Απασχόλη-
σης. Τα θέµατα της εκπαίδευσης είναι καθαρά του Υπουργείου
Παιδείας. Αυτό θα πρέπει να τα αντιµετωπίσει, όπως είπε πολύ
σωστά και ο κ. Σκυλλάκος και συµφωνούµε απόλυτα.

Τώρα µε την παράγραφο 1 του άρθρου αυτού τροποποιείται
µια ρύθµιση που έγινε το 2007. Η διάταξη αυτή ήταν απολύτως
φωτογραφική και επιχειρούσε να µονιµοποιήσει στον ΟΑΕ∆ τους
εκπαιδευτικούς εκείνους που προσλήφθηκαν την περίοδο 1990-
1993 που ήταν πάλι Κυβέρνηση η Νέα ∆ηµοκρατία. Στη ρύθµιση
δεν εντάσσονταν αυτοί που υπηρετούσαν πριν από το 1990 και
αυτοί που υπηρετούσαν µετά το 1994. Και µε βάση αυτό κατα-
ψηφίσαµε τη ρύθµιση του 2007 και η αιτιολόγηση που προτεί-
ναµε ήταν να συνεχίσει να υπάρχει και σήµερα. ∆ηλαδή, πάλι
µιλάµε γι’ αυτούς που έχουν προσληφθεί την περίοδο 1990-1993
και όχι για τους πριν και τους µετά. Για το λόγο, λοιπόν, αυτό
εµείς είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι στις µεροληπτικές ρυθ-
µίσεις και θα πρέπει να υπάρχει ισονοµία και να περιλαµβάνονται
όλοι όσοι έτυχαν τέτοιων ευνοϊκών ρυθµίσεων, όχι µόνο µερικοί.

Με την παράγραφο 2 δεν συµφωνούµε γιατί δεν προβλέπεται
δειγµατοληπτικός έλεγχος σε σηµαντικό ποσοστό.

Η παράγραφος 3 εξουσιοδοτεί το διοικητικό συµβούλιο του

ΟΕΚ, υπό την κρίση του και έξω από τις υπάρχουσες διατάξεις,
να χορηγεί κατ’ εξαίρεση και µέχρι τριάντα περιπτώσεις το χρόνο
δεύτερη συνδροµή δανείου για απόκτηση κατοικίας.

Κυρία Υπουργέ, αυτή η διάταξη είναι απολύτως ρουσφετολο-
γική. Θα καθορίζει κάθε φορά ο Υπουργός τις τριάντα περιπτώ-
σεις. Ή να ισχύει για όλους όσους έχουν κάποιες προϋποθέσεις
ή για κανέναν.

Για τον ΟΤΕ µιλήσαµε και επί της αρχής. Εµείς διαφωνούµε
εντελώς µε αυτόν τον τρόπο που γίνεται εδώ και είναι και ένας
από τους λόγους που είπαµε επί της αρχής ότι καταψηφίζουµε
το νοµοσχέδιο, γιατί µε την εθελούσια έξοδο επιβαρύνεται το κοι-
νωνικό σύνολο και όχι ο ΟΤΕ ο οποίος αυτή τη στιγµή έχει ιδιω-
τικοποιηθεί και ο οποίος οφείλει να πληρώσει αυτή την εθελουσία
έξοδο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Λε-
βέντη.

Ο κ. Ροντούλης, ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού έχει το λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µου επιτρέψετε να αρχίσω µε το άρθρο 33 που αφορά το

ειδικό πρόγραµµα επιδότησης ανεργίας του προσωπικού της Ελ-
ληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης.

Να θέσω πρώτον ένα γενικότερο ζήτηµα αρχής. Προκαλεί
προβληµατισµό η ανάγκη ειδικών ρυθµίσεων για συγκεκριµένες
επιχειρήσεις. Αυτό κάποτε πρέπει να τελειώνει. Πρέπει µε άλλα
λόγια να υπάρξει ένα ευρύτερο γενικό σύστηµα καταπολέµησης
της ανεργίας µε ενιαία και αντικειµενικά επιτέλους κριτήρια. Και
το λέω αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, διότι υπάρχουν απολυµένοι
και σε άλλες µικροµεσαίες επιχειρήσεις και τις απολύσεις αυτών
των ανθρώπων δεν τις µαθαίνει κανένας, δεν βλέπουν το φως
της δηµοσιότητας.

Άρα, λοιπόν, ένα ευρύτερο, ένα γενικότερο σύστηµα καταπο-
λέµησης της ανεργίας είναι µεγάλη ανάγκη, είναι αδήριτη ανά-
γκη αν εξετάσουµε µάλιστα τη σύγχρονη πραγµατικότητα.

Έρχοµαι στο ειδικό πρόγραµµα επιδότησης της ανεργίας, που
αφορά το προσωπικό της «Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης».
Εδώ το προσωπικό σας έκανε συγκεκριµένες προτάσεις. Θα µου
επιτρέψετε να τις αναλύσω, προκειµένου να καταλάβουµε όλοι
γιατί πρέπει να είµαστε αλληλέγγυοι µε τις προτάσεις που έκα-
ναν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι. Το πρόγραµµα είναι πενταετές.

Έρχονται, λοιπόν, κυρία Υπουργέ, οι εργαζόµενοι και σας λένε
το καθαρό πρόγραµµα να γίνει εξαετές. Γιατί; Γιατί ο δικός σας
νόµος του 2008 προβλέπει κάποια επιπρόσθετα εξάµηνα. Άρα,
λοιπόν, πρόταση πρώτη, το καθαρό πρόγραµµα να είναι εξαε-
τούς διάρκειας.

∆εύτερο πάρα πολύ σηµαντικό. Αν θυµάστε πέρυσι που νοµο-
θετούσαµε για το ίδιο πράγµα, υπήρχε ένα πλαφόν των 1.500
ευρώ το οποίο διατηρείται και τώρα. Σας ερωτώ, δεν θα πρέπει
να αυξήσουµε το πλαφόν αυτό διότι πέρασε ένας ολόκληρος
χρόνος, στα 1.600 ευρώ; Αναφέροµαι τώρα στις ετήσιες αποδο-
χές των ανθρώπων αυτών. Και µάλιστα να το πολλαπλασιάσουµε
µε το 13,5 -δηλαδή επί 13,5 µήνες- γιατί είναι το δώρο του
Πάσχα, είναι το δώρο των Χριστουγέννων, είναι το επίδοµα
αδείας. Αυτά δεν υπάρχουν µέσα στις προβλέψεις του άρθρου
33.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα της στρατιωτικής θητείας. Θα πρέ-
πει η στρατιωτική θητεία να προσµετρείται ως χρόνος υπηρεσίας
και βεβαίως να γίνεται εξαγορά της από το πρόγραµµα επί προ-
σθέτως της πενταετίας.

Θέλω όµως να σας θέσω ένα θέµα που το έθεσα στην επι-
τροπή –χαίροµαι γιατί το άκουσα και από άλλους συναδέλφους-
και θα το κάνω ευκρινέστερο. Το ζήτηµα του αµετάθετου που ζη-
τούν οι άνθρωποι αυτοί. Το εξήγησα στην επιτροπή και στην κ.
Καλαντζάκου.

Είπα, λοιπόν, τότε το εξής: Έστω ότι κάποιοι άνθρωποι δεν θέ-
λουν να µπουν σε αυτό το πρόγραµµα ειδικής επιδότησης ανερ-
γίας, αλλά δεν θέλουν και να µεταταχτούν. Τι σηµαίνει; Αυτοί οι
άνθρωποι θα δεχθούν µια πίεση από τη διοίκηση της Ελληνικής
Βιοµηχανίας Ζάχαρης, µε µοχλό πίεσης την µετάθεσή τους σε
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ένα άλλο εργοστάσιο. Ναι, αλλά οι άνθρωποι αυτοί έχουν οικο-
γένειες, έχουν στηρίξει τη ζωή τους κάπου. Άρα λοιπόν εάν δε-
χθούν µία τέτοια πίεση, θα εξαναγκαστούν να απολύσουν οι ίδιοι
τον εαυτό τους, πράγµα που σηµαίνει ότι θα υποβάλουν την πα-
ραίτησή τους, πράγµα που σηµαίνει ότι δεν θα πάρουν το ποσό
της αποζηµίωσης που δικαιούνται. Άρα λοιπόν θα πρέπει να
υπάρξει µία πρόβλεψη περί του αµετάθετου των ανθρώπων
αυτών. Εάν υπάρξει µία τέτοια ρύθµιση, θα βρείτε τους εργαζό-
µενους σύµφωνους.

Θα σας πω και κάτι άλλο. Οι έχοντες εννιά χιλιάδες ένσηµα
δεν θα πρέπει να εξαιρεθούν από το πρόγραµµα. Θα πρέπει να
ενταχθούν και αυτοί στο πρόγραµµα γιατί µε τα επιπρόσθετα
εξάµηνα από 1/1/2013 θα φτάσουν να έχουν έντεκα χιλιάδες
εκατό ένσηµα. Άρα λοιπόν δεν θα πρέπει να εξαιρεθούν από το
πρόγραµµα.

Θα θέσω και ένα γενικότερο ζήτηµα αρχής που δεν περιποιεί
τιµή στην Κυβέρνηση. Το γεγονός δηλαδή ότι ερχόµαστε µετά
από έναν ολόκληρο χρόνο -γιατί για την ίδια ακριβώς υπόθεση
θυµάστε ότι έγινε συζήτηση και ψηφίσαµε το 2008- να νοµοθε-
τήσουµε ακριβώς τα ίδια πράγµατα διότι εκρίθησαν µη λειτουρ-
γικά.

Αφήνω το θέµα του προσωπικού της Ελληνικής Βιοµηχανίας
Ζάχαρης για να έλθω σ’ ένα άλλο σηµαντικό ζήτηµα. Ο χρόνος
είναι ελάχιστος και είναι και απαράδεκτη η πρακτική αυτή να
υπάρχει µία σωρεία τροπολογιών για τις οποίες, εδώ καλούµα-
στε να πούµε δυο κουβέντες εν τάχει και να τελειώνουµε. Γι’ αυτό
αναγκαστικά –δεν το λέω για σας, κυρία Υπουργέ- επικεντρωνό-
µαστε σε κάποια σηµεία προκειµένου να γίνει ευκρινέστερη η
άποψή µας.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Τουλάχιστον να είχαµε δεκαπέντε
λεπτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Συµφωνώ, κύριε Κατρίνη, µην το
λέτε σε µας.

Θα µου επιτρέψετε να επικεντρώσω την προσοχή µου στο
θέµα που αφορά τους εκπαιδευτικούς του ΟΑΕ∆.

Κυρία Υπουργέ, υπάρχει µία µεγάλη έλλειψη στην Αίθουσα.
Πού είναι ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων; ∆εν θα έπρεπε να υπάρχει εδώ εκπρόσωπος;
Ναι, συναινείτε, κουνάτε το κεφάλι, συµφωνείτε, αλλά…

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Σας απάντησα ότι θα έλθει.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, θα έλθει. Πότε θα έλθει; Όταν
τα πούµε; ∆εν πρέπει να ακούσει ορισµένα πράγµατα;

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Θα τα ακούσει, τα ξέρει.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τα ξέρει; Καλά. Το τι ξέρει και τι δεν
ξέρει είναι «άλλου παπά ευαγγέλιο».

Θα αναφερθώ σε δύο ζητήµατα που είναι πάρα πολύ σηµα-
ντικά. Το ένα ζήτηµα το έθεσε ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού πριν από εβδοµάδες µετά το σεισµό που έγινε
στη Λάκουιλα της Ιταλίας. Εκεί είπαµε τη θέση του κόµµατός
µας. Τα παιδιά αυτά θα πρέπει να µετεγγραφούν σε ελληνικά πα-
νεπιστήµια. Οι οικογένειές τους υπέστησαν ένα πλήγµα, υπέ-
στησαν µία οικονοµική «αφαίµαξη» η οποία θα συνεχιστεί, άρα
κάτι πρέπει να κάνουµε για τα παιδιά αυτά.

Υπήρξε όµως και το ζήτηµα που σας ετέθη –κι εµείς είµαστε
αλληλέγγυοι- µε την τροπολογία που κατέθεσε ο κ. Πάγκαλος.
Στη συζήτηση που είχαµε είπε ότι αφορά ένα άτοµο που έχει µά-
λιστα και νεκρό συγγενή. Άρα λοιπόν αντί να έλθετε σήµερα ή
να έλθει ένας εκπρόσωπος του ΥΠΕΠΘ και να πει «συνυπογρά-
φουµε την τροπολογία αυτή» που νοµίζω ότι τη συνυπογράφουν
όλες οι πτέρυγες της Βουλής, είχαµε κάποιες υπεκφυγές, κά-
ποιες νύξεις από την αναρµόδια Υφυπουργό κ. Καλαντζάκου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα για την τήρηση της ισονο-
µίας εντός του Κοινοβουλίου να µου δώσετε δύο λεπτά για να
αναφερθώ σ’ ένα ιδιαιτέρως κρίσιµης σηµασίας θέµα. Είναι το
θέµα των εκπαιδευτικών του ΟΑΕ∆.

Εν πρώτοις νοµίζω ότι συνοµολογούµε όλοι στην κατάρρευση
της τεχνικής εκπαίδευσης στη χώρα µας. Θα σας πω ένα µόνο

επιχείρηµα που πιστοποιεί την κατάρρευση αυτή: ∆εν υπάρχει
στο Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων διεύθυνση
τεχνικής εκπαίδευσης. Και µόνο αυτό το επιχείρηµα τα λέει όλα.

Άρα, λοιπόν, πείτε µου σας παρακαλώ πολύ ποιος φταίει για
την κατάντια αυτή της τεχνικής εκπαίδευσης. Προφανώς δεν θα
πω µόνο οι δικές σας κυβερνήσεις αλλά οι εκάστοτε κυβερνή-
σεις. Οι διδάσκοντες λοιπόν τα µαθήµατα γενικής παιδείας
πρώτα στις σχολές µαθητείας –γιατί έτσι ξεκίνησε το πράγµα,
στις σχολές µαθητείας του ΟΑΕ∆, µετά έγιναν ΤΕΕ που είχαν µα-
θήµατα γενικής παιδείας και τώρα έγιναν ΕΠΑΣ όπου δεν υπάρ-
χουν µαθήµατα γενικής παιδείας- αυτοί οι άνθρωποι λοιπόν µέσα
από τη συρρίκνωση της τεχνικής εκπαίδευσης –για την οποία ευ-
θύνεστε βεβαίως ως Κυβέρνηση- έµειναν άνεργοι, υποαπασχο-
λούµενοι, ετεροαπασχολούµενοι και βιώνουν ένα υπαρκτό
πρόβληµα χωρίς δική τους ευθύνη. Αυτό πρέπει όλοι να το ανα-
γνωρίσουµε.

Η λύση που δίδεται λοιπόν από το Υπουργείο ποια είναι; Να
ενταχθούν στους πίνακες εκπαιδευτικών, αναπληρωτών και ωρο-
µισθίων του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.
Είναι «λύση» γιατί οι άνθρωποι αυτοί δεν σηµαίνει ότι εντασσό-
µενοι στους πίνακες αυτοµάτως θα βρουν και δουλειά. Αυτό είναι
κάτι το οποίο θα πρέπει να κρατήσουµε στο µυαλό µας γιατί
εµείς έχουµε µία πρόταση για τους ανθρώπους αυτούς.

Υπάρχει ένα πρώτο ερώτηµα µε βάση τη ρύθµιση που φέρατε,
γι’ αυτό λέω, κυρία Υπουργέ, ότι θα έπρεπε να είναι τώρα εδώ άν-
θρωπος του ΥΠΕΠΘ. Ερώτηµα πρώτο λοιπόν: Γιατί δεν ακολου-
θείται η ίδια ρύθµιση και για τους καθηγητές τεχνικών
ειδικοτήτων και διδασκαλίας µαθηµάτων στον ΟΑΕ∆; ∆εν είναι
αντισυνταγµατικό αυτό; Γιατί χωρίζετε τους καθηγητές σε γενι-
κής παιδείας και σε τεχνικών µαθηµάτων που έχουν µία άλλη
αντιµετώπιση από την ελληνική πολιτεία; Αυτό είναι το ένα ερώ-
τηµα.

∆εύτερο ερώτηµα: Ειπώθηκε –και µάλιστα από τον αξιότιµο
Υφυπουργό κ. Λυκουρέντζο- ότι η ρύθµιση που «κατεβάζουµε»
είναι µία ρύθµιση που βρίσκει σύµφωνη την εκπαιδευτική κοινό-
τητα. Μα, µόνο σύµφωνη δεν είναι η εκπαιδευτική κοινότητα.
Έχουν «σφαχτεί» µεταξύ τους οι άνθρωποι. Έχετε προκαλέσει
συνθήκες οξύτατου κοινωνικού αυτοµατισµού. Βάζετε τη µία
οµάδα να συγκρούεται µε την άλλη. Αυτή είναι πολιτική που θέλει
να δώσει λύσεις;

Προσέξτε όµως. Να δούµε την αντίθετη πλευρά του νοµίσµα-
τος. Γιατί αντιδρούν αυτοί που αντιδρούν στη ρύθµιση αυτή;
Αυτοί οι άνθρωποι είναι κακοί; Αναφέροµαι στους αναπληρωτές
του ΥΠΕΠΘ και στους ωροµίσθιους. Αυτοί οι άνθρωποι είναι
κακοί; ∆εν αγαπούν τους συναδέλφους τους; Γιατί αντιδρούν;
Αντιδρούν διότι πολύ σωστά σκέφτονται και θεωρούν ότι η
ένταξη αυτών των ανθρώπων στους πίνακες των εκπαιδευτικών
θα επιφέρει ανατροπές. Κάποιοι περίµεναν και είναι «στα προε-
όρτια» µόνιµου διορισµού. Αυτοί οι άνθρωποι πιθανό να µη διο-
ριστούν και να πάνε πίσω και όσον αφορά την αναπλήρωση και
το διορισµό τους επειδή θα µπουν κάποιοι άλλοι στους πίνακες.
Θα πρέπει να σας πω ότι εδώ και µία δεκαετία συνεχίζεται η επι-
χειρηµατολογία των ανθρώπων αυτών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µου δώσετε λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε. Σας κατανοώ,
αλλά είναι πολύ σηµαντικό το θέµα αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σηµαντικό είναι να τη-
ρούµε και το χρόνο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ένα λεπτό µε την ανοχή σας, κύριε
Πρόεδρε.

Οι άνθρωποι αυτοί λοιπόν λένε: «Εµείς κάναµε έναν προγραµ-
µατισµό ζωής. Πήγαµε σε δυσπρόσιτες περιοχές για να πάρουµε
κάποια µόρια, πήγαµε σε νησιά, πήγαµε σε αποµακρυσµένες πε-
ριοχές». Οι υπηρετούντες στις σχολές µαθητείας του ΟΑΕ∆ ήξε-
ραν εδώ και δέκα χρόνια ότι δεν θα έπαιρναν τα µόρια αυτά. Άρα
λοιπόν έρχονται αυτοί τώρα και λένε: «Πώς παρεισφρέουν στους
πίνακες των εκπαιδευτικών προκαλώντας όλη αυτή την ανακα-
τωσούρα, όλο αυτό το πρόβληµα και µάλιστα προκαλώντας πρό-
βληµα στον οικογενειακό µας προγραµµατισµό;». Αυτό είναι ένα
πολύ σωστό και σηµαντικό επιχείρηµα.
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Εµείς προτείνουµε µία λύση και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και
σας ευχαριστώ για την ανοχή σας εκ των προτέρων. Καλώς η
τροπολογία αυτή «κατέβηκε» σε νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Απασχόλησης. Να σας πω γιατί. ∆ιότι οι άνθρωποι αυτοί έχουν
σχέση όχι µε το ΥΠΕΠΘ, αλλά µε σας. Άρα λοιπόν η πρότασή
µας είναι ξεκάθαρη και την κάνω και σ’ όλη την Αίθουσα.

∆ιαπιστώσαµε, αγαπητοί συνάδελφοι, δραµατικά κενά στο
ΣΕΠΕ, υποστελεχωµένο ΣΕΠΕ, το αναγνωρίσαµε όλοι. Θεω-
ρούµε λοιπόν –και ακούστε την πρόταση, κυρία Υπουργέ- ότι οι
άνθρωποι αυτοί µε βάση την προϋπηρεσία τους πρέπει να εντα-
χθούν σε πίνακα του Υπουργείου σας προκειµένου να υπάρξουν
µόνιµοι διορισµοί των ανθρώπων αυτών…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Ροντούλη, ολο-
κληρώστε. ∆εν υπάρχουν άλλα περιθώρια.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Μια κου-
βέντα.

…µόνιµοι διορισµοί των ανθρώπων αυτών στο ΣΕΠΕ µετά από
ταχύρρυθµα προγράµµατα εκπαίδευσης και κατάρτισης των αν-
θρώπων αυτών. Υπάρχει αδήριτη ανάγκη στελέχωσης του ΣΕΠΕ.
Οι άνθρωποι που υπηρέτησαν το Υπουργείο σας θα πρέπει να
τύχουν και µονίµου διορισµού από το Υπουργείο σας. Και έτσι
δεν θα επέλθει και η ανακατωσούρα που σε διαφορετική περί-
πτωση θα επέλθει αν οι άνθρωποι αυτοί ενταχθούν στους πίνα-
κες εκπαιδευτικών του ΥΠΕΠΘ.

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε

Ροντούλη. Πιστεύω ότι είναι πολλά τα άρθρα αλλά πιστεύω ότι
έχετε την ικανότητα να συµπυκνώνετε τις σκέψεις σας και τις
προτάσεις σας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν γίνεται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Γίνεται. Είστε, κύριε κα-

θηγητά µου, ικανός να τα κάνετε αυτά.
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, δυστυχώς το κλίµα της σκανδαλολογίας που σκόπιµα
δηµιούργησε το ΠΑΣΟΚ κατά την διάρκεια των συζητήσεων των
δυο τελευταίων ηµερών δεν έχει επιτρέψει στο Σώµα και κατ’
επέκταση αν θέλετε και στην κοινή γνώµη, να περάσει η σηµασία
και θα έλεγα η σπουδαιότητα αυτού του σχεδίου νόµου που συ-
ζητούµε.

Και λυπάµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, γιατί
είστε η µόνη Αντιπολίτευση της Ευρώπης που εκµεταλλεύεται τη
κρίση σε βάρος της χώρας και σε βάρος των πολιτών. Και αυτό
φάνηκε ξεκάθαρα και στην οµιλία του αρχηγού σας προχθές στο
«LONDON SCHOOL OF ECONOMICS». ∆εν σας νοιάζει η χώρα,
δεν σας νοιάζουν οι πολίτες. Το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι
το πώς θα προσποριστείτε απ’ αυτή την κρίση µικροκοµµατικά
και µόνο κοµµατικά οφέλη.

Θα ήθελα µε την σηµερινή µου παρέµβαση να πω κατ’ αρχάς
δυο λόγια σεβόµενη τον θεσµικό µου ρόλο ως Υπουργού Απα-
σχόλησης. Αυτό το νοµοσχέδιο το οποίο σε λίγες ώρες θα ολο-
κληρωθεί και για το οποίο σας ζητούµε την ψήφο, κύριοι
συνάδελφοι, αναδιαρθρώνει, εκσυγχρονίζει, αναβαθµίζει, καθι-
στά αποτελεσµατικότερη µια πάρα πολύ κρίσιµη υπηρεσία του
δηµοσίου, το Σώµα της Επιθεώρησης Εργασίας. Κάτω από τις
σηµερινές συγκυρίες έτσι όπως λειτουργεί το ΣΕΠΕ αποκτά µια
ιδιαίτερη βαρύτητα την επόµενη µέρα, τη µέρα από την οποία θα
αρχίσει να εφαρµόζεται ο νόµος που σε λίγες ώρες, σας καλώ
όλοι µαζί, να ψηφίσουµε.

Η απασχόληση βρίσκεται στο επίκεντρο όλων των κοινωνιών
των χωρών του κόσµου. Το είπα και στο Συµβούλιο των Υπουρ-
γών στις Βρυξέλλες. Η εργασία είναι η συγκολλητική δύναµη του
ιστού των κοινωνιών µας. Η εργασία η οποία ήταν ένα αυτονόητο
αγαθό, όπως το είχαµε αναγάγει µετά τον Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο,
δυστυχώς µε την κρίση έχει αρχίσει σε όλες τις χώρες του κό-
σµου να γίνεται ζητούµενο. Αν, λοιπόν, σήµερα δεν περιφρου-
ρήσουµε την εργασία, θα διαρραγεί ο κοινωνικός ιστός και
πολλοί θα οδηγηθούν σε απόγνωση κάτι το οποίο βλέπουµε να
γίνεται σε πολλές χώρες του πλανήτη. Θεωρούµε λοιπόν ότι εκεί,
στην εργασία, πρέπει να δώσουµε όλη µας τη στήριξη. Όχι ως

Κυβέρνηση. Όλοι µαζί εδώ, όλος ο πολιτικός κόσµος, όλες οι
πτέρυγες της Βουλής.

Από το καλοκαίρι, βλέποντας την κρίση που ερχόταν και στην
δική µας χώρα καταρτίσαµε ένα Σχέδιο ∆ράσης. Συντονισµένο,
ρεαλιστικό, ευέλικτο. Το οποίο, µε την οµάδα της διαχείρισης του
Υπουργείου µας επικαιροποιούµε συνεχώς όπως έχω ήδη προα-
ναφέρει. Ένα Σχέδιο, το οποίο έχει κόστος της τάξεως των
3.000.000.000 ευρώ. Με δράσεις, προγράµµατα, συµπληρωµα-
τικές δράσεις όλων των φορέων του Υπουργείου Απασχόλησης
που έχουν ένα στόχο: να θωρακίσουν τις θέσεις εργασίας και να
βοηθήσουν πρακτικά τις πιο ευάλωτες οµάδες του πληθυσµού.
Μέσα σ’ αυτό το πλαίσιο φέραµε και το συγκεκριµένο νοµοσχέ-
διο το οποίο συζητούµε.

Το νοµοσχέδιο αυτό διέπεται από µια φιλοσοφία που συνάδει
µε το πνεύµα της εποχής της κρίσης: Εκσυγχρονίζει, κάνει τοµές,
δίχως όµως να προκαλεί µεγάλες δαπάνες. Αναδιατάσσει υφι-
στάµενες δυνάµεις, αξιοποιεί θέσεις και πόρους µε τον καλύτερο
δυνατό τρόπο. Μέσα σ’ αυτή τη φιλοσοφία, ήθελα να αναφερθώ
και στους συναδέλφους που έχουν καταθέσει τροπολογίες όπου
προτείνουν την δηµιουργία νέων περιφερειακών ή και άλλων πε-
ριφερειακών διευθύνσεων και να πω ότι δεν θα δεχθούµε καµµία
απ’ αυτές τις τροπολογίες διότι όλη η αναδιάταξη έχει γίνει µε
έναν εξορθολογισµό του συστήµατος και σύµφωνα µε τις ανά-
γκες. Το ΣΕΠΕ είναι µια µικρή αλλά πολύ αξιόλογη υπηρεσία µε
ένα τεράστιο έργο. Έγιναν εξήντα πέντε χιλιάδες έλεγχοι την πε-
ρασµένη χρονιά. Τώρα την επεκτείνουµε, και την αναβαθµίζουµε.
Αυτό που θέλουµε να κάνουµε είναι το ΣΕΠΕ να γίνει η «σιδερέ-
νια οµπρέλα» των εργαζοµένων µέσα στην οικονοµική κρίση.

Θα ήθελα όµως να πω ότι ο εκσυγχρονισµός δεν σηµαίνει ότι
δηµιουργούµε µια οµάδα κοµάντος. Θέλω να είµαι ξεκάθαρη. Οι
επιχειρήσεις οι οποίες τηρούν τους νόµους, οι επιχειρήσεις, οι
οποίες παρ’ όλες τις δυσκολίες επιδεικνύουν πνεύµα συνεργα-
σίας, αλληλεγγύης προς τους εργαζόµενους, αυτές οι επιχειρή-
σεις θα κερδίσουν από την αυστηροποίηση και των
εκσυγχρονισµό του ΣΕΠΕ. Γιατί το υγιές κλίµα του ανταγωνισµού
είναι απαραίτητο για την λειτουργία της αγοράς.

Θα έλεγα ότι την αναδιάρθρωση που επιχειρούµε σε συνδυα-
σµό µε όλα τα άλλα µέτρα τα οποία…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα θελήσω αρκετή ώρα και θα σας παρακα-
λέσω να εξαντλήσετε και σε µένα την «αυστηρότητα» την οποία
εξήντλησε προχθές ο Αντιπρόεδρος της Βουλής ο κ. Πετσάλνι-
κος προς τον κ. Βενιζέλο. Αν δείτε πόση ώρα µίλησε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ας το αποσυνδέσουµε
αυτό και θα κάνουµε ό,τι είναι δυνατό.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Θα ήθελα να σας παρακαλέσω να εξα-
ντλήσετε και σε µένα µε τον ίδιο τρόπο την αυστηρότητα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): θα υπάρξει επαρκής
χρόνος.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Θα ήθελα να προσθέσω ότι η αναδιάρ-
θρωση την οποία επιχειρούµε εδώ σε συνδυασµό µε όλα τα άλλα
συντονισµένα µέτρα -και επιµένω στα συντονισµένα µέτρα- θα
περιορίσουν σηµαντικά και τις δυο µεγάλες πληγές που έχουµε
στη χώρα µας: την αδήλωτη εργασία, τη µαύρη εργασία και την
εισφοροδιαφυγή. Και να θυµίσω ότι από τον άλλο µήνα βάσει της
ασφαλιστικής µεταρρύθµισης είναι πλέον υποχρεωτική η χρήση
του ΑΜΚΑ, του Αριθµού Μητρώου Κοινωνικής Ασφάλισης για την
εργασία, την ασφάλιση και την περίθαλψη. Κάθε εργοδότης και
κάθε εργαζόµενος σε οποιαδήποτε συναλλαγή του µε το ΣΕΠΕ,
µε τον ΟΑΕ∆, µε όλα τα ασφαλιστικά ταµεία είναι υποχρεωµέ-
νος να αναφέρει σε όλα τα έγγραφα τον ΑΜΚΑ, δηλαδή, τον έναν
και µοναδικό αριθµό του ασφαλιστικού µητρώου. Ένας αριθµός
ο οποίος είναι µοναδικός για τον κάθε πολίτη. Με την διασταύ-
ρωση των στοιχείων που γίνονται πλέον από το Η∆ΙΚΑ, από το
κέντρο δηλαδή της Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, θα δοθούν τα
πολύτιµα εκείνα στοιχεία για την αδήλωτη εργασία, για την ει-
σφοροδιαφυγή.

Όσον αφορά, λοιπόν, τις ρυθµίσεις: Είπα και πριν για τη σύ-
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σταση των νέων τοπικών τµηµάτων και τις ανακατατάξεις λόγω
της αυξηµένης βιοµηχανικής ή εµπορικής δραστηριότητας που
εµφανίζουν ορισµένες περιφερειακές διευθύνσεις. Επιπλέον µε
τη δηµιουργία νέων θέσεων µε νέες σύγχρονες απαραίτητες ει-
δικότητες, µε την αύξηση των ειδικών επιθεωρητών, µε την υπο-
χρέωση του εργοδότη να τηρεί το βιβλίο αδειών και άλλα
έγγραφα, µε την αυστηροποίηση των διοικητικών κυρώσεων και
µε την αύξηση των προστίµων, και τέλος, µε τον εκσυγχρονισµό
του ίδιου του ΣΕΠΕ µέσα από τη µηχανογράφηση, δηµιουργούµε
ένα ευέλικτο και αποτελεσµατικό Σώµα απολύτως χρήσιµο για
τις σηµερινές περιστάσεις.

Όσον αφορά στα άρθρα του τρίτου κεφαλαίου, όπως επίσης
και τις τροπολογίες: Τα άρθρα αυτά και οι τροπολογίες αφορούν
ζητήµατα φορέων που εποπτεύει το Υπουργείο Απασχόλησης και
βεβαίως όλες αυτές οι ρυθµίσεις αφορούν ζητήµατα των φορέων
και των πολιτών που συναλλάσσονται µε αυτούς ή των εργαζο-
µένων για θέµατα, που, πολλά απ’ αυτά –και δεν είµαι καθόλου
ευτυχής να το παραδεχθώ- εκκρεµούν τουλάχιστον µία δεκαε-
τία.

Όπως είδατε και µέσα από τις ρυθµίσεις, αυτό το οποίο κά-
νουµε είναι να λύσουµε τα προβλήµατα που ταλαιπωρούν τους
εργαζοµένους και τους ασφαλισµένους στην καθηµερινότητά
τους. Το άρθρο 26 –γιατί θέλω να κάνω µία αναφορά- και το
άρθρο 22 είναι άρθρα µε τα οποία χορηγείται οικονοµικό κίνη-
τρο στους εργαζοµένους του ΟΕΕ, δηλαδή της Εργατικής
Εστίας, και του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας.

Θέλω να πω ότι το πρώτο πράγµα που αντιµετώπισα µόλις
πήγα στο Υπουργείο είναι ότι είχαµε εργαζοµένους και στο
Υπουργείο και στους φορείς πολλών ταχυτήτων και όχι µόνο δύο
ταχυτήτων. Ήδη έχουµε ξεκινήσει και εξορθολογίζουµε το σύ-
στηµα. Περάσαµε τα επιδόµατα για τους εργαζόµενους στις κε-
ντρικές υπηρεσίες, σήµερα για τον Οργανισµό Εργατικής
Κατοικίας και τον Οργανισµό Εργατικής Εστίας. Και εδώ θα
ήθελα να κάνω µία αναφορά για το δίκαιο αίτηµα των εργαζοµέ-
νων στον ΟΑΕ∆., απέναντι στους οποίους έχω προσωπικά δε-
σµευθεί και που είναι ένα αίτηµα το οποίο θα το υλοποιήσουµε
και θα το ικανοποιήσουµε αφού συνταχθεί και η αντίστοιχη έκ-
θεση από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, πιθανότατα και στο
επόµενο νοµοσχέδιο που θα καταθέσουµε στη Βουλή, στο τέλος
του µήνα και που αφορά τον εκσυγχρονισµό του ΙΚΑ. Είναι ένα δί-
καιο αίτηµα για τους εργαζόµενους του ΟΑΕ∆, ιδιαίτερα δε αυτή
τη στιγµή που καλούνται να σηκώσουν ένα πολύ µεγάλο βάρος
όλων των δράσεων και των προγραµµατισµών µας για την αντι-
µετώπιση της κρίσης.

Με το νοµοσχέδιο αυτό ρυθµίζουµε θέµατα, όπως είναι το
θέµα της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. Εδώ, πριν πω για δυο,
τρία από τα θέµατα αυτά, θα ήθελα να πιστεύω –και το πιστεύω,
όπως άκουσα από τις οµιλίες σας- ότι όλη η Αντιπολίτευση και η
Μείζων και η Ελάσσων, ότι θα τα ψηφίσει. Τουλάχιστον αυτό πε-
ριµένει από εµάς ο ελληνικός λαός, οι πολίτες γιατί αλίµονο εάν
σε θέµατα που αφορούν τους εργαζοµένους που πλήττονται,
τους εργαζοµένους που ταλαιπωρούνται στα λιπάσµατα από το
1998, άλλους εργαζόµενους που αντιµετωπίζουν προβλήµατα
από το 1995, δεν µπορούµε να συνεννοηθούµε σ’ αυτά, τότε
πραγµατικά µόνο µία πικρή γεύση απογοήτευσης θα πρέπει να
νιώθουν από το πολιτικό σύστηµα οι πολίτες. Το θέµα, λοιπόν,
της ζάχαρης επαναδιατυπώνεται ακριβώς γιατί κάποιες περι-
πτώσεις δεν είχαν συµπεριληφθεί.

Να κλείσω το θέµα των λιπασµάτων, επειδή άκουσα να γίνεται
και µία συζήτηση ότι δεν έχει γίνει διάλογος, λέγοντας ότι έχουµε
συναντηθεί µε όλους αυτούς τους εργαζόµενους που ερχόµα-
στε σήµερα να νοµοθετήσουµε λύση στα προβλήµατά τους,
πάρα πολλές φορές. Και η κυρία Υφυπουργός και εγώ έχουµε
επανειληµµένως συναντηθεί και να είστε βέβαιοι ότι η όποια ρύθ-
µιση έρχεται σήµερα είναι η καλύτερη η οποία θα µπορούσε να
γίνει.

Όσον αφορά το θέµα του ΟΤΕ να ξεκαθαρίσω κάτι. Αφορά
εξακόσιους τριάντα η εθελουσία έξοδος και να ξεκαθαρίσω ότι
όλο το κόστος το επωµίζεται ο ΟΤΕ. Αυτό το λέω επειδή άκουσα
κατά κόρον να συζητείται ότι το ΙΚΑ είναι εκείνο το οποίο θα επω-
µισθεί αυτό το κόστος.

Έρχοµαι, λοιπόν, στο ΙΚΑ. Πρέπει να σας πω ότι ναι, δεν είναι
η πρώτη φορά που γίνεται αυτή η ρύθµιση. Σας οµολογώ ότι
ήµουν πολύ προβληµατισµένη για το αν θα έπρεπε να γίνει αυτή
η ρύθµιση και οµολογώ ότι απ’ αυτό εδώ το Βήµα, όταν συζη-
τούσαµε την ασφαλιστική µεταρρύθµιση, είχα υπάρξει κατηγο-
ρητική, απόλυτη, ότι δεν πρέπει να ξαναγίνει καµµία ρύθµιση των
χρεών στο ΙΚΑ. ∆ιότι στο παρελθόν πραγµατικά τέτοιες ρυθµί-
σεις είχαν καταλήξει να ευνοούν τους κακοπληρωτές. Αυτή είναι
γενικώς η φιλοσοφία µου η οποία δεν έχει αλλάξει. Αλλά σήµερα,
µέσα σ’ αυτή την κρίση, υπάρχουν δύο πολύ ουσιαστικά επιχει-
ρήµατα τα οποία καθιστούν αναγκαία τη ρύθµιση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώστε σας πα-
ρακαλώ.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε.

Πρώτον, η συγκυρία. Την ώρα που µε ποικίλα προγράµµατα
δράσης, την ώρα που προσπαθούµε µε χίλιους δύο τρόπους να
ενισχύσουµε την επιχειρηµατικότητα και να διασφαλίσουµε τις
θέσεις εργασίας, η διευθέτηση, των χρεών του ΙΚΑ είναι προφα-
νές ότι εξυπηρετεί αυτούς τους δύο στόχους.

Εκείνο, όµως, το οποίο είναι σηµαντικό και σε αυτό θέλω να
σταθώ, είναι ότι το σηµερινό ΙΚΑ δεν είναι εκείνο το ΙΚΑ που ήταν
όταν είχαν γίνει οι άλλες ρυθµίσεις. Με τη µηχανογράφηση, µε τη
διασταύρωση των στοιχείων του, το ΟΠΣ του ΙΚΑ. Ολοκληρώνε-
ται µε ταχύτατους ρυθµούς, θα τα δείτε και στο νοµοσχέδιο που
θα φέρω µέχρι το τέλος Μαΐου στη Βουλή, είναι στην τελική του
επεξεργασία και εδώ το ΙΚΑ πλέον θα παρακολουθεί τον οφει-
λέτη από την ώρα της ρύθµισης έως ότου εξοφλήσει και την τε-
λευταία δόση. ∆ιότι ποιο ήταν το πρόβληµα µέχρι τώρα; Ήταν
ότι έδινε την πρώτη δόση ο οφειλέτης, έπαιρνε την ασφαλιστική
ενηµερότητα και µετά έπαυε να είναι συνεπής. Και το λέω προς
τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ που βλέπω ότι συζητούν µεταξύ
τους, χωρίς να µε ακούν, ενώ όταν θα έρθουν στο Βήµα θα πουν
τα αντίθετα απ’ αυτά τα οποία λέω. Να πω, λοιπόν, ότι παρακο-
λουθείται πλέον ο οφειλέτης που κάνει τη ρύθµιση, µηχανογρα-
φηµένα έως την τελευταία δόση. Επιπλέον θεωρώ ότι είναι πάρα
πολύ σηµαντικό το ότι στη ρύθµιση αυτή θα υπαχθούν µόνο όσοι
είναι συνεπείς στις τρέχουσες υποχρεώσεις τους αυτή τη στιγµή.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι είναι πάρα πολύ σηµαντική αυτή η ρύθ-
µιση, αλλά αυτή είναι η τελευταία ευκαιρία. Από εκεί και πέρα
ακολουθούνται άλλοι δρόµοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας παρακαλώ, τελειώ-
στε, κυρία Υπουργέ. Έχετε υπερβεί κατά πολύ το χρόνο σας.

ΦΑΝΗ ΠΕΤΡΑΛΙΑ-ΠΑΛΛΗ (Υπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Όσον αφορά τη Θράκη, επειδή βλέπω
τους συναδέλφους και βλέπω και εκπροσώπους, όπως είδατε,
έγινε η νοµοτεχνική ρύθµιση και δίνουµε τη δυνατότητα της πα-
ράτασης ακόµη για δύο χρόνια και βεβαίως την τιµαριθµική αύ-
ξηση ανά έτος.

Όσον αφορά το άλλο θέµα που απασχολεί τους συναδέλφους
δεν θα συνεχίσω. Θα πω µόνο για το θέµα των ωροµισθίων εκ-
παιδευτικών του ΟΑΕ∆ που ρυθµίζεται. Επειδή υπάρχουν και
άλλες περιπτώσεις, δεν είναι δυνατόν να τις κάνουµε δεκτές στη
σηµερινή τροπολογία. Είναι περιπτώσεις που πρέπει να τις µε-
λετήσουµε για να δούµε πόσους αφορούν. Και επειδή αυτή είναι
η τάση να µπορέσουµε να θεραπεύσουµε αδικίες, εφόσον είναι
αδικίες αυτά στα οποία αναφέρεστε, θα τα µελετήσουµε και θα
τα φέρουµε κάποια άλλη στιγµή.

Όσον αφορά την τροπολογία για τα παιδιά από την Λάκουιλα,
από την πλευρά του Υπουργείου Απασχόλησης, προσυπογρά-
φουµε. Θεωρώ ότι είναι µια δίκαιη µεταχείριση που πρέπει να
γίνει προς αυτά τα παιδιά και προς την αδελφή του τραγικού Βα-
σίλη που χάθηκε από το σεισµό. Ελπίζω να έλθει ο κ. Λυκουρέ-
ντζος κατά τη συζήτηση της τροπολογίας και να δώσει
απαντήσεις.

Εγώ σας καλώ να υπερψηφίσετε το σχέδιο νόµου που αφορά
το ΣΕΠΕ, γιατί αυτές τις ώρες το ΣΕΠΕ πρέπει να αποκτήσει το
ρόλο του ως εργαλείο για την προστασία των εργαζοµένων και
την πάταξη της µαύρης εργασίας και της εισφοροδιαφυγής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
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πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακού-

σαµε για δεύτερη φορά την κυρία Υπουργό να παίρνει το λόγο
και να επικαλείται το γενικότερο κλίµα σκανδαλολογίας το οποίο
κυριαρχεί µε ευθύνη του ΠΑΣΟΚ στην ελληνική κοινωνία και το
οποίο δεν επιτρέπει να αναδειχθεί το πλούσιο έργο της Κυβέρ-
νησης. Θέλω να πω προς την κυρία Υπουργό πολύ καθαρά ότι
σκανδαλολογία δεν υπάρχει αν δεν υπάρχουν σκάνδαλα και τα
σκάνδαλα δηµιουργούνται από συγκεκριµένες πολιτικές πρακτι-
κές, από παραβατικές πολιτικές συµπεριφορές και από έκνοµη
δραστηριότητα πολιτικών στελεχών.

Τα σκάνδαλα υπάρχουν και είναι η πραγµατικότητα της σηµε-
ρινής Ελλάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας και είναι αυτά που εγεί-
ρουν τη συζήτηση περί σκανδαλολογίας. Μην επικαλείστε τη
σκανδαλολογία γενικώς, διότι εύκολα ένας καλόπιστος παρατη-
ρητής θα σας αντιτείνει ότι ακριβώς τότε τι θέλετε, να µη συζη-
τάµε για τα σκάνδαλα τα οποία παράγετε; Να κάνουµε πως δεν
καταλαβαίνουµε ότι υπάρχουν σκάνδαλα τα οποία παράγει η Νέα
∆ηµοκρατία; Τι θέλετε; Να αποσιωπήσουµε το γεγονός ότι υπάρ-
χουν σκάνδαλα; Ε, λοιπόν, σας λέµε όχι. Γιατί αποσιώπηση ση-
µαίνει συγκάλυψη, συνενοχή και σε καµµία περίπτωση το ΠΑΣΟΚ
δεν είναι διατεθειµένο να συνεργήσει σε αυτήν την προσπάθεια
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Μας κατηγορήσατε ότι το ΠΑΣΟΚ δεν παρουσιάζει θέσεις για
την κρίση και ότι εκµεταλλεύεται την κρίση. Μα, ποια κρίση; Είναι
τα σκάνδαλα που δηµιουργούνται τα τελευταία πέντε χρόνια
αποτέλεσµα της παγκόσµιας κρίσης του χρηµατοπιστωτικού συ-
στήµατος; Ε, όχι, κυρία Υπουργέ. Πρόκειται περί βαθύτατης κρί-
σης του αξιακού συστήµατος των στελεχών της Νέας
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης. Αυτή είναι η κρίση που δηµι-
ουργεί τα σκάνδαλα και γι’ αυτήν την κρίση δεν έχετε να πείτε τί-
ποτα. Και όχι µόνο αυτό, αλλά ταυτόχρονα επιλέγετε είτε την
φυγή είτε, µαζί µε την ελαστικότητα στην αγορά εργασίας, επι-
λέγετε και την ελαστικότητα στη συνείδηση των Βουλευτών της
Πλειοψηφίας, διότι αυτό αποδεικνύεται ως η πολιτική µέθοδος
αντιµετώπισης για την περιρρέουσα ατµόσφαιρα η οποία δηµι-
ουργείται από τα σκάνδαλα τα οποία εσείς δηµιουργήσατε.

Όσον αφορά τα συγκεκριµένα θέµατα, σας ακούσαµε και πάλι
να αναφέρεστε, όταν φθάσατε στα ζητήµατα της ουσίας, στην
περίφηµη προσέγγιση την οποία κάνει η Κυβέρνηση για τον εκ-
συγχρονισµό του εργασιακού, για την ενίσχυση των θεσµών που
λειτουργεί η αγορά εργασίας, για τον εξορθολογισµό του συ-
στήµατος –χρησιµοποιώ τις εκφράσεις σας- όπως επίσης και το
ότι η απασχόληση και η εργασία αποτελούν συγκολλητική δύ-
ναµη του κοινωνικού ιστού. Συµφωνούµε. Τι είδους συγκολλη-
τική δύναµη µπορεί να υπάρξει σε θεωρητικό επίπεδο µε την
έννοια της απασχόλησης και της αγοράς εργασίας όταν στην
πράξη,στην εφαρµοσµένη κυβερνητική πολιτική της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, χουµε ένα διαρκές πρόγραµµα αποδιάρθρωσης του κοι-
νωνικού ιστού, διάλυσης των κοινωνικών σχέσεων και κυρίως
διαίρεσης της κοινωνίας;Θα σας πω συγκεκριµένα παραδείγ-
µατα, τα οποία αφορούν τροποποίηση του νοµοσχεδίου. Πάρτε
τη ρύθµιση για τα λιπάσµατα, µία ρύθµιση που όπως τόνισε ο ει-
σηγητής µας έχει τη συµφωνία µας. Είναι µια δίκαιη ρύθµιση.
Εγώ ρωτώ: Γιατί η Κυβέρνηση δεν αντιλαµβάνεται µε τον ίδιο
τρόπο την άλλη ρύθµιση την οποία φέρατε για τη Θράκη;

Επίσης, έχουµε το θέµα των εκπαιδευτικών του ΟΑΕ∆. Είναι
βέβαιο ότι αυτοί οι άνθρωποι έχουν αδικηθεί στο παρελθόν και
είναι βέβαιο ότι το κράτος θα πρέπει να φροντίσει να υπάρξει µία
διασφάλιση της εργασίας τους. Είναι ενίσχυση της κοινωνικής
συνοχής και του κοινωνικού ιστού µία πράξη η οποία τινάζει στον
αέρα τον οικογενειακό προγραµµατισµό των εκπαιδευτικών,οι
οποίοι συνωστίζονται στις λίστες του Υπουργείου Παιδείας, οι
οποίοι διαβάζουν, διδάσκουν συνεχώς, αναβαθµίζουν το δικό
τους γνωστικό αντικείµενο και ταυτόχρονα ενισχύουν και βελ-
τιώνουν συνεχώς την εκπαιδευτική τους δυνατότητα; Όµως,
αυτό κάνετε. Τους τινάζετε στον αέρα, γιατί δεν έχετε σχέδιο,
γιατί κάνετε πολιτική διευθετήσεων και όχι πολιτική ουσιαστικής
παρέµβασης στα προβλήµατα των εργαζοµένων. Θα µπορού-
σατε να είχατε άλλη προσέγγιση, αλλά δεν την έχετε. ∆εν θελή-
σατε καν να την ψάξετε. Θέλετε να αδικήσετε τον κόσµο και τους

αδικείτε. Αυτό κάνετε αυτήν τη στιγµή. Και η αντίδραση της Κυ-
βέρνησης στο συγκεκριµένο θέµα δεν υπάρχει.

Πάµε στο θέµα των «STAGE» του ΟΑΕ∆ που τον εκσυγχρονί-
ζετε, τον αναβαθµίζετε, τον αναδοµείτε. Σας ρωτώ συγκεκριµένα:
Πού είναι η ίδια ευαισθησία όσον αφορά τα θέµατα των εργαζο-
µένων; Κίνητρα. Είναι σωστά. Ρωτώ όµως, για τους εργαζόµε-
νους του ΟΑΕ∆ γιατί δεν υπάρχουν κίνητρα όπως σας
εισηγήθηκε ακόµα και ο κ. Βεναρδάκης και όπως ζητά σύσσωµη
η Αντιπολίτευση; Σε ποια φιλοσοφία ανήκει αυτό; Σε ποια προ-
σέγγιση για την ενίσχυση του κοινωνικού ιστού εντάσσεται; Είναι
αποτέλεσµα µιας πολιτικής που διαµορφώνεται στο πόδι, διαιρεί
τους εργαζόµενους και στην πραγµατικότητα θίγει τις κοινωνι-
κές σχέσεις και τα εργασιακά δικαιώµατα.

Τέλος, µιας και χθες σας έκανα µια συγκεκριµένη ερώτηση
αλλά απάντηση δεν πήρα ρωτώ και πάλι ποια είναι η συγκεκρι-
µένη διεύθυνση στο Υπουργείο ή στον ΟΑΕ∆, ποια είναι εκείνη η
υπηρεσία η οποία παρέχει πληροφορίες στο κοινό, παραλαµβά-
νει τις αιτήσεις εκείνων οι οποίοι θέλουν να κάνουν «STAGE»;
Ποια είναι η διεύθυνση που κάνει τις προκηρύξεις; Ποια είναι η
υπηρεσία που αξιολογεί τις αιτήσεις; Ποια είναι τα κριτήρια και
ποιος τα ορίζει για την αξιολόγηση των ανθρώπων οι οποίοι ελ-
πίζουν από ένα «STAGE»; Σας ρωτώ για να πάρω µια απάντηση
και να ελέγξουµε του λόγου το αληθές, δηλαδή την αλήθεια των
λόγων της κυρίας Υπουργού και της Κυβέρνησης, για να δούµε
αν πράγµατι εκσυγχρονίζεται ή αν αναδοµείται ο ΟΑΕ∆ και το
Υπουργείο.

Και τέλος, όσον αφορά το θέµα της ζάχαρης και τους εργα-
ζόµενους στη ζάχαρη, µια µεγάλη υπόθεση η οποία δεν αφορά
µόνο τη Λάρισα αλλά αφορά όλες τις περιοχές όπου υπάρχει η
Βιοµηχανία της ζάχαρης, δεν είναι θέµα βέβαια δικό σας, εσείς
τη ρύθµιση κάνετε, όµως µέλος της Κυβέρνησης είστε και πρέ-
πει να απαντάτε στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Οφείλετε να δώ-
σετε απάντηση στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Τι έγινε το περίφηµο
πρόγραµµα της βιοαιθανόλης που είχατε υποσχεθεί σε όλους
τους εργαζόµενους και σ’ όλες τις περιοχές της χώρας µας που
αντιµετώπιζαν µε καρτερικότητα την παγκόσµια κρίση όσον
αφορά στην αγορά της ζάχαρης και ήλπιζαν ότι θα διατηρηθούν
τουλάχιστον οι θέσεις εργασίας σ’ αυτούς τους συγκεκριµένους
τοµείς; Πού είναι το πρόγραµµα; Πού είναι η συνέπεια της Κυ-
βέρνησης;

Βλέπουµε λοιπόν τώρα να έρχεστε πάλι µε διευθέτηση, πάλι µε
ρύθµιση, χωρίς διαβούλευση αυτή τη φορά. Κι εδώ είναι το θέµα
το οποίο έθεσε και ο κ. Κατρίνης, ότι στην επιτροπή οι εργαζό-
µενοι ήταν απολύτως σαφείς. Σε µία ρύθµιση που εσείς τη φέρ-
νετε εδώ ως µια ευνοϊκή ρύθµιση εκείνοι αντιδρούν, διαφωνούν,
είναι αντίθετοι, γιατί ακριβώς δεν δεχθήκατε ούτε µία φορά, ούτε
εσείς ούτε η διοίκηση της Βιοµηχανίας Ζάχαρης, να συζητήσετε
µαζί τους και να διαβουλευθείτε για το µέλλον τους.

Ρυθµίσεις, λοιπόν! Το νοµοσχέδιο για το οποίο διαµαρτυρη-
θήκατε προηγουµένως ότι περνάει στα χαµηλά γιατί καλύπτεται
από τη σκανδαλολογία, που εσείς δηµιουργείτε, στην πραγµατι-
κότητα είναι ένας ορυµαγδός ρυθµίσεων, διευθετήσεων, που
απλώς «χαϊδεύουν» κάποια αυτιά, αλλά δυστυχώς για σας δηµι-
ουργούν κοινωνικές εντάσεις, µοιράζουν τους εργαζόµενους,
διαφοροποιούν την παρέµβαση και το αποτέλεσµα δεν είναι αυτό
το οποίο είπατε. ∆εν λειτουργεί λοιπόν το νοµοσχέδιό σας ως
µια συνεισφορά στη συγκολλητική ουσία του κοινωνικού ιστού
που επικαλεστήκατε. Το αντίθετο µάλιστα. ∆ιαιρείτε τους εργα-
ζόµενους και δηµιουργείτε κοινωνικές εντάσεις.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ )

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Παπουτσή. Ήσασταν και εξαιρετικά σύντοµος.

Τώρα θα παρακαλέσω τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους
να δεχθούν µια πεντάλεπτη παρέµβαση της Αντιπροέδρου κ. Πα-
παδηµητρίου και στη συνέχεια µε τη σειρά των κοµµάτων να πά-
ρουν το λόγο.

Ορίστε, κυρία Παπαδηµητρίου, έχετε το λόγο.
ΕΛΣΑ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ (Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε κι εσάς και τους συναδέλφους.
∆ράττοµαι της ευκαιρίας και της εδώ παρουσίας του Υφυ-
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πουργού κ. Λυκουρέντζου και θέλω να ευχαριστήσω θερµά και
την Κ. Φάνη Πετραλιά - Πάλλη και την πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Παιδείας και ειδικότερα τον κ. Λυκουρέντζο -γιατί
δικό του έργο είναι αυτό που γίνεται σήµερα- για την επιτέλους
εισαγωγή στη Βουλή, και θέλω να πιστεύω υπερψήφιση από όλες
τις πτέρυγες, της τροπολογίας για τους καθηγητές του ΟΑΕ∆.

Είναι µία υπερήµερη υποχρέωση της πολιτείας. Από το 2001
µια διακοµµατική οµάδα Βουλευτών το έχουµε στηρίξει και κυ-
νηγήσει και, όπως µου υπεσχέθη σε µια επιτροπή προ ολίγων
µηνών ο κ. Λυκουρέντζος, σήµερα την έφερε εδώ. Πρόκειται για
τριακόσιους περίπου εκπαιδευτικούς από όλη την Ελλάδα, κύριε
Πρόεδρε, όλων των ειδικοτήτων γενικής παιδείας που µετά από
την αλλαγή της δοµής των σχολείων του ΟΑΕ∆ έχουν µείνει
χωρίς δουλειά. Ανεξήγητα απεκλείσθησαν, ενώ εντάσσονταν εκ-
παιδευτικοί άλλων κατηγοριών στους πίνακες αναπληρωτών και
ωροµισθίων από το 2001.

Κυρία Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, όντως δηµιουργείται µια
µικρή αναστάτωση στους πίνακες του Υπουργείου Παιδείας,
όµως σίγουρα έχω την κατανόηση όλων µια και η συγκεκριµένη
τροπολογία, όπως έχει κατατεθεί, ορίζει το χρονικό διάστηµα
αναγνώρισης της προϋπηρεσίας από το 1999 µέχρι το 2007 -χρό-
νος λειτουργίας των σχολείων του ΟΑΕ∆ ως ΤΕΕ- κι επίσης η
αναγνώριση γίνεται µε αναλογία 1 προς 2, όπως είχαµε ζητήσει,
κάτι που δεν ίσχυσε στην αναγνώριση της προϋπηρεσίας των
άλλων κατηγοριών.

Κλείνοντας, κύριε Υπουργέ, αγαπηµένε κύριε Υπουργέ, και µε
αφορµή την κατάθεση της σηµερινής συγκεκριµένης τροπολο-
γίας, σας παρακαλώ να συµπεριλάβετε, αν είναι δυνατόν, και στο
πλαίσιο των επιτρεπτών δηµοσιονοµικών ορίων, µε τις ίδιες προ-
ϋποθέσεις και για το ίδιο χρονικό διάστηµα και τους εκπαιδευτι-
κούς των τεχνικών ειδικοτήτων, στο πλαίσιο της ισονοµίας και
της ισοπολιτείας, κλείνοντας έτσι οριστικά το κεφάλαιο της ανα-
γνώρισης της προϋπηρεσίας των καθηγητών του ΟΑΕ∆, χωρίς
να αφήσει εκκρεµότητες για µελλοντικές διεκδικήσεις από µέ-
ρους τους. Ευχαριστώ πολύ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κ. Πα-

παδηµητρίου.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας κ. Αδρακτάς.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είπε η Υπουργός ότι η σκανδα-

λολογία καλύπτει αυτό το νοµοσχέδιο, το πραγµατικά πολύ
σπουδαίο, που λύνει και διευθετεί πάρα πολλά ζητήµατα και αδι-
κίες του παρελθόντος. Ο µόλις κατελθών του Βήµατος Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ είπε: «Για ποια
σκανδαλολογία µιλάτε; Άλλα είναι τα σκάνδαλα που παράγονται
τα τελευταία πέντε χρόνια». Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, άλλο
σκανδαλολογία και άλλο σκάνδαλα. Είναι ξεκάθαρη η θέση της
Κυβέρνησης και του ίδιου του Πρωθυπουργού. Υπάρχει σκάν-
δαλο; Πραγµατικά να διαλευκανθεί. Άλλο λοιπόν τεκµηριωµένο
σκάνδαλο, που πρέπει πράγµατι να διαλευκανθεί, και είναι θέση
της Κυβέρνησης, είναι θέση όλων των πτερύγων, θα έλεγα, της
Βουλής και του ίδιου του Πρωθυπουργού και άλλο σκανδαλολο-
γία. Και το ΠΑΣΟΚ επειδή ευθύνεται για σειρά σκανδάλων, ου-
σιαστικών σκανδάλων στα χρόνια που κυβέρνησε προσπαθεί να
συµψηφίσει µε τη σκανδαλολογία.

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, αργά θυµηθήκατε την αποκά-
λυψη των σκανδάλων, αργά θυµηθήκατε να συναινέσετε στην
εξυγίανση του πολιτικού κόσµου. Πολλές φορές προκληθήκατε
στο παρελθόν και κωφεύσατε. Πολλές φορές σας προκαλέσαµε
για σκάνδαλα και κωφεύσατε. Ποτέ δεν φέρατε εξεταστική επι-
τροπή, ποτέ δεν αφήσατε τη διερεύνηση ενός σκανδάλου να εξε-
λιχθεί και να δούµε αν πράγµατι είναι σκάνδαλο και να τιµωρηθεί
κάποιος.

Μίλησε ο κύριος συνάδελφος για την ελαστικότητα της συνεί-
δησης των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Θα θυµίσω ότι
ποτέ δεν αφήσατε τους Βουλευτές σας, της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, να ψηφίσουν κατά συνείδηση. Εµείς και στην προη-
γούµενη ψηφοφορία αλλά και στην επερχόµενη ψηφοφορία της
∆ευτέρας για το σκάνδαλο Παυλίδη ψηφίζουµε κατά συνείδηση.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Θα φανεί…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Κύριε Λιντζέρη, ξέρετε ότι είµαι

παλιός και θα σας τα θυµίσω όλα.
Θα θυµίσω, αντίθετα, τι είχε πει υψηλό στέλεχος της παράτα-

ξής σας: «Η συνείδησή µας εκχωρείται στο κόµµα». Προσέξτε
τοποθέτηση ηγετικού στελέχους του ΠΑΣΟΚ! «Η συνείδησή µας
εκχωρείται στο κόµµα» λέει. Πείτε µου αν αυτό µπορεί να είναι
πολιτική θέση, αν αυτό µπορεί να είναι πραγµατικά θέση κοινο-
βουλευτικού ανδρός, το να εκχωρεί τη συνείδησή του στο κόµµα!

Κύριοι συνάδελφοι, δεν θα το επιτρέψουµε. Τελεία και παύλα!
Ο ελληνικός λαός –δείτε τις µετρήσεις– έχει απαντήσει. Τον εν-
διαφέρουν τα µεγάλα προβλήµατα που επιλύεται το παρόν νο-
µοσχέδιο. Θα σας θυµίσω, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ
,επειδή µιλήσατε για τους καθηγητές του ΟΑΕ∆, τον ν. 2190.
Είναι του 1994 ο νόµος. Μήπως ενθυµείστε ποιους καθηγητές
τότε διορίσατε µονίµους; Επιλέξατε τα κοµµατικά, τα «δικά σας
τα παιδιά», τους καθηγητές τους δικούς σας στον ΟΑΕ∆. Ήρ-
θαµε µε τον ν. 3552/2007 και αποκαταστήσαµε την αδικία. Και τι
κάναµε; Ορθή ερµηνεία του άρθρου 75 του Συντάγµατος κά-
ναµε. Αυτό κάναµε. Βολέψατε τότε τα «δικά σας τα παιδιά».
Εσείς που µιλάτε για «µπλε» παιδιά µην το ξανακάνετε αυτό το
λάθος. Εξεγείρεται η βάση, η κοινωνία, οι πολίτες, όπου και αν
ανήκουν. Όλοι ενθυµούνται τις µέρες σας. ∆εν είναι παλιά. Και
µην µου λέτε για παρελθοντολογία εµένα όταν ερχόµαστε σή-
µερα να αποκαταστήσουµε δικές σας αδικίες.

Τι άλλο να σας θυµίσω; Μπορώ να µιλώ µε τις ώρες εδώ, για
να θυµίσω τέτοια περιστατικά στο παρελθόν. Είπε ο συνάδελφος
ποια είναι η διεύθυνση για τα «STAGE». Είναι η ίδια, κύριε συνά-
δελφε. ∆εν έχει αλλάξει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ποια είναι;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Εκεί που ήταν, εκεί είναι ακόµη,

εκεί είναι οι ίδιοι. Εκεί είναι τα γραφεία, εκεί είναι η διεύθυνση
που επί των ηµερών σας διαχειριστήκατε επί χρόνια. Μπορείτε να
πάτε να δείτε. Όπως κι εγώ πήγαινα τότε και ρωτούσα –εκεί
ήταν- και µου απαντούσαν. Τι ρωτάτε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εννοούµε τη διοικητική διεύθυνση.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Τα γνωρίζετε αυτά τα προγράµ-

µατα, τα διαχειριστήκατε, τα είχατε χρόνια, τα χρησιµοποιήσατε
όπως εσείς τότε νοµίζατε και βάζατε τις προϋποθέσεις. ∆εν έχει
αλλάξει τίποτα. Πηγαίνετε να ενηµερωθείτε. Αυτή είναι η διεύ-
θυνση. Επειδή δεν πήρατε απάντηση; Θα σας τη δώσω εγώ την
απάντηση.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Η µνήµη χρειάζεται!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Ναι, γι’ αυτό τα θυµίζω, κύριε Πά-

γκαλε, για να µην ξεχνιόµαστε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Και για πριν το ’74 και για µετά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Όλα τα ενθυµούµεθα, κύριε Πά-

γκαλε, και όποτε θέλετε, ευχαρίστως –επειδή κι εγώ είµαι πα-
λιός- να θυµηθούµε πάρα πολλά και για τα σκάνδαλα.

Κύριοι συνάδελφοι, ξεχάσατε τι είχε πει ο αείµνηστος Πρόε-
δρός σας; «Ε, είπαµε, όχι και 500.000.000 για δωράκια.» Θέλετε
να µε προκαλέσετε να πάµε εκεί; Ξέρετε ποιο είναι το...;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εσείς πού το ξέρετε αυτό;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Εδώ ήµασταν και το ακούσαµε. Το

είχε πει ο ίδιος. Εσείς δεν το θυµόσαστε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πού το είχε πει;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Αυτό είναι, ότι δεν το θυµόσαστε.

Όταν γίνατε Αξιωµατική Αντιπολίτευση ξεχάσατε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Είδατε πώς κάνετε πολιτική; Χρησι-

µοποιώντας ένα µικρoπολιτικό σχόλιο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Όταν γίνατε Αξιωµατική Αντιπολί-

τευση ξεχάσατε τι έλεγε στον Μαυράκη. Το ξέρει όµως η κοινω-
νία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Τι είναι αυτά τα πράγµατα;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: ∆εν µε πειράζουν, κύριε Γείτονα, οι

διακοπές. Ας διακόπτοµαι από παντού. Τα ξεχάσατε και τα θυ-
µηθήκατε, όταν γίνατε Αντιπολίτευση;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ να πάρω το

λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Να ολοκληρώσει
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πρώτα, κύριε Παπουτσή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δέχοµαι και τώρα

να πάρει το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εγώ υποβάλλω την πα-

ράκληση να µιλήσετε για το νοµοσχέδιο.
Ορίστε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, ο αξιό-

τιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας,
προφανώς σε αδιέξοδο και σε αγωνία, αναφέρεται σε πληροφο-
ρίες, τις οποίες διάβασε στον Τύπο, οι οποίες όχι µόνο ουδέποτε
επιβεβαιώθηκαν, αλλά έγιναν στη συνέχεια και αντικείµενο δικα-
στικής ερεύνης, η οποία τελεσιδίκισε σε ανώτατο βαθµό υπέρ
του καθηγητού ∆ηµητρίου Μαυράκη, τον οποίο αναφέρατε
προηγουµένως.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Απαράδεκτα πράγµατα!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πραγµατικά διερωτώµαι πώς είναι

δυνατόν ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας σήµερα, ...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Σήµερα κιόλας!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ...αυτές τις µέρες, που γίνεται χαµός

σε όλη την χώρα, που υπάρχουν σκάνδαλα καθηµερινώς και απο-
καλύπτονται παντού, τη στιγµή που όλη η ελληνική κοινωνία ζει
µια βαθύτατη κρίση του αξιακού συστήµατος των στελεχών της
Νέας ∆ηµοκρατίας, να αναφέρεστε σε µια υπόθεση, που κάπου
ακούσατε ή διαβάσατε, η οποία –επαναλαµβάνω- τελεσιδίκισε σε
ανώτατο βαθµό υπέρ του ανθρώπου, τον οποίο κατηγορήσατε
προηγουµένως και αναφέρατε και το όνοµά του ξανά. Λέτε µά-
λιστα ότι εµένα δεν πρόκειται κανένας να µου κάνει τίποτα!.

Μα, τι είστε τελικά εσείς; Στο όνοµα ποιας νοµιµότητας και
ποιας ηθικής λαµβάνετε το λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Παρακαλώ, κύριε Αδρα-
κτά, να επανέλθουµε. ∆εν τελειώνουν αυτές οι συζητήσεις. Αν
έχετε την καλοσύνη, να επανέλθουµε στο νοµοσχέδιο.

Από τη µια µεριά λέτε ότι τα σκάνδαλα πνίγουν την αξία του νο-
µοσχεδίου, από την άλλη µεριά µιλάτε όλοι για τα σκάνδαλα.
Πώς µπορεί να γίνεται αυτό; Συµβιβάζονται τώρα αυτά; Βέβαια,
εγώ δεν έχω δικαίωµα να σας αποτρέψω, διότι προηγήθηκαν
αναφορές. Απλώς, υποβάλλω παράκληση, δεν χρειάζεται να
απαντήσετε σε όλα.

Ορίστε, κύριε Αδρακτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αποδέχοµαι τη

δική σας παρέµβαση. Όµως, επιτέλους, φθάνει η υποκρισία, κύ-
ριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, κύριε Κοινοβουλευτικέ!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ποια υποκρισία;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Πολλές φορές έχετε επικαλεστεί –

κι εσείς και όλοι µας- από τις εφηµερίδες βεβαίως τι έχει γρα-
φεί. Αυτό, λοιπόν, δεν απαλλάσσει κανέναν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πληροφορίες, όχι µικροπολιτική.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Εν πάση περιπτώσει, πείτε µας δη-

µοσίως. ∆εν υπάρχουν σκάνδαλα επί των ηµερών σας; Πείτε µου
δηµοσίως αν το ΠΑΣΟΚ δεν βαρύνεται για βαριά σκάνδαλα. Για
όνοµα του Θεού! Θα συµφωνήσω να τα φέρουµε όλα στο φως,
όπως έχουµε επιλέξει!

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Έτσι, έτσι! Ξεκινήστε, λοιπόν!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Θα συµφωνήσω αυτό να το κά-

νουµε! Και το κάνει η Κυβέρνηση. Και σας καλούµε να έλθετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Περιµένουµε την ψήφο σας τη ∆ευ-

τέρα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Εµείς επί των ηµερών µας έχουµε

να παρουσιάσουµε ανθρώπους που πήγαν φυλακή. Εσείς δεν
έχετε να παρουσιάσετε κανέναν από αυτούς.

Είναι γνωστό στην ελληνική κοινωνία, κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, ότι αλλάξατε τη συνείδηση του ελληνικού λαού στα χρό-
νια που κυβερνήσατε! Αλλάξατε τη συνείδηση του ελληνικού
λαού!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αυτό είναι πρωτοφανές!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Κύριε Γείτονα, αφού θέλετε να τα

ακούσετε πάλι, θα σας πω το εξής: Το ’85, το µεγάλο τότε σο-
σιαλιστικό κίνηµα του ΠΑΣΟΚ, τι έκανε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Αδρακτά, σας πα-
ρακαλώ!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Γιατί πολλές φορές έχω ακούσει
εδώ να λέτε, «δώσαµε στους µεγάλους εργοδότες εκατοµµύρια
όλα αυτά τα χρόνια». Τι κάνατε το ’85; Παγώσατε µε νόµο την
αύξηση στον ιδιωτικό τοµέα των εργαζοµένων. Το ξεχάσατε το
’85, όταν ακόµα ήσασταν στη «φούρια» της σοσιαλιστικής κρί-
σης, που θέλατε να παρουσιάσετε στην κοινωνία;

Και όχι µόνο την παγώσατε την αύξηση, αλλά απαγορεύσατε
την αύξηση και µε ποινή και σας ευγνωµονούσαν όλοι οι εργο-
δότες τότε. Εδώ ήταν χθες ο Κώστας Μπαντουβάς και σας ευ-
χαριστούσε και έλεγε «έκανα λεφτά τότε». Και όχι µόνο εκείνος,
αλλά και όλοι οι εργοδότες της Ελλάδας. Και αυτά συνέβαιναν µε
Πρωθυπουργό τον αείµνηστο Παπανδρέου –όπως είπα και προ-
χθές- και µε Υπουργό Οικονοµικών τον Κώστα Σηµίτη.

Μη µιλάτε, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ. Σας είπα
ότι χρωστάτε ένα µεγάλο συγγνώµη στον ελληνικό λαό! Και δεν
µηδενίζω το τι έκανε το ΠΑΣΟΚ, δεν είµαι από τους συναδέλφους
που µηδενίζουν το έργο. Όµως, µη θέλετε να βγείτε «λευκή πε-
ριστερά» για τα χρόνια που κυβερνήσατε. Σας βαρύνουν πάρα
πολλά και το γνωρίζετε!

Ελάτε, λοιπόν, να αλλάξουµε την κοινοβουλευτική νοοτροπία.
Ελάτε, όπως πράγµατι ψηφίσατε –για να σας δώσω ένα παρά-
δειγµα- τα περισσότερα άρθρα του νοµοσχεδίου. Τι σηµαίνει
αυτό; Σηµαίνει ότι αναγνωρίζετε πράγµατι το σηµαντικό αυτό νο-
µοσχέδιο και καλώς τα ψηφίσατε. Καλώς τα ψηφίσατε!

Ας γίνει, λοιπόν, αυτή η αρχή. Ας συνεννοηθούµε. Αυτό περι-
µένει η κοινωνία. ∆εν περιµένει «κοκοροµαχίες». ∆εν περιµένει
αυτή τη στείρα αντιπαράθεση. Η κοινωνία περιµένει από εµάς
τους εκπροσώπους της να τα βρούµε εις όφελος της κοινωνίας.
Και αυτό κάνει η Κυβέρνηση, αυτό κάνει και τούτο το νοµοσχέ-
διο, αυτό κάνει και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αδρακτά.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας έχει το λόγο.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Μίλησα ως ειδικός αγορητής, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν είναι σηµειωµένο
ότι µιλήσατε.

Ο κ. Λαφαζάνης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Πώς είναι η σειρά, κύριε Πρόε-
δρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Γείτονα, µετά την
κ. Αράπογλου και τον κ. Χαρακόπουλο είστε εσείς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Στα άρθρα αλλάξατε σειρά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αφού προηγούνται, τι

να κάνουµε; Έχουν γραφτεί πιο µπροστά από εσάς.
Ορίστε, κύριε Λαφαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά λύπης µου

πρέπει να επαναλάβω ότι σ’ αυτήν την Αίθουσα τα πνεύµατα οξύ-
νονται και το ενδιαφέρον εξάπτεται, όταν η συζήτηση περιστρέ-
φεται στα σκάνδαλα και τη σκανδαλολογία.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Επαναλαµβάνεστε όµως, κύριε Εκπρό-
σωπε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως θα επαναλαµβάνοµαι,
διότι επαναλαµβάνεται η ιστορία. Αυτή η ιστορία επαναλαµβά-
νεται συνεχώς και όλο ως µεγαλύτερη τραγωδία.

Όταν συζητάµε θέµατα όπως αυτά της απασχόλησης, των ερ-
γασιακών σχέσεων, αυτά τα ταπεινά και δευτερεύοντα θέµατα,
ξέρετε, η αντιπαράθεση υποχωρεί, οι τόνοι πέφτουν, τα επιχει-
ρήµατα αρχίζουν να εκλείπουν. Αναφέροµαι ιδιαίτερα στα δύο
µεγάλα κόµµατα. Γιατί; ∆ιότι όταν µιλάµε για την απασχόληση,
όταν µιλάµε για τις εργασιακές σχέσεις, δεν υφίστανται στρατη-
γικές, εναλλακτικές πολιτικές, προγραµµατικές και ιδεολογικές
διαφορές ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Εποµέ-
νως, προς τι η έναρξη αντιπαράθεσης, προς τι η ανάβλυση κά-
ποιου πάθους και κάποιας ουσίας σ’ αυτήν την αντιπαράθεση;

Άρα, πάµε τη συζήτηση στα σκάνδαλα. Εκεί η µεν Κυβέρνηση
πολύ εύκολα µπορεί να αναπτύξει µία τακτική συγκάλυψης των
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σκανδάλων, το δε ΠΑΣΟΚ ανούσια να αξιοποιεί αυτά τα σκάν-
δαλα, προκειµένου να αναρριχηθεί στην εξουσία. Άλλωστε,
αυτός ήταν ο τρόπος µε τον οποίο είχαµε πολιτικές εξελίξεις στη
χώρα µας τα τελευταία είκοσι-τριάντα χρόνια.

Εµείς διαφωνούµε κατηγορηµατικά µε αυτές τις λογικές. Τις
θεωρούµε λογικές απαράδεκτες, λογικές που δεν απαντούν στα
αγωνιώδη προβλήµατα του ελληνικού λαού. Λογικές και πολιτι-
κές, οι οποίες δεν χαράσσουν ελπιδοφόρο µέλλον, δεν µπορούν
να δώσουν διεξόδους.

Το µείζον πρόβληµα σήµερα είναι ότι έχουµε µία κατάσταση
µέσα στην κρίση η οποία τείνει να αλλάξει ριζικά προς το χειρό-
τερο βέβαια το εργασιακό και το κοινωνικό τοπίο. Οδηγούµαστε
σε µια νέα αντίληψη -συναινετική βεβαίως ανάµεσα στις δύο πτέ-
ρυγες αυτής της Αίθουσας, τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ- η
οποία λέει το εξής απλό, το καινούργιο δόγµα: Έχουµε κρίση.
Για την κρίση ευθύνεται ο νεοφιλελεύθερος καπιταλισµός, για
την κρίση ευθύνεται το κεφάλαιο, ιδιαίτερα το χρηµατοπιστωτικό
σύστηµα, αλλά για να αντιµετωπίσουµε την κρίση τι κάνουµε; Χα-
ρίζουµε στο κεφάλαιο αφειδώς χρήµατα µέσω του κράτους, είτε
στις τράπεζες είτε στις επιχειρήσεις και ιδιαίτερα τους χαρίζουµε
χρήµατα προκειµένου τώρα να µην πληρώνουν από την τσέπη
τους ως εργοδότες τους εργαζόµενους, αλλά να τα πληρώνουν
οι φορολογούµενοι.

Αυτές είναι λογικές οι οποίες επιβάλλονται σήµερα. Θέλουµε
να µην απολύσουν οι εργοδότες; Τι τους κάνουµε; Τους δίνουµε
επιδότηση. Τι κάνετε µε τους µεγάλους ξενοδόχους; Τι λέτε; Για
να µην απολύσετε δύο µήνες τους εργαζόµενούς σας θα σας
πληρώσει το κράτος το επίδοµα ανεργίας. Αυτά τα λεφτά τα
οποία αρχίζουν και µοιράζονται από τον ΟΑΕ∆ είναι πάρα πολλά.
Ξεπερνάνε το 1.000.000.000. Τσάµπα ασφάλιστρα, µέρος επιδό-
τησης του µισθού και του ηµεροµισθίου στον εργοδότη, άρα
τσάµπα εργασία. Αυτή είναι η κατεύθυνση. Και µέσα από την
κρίση αυτή έχει αρχίσει και αλλάζει ριζικότατα όλο το εργασιακό
τοπίο και πάµε προς τη χειρότερη δυνατή κατεύθυνση. Και µετά
την κρίση µε αυτού του είδους τις πολιτικές η συνέπεια θα είναι
να έχουµε ένα καινούργιο εργασιακό µεσαίωνα. Εργαζόµενους
χωρίς κανένα απολύτως δικαίωµα. Αυτός είναι ο δρόµος για να
βγούµε από την κρίση τον οποίο χαράζει η Κυβέρνηση µε την πο-
λιτική της.

Βεβαίως, εδώ υπάρχουν αρκετά θέµατα τα οποία έχουν ειδικό
ενδιαφέρον και στο νοµοσχέδιο και µε τις τροπολογίες οι οποίες
κατατέθηκαν. Θα ήθελα να αναφερθώ σε ορισµένα βεβαίως εξ
αυτών, τα οποία είναι αρκετά σηµαντικά θα έλεγα.

Κάνετε ρυθµίσεις για τις ληξιπρόθεσµες οφειλές προς το ΙΚΑ.
Αυτές οι ρυθµίσεις είναι απαράδεκτες. Γίνονται επί δεκαετίες
από τις εκάστοτε κυβερνήσεις και στέλνουν ένα σαφές µήνυµα
ότι µπορείτε να µην πληρώνεται τα ασφαλιστικά ταµεία, να έχετε
εργαζόµενους στους οποίους θα πληρώνεται τα ασφάλιστρα,
δεν θα τηρείται τις ασφαλιστικές υποχρεώσεις σας και θα έρθει
µετέπειτα το κράτος να ρυθµίσει αυτές τις οφειλές και µάλιστα
να τις ρυθµίσει ευνοϊκά σε όφελος αυτών οι οποίοι παρανόµη-
σαν και έκαναν αυτό το χονδροειδές παράπτωµα, αυτό το
έγκληµα στην ουσία: να µην πληρώνουν τις ασφαλιστικές ει-
σφορές των εργαζοµένων.

Ακόµα χειρότερα όµως. Εδώ φτάσατε στο πρωτοφανές σηµείο
να µας εισάγετε τροπολογία επί της τροπολογίας µε την οποία
µας λέτε ότι «δεν θα ρυθµίσουµε µόνο τις ληξιπρόθεσµες οφει-
λές του ιδιωτικού τοµέα προς το ΙΚΑ, θα ρυθµίσουµε και ανάλο-
γες οφειλές των οργανισµών που εποπτεύουν οι ΟΤΑ και των
φορέων του δηµοσίου». Μα, αυτό είναι το µήνυµα που στέλνετε
µέσα από το ελληνικό κράτος; Αυτό το µήνυµα στέλνει η Κυβέρ-
νηση στην κοινωνία; Ότι πλέον ούτε καν οι δήµοι ούτε το δηµό-
σιο ούτε οι δηµόσιοι φορείς πληρώνουν τις ασφαλιστικές
εισφορές των εργαζοµένων; Αυτό είναι το µήνυµα που στέλνετε;
Ρυθµίσεις και για τον στενό δηµόσιο τοµέα; ∆ηλαδή, θα πηγαίνει
ένας δηµόσιος φορέας, θα κάνει δουλειές, ένας δήµος θα κάνει
κάποιο έργο, θα προσφέρει µία υπηρεσία, θα χρησιµοποιεί ερ-
γαζόµενους αλλά δεν θα τους πληρώνει τις ασφαλιστικές ει-
σφορές και θα έρχεται µετά από ένα διάστηµα το κράτος και θα
λέει ότι ρυθµίζονται αυτές οι ασφαλιστικές του δηµοσίου. «Ο γέ-
γονε, γέγονε». Με αυτό το µέτρο βουλιάζετε κυριολεκτικά τα

ασφαλιστικά ταµεία. Με αυτό το µέτρο βάζετε «ταφόπλακα» κυ-
ριολεκτικά στο δηµόσιο κοινωνικό ασφαλιστικό σύστηµα.

Μία κουβέντα για τα λιπάσµατα. Απαράδεκτο αυτό το οποίο
γινόταν και συνεχιζόταν επί χρόνια. Ξεκίνησε επί ΠΑΣΟΚ, τότε
που απολύθηκαν οι άνθρωποι χωρίς καµµία αποκατάσταση από
µια εταιρεία που ήταν του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. Εµείς θα
ψηφίσουµε αυτή τη ρύθµιση, παρ’ όλο που είναι πάρα πολύ κα-
θυστερηµένη. Αλλά θα πούµε επίσης ότι και αυτή η ρύθµιση είναι
ελλιπής διότι δεν καλύπτει µεµονωµένους βεβαίως, αλλά έναν
αρκετά σηµαντικό αριθµό εργαζοµένων, οι οποίοι δεν εµπίπτουν
στις προϋποθέσεις. Θα παρακαλέσουµε την κυρία Υπουργό, το
Υπουργείο, την Κυβέρνηση να γίνει γενναιόδωρη πραγµατικά. Να
καλύψει όλους αυτούς τους εργαζόµενους µια και καλή. Μην
αφήνει ουρές σε τέτοια θέµατα οι οποίες άλλωστε όπως ξέρετε,
αντιπροσωπεύουν µια φοβερή κοινωνική αδικία.

Όσον αφορά την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, προφανώς,
δεν έχει γίνει κανένας διάλογος και αυτό το λένε οι ίδιοι οι ερ-
γαζόµενοι. Αλλά το κύριο εδώ δεν είναι να αρχίσουµε να κάνουµε
ρυθµίσεις για το πώς θα απολυθούν οι εργαζόµενοι και αν απο-
λυθούν να πάρουµε εκ των προτέρων κάποια µέτρα τα οποία
υποτίθεται ότι θα λειτουργήσουν ανακουφιστικά. Το θέµα είναι
να µην οδηγηθεί σε συρρίκνωση και κλείσιµο άλλη µία βιοµηχα-
νία. Εδώ είναι το τι µέτρα παίρνετε προς αυτή τη λογική και προς
αυτή την κατεύθυνση.

Τέλος θέλω να πω µια κουβέντα για την κατάσταση στον
ΟΑΕ∆. Ο ΟΑΕ∆ θα το επαναλάβω για άλλη µια φορά δεν µπορεί
µε τα λεφτά κυρίως των εργαζοµένων να λειτουργεί µε κοµµα-
τικά, πελατειακά, ρουσφετολογικά κριτήρια και µε κριτήρια απο-
κλειστικά και µόνο εξυπηρέτησης του κεφαλαίου. Και
αναφέροµαι σε αυτό το θέµα, πέραν των πολλών άλλων και για
τη συγκεκριµένη τροπολογία την οποία καταθέσαµε.

∆εν είναι δυνατόν η Κυβέρνηση και η διοίκηση του ΟΑΕ∆ να
θεωρεί ότι µπορεί να παίρνει µέτρα θετικού χαρακτήρα για µία
ορισµένη κατηγορία εργαζόµενων τους οποίους θεωρεί ηµετέ-
ρους του ’90-’93 και από εκεί και πέρα να εξαιρεί απαράδεκτα
από τα µέτρα αποκατάστασης τους εκπαιδευτικούς εργαζόµε-
νους στον ΟΑΕ∆ της προηγούµενης περιόδου από το ’90-’93 που
είναι και οι παλαιότεροι –δηλαδή τους πριν το ’90- και φυσικά να
εξαιρεί όλους τους µετά το ’93.

Καταθέσαµε µία συγκεκριµένη τροπολογία για εκπαιδευτικούς
εργαζόµενους στον ΟΑΕ∆ οι οποίοι δούλευαν –οι παλαιότεροι
εξ αυτών- πριν από το ’90 και η οποία αποβλέπει στην στοιχει-
ώδη αποκατάστασή τους, σε ένα µέτρο κοινωνικής δικαιοσύνης,
σε ένα µέτρο αξιοκρατίας, σε ένα µέτρο δίκαιης και ισότιµης µε-
ταχείρισης εκπαιδευτικών….

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Τεχνικές ειδικότητες;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι άλλο θέµα αυτό που έχετε
φέρει εσείς και άλλο αυτό που θίγω εγώ. Ίσως να µην παρακο-
λουθήσατε εξ αρχής.

Θα παρακαλούσα να κάνετε δεκτή αυτή την τροπολογία, γιατί
είναι µία τροπολογία που αποκαθιστά το δίκαιο, αποκαθιστά την
ισότητα και αποκαθιστά την ισονοµία ανάµεσα στους εργαζόµε-
νους. ∆εν µπορεί να υπάρχουν δύο µέτρα και δύο σταθµά. ∆εν
µπορεί να υπάρχουν επιλεκτικές ρυθµίσεις. ∆εν µπορεί να υπάρ-
χουν εργαζόµενοι οι οποίοι είναι δικοί µας και οι άλλοι οι οποίοι
είναι «παιδιά ενός κατώτερου Θεού» και πρέπει να πεταχτούν στο
δρόµο και να εγκαταλειφτούν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Λα-

φαζάνη.
Η κ. Αράπογλου, Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ έχει

το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα απ’ όλα θα αναφερθώ σε κάτι που είπε η κ. Πετραλιά.

Όλους µας ενδιαφέρει η Ελλάδα, ο κόσµος, τα προβλήµατα που
προκύπτουν και που αντιµετωπίζει η κοινωνία, ο πολιτισµός, η
ανεργία, η οικονοµική κρίση. ∆εν αδιαφορούµε για τα µεγάλα
προβλήµατα. ∆εν υπάρχουν εύκολες λύσεις όµως. Και τίποτα δεν
είναι τόσο απλό και τίποτα δεν χαρίζεται.

Όλοι θέλουµε να δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας, όλοι θέ-
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λουµε δουλειά, όλοι αγωνιούµε για τον κόσµο, όσοι είναι άνεργοι
θέλουν να βρουν κάποια δουλειά. Ο δικός µας ρόλος ως Βου-
λευτές είναι να αναλάβουµε µε υπευθυνότητα να δούµε αυτά τα
προβλήµατα και πώς θα δώσουµε λύσεις και να βοηθήσουµε τον
κόσµο αυτή τη στιγµή στη δύσκολη εποχή.

Ο κόσµος µάς επέλεξε, µας ψήφισε και τι περιµένει από εµάς;
Τι µπορούµε να προσφέρουµε σε αυτούς και στην Ελλάδα; Πώς
µπορούµε να µειώσουµε την ανεργία, πώς να αντιµετωπίσουµε
την οικονοµική κρίση, τα µεγάλα προβλήµατα, την εγκληµατικό-
τητα που αυξάνεται, τις δουλειές που ολοένα και λιγοστεύουν.
Τα προβλήµατα, όπως είπα, είναι πολύ µεγάλα. Γι’ αυτό το λόγο
όλοι προσπαθούµε να αντιµετωπίσουµε κάποια τουλάχιστον
πολύ σοβαρά θέµατα µε σοβαρό και υπεύθυνο τρόπο.

Η κ. Φάνη Πάλλη-Πετραλιά µας είπε πριν λίγο ότι το θέµα των
ωροµισθίων θα ρυθµιστεί, αλλά δε θα ενταχθεί στις ρυθµίσεις
αυτού του νοµοσχεδίου. Όµως, θα ήθελα να ρωτήσω: Πότε θα γί-
νουν αυτές οι ρυθµίσεις που εξήγγειλε; Πότε θα µπουν σε κά-
ποια νοµοθετική ρύθµιση; Θα είναι σε ένα, σε δυο, σε τρία
χρόνια; Πάλι θα περιµένουν αυτοί οι άνθρωποι; Πάλι οι ωροµί-
σθιοι εκπαιδευτικοί θα περιµένουν; Αυτό είναι ένα µεγάλο και
χρόνιο πρόβληµα. ∆εν είναι κάτι που προέκυψε τώρα, ένα πρό-
βληµα που τώρα παρουσιάστηκε.

Οι ωροµίσθιοι δουλεύουν τόσα χρόνια χωρίς να τους κολού-
νται ένσηµα, χωρίς να παίρνουν ένσηµα για την εργασία τους και
αυτό είναι, επίσης, ένα πρόβληµα. Τι θα γίνει, όταν θα έρθει ο
καιρός να συνταξιοδοτηθούν; Πώς θα πάρουν τη σύνταξη που
θα δικαιούνται, αν δεν έχουν τα ένσηµα; Για αυτό και πάλι µιλάµε
για ένα πρόβληµα που δεν είναι εύκολο και πρέπει να το δούµε
και όχι πρόχειρα, όχι µε επιφανειακές λύσεις.

Ως προς το άρθρο 29 του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου και την
επέκταση των διατάξεων, µε την ευκαιρία θα ήθελα να αναφερθώ
στην πιστοποίηση των δασκάλων Ελληνικής Νοηµατικής Γλώσ-
σας, το οποίο θα έπρεπε να αναφέρεται και να αναγνωρίζεται και
φυσικά, η ίδρυση Τµήµατος Ελληνικής Νοηµατικής Γλώσσας σε
ΑΕΙ, σε πανεπιστηµιακό επίπεδο. Υπάρχουν καθηγητές, υπάρ-
χουν άτοµα κατάλληλα να διδάξουν αυτό το αντικείµενο και θα
έπρεπε να δοθεί αυτή η δυνατότητα.

Σε σχέση µε το σύστηµα της Αρχικής Επαγγελµατικής Εκπαί-
δευσης και Συνεχιζόµενης Επαγγελµατικής Κατάρτισης σε συ-
νεργασία µε το Εθνικό Κέντρο Πιστοποίησης, που έχει αναλάβει
δράσεις δια τη δια βίου κατάρτιση και την πιστοποίηση των προ-
γραµµάτων εκπαιδευτών γνώσεων και δεξιοτήτων, ώστε να ενι-
σχυθούν και να αντιµετωπίσουν τις νέες προκλήσεις που
εµφανίζονται στην αγορά εργασίας και την ένταξή του στο ΕΣΠΑ,
δηλαδή, τη χρηµατοδότηση των προγραµµάτων του από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, θα µπορούσαν να ενταχθούν σε αυτό το πρό-
γραµµα και οι δάσκαλοι Ελληνικής Νοηµατικής Γλώσσας, ώστε
να χρηµατοδοτηθούν αντίστοιχα προγράµµατα.

Για το άρθρο 33, για τους απολυµένους από το εργοστάσιο
«Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης», εµείς τι προσπαθούµε; Να µει-
ώσουµε την ανεργία, να µην αυξάνεται το ποσοστό της ανεργίας.
Και ρωτάω: Υπάρχουν άνθρωποι που προσλήφθηκαν σε µεγάλη
ηλικία. Απολύονται, λοιπόν και έχουν µόνο δύο χιλιάδες ένσηµα,
τρεις χιλιάδες ένσηµα. Τι θα γίνει µε το µέλλον τους; Πώς θα συ-
νταξιοδοτηθούν αυτά τα άτοµα; Πώς θα στηριχθούν;

Αναφέρεται εδώ στα επτάµισι χιλιάδες ένσηµα, αλλά δεν ανα-
φέρεται στα άτοµα που δεν έχουν συµπληρώσει αυτόν τον
αριθµό ενσήµων και άρα, δεν κατοχυρώνουν κάποιο δικαίωµα.

Όσον αφορά στις τροπολογίες και συγκεκριµένα, για το θέµα
των αναπληρωτών, όπως ξέρετε οι εκπαιδευτικοί για χρόνια προ-
σπαθούν να µαζέψουν µόρια προϋπηρεσίας, ώστε να προσλη-
φθούν από τα τεχνικά τµήµατα του ΟΑΕ∆. Παρ’ όλο που έχουν
µαζέψει αυτά τα µόρια, δεν δικαιούνται να διοριστούν. Παλεύ-
ουν σε δύσκολες συνθήκες και δε µπορούν να διοριστούν, ενώ
έχουν ήδη τα µόρια. Προσλαµβάνονται άλλα άτοµα στη θέση
τους. Για πόσα χρόνια θα περιµένουν; Για δέκα χρόνια;

Στα σχολεία υπάρχουν µεγάλες ανάγκες εκπαιδευτικών, οπότε
µπορούν να καλύψουν αυτά τα άτοµα αυτές τις θέσεις. Αφού
έχουν προϋπηρεσία, έχουν εµπειρία από διδασκαλία σε τεχνικές
σχολές του ΟΑΕ∆, γιατί δεν προσλαµβάνονται;

Θα πρέπει, επίσης, από το Υπουργείο Απασχόλησης να τους

στηρίξουµε. Πρέπει να στηριχθούν από το Υπουργείο Απασχό-
λησης, αφού ανήκουν σε αυτό αυτοί οι εκπαιδευτικοί που έχουν
ήδη προϋπηρεσία.

Θα ήθελα να πω, επίσης, µε την ευκαιρία ότι υπάρχουν εκπαι-
δευτικοί που έχουν πάρει χαρτί επάρκειας Ελληνικής Νοηµατι-
κής Γλώσσας, αλλά έχουν λιγότερα µόρια συνολικά. Άλλα άτοµα
-εκπαιδευτικοί, επίσης, φυσικά- που έχουν παρακολουθήσει µα-
θήµατα Α’ κύκλου µόνο, αλλά έχουν περισσότερα µόρια συνο-
λικά, προηγούνται και τελικά προσλαµβάνονται. Για ποιο λόγο
συµβαίνει αυτό;

Το πιο σωστό είναι τα άτοµα που έχουν επάρκεια Νοηµατικής
Γλώσσας να πριµοδοτούνται, γιατί έχουν περισσότερη εµπειρία
και µπορούν να εκπαιδεύσουν τους κωφούς µαθητές. Πέρασαν
πολλά χρόνια για να µάθουν τη γλώσσα σε βάθος και όχι επιφα-
νειακά µόνο, παρακολουθώντας κάποιους κύκλους µαθηµάτων.
∆ηλαδή, µπορεί να έχουν περάσει και δέκα χρόνια εκπαίδευσης.
Έχουν, λοιπόν, τις προϋποθέσεις για να µπορούν να προσλη-
φθούν και να εκπαιδεύσουν τους κωφούς µαθητές. Όχι άλλα
άτοµα, που µπορεί συνολικά να έχουν τα µόρια, αλλά δεν έχουν
τις επαρκείς γνώσεις της Νοηµατικής Γλώσσας για να µπορούν
να δουλέψουν σε σχολεία κωφών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Συγγνώµη, την ανοχή σας για ένα λεπτό θα ήθελα, κύριε Πρό-
εδρε.

Επίσης, οι αναπληρωτές κωφοί εκπαιδευτικοί που έχουν οικο-
γένειες κωφών και παιδιά κωφά µένουν σε µια περιοχή, για πα-
ράδειγµα, ας πούµε ότι είναι στη Θεσσαλονίκη. Μένουν εκεί, η
οικογένειά τους έχει εγκατασταθεί εκεί. Προσλαµβάνεται ένα
µέλος ως αναπληρωτής και τον στέλνουν στην Κρήτη. Αυτό τι
σηµαίνει; Ότι, για παράδειγµα, αν η σύζυγος που προσλαµβάνε-
ται είναι στην Κρήτη, η οικογένεια χωρίζεται. Η γυναίκα πρέπει να
πάει να µείνει στην Κρήτη και η οικογένεια µε το παιδάκι να µεί-
νει στη Θεσσαλονίκη. Αυτό σηµαίνει ότι θα αντιµετωπίσουν πολύ
δύσκολες καταστάσεις. ∆ηµιουργούνται προβλήµατα.

Θα πρέπει να καταλάβετε ότι υπάρχουν άτοµα µε ειδικές ανά-
γκες και ειδικά οι κωφοί που ψάχνουν δουλειά και θα πρέπει να
υπάρχει µια ρύθµιση, ώστε να παραµένουν κοντά στην οικογέ-
νειά τους. Όλοι προσπαθούµε να βρούµε λύσεις. Το πρόβληµα
στην εκπαίδευση παραµένει. Μέσα στην εκπαίδευση, σε σχέση
πάντα µε την Ελληνική Νοηµατική Γλώσσα, στα σχολεία κωφών
και ειδικά στην τεχνολογική εκπαίδευση -όπως στη Σχολή ∆ο-
ξιάδη, όπου υπάρχουν δεκατρείς κωφοί σπουδαστές- θα πρέπει
να προβλεφθεί και η ύπαρξη διερµηνέα, ώστε να µπορούν οι
σπουδαστές να παρακολουθήσουν τα µαθήµατα.

Το άλλο πρόβληµα ποιο είναι; Ότι για έναν κωφό που έχει τε-
λειώσει, για παράδειγµα, δηµοτικό και θέλει να πάει στο γυµνά-
σιο, στο γυµνάσιο απαγορεύεται να υπάρχει διερµηνέας. Θα
πρέπει ο ίδιος που κάνει διερµηνεία να είναι εκπαιδευτικός. ∆η-
λαδή, ο ίδιος εκπαιδευτικός πρέπει να έχει επάρκεια Ελληνικής
Νοηµατικής Γλώσσας, να είναι διορισµένος ήδη από το Υπουρ-
γείο Παιδείας.

Όµως, όπως σας ανέφερα ήδη, δεν αρκεί µόνο να έχει παρα-
κολουθήσει κάποια µαθήµατα, ας πούµε τον Α’ κύκλο µαθηµά-
των της Νοηµατικής Γλώσσας. Πρέπει να έχει επάρκεια
Ελληνικής Νοηµατικής Γλώσσας. Όπως βλέπετε, υπάρχουν ελ-
λείψεις σε αυτά τα θέµατα. ∆ε µπορώ να επεκταθώ, γιατί ο χρό-
νος µου έχει τελειώσει.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κ.
Αράπογλου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα
ένας µαθητές και µαθήτριες και έξι συνοδοί-δάσκαλοι από το ∆η-
µοτικό Σχολείο Προκοπίου Ιστιαίας Εύβοιας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. Τους εύχεται καλές σπουδές και
να είναι καλότυχοι.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)



Εισερχόµεθα τώρα στον κατάλογο των οµιλητών Βουλευτών.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Χαρακό-

πουλος.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις σηµαντικές ρυθµίσεις που

επιφέρει το νοµοσχέδιο αναφέρθηκε νωρίτερα η κυρία Υπουρ-
γός. Εγώ θέλω να εστιάσω την παρέµβασή µου στις ρυθµίσεις
που επιφέρει το ακροτελεύτιο άρθρο του υπό συζήτηση νοµο-
σχεδίου, το άρθρο 34, που τιτλοφορείται: «Πρόγραµµα ειδικής
επιδότησης ανεργίας εργαζοµένων της εταιρείας «ΕΛΛΗΝΙΚΗ
ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ»». Είναι ένα άρθρο που έρχεται να βελ-
τιώσει το άρθρο 8 του προηγούµενου ν. 3660/2008.

Για την ιστορία της υπόθεσης να υπενθυµίσω ότι το νόµο αυτό
τον ψηφίσαµε µετά τις αλλαγές που υπήρξαν σε επίπεδο Ευρω-
παϊκής Ένωσης στην κοινή οργάνωση της αγοράς ζάχαρης. Τότε
λοιπόν, µετά απ’ αυτές τις αλλαγές η Κυβέρνηση αποφάσισε τη
µετατροπή δύο εργοστασίων της εταιρείας «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗ-
ΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ», των εργοστασίων της Λάρισας και της Ξάν-
θης σε εργοστάσια παραγωγής βιοαιθανόλης, σε εργοστάσια
παραγωγής βιοκαυσίµων.

Πριν τις εκλογές, επειδή ανέκυψε ζήτηµα µε τους εργαζόµε-
νους σε αυτά τα εργοστάσια µε την προστασία των εργασιακών
και ασφαλιστικών τους δικαιωµάτων, η Κυβέρνηση δεσµεύθηκε
ότι θα καταρτίσει ένα πρόγραµµα επιδότησης ανεργίας πενταε-
τούς διάρκειας, θα προχωρήσει δηλαδή σε ένα προσυνταξιοδο-
τικό καθεστώς για όσους εργαζόµενους έχουν ώριµα
ασφαλιστικά δικαιώµατα και δεύτερον, δεσµεύθηκε για την κατά
προτεραιότητα µετάταξη των εργαζοµένων στα δύο αυτά εργο-
στάσια, της Λάρισας και της Ξάνθης, στο δηµόσιο τοµέα.

Μετά τις εκλογές ψηφίσαµε, λοιπόν, το ν.3660/2008, όπου ο
νοµοθέτης είχε λησµονήσει την κατά προτεραιότητα µετάταξη
αυτών των εργαζοµένων. Μετά τις παρατηρήσεις µας και την
υπενθύµιση, η ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών προχώρησε σε τροποποίηση του οικείου άρθρου
και λύθηκε αυτό το ζήτηµα.

Ωστόσο, κύριε Πρόεδρε, από την εφαρµογή του νόµου προέ-
κυψαν µία σειρά εκκρεµοτήτων, τις οποίες κατέγραψαν οι εργα-
ζόµενοι σε ένα υπόµνηµα, το οποίο προσυπογράφει το σύνολο
των Βουλευτών του Νοµού Λαρίσης και εκπρόσωποι όλων των
κοµµάτων.

Τι ζητούν µε το υπόµνηµά τους οι εργαζόµενοι; Τα µεταφέρω
αυτά τα αιτήµατα, διότι τα θεωρώ δίκαια αιτήµατα, κύριε Πρόε-
δρε.

Για το πρόγραµµα ειδικής επιδότησης ανεργίας ζητούν ο χρό-
νος επιδότησης να είναι έξι χρόνια καθαρά. Μετά την ασφαλι-
στική µεταρρύθµιση, το πενταετές αυτό πρόγραµµα δεν επαρκεί
για να µπορέσουν οι άνθρωποι να συµπληρώσουν τους χρόνους
συνταξιοδότησης. Θα πρέπει, λοιπόν, το πρόγραµµα να επιµη-
κυνθεί κατά ένα χρόνο, οι ετήσιες αποδοχές να είναι 1.600 ευρώ
για δεκατρισήµισι µήνες, οι ασφαλιστικές ή κάθε άλλης µορφής
κρατήσεις να υπολογίζονται επί της ανώτερης ασφαλιστικής κλά-
σης και να παρακρατούνται από το πρόγραµµα.

Όσον αφορά τώρα τους µετατασσόµενους στις περιφέρειες,
οι εργαζόµενοι θέτουν τέσσερα ζητήµατα:

Πρώτον, ζητούν όσοι µεταφερθούν στις περιφέρειες να έχουν
τις ίδιες συνολικές τακτικές αποδοχές, δηλαδή βασικό µηνιαίο
µισθό και τα επιδόµατα τα οποία καταβάλλονται σε κάθε εργα-
ζόµενο και τα οποία ισχύουν µε βάση συλλογικές συµβάσεις ερ-
γασίας, που είχαν τον τελευταίο µήνα της εργασίας τους στην
«Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης».

Και εδώ ανακύπτει, κύριε Πρόεδρε, ένα ζήτηµα ισονοµίας και
ισοπολιτείας. ∆ιότι άλλης µεταχείρισης, διαφορετικής µεταχεί-
ρισης έτυχαν οι εργαζόµενοι στην Ολυµπιακή Αεροπορία µετά
την αποκρατικοποίηση της εταιρείας. Εκεί, υπήρχε η δυνατότητα
να λάβουν όλα αυτά τα επιδόµατα.

Το δεύτερο που ζητούν είναι να διατηρήσουν το ασφαλιστικό
καθεστώς που είχαν στη «Βιοµηχανία Ζάχαρης», δηλαδή να εξα-
κολουθήσει ο κάθε εργαζόµενος να ανήκει ασφαλιστικά στον ίδιο
φορέα και στον ίδιο κλάδο που ήταν µέχρι τότε.

Τρίτον, ο µεταφερόµενος, κατά την αποχώρησή του από τη

«Βιοµηχανία Ζάχαρης», να λάβει την αποζηµίωση, σύµφωνα µε
το ν.2112.

Και τέλος, µετά την υλοποίηση των παραπάνω και την επίσηµη
γνωστοποίηση εκ µέρους των αρµόδιων Υπουργείων να δοθεί ο
απαραίτητος χρόνος σε κάθε εργαζόµενο, ώστε µε δεύτερη αί-
τηση να αποδεχθεί ή όχι τη µεταφορά του ως ορίζει ο νόµος.

Όλα αυτά, κύριε Πρόεδρε, δεν θα τα υποστήριζα, εάν δεν πί-
στευα ότι είναι δίκαια, όπως σας είπα νωρίτερα και κυρίως, αν
σε µία περίοδο «ισχνών αγελάδων» που διέρχεται και η ελληνική
οικονοµία, λόγω και της παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης, τα
µέτρα αυτά δεν επιβάρυναν τον κρατικό προϋπολογισµό.

Αντιθέτως, σύµφωνα µε µελέτη του Συλλόγου Προσωπικού
Εργοστασίου Ζάχαρης Λάρισας, όχι µόνο δεν επιβαρύνουν τον
κρατικό προϋπολογισµό µε επιπλέον δαπάνη, αλλά προκύπτει
και ένα όφελος της τάξης των 408.000 ευρώ περίπου στον κρα-
τικό προϋπολογισµό, σε σχέση µε την εγκεκριµένη ετήσια δα-
πάνη 3.150.000 ευρώ του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. Το
ετήσιο κόστος των µικτών τακτικών αποδοχών, αναγόµενο στις
ογδόντα µετατάξεις, είναι 2.121.436,41 ευρώ, το ετήσιο κόστος
των εργοδοτικών εισφορών, αναγόµενο στις ογδόντα µετατά-
ξεις, είναι 620.401,19 ευρώ, το συνολικό κόστος δηλαδή του προ-
γράµµατος είναι 2.741.837,60 ευρώ. Το ποσό αυτό υπολείπεται
του εγκεκριµένου από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους κατά
408.162,39 ευρώ. Πιστεύω, λοιπόν, ότι είναι δίκαια αιτήµατα, για
τα οποία θα πρέπει η Κυβέρνηση να έχει «ευήκοα ώτα».

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να κλείσω µε µία παρατήρηση στα όσα
ακούστηκαν χθες από πλευράς της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
αναφορικά µε τα προγράµµατα «STAGE», τα προγράµµατα
επαγγελµατικής κατάρτισης.

Βεβαίως, δεν συµφωνώ µε την κριτική που έγινε από πλευράς
του ΠΑΣΟΚ. Τα προγράµµατα αυτά δεν είναι καινούργια, δεν
προέκυψαν σήµερα, δεν εφαρµόστηκαν µόνο την τελευταία πε-
νταετία που βρίσκεται η Νέα ∆ηµοκρατία στη διακυβέρνηση.
Είναι παλαιότερα αυτά τα προγράµµατα και το γνωρίζουν πολύ
καλά στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Η δική µου η κριτική ξεκινά
από άλλη οπτική γωνία.

Κυρία Υπουργέ, είναι γνωστό ότι οι εργαζόµενοι σε αυτά τα
προγράµµατα κατά κανόνα εργάζονται µε µεγαλύτερο ζήλο από
πολλούς εν ενεργεία µονίµους δηµοσίους υπαλλήλους. Πιστεύω
ότι υπάρχουν εργαζόµενοι µε τρία, τέσσερα ή και πέντε χρόνια
και είναι σε ένα καθεστώς, θα έλεγα, οµηρίας. Πιστεύω ότι η πο-
λιτεία είναι εκτεθειµένη απέναντί τους και θα πρέπει να εξευρε-
θεί ένας τρόπος επαγγελµατικής αποκατάστασης,
µονιµοποίησης αυτών των εργαζοµένων.

Ευχαριστώ για την προσοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστώ, κύριε Χα-

ρακόπουλε.
Ο κ. Γείτονας έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας προηγουµένως επιχείρησε
πλεύση στο παρελθόν. Θέλω να πω απ’ αυτό το Βήµα ότι οι
πλόες γενικά στο παρελθόν για την πολιτική είναι «άγονες» γραµ-
µές. Να υπενθυµίσω εποµένως, στον κύριο Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο ότι στις «άγονες γραµµές» ναυάγησε η πολιτική και η
πρακτική της Κυβέρνησης. Το βλέπουµε µε αυτά που ζούµε
αυτές τις µέρες. Αφήστε το λοιπόν.

Και για να έρθω στην κ. Πετραλιά, στην κυρία Υπουργό, η
οποία µε τη σειρά της –το έχουν πάρει βερίνα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, τα στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας- πάλι σήµερα κα-
τηγόρησε το ΠΑΣΟΚ για σκανδαλολογία, θα πω ότι µήτρα των
σκανδάλων είναι η κυβερνητική σας πρακτική και όσο παράγο-
νται σκάνδαλα –και δυστυχώς, παρήχθησαν ήδη πολλά- το
ΠΑΣΟΚ είναι υποχρεωµένο θεσµικά να ζητάει την πλήρη διαλεύ-
κανση και την κάθαρση. Τελεία και παύλα. Τα υπόλοιπα είναι εκ
του πονηρού. Και η έλλειψη ψυχραιµίας που δείχνει η παράταξη
της Νέας ∆ηµοκρατίας πραγµατικά υποψιάζει τους πολίτες.
Πέραν του ότι ο πανικός είναι κακός σύµβουλος στην πολιτική.

Έρχοµαι στο νοµοσχέδιο. Η νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυ-
βέρνησης -την χαρακτήρισα στην οµιλία µου επί της αρχής «αναι-
µική» και αποδείχθηκε από τη συζήτηση- είναι αναντίστοιχη µε
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τα πραγµατικά προβλήµατα και τις ανάγκες που υπάρχουν και
στο χώρο της εργασίας και γενικότερα της οικονοµίας.

Η οικονοµία περνά πραγµατικά µία βαθιά κρίση µε τη δική σας
πολιτική. Πανδηµία απειλείται σ’ όλους τους κλάδους! Είναι το
ανάλογο της «νόσου των χοίρων». Έχει αρχίσει να πλήττεται ο
κλάδος της οικοδοµής, των κατασκευών, του τουρισµού, περνά
η κρίση και σε άλλους κλάδους σε φθίνουσες περιοχές η ύφεση
επικρέµαται και εποµένως η ανεργία «φουντώνει». Με τα δικά
σας «µαγειρευµένα» στοιχεία, όπως είπα, φθάνει ήδη στο 10%.
Οι απολύσεις, οι διαθεσιµότητες, η εβδοµάδα των τεσσάρων
ηµερών, το µεροκάµατο των τεσσάρων ωρών, όλα αυτά αρχίζουν
να γίνονται καθεστώς.

Αυτά δεν αντιµετωπίζονται µε µέτρα «ασπιρίνες»! Πώς να το
κάνουµε; Ούτε αντιµετωπίζονται µε «διευθετήσεις». Άκουσα τον
κύριο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο να λέει ότι το νοµοσχέδιο
λύνει µεγάλα προβλήµατα. Είναι δυστυχώς κατώτερο των ανα-
γκών που υπάρχουν σήµερα στην κοινωνία και την οικονοµία.

Όµως, πέρα απ’ αυτό, πέραν του ότι η νοµοθετική πρωτοβου-
λία είναι αναντίστοιχη µε τις ανάγκες –και αυτό απεδείχθη και
από τη συζήτηση- είναι χαρακτηριστικές οι ρυθµίσεις της αντι-
φατικότητας και ανερµάτιστου, θα έλεγα, που διακρίνει γενικά
την οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης.

Και γιατί το λέω αυτό; Το άρθρο 34 για τη νέα εθελουσία έξοδο
στον ΟΤΕ και η ρύθµιση µε την τροπολογία µε γενικό αριθµό 565
για τους οφειλέτες του IKA αποδεικνύουν του λόγου µου το αλη-
θές. Σε µία περίοδο –προσέξτε- που υποτίθεται ότι βασικός στό-
χος, µετά το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό και τη νέα επιτήρηση
από την Ευρωπαϊκή Ένωση, είναι η διόρθωση της οικονοµίας και
των δηµόσιων οικονοµικών, η µείωση της σπατάλης, εµείς προ-
χωρούµε σε µία ακόµα εθελουσία έξοδο.

Μας είπε η κυρία Υπουργός, «µα, δεν επιβαρύνονται τα τα-
µεία». Θα επιβαρυνθούν τα ταµεία και το IKA, αλλά τι σηµασία
έχει αφού επιβαρύνεται σίγουρα ο κρατικός προϋπολογισµός.
Και επίσης, όσον αφορά τα θέµατα του IKA, το οποίο έγινε από
πλεονασµατικό, ελλειµµατικό, επί των ηµερών σας ουσιαστικά
νοµιµοποιείτε και αναπαράγετε την εισφοροδιαφυγή. Σε µία πε-
ρίοδο που οι ρυθµίσεις θα έπρεπε να οδηγούν και πραγµατικά
και συµβολικά προς την αντίθετη κατεύθυνση, προς την κατεύ-
θυνση δηλαδή του νοικοκυρέµατος των πραγµάτων.

Με την τροπολογία ΟΤΕ, µε το άρθρο 34, επιµένετε στη λο-
γική της εθελουσίας. Εγώ ερωτώ το εξής και περιµένω µία απά-
ντηση από τους κυρίους Υπουργούς. Από ποιο επιχειρησιακό
σχέδιο του ΟΤΕ υπαγορεύεται αυτή η εθελουσία; Όσο δεν το
βλέπουµε, όσο δεν µπορείτε να το παρουσιάσετε, όσο δεν µπο-
ρείτε να τεκµηριώσετε αυτή τη νέα εθελουσία µ’ αυτό, τόσο µας
επιτρέπετε να αµφιβάλουµε για τις προθέσεις. ∆ιότι στον ΟΤΕ
χρήσιµες ειδικότητες συνταξιοδοτούνται πανάκριβα µε εθελου-
σία και ο κ. Βουρλούµης ουσιαστικά αλωνίζει µε προσλήψεις ερ-
γαζοµένων µε πρόσκαιρη απασχόληση.

Όσον αφορά τις νέες προσλήψεις. Είναι αυτό λογική προς την
κατεύθυνση αντιµετώπισης προβληµάτων εξυγίανσης της οικο-
νοµίας και των οργανισµών; Γι’ αυτό µίλησα για ανερµάτιστη και
αντιφατική πολιτική.

Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 565 που αφορά τη ρύθµιση
οφειλών στο IKA, είναι η τέταρτη. Ναι, λέει η κυρία Υπουργός.
Όµως, τώρα λέει ότι θα αποδώσει, διότι το IKA δεν είναι αυτό
που ξέρατε. ∆εν είναι εδώ η κυρία Υπουργός, αλλά εκλεγόµαστε
στην ίδια περιφέρεια και ξέρουµε πολύ καλά και οι δύο –και µά-
λιστα πολλά χρόνια- τη Β’ Αθήνας. Να έρθει να πάµε σε µερικά
IKA από την περιφέρειά µας, από τη Β’ Αθήνας –είναι πολλά- για
να δούµε αυτή τη βελτίωση του IKA! Μύθος, όλα έχουν χειροτε-
ρέψει.

Το IKA από πλεονασµατικό –το παραλάβατε µε 1,3 δισεκατοµ-
µύρια πλεόνασµα- έγινε ελλειµµατικό, η εισφοροδιαφυγή τρι-
πλασιάστηκε επί των ηµερών σας, το κράτος δεν καλύπτει
υποχρεώσεις που έχει για τη χρηµατοδότηση προς το IKA και
τώρα, µε τη νέα ρύθµιση επιβραβεύουµε µεγαλοοφειλέτες «µπα-
ταξήδες»!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Γι’ αυτό µίλησα πάλι στην αρχή για αντιφατική πολιτική. ∆η-

λαδή, την ώρα που χρειάζεται να περάσουµε µία νέα κουλτούρα
πειθαρχίας από όλους, µιας άλλης φορολογικής συνείδησης,
αντιµετώπισης της φοροδιαφυγής και της εισφοροδιαφυγής, η
Κυβέρνηση µε τις ρυθµίσεις ουσιαστικά λέει, «δεν πειράζει, µην
πληρώνετε φόρους, µην πληρώνετε οφειλόµενες εισφορές και
θα έρθει κάποτε µία νέα κυβέρνηση, θα έρθει κάποτε η πολιτεία
να σας κάνει πάλι ρύθµιση µε ευνοϊκούς όρους».

Είναι αυτό απάντηση στην κρίση; Έχει αυτό λογική για την
αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης; Τι να πει κανένας;

Κύριοι της Κυβέρνησης –δεν είναι εδώ αυτή τη στιγµή η κυρία
Υπουργός, αλλά εκπροσωπούν την Κυβέρνηση δύο υφυπουργοί,
άνθρωποι που εγώ προσωπικά εκτιµώ- συνέλθετε! Αφήστε τις
επιθέσεις κατά του ΠΑΣΟΚ, οι οποίες δεν δείχνουν τίποτα άλλο
παρά πανικό! Μάλιστα, ξεπεράσατε τα όρια και µας θυµίσατε
«αταβιστικά» σύνδροµα της ∆εξιάς που «έβλεπε» πάντοτε κίν-
δυνο από βαρβάρους! Τώρα είδατε κίνδυνο εκτροπής από το
ΠΑΣΟΚ. Αιδώς!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Συνέλθετε! Ασχοληθείτε όσο είστε ακόµα Κυβέρνηση µε τα
προβλήµατα του τόπου τα οποία είναι µεγάλα, έτσι ώστε τουλά-
χιστον να γίνει και κάτι από σας. Αλλιώς, όπως συνεχίζετε, είναι
καλύτερα για έναν ακόµη λόγο να φύγετε το ταχύτερο!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Γείτονα.

Ο κ. Γεωργιάδης έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω ως ένας από τους λίγους στην Αίθουσα, κύριε

Γείτονα, που εξακολουθεί να λέει ότι είναι δεξιός και δεν ντρέ-
πεται να το πει –ευτυχώς δεν έχω αυτά τα σύνδροµα περί µε-
σαίου χώρου και τις υπόλοιπες ανοησίες- για να πω στον κ.
Γείτονα ότι εµείς οι δεξιοί δεν έχουµε κανένα σύνδροµο φόβου
εκτροπής από το ΠΑΣΟΚ. Το ΠΑΣΟΚ µπορεί µόνο να είναι πάντα
αυτό που ήταν, δηλαδή ένα καταστροφικό για την πατρίδα
κόµµα, το οποίο πολλά λέει και λίγα κάνει.

Θέλω, λοιπόν, να υπενθυµίσω προς το Σώµα ότι σε µία απο-
στροφή της πρωτολογίας της, η κυρία Υπουργός προχθές ανε-
φέρθη κατά των δηλώσεων του κ. Μίχαλου, του Προέδρου του
ΕΒΕΑ και των προτάσεών του για τη µειωµένη απασχόληση και
είπε ότι αυτό δεν είναι στη φιλοσοφία της Κυβέρνησης.

Μάλιστα. Όµως, οφείλω να πω και στην κ. Πετραλιά και στο
ΠΑΣΟΚ –που είπε επίσης τα ίδια περίπου- ότι ο κ. Μίχαλος δεν κι-
νήθηκε αυτοβούλως, αλλά κινήθηκε βάσει ενός νόµου ο οποίος
ψηφίστηκε επί των Κυβερνήσεων Σηµίτη –και άρα ισχύει- και είναι
ένας νόµος, τον οποίο η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν
άλλαξε.

Άρα, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, κύριε Πρόεδρε και κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, είναι εξαιρετικά περίεργο να κατηγορούµε όλοι
τον κ. Μίχαλο που βρέθηκε να είναι ο «εύκολος σάκος του µποξ»
για ένα νόµο που ψήφισε το ΠΑΣΟΚ και που διατήρησε η Νέα
∆ηµοκρατία. Αυτό το λέω απλώς γιατί καλό είναι να έχουµε
µνήµη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Λυπούµαι που δεν είναι εκπρόσωπος του Υπουργείου Απα-
σχόλησης στην Αίθουσα. Βεβαίως, εκπροσωπείται η Κυβέρνηση
δια των κυρίων εξαιρέτων Υφυπουργών, αλλά εγώ περίµενα να
είναι εδώ, κύριε Πρόεδρε, εκπρόσωπος του Υπουργείου Απα-
σχόλησης, γιατί στην πρώτη ηµέρα της συζητήσεως του παρό-
ντος νοµοσχεδίου επί της αρχής έθεσα µία ερώτηση στην κ.
Καλαντζάκου και θα έχει ενδιαφέρον το Κοινοβούλιό µας, κύριε
Πρόεδρε, εάν κάποτε οι Υπουργοί απαντούν στις ερωτήσεις των
Βουλευτών.

∆ιότι, θα µου επιτρέψετε να σας πω, κύριε Πρόεδρε, ότι εάν τε-
λικώς η συζήτηση στη Βουλή είναι παράλληλοι µονόλογοι, όπου
ο καθένας λέει την κασέτα του, µετά δεν πρέπει να απορούµε
γιατί κανείς από τον ελληνικό λαό δεν ασχολείται µε το τι γίνεται
µέσα στο Κοινοβούλιο.



Έχει προκύψει ένα ζήτηµα. Εµείς, µαζί µε πάρα πολλούς άλ-
λους –αναφέρω δειγµατοληπτικά τη ΓΣΕΕ- κατηγορούµε την Κυ-
βέρνηση ότι όλο αυτό το πρόγραµµα της προσλήψεως των
είκοσι χιλιάδων και πλέον ανθρώπων είναι ρουσφετολογικό. Η
κυρία Υπουργός, η κ. Πετραλιά, εξανέστη την πρώτη µέρα και
είπε ότι δεν είναι έτσι και ότι αδίκως κατηγορούµε την Κυβέρ-
νηση, διότι αυτό το πρόγραµµα είναι επιδότηση της εργασίας και
όχι επιδότηση της ανεργίας.

Μάλιστα. Και εγώ ζήτησα κάτι και εκτιµώ ότι αυτό θα ήταν ένα
πολύ ενδιαφέρον στοιχείο για όλους τους συναδέλφους. Άκουσα
προηγουµένως τον κ. Μάξιµο Χαρακόπουλο που είπε ότι ψηφίζει
την τροπολογία για τη ζάχαρη -την οποία, «ειρήσθω εν παρόδω»
και εµείς υπερψηφίζουµε- γιατί διαπίστωσε ότι δεν υπάρχει επι-
βάρυνση στον κρατικό προϋπολογισµό. ∆ιότι, είπε ο κ. Χαρακό-
πουλος, την ώρα της κρίσης πρέπει να σκεφτόµαστε και το
τελευταίο ευρώ. Προσυπογράφω τη δήλωσή του. Τι ζήτησα να
µου δώσει το Υπουργείο και τρεις µέρες τώρα δεν το έχει φέρει
στη Βουλή;

Αυτό που ζήτησα, λοιπόν, ήταν να µας πει πόσο θα κοστίσει
αυτό το πρόγραµµα. Ζήτησα να µας πει ότι θα κοστίσει τόσες
εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ. Ζήτησα να µας πει πόσα χρή-
µατα από αυτές τις εκατοντάδες εκατοµµύρια αφαιρούνται από
την επιδότηση της ανεργίας -όπως ανέφερε η κυρία Υπουργός
την πρώτη µέρα- για να τα αφαιρέσουµε από το συνολικό προϋ-
πολογισµό και πόσα χρήµατα προέρχονται από κοινοτικά κον-
δύλια, όπου ανέφερε ότι είναι η δεύτερη πηγή. Και αυτό το ζητάω
για να δούµε το υπόλοιπο αυτών των χρηµάτων, πόσα εκατοµ-
µύρια ευρώ προέρχονται από τον κρατικό προϋπολογισµό.

Και παρακαλώ πολύ, κύριοι της Κυβερνήσεως, να είναι µέσα
στον υπολογισµό σας και τα χρήµατα που θα δίνουν οι ΟΤΑ, γιατί
βεβαίως όταν λέµε «κράτος», το εννοούµε σε όλο του το σύνολο
και δεν το εννοούµε µόνο στην τσέπη του Υπουργείου Οικονο-
µίας και Οικονοµικών ή στην τσέπη του Υπουργείου Κοινωνικής
Απασχόλησης. Εννοούµε κρατικό χρήµα. Πόσο κρατικό χρήµα
προτίθεται να ξοδέψει η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας γι’
αυτό το πρόγραµµα.

Και αυτό το αναφέρω για τον πρόσθετο λόγο, κύριοι Υπουργοί
της Κυβερνήσεως, διότι αν είχαµε πολλά χρήµατα να ξοδέψουµε,
δεν βαριέσαι. Όµως, εδώ µάθαµε προχθές ότι εξαντλήσαµε τα
όρια του δανεισµού και ενώ είχαµε θέσει ως στόχο 43,6 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ κρατικού δανεισµού για όλο το 2009, έχουµε
φτάσει αισίως στα 46, 47, 48 δισεκατοµµύρια. Είπε ο κύριος
Υπουργός µία ωραία δικαιολογία, ότι το κάνετε για να αισθάνε-
ται ασφάλεια και έχει πάρει 8.000.000.000 ευρώ επιπλέον, αλλά
αυτό ελάχιστους πείθει, γιατί για φανταστείτε να έχουµε πάρει
8.000.000.000 ευρώ επιπλέον, να πληρώνουµε τόκους γι’ αυτά
τα 8.000.000.000 ευρώ και να µην τα χρειαζόµαστε. Προφανώς,
αυτά είναι επιχειρήµατα απλώς για να κοροϊδευόµαστε.

Άρα, λοιπόν, την ίδια στιγµή που δανειζόµαστε και υπερδανει-
ζόµαστε χρήµα και µε πολύ υψηλά επιτόκια, προσπαθούµε εδώ
στο Κοινοβούλιο να ελέγξουµε τον τρόπο µε τον οποίο η Κυβέρ-
νηση κρατάει τα λεφτά και αρνείστε να µας φέρετε αυτό το στοι-
χείο.

Αντιλαµβάνεστε ότι δεν είναι σωστό να αρνείστε να µας φέ-
ρετε αυτό το στοιχείο και να κάνετε στην Κυβέρνηση σαν να µην
ακούτε.

∆εν αναφέροµαι σε εσάς, κύριε Υφυπουργέ. ∆εν είναι δικής
σας αρµοδιότητα. Εσείς κακώς είστε εδώ. Καλώς, βέβαια, είστε
εδώ για το άλλο θέµα. Όµως, κακώς δεν είναι εδώ εκπρόσωπος
του Υπουργείου Κοινωνικής Απασχόλησης. Τι συζητάµε τότε;
∆ιότι η κ. Καλαντζάκου δεσµεύθηκε προχθές να το φέρει, αλλά
τρίτη µέρα τώρα δεν το έχω. Εγώ θέλω αυτό το στοιχείο για να
ψηφίσω ξανά ή όχι. Ευχαριστώ πολύ που επέστρεψε η κ. Καλα-
ντζάκου στην Αίθουσα.

Θέλω, λοιπόν, να ξέρω πόσα χρήµατα θα επιβαρυνθεί το κρά-
τος από αυτό το πρόγραµµα. ∆ιανύουµε περιόδους πολύ µεγά-
λης οικονοµικής κρίσεως. ∆εν πρέπει να ελέγξουµε πώς
ξοδεύετε τα χρήµατα των Ελλήνων φορολογουµένων; Αυτό είναι
το ζητούµενο.

Όλα τα άλλα, οι καυγάδες µεταξύ σας για το αν το ΠΑΣΟΚ
οδηγεί τη χώρα στη σκανδαλολογία –πράγµα που είναι αληθές

ότι το κάνει το ΠΑΣΟΚ, γιατί δεν έχει προτάσεις- και η δική σας
από την άλλη πλευρά προσπάθεια να µεταφέρετε µία πολιτική
κόντρα Καραµανλή-Παπανδρέου, ελάχιστα λύνουν τα προβλή-
µατα. Μπροστά µας έχουµε προβλήµατα.

Θα ήθελα, λοιπόν, από την κυρία Υφυπουργό –που τώρα
µπήκε στην Αίθουσα- πριν από την ψηφοφορία να µου φέρει έναν
πίνακα µε τα συγκεκριµένα στοιχεία, ώστε ούτε εσείς, κυρία Υφυ-
πουργέ, να είστε εκτεθειµένη στην κριτική ότι κάνετε ρουσφέτια
–όπως εµείς σας κατηγορούµε- ούτε εµείς να είµαστε εκτεθει-
µένοι στην κριτική ότι µιλάµε χωρίς στοιχεία. Αυτό θα ήταν η µε-
γαλύτερη προσφορά για τη συζήτηση που κάνουµε.

Και κλείνω µε ένα άλλο ερώτηµα, το οποίο επίσης απευθύνε-
ται στην κυρία Υπουργό.

Στην προηγούµενη συζήτηση ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος είπε ότι επί πέντε χρόνια το ΣΕΠΕ, το οποίο παραλάβατε από
το ΠΑΣΟΚ, υπολειτουργούσε. Και έθεσα εκ νέου το εξής ερώ-
τηµα: Γιατί αργήσατε επί πέντε χρόνια εφόσον υπολειτουργούσε;
Τι είναι αυτό που σας καθυστέρησε επί πέντε χρόνια να διορθώ-
σετε ένα θεσµό που παραλάβατε από το ΠΑΣΟΚ, αλλά υπολει-
τουργούσε; Θα ήθελα και γι’ αυτό µία απάντηση. Έχετε
απάντηση; Εφόσον παραδέχθηκε η Κυβέρνηση δια του Κοινο-
βουλευτικού Εκπροσώπου ότι επί πέντε χρόνια υπολειτουργούσε
το ΣΕΠΕ και τώρα το διορθώνει, εγώ ερωτώ: Τι σας καθυστέρησε
πέντε χρόνια για να διορθώσετε αυτόν το θεσµό που υπολει-
τουργούσε;

Και κλείνω απευθυνόµενος στον κύριο Υφυπουργό της Παι-
δείας.

Κύριε Υφυπουργέ, δεν ήσασταν παρών προηγουµένως. Ο
Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης είχε κάνει µία
πρόταση προ δύο-τριών εβδοµάδων, να υπάρχει κατ’ εξαίρεσιν
µεταγραφή των Ελλήνων φοιτητών που βρέθηκαν στο θέµα του
σεισµού.

Η κυρία Υπουργός προηγουµένως, η κα. Πετραλιά, είπε ότι θε-
ωρεί πως είναι ένα πολύ δίκαιο αίτηµα και ότι πρέπει να γίνει,
αλλά δεν µπορεί να προκαταλάβει τη δική σας άποψη.

Ευελπιστώ ότι και η δική σας άποψη θα είναι θετική, γιατί όλοι
καταλαβαίνουµε ότι αυτοί οι άνθρωποι -όπως η αδερφή του ατυ-
χούς νέου που τόσο άδικα έφυγε- δεν µπορούν εύκολα να συνε-
χίσουν τις σπουδές τους σε έναν κατεστραµµένο τόπο. Νοµίζω
ότι εκεί το ελληνικό κράτος µπορεί να δείξει το κοινωνικό και θε-
τικό του πρόσωπο και να βοηθήσει αυτούς τους νέους να συνε-
χίσουν τις σπουδές τους στην Ελλάδα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς τον κ. Γεωργιάδη.
Έχει ζητήσει το λόγο ο Υπουργός κ. Βλάχος για µία σύντοµη

παρέµβαση.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω µόνο να τοποθετηθώ για την τροπολογία µε γενικό

αριθµό 562 και ειδικό 40 που κατετέθη από το συνάδελφο κ. Θε-
όδωρο Πάγκαλο και προτείνεται σαν προσθήκη στο νοµοσχέδιο
και έχει να κάνει µε τα γεγονότα που συνέβησαν στην πόλη Λά-
κουιλα της Ιταλίας µε τον πρόσφατο σεισµό.

Αυτά, λοιπόν, τα τροµερά γεγονότα επιβάλλουν για λόγους
πρώτα απ’ όλα ανθρωπιστικούς τη λήψη κάποιων µέτρων από τη
µεριά της Εθνικής Αντιπροσωπείας, προκειµένου οι φοιτητές που
σπούδασαν και έζησαν εκεί αυτά τα τραγικά γεγονότα και συγ-
χρόνως έχασαν αγαπηµένα τους πρόσωπα να µπορέσουν να συ-
νεχίσουν τη ζωή τους, να µπορέσουν να συνεχίσουν τις σπουδές
τους.

Καταλαβαίνετε και καταλαβαίνουµε όλοι ότι µια τέτοια τραγω-
δία δηµιουργεί τεράστια προβλήµατα στη ζωή µιας οικογένειας.
Θα έλεγα ότι ανατρέπει όλα τα δεδοµένα. Οικογένειες ξεκινούν
τη ζωή ουσιαστικά από την αρχή. Θα πρέπει, λοιπόν, η Εθνική
Αντιπροσωπεία, το Υπουργείο Απασχόλησης που φιλοξενεί στο
νοµοσχέδιό του αυτήν την τροπολογία, το Υπουργείο Παιδείας
που ζητάµε να κάνει αποδεκτή αυτήν την τροπολογία, να δείξει
όλη αυτήν την ευαισθησία, προκειµένου να δώσουµε τη δυνατό-
τητα σ’ αυτούς τους νέους ανθρώπους να συνεχίσουν τις σπου-
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δές τους στην Ελλάδα, µιας και είναι εντελώς αδύνατο –θα έλεγα
ότι είναι απάνθρωπο- να γυρίσουν στο ίδιο µέρος, εκεί που έζη-
σαν αυτές τις εφιαλτικές στιγµές, εκεί που είδαν να χάνονται
αγαπηµένα τους πρόσωπα.

Θα έλεγα ότι είναι το λιγότερο που µπορούµε να κάνουµε γι’
αυτές τις οικογένειες. Εµείς πιστεύουµε ότι αυτές οι οικογένειες
είναι πολύ λίγες. Όµως, ανεξαρτήτως αριθµού, νοµίζω ότι είναι
σηµαντική η προσέγγιση που γίνεται από τους συναδέλφους
στην Εθνική Αντιπροσωπεία.

Εγώ, λοιπόν, θέλω να ζητήσω από όλες τις πτέρυγες της Βου-
λής αυτή η τροπολογία που, όπως είπα, κατατέθηκε από τον κ.
Πάγκαλο –τον καλό συνάδελφο- και επειδή έχουµε κάποια περί-
πτωση και από τη δική µας περιοχή και γνωρίζουµε περισσότερο
τα πράγµατα, να γίνει αποδεκτή από όλους και καλώ και το
Υπουργείο Απασχόλησης να τη δεχθεί, όπως και το Υπουργείο
Παιδείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Σγουρίδης για οκτώ λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητάµε το τρίτο µέρος του νοµοσχεδίου από τα άρθρα 27

έως και 34 που συµπεριλαµβάνει και την τροπολογία για τον
ΟΤΕ.

Οφείλω να πω, κύριοι συνάδελφοι, ότι αυτό το κοµµάτι είναι
µνηµείο της απόδειξης τού πού καταντήσαµε τη χώρα. Την κα-
ταντήσαµε χώρα των συνταξιούχων, χώρα των δηµοσίων υπαλ-
λήλων. Αυτή είναι η χώρα. ∆εν υπάρχει καµµία προοπτική για
ανάπτυξη. Παντού υπάρχουν ρυθµίσεις γι’ αυτούς που απολύο-
νται, για να τους εντάξουµε σε πρόγραµµα ή στο δηµόσιο.

Και αν είχαµε έναν ανταγωνιστικό δηµόσιο τοµέα υψηλής πα-
ροχής υπηρεσιών, το καταλαβαίνω. ∆ηλαδή, εάν πράγµατι η
χώρα µας ήταν µία χώρα που προσέφερε υψηλής υπηρεσίας παι-
δεία ώστε να «δηµιουργούµε ρεύµα», να έρχονται ξένοι φοιτη-
τές και να σπουδάζουν εδώ -γιατί τα δικά µας διδακτορικά θα
ήταν ανώτερα των άλλων χωρών, οπότε, αν θέλετε, θα δηµιουρ-
γούσε και µία προϋπόθεση ανάπτυξης σ’ αυτή τη χώρα- θα το
καταλάβαινα. Αν δηλαδή είχαµε υψηλή παροχή υπηρεσιών σε θέ-
µατα υγείας, θα το καταλάβαινα. Οπότε έτσι δηµιουργούµε δη-
µοσίους υπαλλήλους για να εξυπηρετήσουν αυτήν την
κατάσταση.

Και µιλώ για άλλου είδους τουρισµό.
Αντί, δηλαδή να έχουµε τουρισµό όχι εποχιακό, αλλά τουρι-

σµό για όλη τη χρονική περίοδο και παράλληλα σε όλη τη γεω-
γραφική περιφέρεια της χώρας, σε υπηρεσίες υγείας, παιδείας,
αναψυχής. Περιστασιακά ρυθµίζουµε ό,τι µας προκύψει.

∆εν υπάρχει τουλάχιστον µία πάγια διάταξη, που να λέει, «όταν
απολύονται κάποιοι σε περιόδους κρίσης για τριάντα έξι µήνες
εντάσσονται σε ένα πρόγραµµα.» Χρειάζεται δηλαδή να φωνά-
ξουµε για τη «ΘΡΑΚΗ ΑΕ», για να µπει εκ των υστέρων τροπο-
λογία για το θέµα της «ΘΡΑΚΗΣ ΑΕ»; Αυτό το κράτος δηλαδή
πώς λειτουργεί; Φωτογραφικά; Ας υπάρχουν πάγιες διατάξεις.
Πάγιες διατάξεις!

Ρυθµίσαµε τα Κλωστήρια. Ρυθµίζουµε τα της Πρέβεζας. Ρυθ-
µίζουµε τώρα τα Λιπάσµατα. Ρυθµίζουµε τη Ζάχαρη. Ρυθµίζουµε
τα του ΟΤΕ. Ρυθµίζουµε και τη Θράκη. Αύριο θα προκύψει κάτι
άλλο. Πάλι κατά το ίδιο πρότυπο θα το ρυθµίσουµε. Ε, δεν γίνε-
ται! Αυτό το Κοινοβούλιο έχει καταντήσει να είναι απλώς ένα κοι-
νοβούλιο ρύθµισης και να περνάει διατάξεις που και
αποσπασµατικές είναι και αναξιοκρατία δηµιουργούν.

Ένα στόχο εξυπηρετούµε, κύριοι συνάδελφοι: Τη διαχείριση
της ελπίδας. ∆ιαχειρίζεστε την ελπίδα. Λέει ο άλλος: «Εντάξει,
αφού ρυθµίστηκαν τα Κλωστήρια, θα ρυθµιστούµε και εµείς.
Αφού ρυθµίστηκε και το θέµα των Λιπασµάτων, θα ρυθµιστούµε
και εµείς.» Εκεί πάνω αρχίζει η συναλλαγή, το ρουσφέτι. Ε, δεν

γίνεται αυτό το κράτος να προχωράει έτσι! Αυτή είναι η πολιτική
σας! Πολιτική ρουσφετιού και διαχείρισης ελπίδας. Να κρέµεται
πάντα ο πολίτης από το τι θα αποφασίσει ο Υπουργός.

Χώρια απ’ αυτό, έχουµε και διατάξεις που είναι αντισυνταγµα-
τικές. Θα καταρριφθούν δηλαδή, όταν κάποιος προσφύγει στα
πλαίσια της δικαιοσύνης, βάσει Συντάγµατος. Εν προκειµένω –
απευθύνοµαι σε εσάς, κύριε Λυκουρέντζο, γιατί είχαµε µια πα-
ρόµοια συζήτηση σε ένα άλλο νοµοσχέδιο- υπάρχουν κάποιοι
άνθρωποι στις σχολές του ΟΑΕ∆ που δουλεύουν χρόνια, είτε
είναι της γενικής εκπαίδευσης είτε της τεχνικής εκπαίδευσης.
∆ουλεύουν χρόνια οι άνθρωποι και δεν προσµετρούνταν τα
µόριά τους στους πίνακες διοριστέων.

Έρχεστε τώρα και τι ρυθµίζετε; Ενώ είχαµε πει και είχατε δε-
χθεί, κύριε Υπουργέ, ότι είναι δίκαιο το αίτηµα να ενταχθούν στη
ρύθµιση αυτή και οι τεχνικοί που εργάζονται ως καθηγητές σε
αυτές τις σχολές, δηλαδή οι καθηγητές της πληροφορικής, οι
µηχανικοί, όσοι έχουν να κάνουν µε τη γεωπονία κ.λπ., οι οποίοι
είναι µεν καθηγητές επτά, οκτώ, δέκα χρόνια και τώρα τους ξε-
χωρίζετε και ποιους βάζετε µόνο; Βάζετε αυτούς οι οποίοι είναι
της γενικής παιδείας, δηλαδή θεολόγοι, φιλόλογοι, µαθηµατικοί,
φυσικοί, ξένων γλωσσών και φυσικής αγωγής. Αυτοί µετατάσ-
σονται µε την αίτησή τους κ.λπ., κ.λπ..

Γιατί ξεχωρίζετε τους άλλους; Υπάρχει δικαιοσύνη σε αυτόν
τον τόπο; Οι άλλοι δηλαδή είναι παιδιά ενός άλλου θεού; Οι άλλοι
δηλαδή πρέπει να προσφύγουν στο Συµβούλιο της Επικρατείας,
για να πουν «Και εµείς έχουµε τα ίδια δικαιώµατα, για να εντα-
χθούµε στους πίνακες από το 2012 και µετά»; Γιατί δεν το κά-
νετε; Γιατί δηµιουργείτε αυτήν την αδικία; Γιατί τους αφήνετε απ’
έξω;

Συντεχνιακά υπάρχει το ζήτηµα ότι τα µόρια που δίνονται µέσα
από γενικές εξετάσεις είναι κάτι το οποίο πρέπει να το λάβουµε
υπ’ όψιν µας. Όµως, από τη στιγµή που κάνετε τη ρύθµιση στη
µία πλευρά, κάντε την και στην άλλη.

Επίσης, συµφωνώ και µε τον κύριο Πάγκαλο και µε τον Υφυ-
πουργό, που για την περίπτωση της Λάκουιλα µετά τους σει-
σµούς θα πρέπει να τύχουν των ίδιων διατάξεων οι φοιτητές που
έτυχαν στην περίπτωση του Σεράγεβο και του Βελιγραδίου. Και
αυτοί θα πρέπει να έχουν την ίδια µεταχείριση. Νοµίζω πως είναι
στη βάση της ισότητας και της δικαιοσύνης.

Με αυτές τις σκέψεις τελειώνω. Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε, που µου δώσατε το λόγο και ευχαριστώ και τον κύριο Κε-
γκέρογλου, που µου παραχώρησε τη θέση του.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Έχει ζητήσει το λόγο
ο κ. Λυκουρέντζος για µια σύντοµη παρέµβαση.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε.

Θα αποδεχθεί η Κυβέρνηση την τροπολογία που υπέβαλε ο
αξιότιµος συνάδελφος κ. Πάγκαλος και υποστήριξε ο αξιότιµος
Υπουργός κ. Βλάχος, για να ανταποκριθούµε στο αίτηµα όλων
των πτερύγων της Βουλής και στο αίτηµα της ελληνικής κοινω-
νίας µε µία µικρή νοµοτεχνική βελτίωση.

Στην αρχή του άρθρου, µετά τη φράση «φοιτητής/ φοιτήτρια»
προστίθεται η φράση «ελληνικής καταγωγής».

Στο τέλος του άρθρου η φράση «έως και γ’ βαθµού» αντικαθί-
σταται από τη φράση «έως και β’ βαθµού εξ αίµατος».

Συνεπώς, η Κυβέρνηση αποδέχεται την τροπολογία µε γενικό
αριθµό 562 και εδικό αριθµό 40 για τη µετεγραφή φοιτητού /φοι-
τήτριας εγγεγραµµένου/ ης σε Σχολή ή Τµήµα Πανεπιστηµίου µε
έδρα την πόλη L’ Aquila της Ιταλίας, η οποία ενσωµατώνεται στο
συζητούµενο σχέδιο νόµο.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος καταθέτει για τα Πρακτικά
την προαναφερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχε ως
εξής:
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ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Επίσης, υπάρχει, κύριε Πρόεδρε, νοµοτε-
χνική βελτίωση και για την τροπολογία στην οποία αναφέρθηκε
ο αξιότιµος συνάδελφος κ. Σγουρίδης, η οποία έχει κατατεθεί.
Αναφέροµαι σε αυτήν, διότι θέλω να διευκρινίσω, κύριε συνά-
δελφε, ότι πράγµατι η µέριµνα, η οποία διαλαµβάνεται για τους
πρώην εργαζοµένους καθηγητές των γενικών µαθηµάτων στον
Οργανισµό Απασχόλησης Εργατικού ∆υναµικού, των οποίων η
προϋπηρεσία αναγνωρίζεται, είναι µέριµνα η οποία λαµβάνει υπ’
όψιν τις προτεραιότητες οι οποίες έχουν διαµορφωθεί στους πί-
νακες των αναπληρωτών και των ωροµισθίων.

Έτσι, για φέτος οι καθηγητές οι οποίοι εργάστηκαν στον
ΟΑΕ∆ και των οποίων η προϋπηρεσία αναγνωρίζεται θα είναι
στους πίνακες των αναπληρωτών και θα προσληφθούν. Θα το-
ποθετηθούν µε µόνιµο διορισµό από το επόµενο σχολικό έτος
2010-2011, έτσι ώστε να µην υπάρχουν αντιπαραθέσεις µεταξύ
των εκπροσώπων της Πανελληνίου Ένωσης των Αναπληρωτών
Καθηγητών.

Με την ευκαιρία αυτή, επιτρέψτε µου να διευκρινίσω ότι σε ό,τι
αφορά τους καθηγητές των λεγοµένων, «τεχνικών µαθηµάτων»,
δεν ισχύουν τα ίδια. Προηγουµένως είπατε αν ισχύει η αρχή της
δικαιοσύνης. Βεβαίως, ισχύει. Όµως, λέµε ότι οι καθηγητές των
γενικών µαθηµάτων είναι άνεργοι µετά την εφαρµογή του ν.
3475, διότι δεν υπάρχουν µαθήµατα γενικών µαθηµάτων στις
σχολές του ΟΑΕ∆, ενώ οι καθηγητές των τεχνικών µαθηµάτων
εξακολουθούν να εργάζονται ως ωροµίσθιοι και αναπληρωτές
στον Οργανισµό Απασχόλησης Εργατικού ∆υναµικού. Άλλο είναι
η µία κατηγορία και άλλο η άλλη.

Επίσης, το Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
δεν έρχεται να αναπληρώσει το Υπουργείο Απασχόλησης και τον
οργανισµό στις δικές του δοµές, αρµοδιότητες και δραστηριό-
τητες, σε ό,τι αφορά την παροχή εκπαίδευσης και επαγγελµατι-
κής κατάρτισης.

Εξάλλου, δεν υπάρχει καµµία διάθεση, όπως ανέφερε ο αξιό-
τιµος συνάδελφος κ. Ροντούλης, κοινωνικού αυτοµατισµού και
ότι εµείς βάλαµε τη µία µερίδα να αντιµάχεται την άλλη.

Πράγµατι, έχουµε τη συγκατάθεση των εταίρων της εκπαι-
δευτικής κοινότητας, όπως αυτοί εκφράζονται από το επίσηµο
όργανο, την ΟΛΜΕ. Όπως είπαµε, µε τη µέριµνα, την οποία δια-
λαµβάνουµε δεν ανατρέπουµε καµµία σειρά απ’ αυτήν την οποία
έχουµε τώρα καθορίσει για την πρόληψη των αναπληρωτών και
των ωροµισθίων στο καινούργιο σχολικό έτος, που θα ξεκινήσει
το Σεπτέµβριο.

Και µια τελευταία φράση. Επειδή µετέχω της συζητήσεως
µέσα στη γενικότερη πολιτική ατµόσφαιρα, η οποία απασχολεί
τους Έλληνες πολίτες, θα ήθελα να προσθέσω και εγώ τη δική
µου αξιολόγηση.

Άκουσα τη διάψευση κάποιων φράσεων µε καθυστέρηση εί-
κοσι πέντε ετών, ενός τετάρτου του αιώνα. Όταν φράσεις, αγα-
πητοί συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως,
διαψεύδονται µε τέτοια καθυστέρηση και ταυτοχρόνως παρα-
γνωρίζεται το γεγονός ότι στο όνοµα αυτών των φράσεων νοµι-
µοποιήθηκαν όλες οι έκνοµες ενέργειες και διαµορφώθηκε µια
συγκεκριµένη ατµόσφαιρα στην ελληνική κοινωνία, µάλλον είναι
βαριά η ευθύνη και αναποτελεσµατική η απόπειρα να διαψευ-
στούν αυτά εκ των υστέρων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Κεγκέρογλου για οκτώ λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Μέχρι το τελευταίο καλά τα έχει

πάει ο κ. Υπουργός. ∆έχθηκε µια τροπολογία. ∆έχθηκε κάποιες
παρατηρήσεις. Στο τελευταίο, όµως, φτήνισε. Και φτήνισε, γιατί
αναφέρθηκε σ’ ένα θέµα που πραγµατικά είναι ένας µύθος που
τον καλλιέργησε η δεξιά παράταξη σε αυτόν τον τόπο.

Οφείλω, όµως, να πω πιο µπροστά γι’ αυτά που είπε ο κ. Γε-
ωργιάδης, ότι χαρακτηρισµοί και αρνητικά σχόλια για το ΠΑΣΟΚ,
όπως αυτά που εκστόµισε, είναι έπαινοι για εµάς, όταν προέρ-
χονται από τη ∆εξιά και ιδιαίτερα από το δεξιότερο τµήµα της.

Η αδιαφανής διαχείριση των δηµοσίων υποθέσεων, η καταλή-
στευση του δηµόσιου πλούτου, τα σκάνδαλα έχουν τη µήτρα της

∆εξιάς. Η πολιτική φιλοσοφία της ∆εξιάς και το µοντέλο µε το
οποίο κυβερνήσατε πάντα τον τόπο, που είναι ίδιο, είναι το εκ-
κολαπτήριο και το θερµοκήπιο των σκανδάλων της διαφθοράς
και της διαπλοκής.

Και όποτε στην ιστορία επί δηµοκρατικών κυβερνήσεων συνέ-
βησαν µεµονωµένα γεγονότα που είχαν να κάνουν µε διαφθορά
και διαπλοκή, ήταν αντιγραφή αυτών των δεξιών πρακτικών, ήταν
γιατί αυτοί αλληθώρισαν δεξιόστροφα, αντέγραψαν εσάς.

Γι’ αυτό, λοιπόν, σε αυτόν τον τόπο δεν µπορεί να υπάρξει
ούτε συµψηφισµός, ούτε «όλοι ίδιοι είναι», ούτε επικοινωνιακές
πολιτικές που θέλετε µε την ανάδειξη δήθεν της σκανδαλολο-
γίας να αποκρύψετε τα σκάνδαλα. Όταν βλέπεις τον όφη, δεν
χρειάζεται να γυρεύεις το συρµό. Όταν υπάρχει η κλοπή, τότε
δεν µπορείτε να πείτε ότι αυτά είναι φήµες που προέρχονται από
οτιδήποτε άλλο.

Πέντε χρόνια τώρα οι κυβερνητικές επιλογές και σε σχέση µε
την οικονοµική πολιτική και ιδιαίτερα µε τη φορολογική, οδήγη-
σαν σε µία πρωτοφανή συγκέντρωση του πλούτου στα χέρια των
λίγων. Αυτό είναι το κυρίαρχο χαρακτηριστικό της πεντάχρονης
διακυβέρνησής σας. Όλα τα άλλα είναι για να στηρίξουν αυτήν
την πολιτική, παράλληλα µε τη διευκόλυνση των ηµετέρων να
επωφεληθούν από την έφοδο την οποία κάνατε στο κράτος.

∆ώσατε 28.000.000.000 ευρώ στις τράπεζες και κανένα ευρώ
στην πραγµατική οικονοµία. Νέοι φόροι µόνο για τους πολίτες.
Οι επιχειρήσεις κλείνουν η µία µετά την άλλη, οι εργαζόµενοι
απολύονται.

Το ΠΑΣΟΚ πέρα από την κριτική του έχει καταθέσει και προ-
τάσεις και απόψεις. Έχουµε ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα για
την έξοδο από την κρίση. Έχουµε ένα ολοκληρωµένο κυβερνη-
τικό πρόγραµµα που µε την έγκριση του λαού θα εφαρµόσουµε.
Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν θα µπορούσατε εάν θέλατε να υιοθε-
τήσετε κάποια από τα µέτρα και τις προτάσεις και τα προγράµ-
µατα τα οποία σας έχουµε προτείνει.

Είπαµε πρώτον, ότι χρειάζονται άµεσα µέτρα προστασίας των
ασθενέστερων και στήριξη των χαµηλών και µεσαίων εισοδηµά-
των.

∆εύτερον, νέα αναπτυξιακή πορεία του τόπου µε στήριξη της
πραγµατικής οικονοµίας και των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.

Τρίτον, αναδιανοµή του πλούτου, να ενισχυθούν τα χαµηλά και
µεσαία εισοδήµατα και ανασυγκρότηση του κοινωνικού κράτους.

Τέταρτον, ευνοµούµενο και αποτελεσµατικό κράτος.
Τίποτα από όλα αυτά δεν ακολουθείτε, δεν ακούτε, δεν έχετε

διάθεση να υλοποιήσετε. Και είναι λογική µια και ο κύκλος σας
κλείνει. ∆εν µπορεί στο τέλος µιας πορείας να υιοθετήσετε αλ-
λαγές, θέσεις και απόψεις που έχουν να κάνουν µε µία καινούρ-
για που πρέπει να ακολουθήσετε στον τόπο και που µόνο µε
αλλαγή πολιτικής µπορούµε να µπούµε σε αυτήν.

Ναι, να ενισχύσουµε το ΣΕΠΕ -γιατί όχι;- και όλες τις δοµές
δηµόσιου ελέγχου. Αλλά αυτό που προέχει, είναι να αντιµετωπί-
σουµε το κρίσιµο θέµα του κλεισίµατος των επιχειρήσεων και της
απώλειας των θέσεων. Όταν οι επιχειρήσεις κλείνουν η µία µετά
την άλλη, τι θα κάνει άραγε το ΣΕΠΕ γι’ αυτές τις επιχειρήσεις;
Θα τις κρατάει ανοιχτές; ∆εν µας είπατε. Έχει νόηµα όταν στη-
ρίζεις τις επιχειρήσεις και όταν, πραγµατικά, υπάρχει µία πορεία
όπου η παραγωγή πλούτου δεν πρέπει να είναι προς όφελος των
λίγων, αλλά να έχει και το µερίδιό του ο εργαζόµενος, ο παρα-
γωγός του πλούτου.

Ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, ο καλός συνάδελφος κ. Μιχάλης Κα-
τρίνης, ανέλυσε και τοποθετήθηκε µε µεγάλη τεκµηρίωση για τις
θέσεις µας, ποια άρθρα και ποιες τροπολογίες ψηφίζουµε.

Εγώ θα αναφερθώ σε δύο-τρία ζητήµατα που αναδεικνύουν
την αντιφατικότητα στις επιλογές σας και την αναλγησία που δεί-
χνετε για όλους όσους δεν ανήκουν στην παράταξή σας. Πριν
όµως οφείλω να κάνω δύο σχόλια στον κ. Αδρακτά, πρώτον γι’
αυτό που είπε για τον ΟΑΕ∆, για τα «STAGE» και για όλα τα άλλα,
για τις καταγγελίες του ΠΑΣΟΚ, για την αδιαφάνεια στη λει-
τουργία και τη διαχείριση του ΟΑΕ∆.

Έχει κανείς αντίρρηση ότι ο ΟΑΕ∆ επί διακυβέρνησής σας έχει
µετατραπεί σε προκεχωρηµένο κοµµατικό φυλάκιο της Ρηγίλλης;
Υπάρχει καµµία τέτοια αντίρρηση; Και αυτός είναι ο αυτοέπαι-
νος, εάν θέλετε, της διοίκησης, που λέει κοιτάξτε τι σας έχω



κάνει για να πάρετε τα κοµµατικά εύσηµα. Έχετε καµµία αντίρ-
ρηση; Ρωτήστε τον ίδιο το διοικητή να δείτε τι θα σας πει.

∆εύτερον, αναφέρθηκε σε µία τοποθέτηση του κ. Μπαντουβά,
ότι επί ΠΑΣΟΚ λέει, το 1984, το 1985, ο κ. Μπαντουβάς είπε ότι,
ναι, εγώ τότε, πράγµατι, έκανα λεφτά. Και το κατηγόρησε αυτό.
Για µας είναι έπαινος αυτό, γιατί ναι, κύριε Αδρακτά, ναι, κύριοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας, επί ΠΑΣΟΚ κάθε τίµιος επιχειρηµατίας
µπορούσε να κάνει τίµια λεφτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εις βάρος των εργαζο-
µένων, όµως.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Έχετε καµµία αντίρρηση ότι
είναι τίµιος επιχειρηµατίας ο κ. Μπαντουβάς ή ότι έκανε τίµια
λεφτά; Έχετε καµµία αντίρρηση; Εάν έχετε πείτε το. Συνάδελ-
φός σας είναι.

Εδώ, λοιπόν, έχουµε να κάνουµε µε µία πολιτική και µε µία το-
ποθέτηση που λέει ότι κόβω και ράβω όπως θέλω. Και σας το
αποδεικνύω αµέσως.

Στην «Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης», πρόγραµµα επιδότη-
σης, γιατί λόγω ευρωπαϊκού κανονισµού υπάρχει πρόβληµα και
απώλεια θέσεων εργαζοµένων. Πολύ σωστά, να συµφωνήσοµε
να το στηρίξουµε. Όµως, όπως σας είπα από την πρώτη ηµέρα
για τη σουλτανίνα, λόγω ευρωπαϊκού κανονισµού, δεν υπάρχει
απώλεια θέσεων εργαζοµένων; Ζητούµε και έχει γίνει σύσκεψη
στο Υπουργείο και το ξαναθέτω, να γίνει πρόγραµµα για τους ερ-
γαζόµενους στα εργοστάσια επεξεργασίας σουλτανίνας, προ-
κειµένου να υπάρχει ίση αντιµετώπιση. Όχι µόνο σε αυτό, αλλά
σε κάθε τοµέα όπου υπάρχει πρόβληµα. Και, δυστυχώς, οι το-
µείς που έχετε προκαλέσει πρόβληµα είναι πάρα πολλοί.

∆εύτερον, για τον ΟΑΕ∆, για τη µονιµοποίηση. Όποιους θέ-
λετε βάζετε και όποιους θέλετε αφήνετε. Έχει κάνει µία τροπο-
λογία ο Συνασπισµός, έχω κάνει και εγώ την ίδια. Έχετε αφήσει
έναν αριθµό έξω. Νοµίζω ότι έχετε υποχρέωση να τους βάλετε.
∆εν θέλετε να τους βάλετε; Εντάξει! Κρατήστε το χαρακτηρισµό
που σας είπα προηγουµένως.

Τρίτον, υπάρχει µία αντινοµία την οποία σας επεσήµανα. Στην
τροπολογία που έχετε καταθέσει για τον ΟΑΕ∆ λέτε ότι αποκα-
θιστάτε την κοινωνική αδικία γι’ αυτούς που στερήθηκαν τη δυ-
νατότητα υπαγωγής τους σε αυτόν το νόµο, µόνο και µόνο
επειδή έτυχε πριν από δεκατέσσερα χρόνια να µην έχουν υπο-
βάλλει µία τυπική αίτηση, εν όψει της διαδικασίας, µε όρους µά-
λιστα εντελώς διαφορετικούς. Μα το ίδιο ακριβώς θέµα υπάρχει
µε τους εργαζόµενους στον ΟΤΕ. Και εκεί λέτε το ακριβώς αντί-
θετο επιχείρηµα ότι υπάγονται και εξετάζονται οι περιπτώσεις,
µόνο γι’ αυτούς που είχαν υποβάλει αίτηση και δεν την ανακά-
λεσαν.

Άρα, λοιπόν, εδώ έχουµε µία αντινοµία στο ίδιο νοµοσχέδιο
και θα πρέπει να τοποθετηθείτε ευθέως, τι από τα δύο ισχύει τε-
λικά, ποια είναι η αλήθεια, τι είναι αυτό το οποίο πρέπει να λά-
βουµε υπ’όψιν µας. ∆ιότι αποτελεί και η εισηγητική έκθεση της
τροπολογίας και η εισηγητική έκθεση του νοµοσχεδίου νοµίζω,
υλικό για τα δικαστήρια. Θα πρέπει να τοποθετηθείτε ξεκάθαρα
και ζητώ τη δήλωσή σας τι από τα δύο ισχύει για να ξέρουν ποιοι
εργαζόµενοι θα απευθυνθούν στα δικαστήρια για να βρουν το
δίκιο τους.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Πριν καλέσω στο Βήµα τον κ. Αϊβαλιώτη που είναι ο επόµενος
οµιλητής, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής των Ελλήνων τριάντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και
τρεις συνοδοί καθηγητές από το Γυµνάσιο Αγίου Kωνσταντίνου
Τριχωνίδας Αιτωλοακαρνανίας.

Τους καλωσορίζουµε και τους ευχόµαστε καλή διαµονή.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Αϊβαλιώτης έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα ότι το ΛΑΟΣ είναι δεξιά της δεξιάς, αριστερά της δε-

ξιάς, δεξιά της αριστεράς, τέλος πάντων. Εµείς, κύριε Κεγκέρο-

γλου, δεν είµαστε ούτε δεξιά, ούτε αριστερά. Είµαστε µπροστά.
Το ΠΑΣΟΚ είναι το έτερο άκρο του δικοµµατισµού και εµείς ως
γνωστό µε τα άκρα δεν µπορούµε να συνεννοηθούµε.

Επειδή πολλά λέχθηκαν και σήµερα για τα σκάνδαλα, είναι
πράγµατι µία πικρή σοκολάτα Παυλίδη, την οποία τη γεύεται η
Νέα ∆ηµοκρατία, λόγω του ότι είναι ένα κόµµα αλαζονικό και το
απέδειξε τα τελευταία πέντε χρόνια. Θυµίζω ότι εµείς δώσαµε
χέρι βοηθείας για την κατάσταση της οικονοµίας το Φεβρουά-
ριο, για τα χάλια της οικονοµίας, ένα καράβι που πάει στα βρά-
χια είναι η οικονοµία και σε τρεις ηµέρες υβριστήκαµε ως
ακραίοι.

Επ’ ευκαιρία µιας και πολλά ελέχθησαν σήµερα για τα σκάν-
δαλα, να πω ότι το όνοµα το κόµµατός µας είναι ΛΑΟΣ. Ούτε
«ROLL» είναι, ούτε «DIXAN» είναι, ούτε «ΟΜΟ», ούτε «ARIEL»
είναι. Και πάρτε το τοις µετρητοίς αυτό που θα πω, Βουλευτής
εκλεγµένος του ΛΑΟΣ είµαι, το ΛΑΟΣ δεν θα γίνει πλυντήριο κα-
νενός. Τελεία και παύλα!

Τώρα έρχοµαι στο νοµοσχέδιο. Επειδή έχει ετερόκλητες δια-
τάξεις και δεν απουσιάζουν εδώ οι συνεχώς επαναλαµβανόµε-
νες σε όλα τα νοµοσχέδια ρυθµίσεις για τις επιδοτήσεις των
ανέργων, βλέπουµε αυτήν τη φορά ότι έχουµε τη ρύθµιση για τα
συνεταιριστικά λιπάσµατα και την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης.
Θυµάµαι στη δεκαετία του ’70 όταν ήµουν στο δηµοτικό, στα
µέσα της δεκαετίας του ’70, στα σχολικά βιβλία του δηµοτικού
είχαν τεράστιες φωτογραφίες από τις βιοµηχανίες λιπασµάτων,
το καµάρι της ελληνικής µεταποίησης και την Ελληνική Βιοµη-
χανία Ζάχαρης. Όποιος ανοίξει τα βιβλία της γεωγραφίας εκεί-
νης της εποχής, γιατί από τότε έχουν αλλάξει αρκετές φορές,
δυστυχώς προς το χειρότερο, όρα βιβλίο της κ. Ρεπούση και όλα
τα υπόλοιπα, εκείνη, λοιπόν, την εποχή στα µέσα της δεκαετίας
του ’70 είχε τα καµάρια της η ελληνική µεταποίηση, τα λιπάσµατα
και τη βιοµηχανία της ζάχαρης. Τεράστιες φωτογραφίες.

Τριάντα χρόνια µετά µοιρολογούµε για το κλείσιµο τέως κρα-
ταιών µονάδων ζάχαρης και λιπασµάτων και για τη συνακόλουθη
ανεργία πολλών άλλοτε εργαζοµένων σ’ αυτές. Τριακόσιοι ογδό-
ντα εργαζόµενοι στα λιπάσµατα στη ∆ραπετσώνα έµειναν άνερ-
γοι επί ΠΑΣΟΚ το 1999. Άλλοι εκατόν πενήντα µπαίνουν σήµερα
σε επιδότηση ανεργίας στην «Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης».
Να θυµίσω ότι κάποτε η ελληνική ζάχαρη κάλυπτε όλες τις ανά-
γκες της χώρας και τώρα µηδενίζεται µία µια µονοκοντυλιά.

Στο άρθρο 34 µάθαµε ότι η µείωση του προσωπικού ήταν απα-
ραίτητη λόγω της υπαγωγής στο νέο ευρωπαϊκό καθεστώς ζά-
χαρης. Καµµία, λοιπόν, διαπραγµάτευση στις Βρυξέλλες, καµµία
προσπάθεια σωτηρίας θέσεων εργασίας. Από την άλλη να µη θυ-
µίσω την περίπτωση Υπουργού ο οποίος είχε κοιµηθεί στο Συµ-
βούλιο Υπουργών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτή είναι µια άλλη
πικρή ιστορία. Έλληνας ήταν ο Υπουργός αυτός.

Από την άλλη µεριά έχουµε απίστευτες εισαγωγές ζάχαρης
από τρίτες χώρες. Είναι πραγµατικά σαν κάποιοι στις Βρυξέλλες
να απολαµβάνουν µε σαδισµό αυτό που παθαίνουν η ευρωπαϊκή
και η ελληνική γεωργία η οποία συρρικνώνεται µέχρι εξαφανί-
σεως.

Θυµίζω ότι το 1995 η συµµετοχή της γεωργίας µας στο ΑΕΠ
ήταν 9,9%, δηλαδή χοντρικά 10%. Σήµερα είναι 3,3% στο ΑΕΠ.
Έτσι, λοιπόν, ο σαδισµός κάποιων στις Βρυξέλλες βαδίζει ακά-
θεκτος, αντιστάσεως µη ούσης, «σαρώνει» τους Ευρωπαίους γε-
ωργούς και στο πέρασµά του δεν υπάρχει αντίδραση από καµµία
κυβέρνηση και ιδίως από την ελληνική Κυβέρνηση η οποία θα
έπρεπε να αντιδρά αφού αυξάνονται οι εισαγωγές από τρίτες
χώρες. Θυµίζω ότι τα τούρκικα προϊόντα, µας έχουν πνίξει στην
κυριολεξία.

Για λόγους πέραν της θελήσεώς µου –είχα κάποιο προσωπικό
πρόβληµα- δεν µίλησα στη συζήτηση επί της αρχής. Θέλω να
αναφερθώ στον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας. Με έκπληξη
βλέπω ότι για µισθοδοσία εξήντα τριών ατόµων πληρώνονται χο-
ντρικά περίπου 30.000 ευρώ το χρόνο, δηλαδή 2.500 ευρώ το
µήνα. Γιατί γίνεται αυτό; Για ποιο λόγο εν µέσω κρίσεως παίρ-
νουν τέτοιους ικανοποιητικούς –θα έλεγα- µισθούς κάποιοι άν-
θρωποι στον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας; Αυτό γράφει το
νοµοσχέδιο. Πρέπει να µάθουµε ποια είναι αυτή η σηµαντική ερ-
γασία που προσφέρουν για να παίρνουν 2.500 ευρώ γιατί ξέρω
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και άλλους ανθρώπους οι οποίοι προσφέρουν ίσως και σηµαντι-
κότερη εργασία αλλά δεν παίρνουν 2.500 ευρώ.

Επίσης δεν καταλαβαίνω την παροχή οικονοµικού κινήτρου
στο τακτικό και στο ιδιωτικού δικαίου προσωπικό το οποίο φτά-
νει, σύµφωνα µε την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους, στα 2,6 εκατοµµύρια, δηλαδή µόνο για τη σηµαντική
αύξηση µισθών σ’ έναν οργανισµό µιλάµε για πρόσθετη δαπάνη
4,2 εκατοµµυρίων ευρώ και από την άλλη έχουµε έκτακτες ει-
σφορές, κεφαλικούς φόρους, περαιώσεις κ.λπ. για να µαζευτούν
λεφτά και να πάρουν κάποιοι επιδόµατα εν µέσω κρίσεως, όταν
δηλαδή θα έπρεπε να υπάρχει περικοπή των κρατικών σπαταλών
γιατί υπάρχουν «καραµπινάτες» κρατικές σπατάλες. Ως γενικός
εισηγητής του προϋπολογισµού κατέθεσα δεκαπέντε χαρτιά πέ-
ρυσι το ∆εκέµβριο. Οι κυρίες που βρίσκονται από κάτω είχαν
κουραστεί να παραλαµβάνουν τα χαρτιά που κατέθετα για σπα-
τάλες 2.000.000.000 ευρώ, αλλά «δεν ιδρώνει κανενός το αυτί»
στην Κυβέρνηση και συνεχίζονται απτόητες οι κρατικές σπατά-
λες. Άρα, λοιπόν, όταν έχεις κρατικές σπατάλες και δεν τις µει-
ώνεις, είναι αυτονόητο ότι θα προσφύγεις στη γνωστή «αγελάδα»
και θα «αρµέξεις» τους Έλληνες πολίτες µε τον τρόπο µε τον
οποίο τους «αρµέγουν» τα δύο «γερασµένα» κόµµατα εξουσίας.

Ερωτώ: Χρειάζονται οικονοµικό κίνητρο οι υπάλληλοι αυτοί και
δεν χρειάζονται οικονοµικό κίνητρο οι υπάλληλοι του ιδιωτικού
τοµέα που τραβάνε και το «κάρο» της οικονοµίας;

∆ιάβασα επίσης ότι 138.000 ευρώ δίνονται για επιδόµατα θέ-
σεων ευθύνης της νέας διεύθυνσης και των έξι τµηµάτων του
ΣΕΠΕ. Τι γίνεται µ’ αυτά τα λεφτά; «Μαρουλόφυλλα» είναι τα χι-
λιάδες ή τα εκατοµµύρια ευρώ; Μας ακούει ο κόσµος τώρα. ∆εν
πρέπει κάποια στιγµή να συµµαζευτεί και να έλθει στα συγκαλά
του το κράτος εν µέσω κρίσης; Γιατί να υπάρχουν ευγενείς και
πληβείοι, άνθρωποι που τρύπωσαν διαχρονικά µε όλους τους
τρόπους –και το ξέρουµε- και «δροσίζονται» στο δηµόσιο ενώ κά-
ποιοι άλλοι είναι στον ιδιωτικό τοµέα και δεν «δροσίζονται» κα-
θόλου αλλά ζορίζονται; Σε περίοδο κρίσης θα έπρεπε να υπάρχει
περισσότερη σύνεση και σεµνότητα και όχι προκλήσεις. Φυσικά
καταψηφίζουµε αυτές τις διατάξεις γιατί αντιτιθέµεθα µε πάγιο
τρόπο σε κάθε προσπάθεια επιβάρυνσης των φορολογουµένων.

Όσον αφορά στην τροπολογία για τους µαθητές που ήταν
στην περιοχή που επλήγη από το σεισµό στην Ιταλία, ο Πρόε-
δρός µας από αυτό εδώ το Βήµα το είχε προτείνει την εποµένη
του σεισµού και χαιρόµαστε που γίνεται. Βγήκα πριν από λίγο
από την Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων της Βουλής. Εκεί,
λοιπόν, ήλθε η ρύθµιση για την αδελφή του τραγικού θύµατος
του περασµένου ∆εκεµβρίου Αλέξη Γρηγορόπουλου για να µπει
η αδελφή του σε όποια σχολή της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης
θέλει.

Ερωτώ: Για το παιδί του Κώστα Ηλιάκη –ήταν πιλότος της Πο-
λεµικής Αεροπορίας- ο οποίος έπεσε στο καθήκον αναχαιτίζο-
ντας Τούρκους στο νότιο Αιγαίο και σκοτώθηκε, έγινε ανάλογη
ρύθµιση; Μπορεί να µπει το παιδί του Κώστα Ηλιάκη χωρίς εξε-
τάσεις στην τριτοβάθµια εκπαίδευση; Για το παιδί του πυροσβέ-
στη που κάηκε στις περσινές πυρκαγιές, για τα παιδιά των
αστυνοµικών που σκοτώνονται στο καθήκον υπάρχει ανάλογη
ρύθµιση; Κάνουµε τώρα πολύ σωστά τη ρύθµιση για τα παιδιά
που ήταν στην περιοχή της Ιταλίας που επλήγη από το σεισµό.
Ωραία. Φέρατε εσείς στην επιτροπή τη ρύθµιση για την αδελφή
του Αλέξη Γρηγορόπουλου. Ερωτώ: Για το παιδί του Ηλιάκη
έγινε η ίδια ρύθµιση; Ας µην πάω πιο πέρα -που πηγαίνω και πιο
πέρα- και στους πυροσβέστες και στους αστυνοµικούς και σε
όποιον πεθαίνει στο καθήκον. Γιατί, λοιπόν, δεν διευρύνουµε τη
ρύθµιση και γι’ αυτούς που πεθαίνουν στο καθήκον; Είναι τόσο
τροµερό, είναι τόσο άδικο να γίνει αυτό για το παιδί ενός πιλότου
της Πολεµικής Αεροπορίας που αναχαιτίζει Τούρκους από το
πρωί µέχρι το βράδυ και στο τέλος σκοτώνεται κιόλας απ’ αυ-
τούς τους φασίστες οι οποίοι κάνουν κουµάντο και στο Αιγαίο,
δυστυχώς διότι τους έχετε αφήσει µε την εξωτερική σας πολι-
τική ανεξέλεγκτους γιατί αυτή είναι η αλήθεια; Αν υπήρχε µία σο-
βαρή εξωτερική πολιτική, µία συνεκτική πολιτική στις Βρυξέλλες
για την Τουρκία, αν τους είχατε συµµαζέψει, δεν θα τολµούσαν
να βγουν στο Αιγαίο. Αν ήξεραν ότι δεν θα µπουν ποτέ στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση αν δεν σταµατήσουν τις προκλήσεις στο Αιγαίο,

δεν θα έβγαιναν στο Αιγαίο, αλλά βγαίνουν στο Αιγαίο και σκο-
τώνονται οι πιλότοι µας. Αυτή είναι η αλήθεια.

Θέλω να τελειώσω θυµίζοντας το εξής: Αύριο έχουµε την ερ-
γατική Πρωτοµαγιά, είναι όµως και η επέτειος από τα τριάντα
τρία χρόνια του θανάτου του Αλέκου Παναγούλη. Μίλησα µε τον
αδελφό του, τον Στάθη Παναγούλη. Πηγαίνω κάθε χρόνο στο
µνηµόσυνο του Αλέκου Παναγούλη από τότε που ήµουν µαθη-
τής. Θέλω να παρακαλέσω θερµά, κύριοι συνάδελφοι, αύριο να
είναι πολλοί εν ενεργεία Βουλευτές στο µνηµόσυνο του Αλέκου
Παναγούλη. Πέρυσι ήµασταν εγώ και ο Ανδρέας Λοβέρδος από
το ΠΑΣΟΚ. Θυµίζω ότι η οικογένεια Παναγούλη έχει δύο νεκρούς
από την περίοδο της δικτατορίας. Ο Στάθης Παναγούλης έχασε
δύο αδέλφια κατά την περίοδο της δικτατορίας. Θυσιάστηκαν
κάποιοι για να είµαστε εµείς σήµερα εδώ. Παρακαλώ αύριο να εί-
µαστε πολλοί στο πρώτο νεκροταφείο στις 12 η ώρα στο µνηµό-
συνο του Αλέκου Παναγούλη για να τιµάµε, τουλάχιστον, µία
φορά το χρόνο τη µνήµη ενός αγωνιστή της δηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου

Συναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Τζαµτζής για οκτώ λεπτά.
ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, πολύ σύντοµα θέλω να σταθώ σε δύο-τρία θέ-

µατα σχετικά µε το νοµοσχέδιο, κατ’αρχάς στην ανάγκη δηµι-
ουργίας γραφείου ΣΕΠΕ στα Γιαννιτσά. Είναι ένα θέµα το οποίο
σας έθεσα και κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου στην επι-
τροπή. Είναι πολύ µεγάλη η ανάγκη. Είναι κάτι το οποίο ζητά το
εργατικό κέντρο και το ζητούν όλοι οι τοπικοί Βουλευτές. Είναι
ένα θέµα στο οποίο πρέπει, πραγµατικά, να δοθεί λύση.

Ένα δεύτερο θέµα είναι αυτό που έχει σχέση µε το άρθρο 14
και τις ρυθµίσεις που γίνονται για την παροχή ειδικού εποχικού
επιδόµατος από τον ΟΑΕ∆ στους εργαζόµενους της ναυπηγοε-
πισκευαστικής ζώνης. Είναι πολύ σηµαντικό το θέµα αυτό και βε-
βαίως συµφωνούµε, όµως θα πρέπει να υπάρξει επιτέλους
ρύθµιση και για όλα αυτά τα επαγγέλµατα τα οποία έχουµε κατά
καιρούς ζητήσει. Αναφέροµαι στην ανάγκη να ενταχθούν και να
δικαιούνται ειδικού εποχικού επιδόµατος από τον ΟΑΕ∆ και οι
εργαζόµενοι στα κονσερβοποιεία, στα διαλογιτήρια, στα συ-
σκευαστήρια φρούτων και λαχανικών, γενικότερα στις µονάδες
τυποποίησης και συσκευασίας αγροτικών προϊόντων και στις οι-
νοποιίες. Είναι εργαζόµενοι οι οποίοι, πραγµατικά, δικαιούνται
αυτό το εποχικό επίδοµα. Τα ίδια, βεβαίως, ισχύουν και για τις
µονάδες τυποποίησης και συσκευασίας κτηνοτροφικών προϊό-
ντων. Σήµερα αυτό το επίδοµα το παίρνουν οι καπνεργάτες και
οι ριτινοσυλλέκτες. Υπάρχουν κάποιες συγκεκριµένες ρυθµίσεις.
Εντάσσονται πλέον και οι εργαζόµενοι της ναυπηγοεπισκευαστι-
κής ζώνης µε το άρθρο 14, πρέπει όµως να συµπεριλάβετε µέσα
σ’ αυτές τις ρυθµίσεις και όλα τα προαναφερόµενα επαγγέλ-
µατα, όλους τους εργαζόµενους οι οποίοι δουλεύουν σ’ όλα
αυτά τα επαγγέλµατα για να µπορέσει, πραγµατικά, να υπάρξει
µία δίκαιη λύση στο πρόβληµα το οποίο αντιµετωπίζουν.

Το τρίτο θέµα που θέλω να θίξω, κυρία Υπουργέ, αφορά την
τροπολογία σχετικά µε την αλλαγή της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 53 του ν. 3518/2006. Το θέµα το γνωρίζετε πολύ καλά, ιδι-
αίτερα δε ο Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου κ. Μαµονάς.
Εδώ και δύο χρόνια πενήντα συνάδελφοι από τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία έχουµε καταθέσει µία συγκεκριµένη πρόταση για αλλαγή του
συγκεκριµένου αυτού άρθρου. Οι απασχολούµενοι ασφαλισµέ-
νοι του ΟΓΑ, αυτοί που απασχολούνται σε διάφορες εποχικές
εργασίες είχαν το δικαίωµα να µπορούν να παίρνουν ένσηµα του
ΙΚΑ και, βεβαίως, να εντάσσονται στο ταµείο ανεργίας την πε-
ρίοδο που δεν δουλεύουν.

Λέω πολύ απλά τα πράγµατα, για να γίνεται κατανοητό και από
όλους αυτούς οι οποίοι µας παρακολουθούν.

Το 2006, µε τη συγκεκριµένη ρύθµιση του ν. 3518/2006, µε την
παράγραφο 1 του άρθρου 53 άλλαξε αυτή η διαδικασία και κα-
ταργήθηκε αυτό το δικαίωµα. Επιβάλλεται να αλλάξει το άρθρο
αυτό. Επιβάλλεται κυρία Υφυπουργέ. Είναι, πέρα από τους λό-
γους συµπαράστασης σε ανθρώπους οι οποίοι δεν έχουν τη δυ-
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νατότητα να τα βγάλουν πέρα, πέρα από το γεγονός ότι µιλάµε
για ανθρώπους οι οποίοι δεν είναι κατά κύριο επάγγελµα αγρό-
τες, ας είναι ενταγµένοι στον ΟΓΑ, δεν παίζει κανένα ρόλο. Μι-
λούµε για ανθρώπους οι οποίοι έχουν πολύ λίγα στρέµµατα και
αυτά τα στρέµµατα δεν µπορούν να τους ζήσουν. Έτσι, λοιπόν,
αναγκάζονται οι άνθρωποι αυτοί µε τα δύο, πέντε, δέκα στρέµ-
µατα να δουλεύουν και σε εποχικές εργασίες.

Από τη µία, λοιπόν, έχουµε την ασφάλισή τους στον ΟΓΑ και
από την άλλη πρέπει να τους δώσουµε το δικαίωµα να µπορούν
να µπαίνουν στο ταµείο ανεργίας και να παίρνουν επίδοµα ανερ-
γίας. Είναι µια ρύθµιση για την οποία έχει υπάρξει και υπόσχεση
από την πλευρά της Υπουργού, η οποία θα πρέπει να ρυθµιστεί
άµεσα. Ξεκίνησε ξανά η περίοδος, οι εργαζόµενοι αυτοί δου-
λεύουν και, βεβαίως περιµένουν την απόφαση της Κυβέρνησης.

Η τέταρτη αναφορά µου αφορά µια τροπολογία η οποία έχει
σχέση µε τους εργαζόµενους σε επιχειρήσεις κλωστοϋφα-
ντουργίας. Η πρόταση την οποία έχουµε καταθέσει, κυρία Υφυ-
πουργέ, είναι οι εργαζόµενοι και οι εργαζόµενες σε επιχειρήσεις
κλωστοϋφαντουργίας, που η παραγωγική τους διαδικασία είναι
στην περιοχή της Πέλλας και των οποίων η σύµβαση εργασίας
τυχόν καταγγελθεί ή τυχόν λυθεί, λόγω της παρατεταµένης κρί-
σης στον κλάδο -και βεβαίως είναι της κύριας ασφάλισης του
ΙΚΑ-ΕΤΑΜ- να δικαιούνται, µέχρι τη συµπλήρωση των προϋπο-
θέσεων πλήρους συνταξιοδότησης, ειδική εισοδηµατική ενί-
σχυση ίση µε τον τελευταίο µισθό ή ηµεροµίσθιο που έπαιρναν
στην επιχείρηση που δούλευαν πριν την αποχώρησή τους, εφό-
σον έως τις 31.12.2010 θα έχουν συµπληρώσει επτάµισι χιλιάδες
ηµέρες ασφάλισης και το πεντηκοστό έτος της ηλικίας τους. Στη
ρύθµιση αυτή εντάσσονται άµεσα και όσοι κατά τη δηµοσίευση
του νόµου αυτού έχουν συµπληρώσει επτάµισι χιλιάδες ηµέρες
ασφάλισης και το πεντηκοστό έτος θα το συµπληρώσουν έως
την 31.12.2010. Τα πρόσωπα αυτά πρέπει να δικαιούνται και πρό-
σθετη εισοδηµατική ενίσχυση ανεργίας ύψους ίσου προς την
αντίστοιχη επικουρική σύνταξη, εφόσον έχουν συµπληρώσει
µέχρι την 31.12.2010 τεσσερισήµισι χιλιάδες ηµέρες ασφάλισης
και το ίδιο όριο ηλικίας.

Είναι ένα θέµα το οποίο γνωρίζετε, έχει συζητηθεί, πρέπει να
ληφθεί µέριµνα για να µπορέσουµε να σώσουµε βιοµηχανίες, οι
οποίες, πραγµατικά, προσφέρουν τόσο στην εθνική οικονοµία,
όσο και στην οικονοµία των περιοχών, ιδιαίτερα όπως είναι η πε-
ριοχή της Πέλλας, όπου υπάρχει µια πολύ µεγάλη βιοµηχανία,
κλωστοϋφαντουργία και η οποία είναι µία υγιής επιχείρηση και
πρέπει να σταθεί στα πόδια της, να συνεχίσει να δουλεύει για να
µπορεί να απασχολεί εργαζόµενους, να µπορεί να δίνει δουλειά
στον κόσµο.

Πριν κατέβω από το Βήµα, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα πολύ σύ-
ντοµα να τοποθετηθώ και πολιτικά σε όλα αυτά τα οποία έχουν
ειπωθεί από συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ αυτές τις δύο ηµέρες ιδι-
αίτερα και αναφέροµαι στις τοποθετήσεις συναδέλφων του
ΠΑΣΟΚ σχετικά µε σκάνδαλα και τη σκανδαλολογία.

Κύριοι συνάδελφοι από το ΠΑΣΟΚ ξέρετε ποια είναι η διαφορά
µας; Όσα χρόνια ήσασταν κυβέρνηση δεκατρείς προτάσεις για
σύσταση εξεταστικών επιτροπών κατέθεσε η Νέα ∆ηµοκρατία
και δεν τις δεχτήκατε. Γιατί; ∆ιότι είσαστε το κόµµα του κουκου-
λώµατος. Είσαστε το κόµµα, η παράταξη που ποτέ δεν ήθελε να
υπάρξει φως σε αυτές τις υποθέσεις και έρχεστε σήµερα και µι-
λάτε για τη «SIEMENS». Για να έχετε –συγχωρέστε µου την έκ-
φραση, αλλά έτσι το λέµε στο χωριό µου- µούτρα να το ζητάτε
αυτό, πρέπει να συµβεί ένα πράγµα: Να φέρετε πρώτα απ’ όλα
τη µίζα του 1.000.000 µάρκων που έχετε πάρει ως κόµµα, ως
ΠΑΣΟΚ, να την επιστρέψετε πίσω και µετά να ζητάτε οτιδήποτε
θέλετε. Γιατί; ∆ιότι η «SIEMENS» αφορά τις µίζες που δόθηκαν
για το C4Ι, όταν το αγοράσατε, αφορούν τους Patriot που τους
αγοράζατε χωρίς ηλεκτρονικά συστήµατα και µετά επιβαρύνατε
ξανά το ελληνικό δηµόσιο αγοράζοντας τα ηλεκτρονικά συστή-
µατα, αφορούν θέµατα, λοιπόν, τα οποία έχουν άµεσα σχέση µε
τα χρόνια διακυβέρνησης της χώρας από το ΠΑΣΟΚ.

Η Νέα ∆ηµοκρατία έχει µια αρχή και το κάνει πράξη. Φως και
διαφάνεια παντού. Αυτό φοβάστε και γι’ αυτό λειτουργείτε και
συµπεριφέρεστε µε αυτόν τον τρόπο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Επί προσωπικού,
κύριε Παπουτσή;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θέλω να κάνω µία παρέµβαση, ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, έχετε το
λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Άκουσα προηγουµένως το συνά-
δελφο κ. Τζαµτζή, όσον αφορά την υπόθεση της «SIEMENS»,
όπου από του Βήµατος της Βουλής αναφέρθηκε σ’ ένα κατηγο-
ρητήριο εις βάρος του ΠΑΣΟΚ, προκαλώντας µάλιστα την κοινή
γνώµη, αλλά θα έλεγα και πολλά ερωτηµατικά.

Θέλω, κύριε Πρόεδρε, να θέσω συγκεκριµένα ερωτήµατα για
τα οποία απαιτώ απάντηση από τον κύριο συνάδελφο, από τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας και από την
Κυβέρνηση, αλλά απαιτώ απάντηση τώρα.

Ποια είναι η πολιτική και η ηθική νοµιµοποίηση του κυρίου συ-
ναδέλφου, ποια είναι τα επιχειρήµατα, ποια είναι τα στοιχεία µε
βάση τα οποία αποδίδει τόσο βαριά κατηγορία εις βάρος του
ΠΑΣΟΚ, όταν ο ίδιος διά των λόγων του αποδεικνύει ότι δεν γνω-
ρίζει το θέµα, είναι εκτός θέµατος και τα στοιχεία του είναι εντε-
λώς λαθεµένα. Αναφέρεται µάλιστα ο κύριος συνάδελφος στην
υπόθεση του 1.000.000 µάρκων, όπως διαβάζουµε στις εφηµε-
ρίδες, η οποία αφορά την περίοδο 1999-2000 και τα οποία, όπως
είπε ο ίδιος, αφορούσαν το C4I και τα Patriot, δηλαδή περιπτώ-
σεις οι οποίες πραγµατοποιήθηκαν και υλοποιήθηκαν την πε-
ρίοδο του 2004 και τα οποία πιστοποιούνται από τις µαρτυρικές
καταθέσεις των Γερµανών κατηγορουµένων σε αυτό το µεγάλο
σκάνδαλο.

Ρωτώ, κύριε Πρόεδρε: Από πού η Νέα ∆ηµοκρατία, από πού ο
κύριος συνάδελφος, από πού η Κυβέρνηση, αντλούν τέτοια στοι-
χεία και προσβάλλουν βάναυσα τόσο το δηµοκρατικό πολίτευµα
όσο και το ΠΑΣΟΚ, το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
διά των ψευδών λόγων τους; Απαιτώ απάντηση τώρα.

Το θέµα είναι µείζον, είναι πολιτικό και πιστεύω ότι ο Πρόε-
δρος δεν µπορεί να επιτρέπει τέτοιου είδους ψεύδη στο Κοινο-
βούλιο. Ο κύριος συνάδελφος ή θα ανακαλέσει ή το κόµµα του
θα πρέπει να πάρει συγκεκριµένη θέση επί του θέµατος.

ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο επί προσω-
πικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Σε τι συνίσταται το
προσωπικό σας;

ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Το προσωπικό, κύριε Πρόεδρε, συνί-
σταται σε όλα αυτά τα οποία ανέφερε ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ.

Με δύο κουβέντες, δεχόµενος την πρόκληση για απάντηση,
απαντώ στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο ότι: Κύριε Παπουτσή,
δεν µίλησα εγώ για 1.000.000 µάρκα τα οποία πήρε το ΠΑΣΟΚ.
Μίλησε ο κ. Τσουκάτος, το δεξί χέρι…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εσείς δεν το είπατε; Για το ΠΑΣΟΚ
δεν είπατε;

ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Εγώ το είπα, κύριε Παπουτσή και γι’
αυτό απαντώ. Αυτό το παραδέχτηκε, κύριε Παπουτσή, ο κ. Τσου-
κάτος ο οποίος ήταν το δεξί χέρι του πρώην Πρωθυπουργού σας
του κ. Σηµίτη…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Για το συγκεκριµένο πείτε µας, που
αφορούσε το C4I.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Παπουτσή, πα-
ρακαλώ µη διακόπτετε. Αφήστε τον να ολοκληρώσει.

ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Ήταν ο άνθρωπος ο οποίος έκανε
κουµάντο µέσα στο ΠΑΣΟΚ, όπου ήσασταν και εσείς µέλος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θα απαντήσετε σε αυτό;
ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Εσείς πρέπει να απαντήσετε τι κά-

νατε τα λεφτά. Αλλά να σας πω τι κάνατε το 1.000.000 µάρκα το
1999; Τα κάνατε λεφτά για να κουβαλήσετε τους παράνοµα ελ-
ληνοποιηµένους από τη Σοβιετική Ένωση για να ψηφίσουν. Πρέ-
πει να λογοδοτήσετε εσείς για όλα αυτά τα οποία κάνατε όλα
αυτά τα χρόνια.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριοι συνάδελφοι,

δεν υπάρχει προσωπικό θέµα. Υπάρχει µια εκτροπή της συζήτη-
σης σε θέµατα πέραν του νοµοσχεδίου…
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε όλα τα άρθρα του
Κανονισµού και για όλα τα θέµατα ζητώ το λόγο. Σας παρακαλώ
πάρα πολύ. Θεωρώ ότι πρόκειται περί ανεπίτρεπτης προσβολής
στο πρόσωπό µου και στο κόµµα µου. ∆εν το επιτρέπω και καλώ
το Προεδρείο να προστατεύσει το ΠΑΣΟΚ, το κόµµα της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης και τη Βουλή. Αυτά τα πράγµατα είναι
ψευδέστατα, είναι ύβρεις εις βάρος της δηµοκρατίας και εν πάση
περιπτώσει…

ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Αυτά που είπα είναι αληθέστατα,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Τζαµτζή, µπο-
ρείτε να σταµατήσετε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Επειδή, λοιπόν, είναι αληθέστατα…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Παπουτσή,

από το πρωί συζητάµε ένα νοµοσχέδιο. Ορισµένοι συνάδελφοι
από όλες τις πτέρυγες έθιξαν και άλλα θέµατα. Κακώς το Προε-
δρείο δεν σταµάτησε τον κ. Τζαµτζή, όταν επεκτάθηκε σε αυτό το
θέµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Γιατί, λοιπόν;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Αυτό δεν σηµαίνει

ότι πρέπει να δώσουµε συνέχεια. Προκαλέσατε απάντηση. Ζή-
τησε το λόγο επί προσωπικού. Προτείνω να επανέλθουµε στη συ-
ζήτηση του νοµοσχεδίου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Με συγχωρείτε πολύ, κύριε Πρόε-
δρε. Ακόµα και το σχόλιο το οποίο κάνατε µόλις τώρα το οποίο
σέβοµαι και συµφωνώ απολύτως 1000% το κάνατε µετά τη δική
µου παρέµβαση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Έχετε δίκιο, κύριε
Παπουτσή.

ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Είναι απαράδεκτο να συζητάτε για φί-
µωση Βουλευτών.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τι ύφος είναι αυτό; ∆εν σας επι-
τρέπω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Τζαµτζή, δεν
έχετε το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θα ανακαλέσετε στην τάξη τον κύριο
συνάδελφο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
µην αναφέρεστε στο Προεδρείο σαν να ζείτε µια εντελώς καινο-
φανή κατάσταση. Για όνοµα του Θεού!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε. ∆εν
έχει ανακαλέσει αυτά τα οποία είπε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): ∆ικαίωµά του να µην
ανακαλέσει. Τα Πρακτικά καταγράφουν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αποτελούν ύβρεις εις βάρος του
κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και σε κάθε περί-
πτωση καλά θα κάνει να δηλώσει τώρα ότι την Τετάρτη θα ψη-
φίσει την προανακριτική επιτροπή.

ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Να µας πείτε για το 1.000.000 µάρκα
του Τσουκάτου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): ∆εν έχετε το λόγο,
κύριε Τζαµτζή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ντροπή, ντροπή!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Μετά από αυτά που

διηµείφθησαν πιστεύω ότι θα µείνουµε αυστηρά στο νοµοσχέ-
διο, ούτως ώστε να µπορέσουµε να ολοκληρώσουµε τη συζή-
τηση.

Ο κ. Κοσµίδης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΣΜΙ∆ΗΣ: Παρ’όλο που θα ήθελα να κάνω την

ερώτηση σε τι αποσκοπούσε αυτή «η ωφέλιµη πληρωµή» της
«SIEMENS» προς το ΠΑΣΟΚ το 1999…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τότε να ψηφίσετε µε χαρά την εξε-
ταστική επιτροπή που προτείνει το ΠΑΣΟΚ και θα πάρετε απα-
ντήσεις και για το Ρόκκο και για την Αλεξία και για τον Φρανς.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΣΜΙ∆ΗΣ: Θα περιοριστώ στο νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παράκληση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε συνάδελφε, να αφήσετε τις

προβοκάτσιες. Ντροπή σας µέσα στο ναό της δηµοκρατίας!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παραβιάζετε τον Κα-

νονισµό.
Κύριε Κοσµίδη, συνεχίστε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΣΜΙ∆ΗΣ: Θα περιοριστώ στο νοµοσχέδιο και
αυτά τα θέµατα θα τα συζητήσουµε την επόµενη βδοµάδα.

Θέλω να αναφερθώ στις τροπολογίες µε τις οποίες δίδεται µία
σειρά απαντήσεων σε θέµατα που απασχολούν τους ανθρώπους
της εργασίας σε µια δύσκολη περίοδο την οποία βιώνουµε.
Αυτές οι ρυθµίσεις αντιµετωπίζουν µία σειρά προβληµάτων που
ταλαιπωρούν τους συµπολίτες µας, στηρίζουν την οικονοµική
δραστηριότητα και διευκολύνουν την κοινωνική συνοχή που σή-
µερα λόγω των δύσκολων οικονοµικών συνθηκών υπονοµεύεται.
Σε αυτό το σηµείο θέλω να προτείνω στην κυρία Υπουργό στην
τροπολογία για τον ΟΑΕ∆ στην παράγραφο 1 να συµπεριλη-
φθούν στη ρύθµιση και όλοι όσοι υπηρετούσαν σαν εκπαιδευτι-
κοί στον ΟΑΕ∆ και πριν την πράξη του Υπουργικού Συµβουλίου
του Μαΐου του 1989.

Θα αναφερθώ και σε µια τροπολογία που κατέθεσα, που
αφορά µία κατηγορία συµπολιτών µας που είναι ασφαλισµένοι
στον ΟΑΕΕ και ενώ έχουν θεµελιώσει δικαίωµα συνταξιοδότη-
σης, οφείλουν ασφαλιστικές εισφορές και δεν µπορούν να δε-
χθούν σύνταξη. Με βάση τις ισχύουσες διατάξεις του ΟΑΕΕ
παρουσιάζεται το φαινόµενο οι ασφαλισµένοι του και ειδικά όσοι
έχουν οφειλές προς τον οργανισµό να διανύουν περίοδο κατά
την οποία δεν είναι ούτε εν ενεργεία ασφαλισµένοι ούτε συντα-
ξιούχοι. ∆ηλαδή, ενώ για όλους τους ασφαλισµένους των ασφα-
λιστικών ταµείων οι καταστάσεις είναι διακριτές, δηλαδή είτε
είναι εν ενεργεία, οπότε υποχρεούνται να καταβάλουν ασφαλι-
στικές εισφορές και έχουν το εισόδηµα του εν ενεργεία επαγ-
γελµατία είτε είναι συνταξιούχοι, οπότε δικαιούνται συντάξεις.

Για κάποιους ασφαλισµένους του ΟΑΕΕ. Εµφανίζεται και ένα
τρίτο µεταβατικό µεσοδιάστηµα κατά το οποίο δεν ασκούν επάγ-
γελµα και εποµένως δεν απολαµβάνουν εισοδήµατος, αλλά δεν
δικαιούνται να εισπράξουν τη σύνταξή τους, γιατί δεν έχουν απο-
πληρώσει όλες τις οφειλές τους. Κατά συνέπεια, σε αυτό το διά-
στηµα βιώνουν κατάσταση πλήρους απώλειας εισοδήµατος η
οποία δηµιουργεί πολλαπλασιαστικά αρνητικά αποτελέσµατα τα
οποία έχουν αντίκτυπο και στην οµαλή αποπληρωµή τυχόν οφει-
λών των ασφαλισµένων προς τον ΟΑΕ.

Για τους λόγους αυτούς έχει δηµιουργηθεί κατάσταση συσ-
σώρευσης χρεών στον οργανισµό, γεγονός που ζηµιώνει και τον
οργανισµό, αλλά και εξοντώνει οικονοµικά τους ασφαλισµένους
που υφίστανται τις συνέπειες. Προκειµένου να θεραπευτεί αυτή
η κατάσταση, προτείνεται να θεσµοθετηθεί ρύθµιση για την τα-
κτοποίηση των ασφαλιστικών εισφορών που οφείλουν οι ασφα-
λισµένοι οι οποίοι έχουν διακόψει την επαγγελµατική τους
δραστηριότητα, αλλά δεν έχουν συνταξιοδοτηθεί εξαιτίας αυτών
των οφειλών. Προτείνεται, επίσης, να ρυθµιστεί το θέµα της ηµε-
ροµηνίας έναρξης καταβολής της σύνταξης των ασφαλισµένων
στον ΟΑΕΕ.

Ειδικότερα, µε την προτεινόµενη τροπολογία προτείνεται να
αλλάξει το εδάφιο α’ της παραγράφου 1 του άρθρου 30 του π.δ.
258/2005 µε την οποία θα ορίζεται ότι το δικαίωµα για τη σύνταξη
αρχίζει την πρώτη του επόµενου µήνα από εκείνον µέσα στον
οποίο υποβλήθηκε για πρώτη φορά η αίτηση για απονοµή της
σύνταξης ανεξαρτήτως αν υπάρχουν ή όχι οφειλές προς τους
ασφαλισµένους. Η ρύθµιση αυτή προτείνεται να ισχύσει ανα-
δροµικά και για ασφαλισµένους που είχαν υποβάλει αιτήσεις πριν
από την ψήφιση της παρούσας διάταξης. Σε περίπτωση που
υπάρχουν οφειλές ασφαλιστικών εισφορών του ασφαλισµένου
για σύνταξη γήρατος, αναπηρίας ή θανάτου, προτείνεται να
δοθεί η δυνατότητα στους δικαιούχους να υποβάλλουν µετά την
έναρξη ισχύος της παρούσας διάταξης αίτηση για ρύθµιση των
χρεών τους. Στις περιπτώσεις αυτές το δικαίωµα σύνταξης θα
αναγνωρίζεται σύµφωνα µε τα οριζόµενα στην προηγούµενη πα-
ράγραφο. Για το διακανονισµό των οφειλών θα γίνεται συµψηφι-
σµός του ποσού που δικαιούται ο ασφαλισµένος ή ο δικαιούχος
για σύνταξη θανάτου ως σύνταξη από την ηµεροµηνία υποβολής
της αίτησης συνταξιοδότησης µε το ποσό που οφείλει ο ασφα-
λισµένος για ασφαλιστικές εισφορές. Το υπόλοιπο που θα απο-
µείνει ως οφειλή παρακρατείται από τη σύνταξη κατανεµηµένο
άτοκα και χωρίς προσαυξήσεις σε σαράντα οκτώ µηνιαίες δό-
σεις.

Νοµίζω, κυρία Υπουργέ, ότι έχετε δηλώσει ότι δεν θα γίνει
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δεκτή καµµία τροπολογία. Νοµίζω, όµως, ότι αυτό το θέµα το
Υπουργείο σας πρέπει να το ερευνήσει, γιατί αφορά πάρα πολ-
λούς ασφαλισµένους στον ΟΑΕΕ που εξαιτίας διαφόρων λόγων
δεν έχουν πληρώσει εγκαίρως τις ασφαλιστικές τους εισφορές.
Βρίσκονται σε µια ηλικία µετά τα εξήντα πέντε και δεν µπορούν
να δανειοδοτηθούν από τις τράπεζες. Ως εκ τούτου, οι άνθρωποι
βρίσκονται σε πραγµατική αδυναµία να πληρώσουν τις ασφαλι-
στικές τους εισφορές. Κάποια ρύθµιση πρέπει να γίνει γι’ αυτό το
θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Ντόλιος έχει το
λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Σ’ ένα θέµα θα αναφερθώ, κύριοι συ-
νάδελφοι. Αφορά µία τροπολογία η οποία ήρθε στην Ολοµέλεια
για µια προγραµµατική σύµβαση των εργαζόµενων στην κρεα-
τοβιοµηχανία «ΘΡΑΚΗ». Αυτό το ζήτηµα δεν θα είχε αυτήν τη
µορφή, εάν η Κυβέρνηση είχε δεχθεί µια στοιχειώδη συζήτηση µε
τους εργαζόµενους ή µε τους Βουλευτές του νοµού. ∆εν θα είχε
αυτήν τη µορφή, εάν είχε την έγκριση του Γενικού Λογιστήριου
και είχε κατατεθεί προηγουµένως και συζητηθεί στην επιτροπή.

Σήµερα η Κυβέρνηση αντιλαµβάνεται το αυτονόητο κάποιων
ζητηµάτων, αλλά επικαλείται το Γενικό Λογιστήριο και δεν µπο-
ρεί να τα λύσει. Αυτό είναι απαράδεκτο, γιατί µιλάµε για στοιχει-
ώδη πράγµατα. Στη βιοµηχανία λιπασµάτων καλώς χορηγείτε
µέχρι χίλια διακόσια ένσηµα για ανθρώπους που απολύθηκαν το
1989. Στους εργαζόµενους της «ΘΡΑΚΗ» δεν χορηγείτε διακόσια
ένσηµα. Θα ήθελα να µε προσέξετε, κυρία Υπουργέ, για να σας
πω…

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Θα σας ακούω και θα σας απαντήσω,
γιατί µε προκαλείτε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Σας προκαλώ και θέλω να µου απαντή-
σετε. Πόσους εργαζόµενους αφορά η χορήγηση των διακοσίων
ενσήµων; Πιστεύω πως ούτε αυτήν τη στιγµή το ξέρετε. Λέτε για
αυτούς που απολύθηκαν από το 2007 και µετά. Σας λέω ότι
υπάρχουν εργαζόµενοι οι οποίοι απολύθηκαν το 2009, αλλά εµ-
φανίζονται ως απολυθέντες το 2005, χωρίς να αλλάξουν δουλειά,
γιατί ο επιχειρηµατίας αποφάσισε ένα τµήµα της µονάδας του
να το µετατρέψει σε µία άλλη ανώνυµη εταιρεία. Αυτό, βεβαίως,
θα το είχατε προλάβει, αν δεχόσασταν µια στοιχειώδη συζήτηση
µε ανθρώπους που γνωρίζουν το θέµα, µε τους εργαζόµενους,
µε τους Βουλευτές του νοµού, µε όποιον, εν πάση περιπτώσει,
ήξερε. Υπάρχει µια διαφορετική µεταχείριση µεταξύ διαφόρων
ρυθµίσεων.

Κατ’ αρχάς, επί έξι, επτά, οκτώ µήνες ήταν κλειστές οι πόρτες.
Η Κυβέρνηση διατύπωνε την άρνησή της για να αντιµετωπίσει το
ζήτηµα. Χρειάστηκε να διαδροµίζουµε επί µήνες ολόκληρους, για
να µπορέσουµε να πετύχουµε µια συνάντηση, µετά από µία τε-
τράωρη αναµονή, µε τον κ. Παπαθανασίου για να πει ότι θα αντι-
µετωπιστεί το πρόβληµα. Και πώς αντιµετωπίστηκε; Με έναν
τρόπο εντελώς ευτελή.

Και θα σας πω τι εννοώ. Μιλάτε για ένα πρόγραµµα το οποίο
έχει όριο τα 800 ευρώ. Σας λέω ότι την ίδια στιγµή εγκρίνονται εί-
κοσι χιλιάδες θέσεις εργασίας στην Τοπική και Νοµαρχιακή Αυ-
τοδιοίκηση. Ποιος από τους εργαζόµενους της Θράκης θα
παραµείνει σ’ αυτό το πρόγραµµα, όταν µπορεί να επιλέξει µια
άλλη θέση, να απευθυνθεί σε ένα δήµαρχο ή ένα νοµάρχη και να
πάρει περισσότερα χρήµατα, τα οποία θα έχουν και δώρα και,
βεβαίως, θα έχουν και ένσηµα και όλα τα πλεονεκτήµατα της
θέσης εργασίας; Πόσοι θα αποµείνουν; Εκεί, λοιπόν, θα φθά-
σουµε. Κάνετε µια ρύθµιση από την οποία θα µπορούν να ξεφύ-
γουν, εφόσον τους δοθεί η δυνατότητα, όλοι οι εργαζόµενοι.

Σας ζητάµε τη ρύθµιση για τους δέκα εργαζόµενους οι οποίοι
δεν µπαίνουν στο πρόγραµµα. Λέτε ότι δεν µπορείτε να το κά-
νετε και επικαλείστε το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους. Σας λέµε
ότι από τους δέκα, οι τρεις βγαίνουν στη σύνταξη. Σας λέµε ότι
αν δώσετε και τα διακόσια ένσηµα, οι δύο βγαίνουν στη σύνταξη.
Σας λέµε ότι αν δώσετε τα διακόσια ένσηµα, το πρόγραµµα δεν
θα αφορά εκατόν τριάντα ανθρώπους, αλλά θα αφορά κάτω από
εκατό ανθρώπους. Σας λέµε ότι το πρόγραµµα θα κοστίσει λιγό-
τερο, αν πληρώσετε αυτά τα οποία ζητάµε. Σας λέµε, επιτέλους
ακούστε µας! Ένα χρόνο τώρα το λέµε. Για το Θεό! Πώς νοµο-

θετούµε; Γιατί το κάνετε αυτό; Το κάνετε για το θεαθήναι, για τα
µάτια.

Και σήµερα οι συνάδελφοί µου της Νέας ∆ηµοκρατίας πανη-
γυρίζουν για µία ευνοϊκή ρύθµιση. Αν είναι δυνατόν! Πώς θα ζή-
σουν αυτοί οι άνθρωποι µε 800 ευρώ και χωρίς δώρο; Και οι µεν
συνταξιούχοι έχουν ένα προνόµιο εκεί στον Έβρο. Θα κάνουν
αυτό που κάνουν άλλοι συνταξιούχοι. Θα πάνε στη Βουλγαρία
και στην Τουρκία, µε χαµηλότερο βιοτικό επίπεδο και επίπεδο
διαβίωσης για να τα καταφέρουν. Οι άλλοι, οι νεότεροι, τι θα κά-
νουν; Τι πρόγραµµα είναι αυτό; Γιατί είναι διαφορετικό από όλα
τα άλλα προγράµµατα που έγιναν; Γιατί είναι διαφορετικό από
της ζάχαρης; Γιατί είναι διαφορετικό από τη «ΣΕΒΑΧ»; Γιατί είναι
διαφορετικό από τη «SOFTEX»; Γιατί είναι διαφορετικό από τα
λιπάσµατα; Επειδή, κυρία Υπουργέ, εκεί είµαστε Έβρος; Πώς το
αντιµετωπίζετε αυτό το ζήτηµα; Θέλω να καταλάβω µε ποια λο-
γική επιµένετε και επικαλείστε το Γενικό Λογιστήριο.

Εάν δεχθείτε αυτά τα οποία σας είπαµε, τη διάθεση των δια-
κοσίων ενσήµων, εάν δεχθείτε την ένταξη στο πρόγραµµα των
εννέα εργαζόµενων -που δεν είναι εννέα επαναλαµβάνω, µαζί µε
τα ένσηµα θα µείνουν λιγότεροι- εάν δεχθείτε το µεγάλωµα του
ορίου από τα 800 στα 1.200 ευρώ, σας λέµε ότι το κόστος του
όλου προγράµµατος θα είναι µικρότερο από αυτό που προβλέ-
πει η προγραµµατική σύµβαση. Αλλιώς, επαναλαµβάνω, θα ψη-
φίσουµε µια τροπολογία εδώ, µετά την ψήφιση της οποίας οι
εργαζόµενοι θα ψάχνουν τρόπους για να ξεφύγουν από το πε-
ριεχόµενο της τροπολογίας.

Και σας ανέφερα ένα παράδειγµα. Θα απευθυνθούν στους δη-
µάρχους την αµέσως επόµενη περίοδο, στους νοµάρχες και θα
ζητήσουν να ενταχθούν σε άλλο πρόγραµµα εργασίας -γιατί και
αυτό είναι πρόγραµµα εργασίας και όχι κατάρτισης- όπου θα
έχουν καλύτερες αµοιβές. Αυτό επιθυµείτε; Φαντάζοµαι όχι.

Επαναλαµβάνω ότι η συγκεκριµένη τροπολογία αναδεικνύει
την επιπολαιότητα, την προχειρότητα, την ελαφρότητα µε την
οποία νοµοθετεί αυτή η Κυβέρνηση. Αναδεικνύει την «ευαισθη-
σία» του συνόλου της Κυβέρνησης απέναντι σε µία περιοχή στην
οποία όλοι αναφέρονται, όταν πρόκειται να εκφράσουν εθνικές ή
άλλες ευαισθησίες.

Και εκείνο το οποίο ζητάµε εµείς –και κάνω έκκληση, κυρία
Υπουργέ- είναι να δεχθείτε αυτά τα τρία πράγµατα. Τη διάθεση
των ενσήµων, όπως κάνατε σε όλες τις άλλες συµβάσεις, την
ένταξη στο πρόγραµµα των εννέα εργαζοµένων που δεν θα είναι
εννέα εάν διατεθούν συγχρόνως τα ένσηµα, την αύξηση του
ορίου του 800 ευρώ, να το εξισώσετε µε όλες τις άλλες προ-
γραµµατικές συµβάσεις τις οποίες έχετε κάνει και θα λύσετε το
πρόβληµα. ∆εν απαιτείται ούτε έγκριση του Γενικού Λογιστηρίου,
ούτε τίποτα. Θα ξοδέψετε λιγότερα. Θα ικανοποιήσετε τους ερ-
γαζόµενους και θα τους βοηθήσετε να παραµείνουν στο πρό-
γραµµα. Αλλιώς αυτό το πρόγραµµα δεν έχει νόηµα.

Αλλιώς, κυρία Υπουργέ, θα φθάσουµε στο εξής. Να εγκρίνο-
νται, υποτίθεται, κάποιες θέσεις για µια βιοµηχανία του Νοµού
Έβρου η οποία κλείνει και οι θέσεις αυτές στην πράξη δεν θα
έχουν καµµία αξία, γιατί το σύνολο των εργαζοµένων ή θα συ-
νταξιοδοτηθεί –περίπου οι τριάντα από αυτούς συνταξιοδοτού-
νται κατά τη διάρκεια του προγράµµατος- ή οι υπόλοιποι θα
ψάξουν προγράµµατα δικά σας, τα οποία έχουν καλύτερες απο-
δοχές.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρία Υπουργέ,
µήπως θέλετε να συγκεντρωθούν κάποιες παρατηρήσεις και να
απαντήσετε µετά συνολικά;

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Θέλω να απαντήσω πάνω σ’ αυτό συ-
γκεκριµένα, γιατί, ειλικρινά, µου έκανε εντύπωση.

Εγώ δεν έχω αντίρρηση ότι ο κ. Ντόλιος µπορεί µαξιµαλιστικά
να θέλει το καλύτερο για το νοµό του και για τους εργαζόµενους.
Αλλά αυτός ο τρόπος µε τον οποίο τοποθετήθηκε, µε προκαλεί
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να του πω ότι ίσως ήταν ο µόνος που δεν συµµετείχε στις συ-
σκέψεις. ∆ιότι συµµετείχαν όλοι οι φορείς του νοµού και µε τους
εργαζόµενους είχαµε κάνει κατ’ επανάληψη συζητήσεις. ∆εν
υπάρχει καµµία προχειρότητα.

Η τοποθέτηση ήταν εξ αρχής για ένα πρόγραµµα που αφο-
ρούσε µια ιδιωτική επιχείρηση και δείξαµε ιδιαίτερη µνεία και ευ-
αισθησία για το γεγονός ότι βρίσκονται σε µια παραµεθόρια
περιοχή, σε µια πολύ µικρή αγορά εργασίας, µε τις δυσκολίες
που υπήρχαν. Έχουµε κάνει και ενδιάµεσες παρεµβάσεις µε
έκτακτες οικονοµικές ενισχύσεις, όταν υπήρχε πραγµατικό πρό-
βληµα στη Θράκη και ερχόµαστε να δώσουµε µια λύση.

Εγώ δέχοµαι ότι µπορεί να µη σας ικανοποιεί µαξιµαλιστικά,
αλλά το να την ισοπεδώσετε, να την καθυβρίσετε και να λέτε ότι
είναι το απόλυτο τίποτα, θεωρώ ότι δεν τιµά ούτε τον αγώνα που
έκαναν οι εργαζόµενοι, αλλά ούτε και όσους συµµετείχαν στις
συσκέψεις.

Θα ήθελα επίσης να πω, για να αποκαταστήσω την αλήθεια –
ότι εσείς ο ίδιος ήρθατε χθες το απόγευµα µε µια λίστα που δεν
την είχαµε δει ποτέ, µε ανθρώπους που έφυγαν από την «ΘΡΑΚΗ
ΑΕ» για κάποιους λόγους. Και δεν θα µπω εγώ στη συζήτηση για
το τι είδους επιχειρηµατίας ήταν ο επιχειρηµατίας, για το ότι
έφυγε και ίδρυσε άλλη εταιρεία, για το ότι κάποιους τους πήρε
µαζί του.

Και εµφανίζεστε χθες το απόγευµα, λίγες ώρες πριν ολοκλη-
ρώσουµε αυτήν τη διαδικασία και µου λέτε «ούτε και εµείς το ξέ-
ραµε». Και έρχεστε τώρα να µου πείτε ότι εµείς είµαστε
πρόχειροι. Μα έχουµε κάνει συζητήσεις, έχουµε δεχθεί τις λίστες
από τους εργαζόµενους, έχουµε κάνει το καλύτερο, πραγµατικά,
που µπορούµε.

Και θα πω και δύο άλλα πράγµατα, επειδή το συγκρίνετε µε τα
λιπάσµατα της ∆ραπετσώνας. Κατ’ αρχάς, το 1999, αυτό το ερ-
γοστάσιο έκλεισε, µε αποτέλεσµα τριακόσιοι ογδόντα εργαζό-
µενοι να βρεθούν χωρίς εργασία. Και υπενθυµίζω ότι η
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είχε υποσχεθεί πως οι εργαζόµενοι θα
απορροφούνταν από το δηµόσιο τοµέα, γιατί η εταιρεία ήταν
κρατική. Αυτό δεν έγινε ποτέ. Τους εκατό µεγαλύτερης ηλικίας
τους ενέταξε το ΠΑΣΟΚ σε µια ρύθµιση ειδικής επιδότησης
ανεργίας που ανανεώθηκε αρκετές φορές, ακόµα και πρόσφατα
το 2008, ώστε να βγουν στη σύνταξη, και αυτό το συνέχισε και µ’
εµάς.

Αυτό άφησε τη συντριπτική πλειοψηφία των εργαζοµένων επί
δέκα χρόνια να προσπαθούν δικαστικά και µε συνδικαλιστικούς
αγώνες να δικαιωθούν, µε βάση τις υποσχέσεις του ΠΑΣΟΚ που
ποτέ δεν υλοποιήθηκαν. Να σας τα πουν οι Βουλευτές της πε-
ριοχής, που και οι ίδιοι που είναι στο ΠΑΣΟΚ λένε «πραγµατικά
αθετήσαµε την υπόσχεσή µας». Αυτή είναι η αλήθεια.

Ερχόµαστε και δίνουµε, λοιπόν, σήµερα δυνατότητα σ’ αυτούς
που δεν κατάφεραν να ενταχθούν στη ρύθµιση του ΠΑΣΟΚ, σε
πρόγραµµα ειδικής επιδότησης ανεργίας, να ενταχθούν σήµερα,
εφόσον µείνουν ή εφόσον είναι άνεργοι. Το κοινωνικό πρόβληµα
για την ευρύτερη περιοχή ήταν τεράστιο και πολύ έντονο όλο
αυτό το διάστηµα και πιστεύουµε πως θα κλείσει άλλο ένα κε-
φάλαιο που µας κληροδότησε το ΠΑΣΟΚ.

Αυτά εν ολίγοις για να απαντήσω. Ειλικρινά σας λέω ότι δεν
θα απαντούσα ποτέ σε τέτοιο τόνο. ∆εν µε χαρακτηρίζει, αλλά
σήµερα πραγµατικά µε προκαλέσατε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να απαντήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Μισό λεπτό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ένα πρακτικό πρό-

βληµα ιδίως για ορισµένους Βουλευτές από την επαρχία, λόγω
της συγκεκριµένης ηµέρας. Υπάρχει η πρόταση να προσπαθή-
σουµε να τελειώσουµε στις 3.15’ µε 3.30’.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Πώς είναι δυνατόν, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Αν µπορέσουµε,

κύριε Σκυλλάκο.
Αυτό θα µπορούσε να είναι εφικτό µε τη βοήθεια όλων και µε

µια µείωση του χρόνου στα πέντε λεπτά. Καταλαβαίνω ότι είναι
πρόβληµα ίσως για κάποιους συναδέλφους που έχουν ετοιµα-
στεί, αλλά αν θέλουµε να τα κάνουµε όλα, αυτή είναι µια πρα-
κτική ρύθµιση.

Αν δεν υπάρχει αντίρρηση, λοιπόν, ας προχωρήσουµε σ’ αυτήν

την κατεύθυνση.
Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς, το Σώµα

συνεφώνησε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε για δύο

λεπτά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): ∆εν υπάρχει ευχέ-

ρεια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Τότε για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Αν θέλετε περιµένετε

στο τέλος να δούµε τα περιθώριά µας και τότε µπορεί, ως δευ-
τερολογία, να σας δώσω το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, για να απο-
καταστήσω στην αλήθεια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Θα σας δώσω το
λόγο, αλλά µετά, ως δευτερολογία. Αλίµονο! Να ολοκληρώσουµε
πρώτα τη διαδικασία.

Ο κ. Λιντζέρης έχει το λόγο.
Η παράκλησή µου είναι να έχετε ολοκληρώσει στα πέντε

λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά την επί της αρχής θέση επί του νοµοσχεδίου του

κόµµατός µου, ο εισηγητής µας εξέθεσε µε πολύ καλό τρόπο και
αναλυτικά τις απόψεις µας.

Όσον αφορά τις αµετροεπείς ξιφουλκίες και του Κοινοβου-
λευτικού Εκπροσώπου της Νέας ∆ηµοκρατίας και του κ. Τζαµ-
τζή απάντησε ο δικός µας Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. Εγώ
µόνο µια γενική παρατήρηση θέλω να κάνω.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί πρόκληση και προκα-
λεί θυµηδία, ακόµη και αισθητικού επιπέδου, και σ’ εµάς τους πα-
ρόντες και σ’ όλο τον ελληνικό λαό το να ακούγονται
επιχειρήµατα του τύπου «εσείς που κάνατε σκάνδαλα στο πα-
ρελθόν µη µιλάτε για τα δικά µας, τα σηµερινά σκάνδαλα». Αυτή
η λογική, αυτή η αντίληψη δηµιουργεί µια τεράστια κρίση στο
σύνολο του πολιτικού συστήµατος και θεωρώ ότι θα πρέπει, κύ-
ριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, να αλλάξετε επιτέλους τακτική.
Έχετε υπερβεί το περιθώριο της ανοχής όλου του ελληνικού
λαού και εν πάση περιπτώσει, όσο κυβερνάτε οφείλετε να
ασκείτε διοίκηση µε βάση τα χρηστά κείµενα του Συντάγµατος,
να αφήσετε το παρελθόν και να κοιτάξετε τα δικά σας.

Θα µιλήσω, λοιπόν, µόνο για το άρθρο 32, κύριε Πρόεδρε, που
αφορά τη ρύθµιση, επιτέλους, ενός χρόνιου αιτήµατος των ερ-
γαζοµένων που απολύθηκαν από το κλείσιµο του εργοστασίου
των λιπασµάτων στη ∆ραπετσώνα. Είναι ένα ζήτηµα που ξεκί-
νησε από το 1999, όταν έκλεισε το εργοστάσιο λιπασµάτων που
λειτουργούσε στη ∆ραπετσώνα ως συνέπεια αποφάσεων κρατι-
κών οργάνων για υλοποίηση συγκεκριµένου κρατικού σχεδια-
σµού. Πράγµατι, αποτελούσε αίτηµα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
στην περιοχή να αποµακρυνθεί το εργοστάσιο λιπασµάτων και
διότι οχλούσε περιβαλλοντικά, κυρίως όµως για να αξιοποιηθεί ο
πολύ µεγάλος χώρος ο οποίος υπάρχει. ∆υστυχώς αυτή η ανά-
πλαση έχει µείνει ακόµα στα λόγια. ∆εν έχει προχωρήσει και θα
αγωνιστούµε εµείς, το ΠΑΣΟΚ, σαν κυβέρνηση αύριο, να γίνει
επιτέλους πράξη αυτό το οποίο είχε σχεδιαστεί το 1999.

Το εργοστάσιο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λειτουρ-
γούσε από το 1909 κι εργάστηκαν εκεί γενιές και γενιές Πειραι-
ωτών. Έχει, δε, συµβολή αναµφίβολα και στην παραγωγικότητα
της χώρας και στη στήριξη της αγροτικής οικονοµίας. Το εργο-
στάσιο αυτό όταν έκλεινε ανήκε κατά 10% στην «Εθνική», 10%
στην «Αγροτική» και κατά 80% στην «ΣΥΝΕΛ». Εκείνη την εποχή,
λοιπόν, ανήκε, θα έλεγε κάποιος µε την ευρεία έννοια, στο δη-
µόσιο τοµέα και ο όρος του κλεισίµατος εκείνη την εποχή ήταν η
αποκατάσταση των εργαζοµένων που έχαναν τη δουλειά τους.
Όµως, δυστυχώς, αυτός ο όρος δεν υλοποιήθηκε και από τότε
άρχισε ένας Γολγοθάς και των εργαζοµένων αλλά και Βουλευ-
τών της περιοχής σε µια προσπάθεια να βρει λύση το δίκαιο αυτό
αίτηµα. Και οφείλω από αυτό το Βήµα, κύριε Πρόεδρε, να επαι-
νέσω και να πω ότι αποτελεί παράδειγµα προς µίµηση η συσπεί-
ρωση, η αγωνιστικότητα, η επιµονή και η υποµονή µε την οποία
οι εργαζόµενοι του εργοστασίου των λιπασµάτων κράτησαν ανοι-
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χτό αυτό το θέµα. Χρησιµοποίησαν όλα τα αγωνιστικά αλλά και
νόµιµα µέσα που µπορούσαν να µετέλθουν, µε αποτέλεσµα σή-
µερα επιτέλους να λαµβάνει τέλος αυτός ο Γολγοθάς.

Οι άνθρωποι αυτοί προκάλεσαν απόφαση του Αρείου Πάγου,
η οποία τους δικαίωσε οµόφωνα, πολιτική απόφαση του Ευρω-
παϊκού Κοινοβουλίου, η οποία τους δικαίωσε. Και όχι µόνο αυτό,
αλλά και σήµερα το σύνολο του εργατικού κινήµατος στην Ευ-
ρώπη, πραγµατικά, τους έχει ως παράδειγµα προς µίµηση.

Θέλω και εγώ απ’ αυτή εδώ τη θέση να τους επαινέσω. Τιµούν
όχι µόνο την εργατική τάξη, όχι µόνο τον Πειραιά, αλλά και το
σύνολο της χώρας µας για τον τρόπο µε τον οποίο αντιµετώπι-
σαν αυτό το συγκεκριµένο θέµα.

Όσον αφορά, κύριε Πρόεδρε, τον κοινοβουλευτικό Γολγοθά
Βουλευτών της περιοχής θέλω να πω ότι το 2001 κιόλας από το
Σεπτέµβρη είχαµε καταθέσει κάποια τροπολογία. Έχει σηµασία,
για να τονώσουµε και τη µνήµη µας και παράλληλα να γνωρί-
ζουµε και πως έχει το θέµα και να γράφονται στα πιο επίσηµα
Πρακτικά που υπάρχουν, στα Πρακτικά της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Πολύ σύντοµα µόνο,
κύριε Λιντζέρη. Είναι παράκληση.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. Συµφωνώ µε
αυτό που λέτε, αλλά εν πάση περιπτώσει, δεν µπορεί να έχουµε
δύο µέτρα και δύο σταθµά. Είµαστε εδώ από τις 10.00’ η ώρα το
πρωί, περιµένουµε υποµονετικά τη σειρά µας για να µιλήσουµε,
έχουµε ακούσει του κόσµου τις ξιφουλκίες…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Και κάποιος συνά-
δελφος περιµένει να φύγει για το αεροδρόµιο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Θεωρώ ότι µιλώ επί της ουσίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Αλίµονο. ∆εν έχει

αυτό το νόηµα η παρατήρηση.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Έχετε δίκιο. Θα κλείσω γρήγορα.
Επιχειρήθηκε, λοιπόν, το 2001 το Σεπτέµβρη µία τροπολογία

σε νοµοσχέδιο του Υπουργείου Γεωργίας ούτως ώστε οι εργα-
ζόµενοι αυτοί που απολύθηκαν να έχουν την τύχη των συναδέλ-
φων τους της ΚΥ∆ΕΠ. Αυτήν την τροπολογία την είχαµε
υπογράψει τότε –ας ακουστούν τα ονόµατα- ο κ. Νεράντζης, ο κ.
Μπαρµπαγιάννης, ο κ. ∆ιαµαντίδης, ο κ. Κρητικός, ο κ. Μπετε-
νιώτης, ο κ. Λαφαζάνης, η κ. Ξηροτύρη και εγώ προσωπικά. ∆εν
έγινε δεκτή. Επανήλθαµε τον Ιανουάριο του 2004 όταν ο κ. Σκαν-
δαλίδης κι ο κ. ∆ρυς, οι καθ’ ύλην αρµόδιοι Υπουργοί, είχαν υπο-
γράψει την ρύθµιση του θέµατος. ∆υστυχώς, πρόλαβαν οι
εκλογές. Επανήλθαµε εκ νέου, εγώ προσωπικά το 2006 τον
Οκτώβριο, ούτως ώστε να ενταχθούν αυτοί οι εργαζόµενοι, όπως
εντάχθηκαν στο νοµοσχέδιο τότε του Υπουργείου οι απολυµένοι
των Κλωστοϋφαντουργείων της Νάουσας. Εις µάτην! Τώρα λοι-
πόν βρισκόµαστε στο τέλος. Θέλω να τους τιµήσω για µια ακόµη
φορά για την παρουσία τους και θέλω να παρακαλέσω την κυρία
Υπουργό σε ένα συγκεκριµένο θέµα. Κοιτάξτε. Αφορά….

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Πάντως, δεν κάναµε
τίποτα µε το χρόνο, κύριε συνάδελφε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συγνώµη. Θα
ήθελα να την παρακαλέσω, λοιπόν, στη διατύπωση που λέει ότι
αυτό ισχύει για όσους έχουν συµπληρώσει ή συµπληρώνουν το
πεντηκοστό έτος της ηλικίας τους, να αντικατασταθεί το «συ-
µπληρώνουν», µε το «διανύουν». Θα λύσει το πρόβληµα, κύριε
Πρόεδρε, επτά ατόµων. Σας λέω, λοιπόν, ότι σε διάστηµα ενός
χρόνου από τώρα συνταξιοδοτούνται ήδη δεκαοχτώ. Άρα, δεν
θα έχετε κανένα επιπλέον κόστος όσον αφορά τις παραµέτρους
που σας βάζει το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Μαγκριώτης

έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η υπόθεση της «Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης» είναι η από-

λυτη απόδειξη της αναξιοπιστίας της Κυβέρνησης, τόσο απένα-
ντι στην εθνική οικονοµία, ειδικότερα σ’ έναν κρίσιµο τοµέα,
όπως είναι τα ζαχαρουργεία, όσο κι απέναντι στους τευτλοπα-
ραγωγούς και απέναντι στους εργαζόµενους. Ο κ. Κοντός, τότε
Υφυπουργός ακόµη Αγροτικής Ανάπτυξης, το φθινόπωρο του

2006 σε επερώτηση των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ µας απαντούσε
πως όλα είναι δροµολογηµένα και διασφαλισµένα κι ότι µέσα στο
2008 θα λειτουργούν τα δύο εργοστάσια βιοαιθανόλης στη Λά-
ρισα και στη Ξάνθη και φυσικά τα άλλα τρία εργοστάσια θα ενι-
σχυθούν και θα παράγουν ζάχαρη, όπως και οι
τευτλοπαραγωγοί. Είµαστε στον τέταρτο προς πέµπτο µήνα του
2009 και µόνο κουφάρια υπάρχουν στη Λάρισα και στην Ξάνθη.
Εργοστάσια βιοαιθανόλης δεν υπάρχουν, διαγωνισµοί έγιναν,
διαγωνισµοί ακυρώθηκαν. Κάθε χρόνο το ελληνικό δηµόσιο χάνει
50.000.000 ευρώ από εθνικούς πόρους, αλλά και από κοινοτικές
επιδοτήσεις από το Ειδικό Ταµείο Αναδιάρθρωσης των εργο-
στασίων σ’ όλη την Ευρώπη.

Αναξιοπιστία, λοιπόν, απέναντι στους τευτλοπαραγωγούς,
όπου σχεδόν έχει µηδενιστεί το ενδιαφέρον, αφού µειώνεται συ-
νεχώς, µε την αναθεώρηση της ΚΑΠ, η επιδότηση και δεν βλέ-
πουν προοπτική.

Και φυσικά είναι και οι εργαζόµενοι. Στη διάταξη για τα προ-
βλήµατα των εργαζοµένων υπάρχουν δύο µεγάλες «τρύπες». Η
πρώτη εξ αυτών είναι πως µιλούσατε -και σας το είχαµε τονίσει
τότε- στο ν. 3660 για καταγγελία της σύµβασης, δηλαδή για απο-
λύσεις ουσιαστικά, και σήµερα φέρνετε την τροπολογία. Και σ’
αυτή τη τροπολογία µιλάτε για λύση, δεν µιλάτε για εθελούσια
έξοδο, όπως σε διατάξεις ανάλογων νοµοθετηµάτων για άλλα
εργοστάσια που µάλιστα δεν ήταν και κρατικού ενδιαφέροντος
και τόσο έντονα κοινωνικού και παραγωγικού ενδιαφέροντος,
όπως η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Το πρόβληµα παραµένει
και µε τη διευθέτηση και µε την αλλαγή της διατύπωσης που κά-
νατε σήµερα. Πρέπει να είναι σαφής η αναφορά για εθελουσία.

∆εύτερον, όσον αφορά τις αποδοχές, είναι πολύ µεγάλες οι
περικοπές των αποδοχών αυτών που θα αποχωρήσουν. Γι’ αυτό
και κανένας µέχρι τώρα δεν έχει ενταχθεί στο πρόγραµµα και
αυτό φυσικά δεν σας προκαλεί ούτε καν το ενδιαφέρον, γιατί η
τροπολογία, µε την οποία επαναδιατυπώνετε την καταγγελία της
σύµβασης εργασίας µε τη λύση, δεν διαφοροποιεί καθόλου και
επί της ουσίας τη διάταξη του προηγούµενου νοµοθετήµατος.

Το δεύτερο θέµα που θα ήθελα να θίξω αφορά τον ΟΕΚ, ο
οποίος θα µπορούσε όλα αυτά τα χρόνια –τα πέντε χρόνια της
Νέας ∆ηµοκρατίας- να συνεχίσει το δηµιουργικό του κατασκευ-
αστικό έργο, να βοηθά –γιατί ουσιαστικά αξιοποιεί χρήµατα των
εργαζοµένων- τη στέγαση των εργαζοµένων και να ανακουφίζει
µεγάλα τµήµατα λαϊκών στρωµάτων.

Τουλάχιστον για την περιφέρεια Θεσσαλονίκης, που γνωρίζω
µε απόλυτη ακρίβεια ούτε ένα έργο δεν έχετε δηµοπρατήσει
µέσα από τον ΟΕΚ. ∆εν γνωρίζω τι γίνεται στην άλλη επικράτεια.
Φαντάζοµαι το ίδιο θα έχετε κάνει και αλλού. ∆εν είναι εξαίρεση
ο Νοµός Θεσσαλονίκης. Παραδώσατε, βέβαια, κατοικίες αµέσως
µετά το 2004, οι οποίες ήταν σχεδόν στη φάση της ολοκλήρωσης
από την προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Αυτήν την τύχη
επιφυλάξατε.

Σήµερα, µέσα στη µεγάλη κρίση, ο ΟΕΚ αν είχε σε ανάπτυξη
ένα πρόγραµµα στέγασης των εργαζοµένων, να είστε βέβαιοι
πως δεν θα ήταν τόσο µεγάλα τα προβλήµατα και στον κατα-
σκευαστικό κλάδο και ιδιαίτερα τα προβλήµατα της απασχόλη-
σης πάρα πολλών επαγγελµάτων και φυσικά το πρόβληµα της
στέγης των εργαζοµένων.

Γι’ αυτό βρίσκεται εκτεθειµένη η πολιτεία και ο ΟΕΚ και η Κυ-
βέρνηση βέβαια –τι άλλο;- προεκλογικά εξαγγέλλει µερικές χι-
λιάδες κατοικίες για τα επόµενα χρόνια, ξέροντας ότι ούτε πόροι
υπάρχουν ούτε βεβαίως και η δυνατότητα να γίνουν. Τώρα
έπρεπε να παραδίδονται αυτά τα διαµερίσµατα στους εργαζό-
µενους!

Για το ΣΕΠΕ, µεγάλα τα προβλήµατα των εργαζοµένων. Ελ-
λείψεις προσωπικού, κακή διάταξη, κακή διαχείριση, συναλλαγή
µε πολλούς κακούς επιχειρηµατίες εις βάρος των εργαζοµένων,
ειδικότερα τα τελευταία χρόνια και ακόµα περισσότερο τους τε-
λευταίους µήνες. Συνεπώς, µε τις διατάξεις δεν δίνετε λύση στα
προβλήµατα. Απλές διευθετήσεις κάνετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για το ζήτηµα του ΙΚΑ και των επιτροπών υπάρχει θέµα δια-
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φάνειας και πρέπει αυτό πρωτίστως να προσέξετε και να κοιτά-
ξετε και όχι τροπολογίες, οι οποίες δεν δίνουν ουσιαστικές λύ-
σεις.

Ολοκληρώνω µε το θέµα του ΛΑΥΚ. Είναι ντροπή για την πο-
λιτεία συνολικά, όπως και για τα προγράµµατα απόκτησης επαγ-
γελµατικής εµπειρίας, τα «STAGE», τα χρηµατοδοτούµενα από
την Ευρωπαϊκή Ένωση. Είναι ντροπή για το πολιτικό σύστηµα και
αυτή η ντροπή θα έλεγα ότι έγινε καθολική και απόλυτη τα τε-
λευταία χρόνια, συνεχώς να αφαιρούνται χρήµατα των κοινωνι-
κών εταίρων –πέρα βέβαια από τη φορολογία τους- για να τα
χρησιµοποιεί η Κυβέρνηση ως προεκλογικά λάφυρα.

Αυτό γίνεται και µε τη µία και µε την άλλη διάταξη, ειδικά αυτή
για το ΛΑΥΚ, αλλά και εκείνη που προηγήθηκε πριν από δύο
µήνες για τις εξήντα χιλιάδες προσωρινές θέσεις στο δηµόσιο
και πάλι µε χρήµατα του ΟΑΕ∆ και πάλι µε χρήµατα των κοινω-
νικών εταίρων.

∆εν τιµά την πολιτεία, κύριοι της Κυβέρνησης, κύριοι της κοι-
νοβουλευτικής Πλειοψηφίας, µια τέτοια πολιτική. Η µαύρη τρύπα
της οικονοµικής σας πολιτικής δεν µπορεί να καλυφθεί µε τον
πρόσθετο ιδρώτα των εργαζοµένων, µε τα δικά τους χρήµατα
που είναι για ειδικούς σκοπούς.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κ. Νιώτης έχει το λόγο για πέντε λεπτά.
ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Για να περιορίσω το χρόνο οµιλίας µου, θα αναφερθώ, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, µόνο στη ρύθµιση του άρθρου 32 –ή 33,
δεν ξέρω τώρα πώς έχει αναριθµηθεί- που αφορά τους απολυ-
µένους των Λιπασµάτων ∆ραπετσώνας.

Πρώτα απ’ όλα, είναι µια ρύθµιση, η οποία έρχεται –όπως έχει
ήδη σηµειωθεί- µε καθυστέρηση δέκα ετών. Είναι µια σωστή ρύθ-
µιση. Είναι µια ρύθµιση που αποκαθιστά µια µεγάλη αδικία και
έναν τραυµατισµό στη σχέση της πολιτείας µε τους εργαζόµε-
νους.

Είναι ίσως η πρώτη φορά που γίνεται αυτό –ή τουλάχιστον δεν
ενθυµούµαι εγώ περιπτώσεις- για επιχείρηση που υπαγόταν στον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα και ενώ υπήρχαν προηγούµενα άλλων
παροµοίων τέτοιων εταιρειών, όπου είχαν γίνει ρυθµίσεις για την
αποκατάσταση των εταιρειών αυτών, που έκλειναν κυρίως για
σκοπούς που αφορούσαν τους σχεδιασµούς της πολιτείας, να
οδηγούν τους εργαζόµενους όχι στην αποκατάσταση, αλλά στην
ανεργία.

Ήταν άδικη και σκληρή αυτή η αντιµετώπιση επί µία δεκαετία.
Αφορά και την προηγούµενη κυβέρνηση και τη σηµερινή, η οποία
είχε δεσµευθεί ως Αντιπολίτευση, κυρία Υπουργέ, και χρειάστη-
καν πέντε χρόνια, όσα χρόνια δηλαδή χρειάστηκε και το ΠΑΣΟΚ
για να φέρει το 2004 τροπολογία, παραµονές εκλογών, που όµως
δεν είχε τύχη.

Σήµερα υπάρχει αυτή η δικαίωση, όχι του συνόλου βεβαίως
των εργαζοµένων. Η ρύθµιση αφορά όσους έχουν κλείσει το πε-
ντηκοστό έτος της ηλικίας τους. Ακούσατε την πρότασή µας, µια
πρόταση λογική, που βελτιώνει τη διατύπωσή σας, ότι δηλαδή
θα πρέπει να περιλάβετε µια πιο χαλαρή διατύπωση, ώστε να πε-
ριληφθούν και όσοι διανύουν το πεντηκοστό έτος της ηλικίας.
Είναι επτά εργαζόµενοι. Πιστεύω δε ότι πράγµατι δεν θα χρεια-
στούν πρόσθετοι πόροι για τους λόγους που εξηγήθηκαν ήδη.

Είναι µια ρύθµιση, η οποία –όπως είπα- αποκαθιστά µια άδικη
µεταχείριση και µάλιστα µετά από απόφαση του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου, αλλά και συναφή απόφαση του Αρείου Πάγου.

Θα πρέπει, λοιπόν, να λάβουµε υπ’ όψιν την ταλαιπωρία αυτών
των ανθρώπων, οι οποίοι υπήρξαν κατά τη γνώµη µου και σύµ-
βολο των αγώνων των εργαζοµένων για τους ίδιους και τις οικο-
γένειές τους. Αυτοί οι εργαζόµενοι, οι απεργοί, οι άνεργοι των
Λιπασµάτων της ∆ραπετσώνας επί µία δεκαετία δίδαξαν ήθος,
δίδαξαν αγωνιστικότητα. Υπήρξαν ασυµβίβαστοι έναντι κάθε
µορφής αδικίας που πηγάζει από την εξουσία. Έφθασαν στο ση-
µείο να κάνουν και απεργία πείνας διαρκείας.

Είναι µνηµείο αδυναµίας της ελληνικής πολιτείας διαχρονικά
να µπορέσει να συµβιβάσει την πολιτική µας µε τα πραγµατικά
προβλήµατα και τα πραγµατικά µηνύµατα, που έρχονται από

τους εργαζόµενους. Ίσως πρέπει να βρεθεί τρόπος µέσω της
ΓΣΕΕ ή άλλων θεσµών και φορέων να πάρουµε δίδαγµα απ’ αυτή
την τραυµατική εµπειρία αυτών των απεργών και εργαζοµένων
και να αντλήσουµε µηνύµατα για το πώς πρέπει να αντιδρούµε
έγκαιρα και ουσιαστικά σε τέτοιου είδους διαστάσεις συµπερι-
φορών από την πολιτεία προς τους εργαζόµενους.

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πρέπει παρά να θυ-
µηθούµε ότι και µια σειρά ακόµα άλλων εργαζοµένων που είναι
κάτω των πενήντα ετών –δεν είναι πάρα πολλοί αυτοί, κυρία
Υπουργέ- παραµένουν απορούντες για την αποσπασµατικότητα
και την ατολµία που επιδεικνύεται.

Εγώ σας ενθαρρύνω και σας ενισχύω γι’ αυτό που πράξατε
προσωπικά εσείς. ∆είξατε ευαισθησία. Έστω και µε καθυστέ-
ρηση, έχουµε µια πρώτη καλή αντιµετώπιση. Όµως, πάλι παρα-
µένουν οι υπόλοιποι και πρέπει διακοµµατικά να το δούµε. ∆εν
πρόκειται για φωτογραφικές ρυθµίσεις ή ρυθµίσεις που έχουν
να κάνουν µε κάποιο προεκλογικό ρουσφέτι.

Τονίζω και πάλι ότι και το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και ο Άρειος
Πάγος τούς έχουν δικαιώσει. Έχουν δικαιωθεί στη συνείδηση
των υπολοίπων εργαζοµένων σε όλη την Ελλάδα και πιστεύω ότι
δεν πρέπει να µείνουν οι υπόλοιποι είκοσι-τριάντα –όσοι είναι- οι
οποίοι θα αισθάνονται ότι εξακολουθεί η ελληνική πολιτεία να
έχει µυωπία και να µην παρακολουθεί τα λάθη της και να µην τα
διορθώνει µε θάρρος και µε ολοκληρωµένες πολιτικές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Πριν δώσω το λόγο στον κ. Πάγκαλο, θα ήθελα να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα
τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί-καθηγητές από το
2ο Τµήµα του Γυµνασίου Αγίου Κωνσταντίνου Τριχωνίδας Αιτω-
λοακαρνανίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και τους εύχεται καλή διαµονή.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, ανακοινώνονται προς το Σώµα τα εξής:
1. Η ∆ιαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υπο-

θέσεων καταθέτει τις εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών:

α. «Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ του Υπουργείου Εξω-
τερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών των Ηνωµένων Πολιτειών του Μεξικού για τη συνεργασία
µεταξύ της ∆ιπλωµατικής Ακαδηµίας του Υπουργείου Εξωτερι-
κών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ινστιτούτου Matias
Romero του Υπουργείου Εξωτερικών των Ηνωµένων Πολιτειών
του Μεξικού».

β. «Κύρωση της Συµφωνίας της 14ης Σεπτεµβρίου 2007 σχε-
τικά µε τις Ρυθµίσεις Χώρας Υποδοχής για τη Γραµµατεία του
Συµβουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας µεταξύ του Συµβου-
λίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης, αφ’ ενός, και των
λοιπών Κρατών που συµµετέχουν στην ∆ιαδικασία Συνεργασίας
Χωρών Νοτιοανατολικής Ευρώπης και της Αποστολής των Ηνω-
µένων Εθνών για την Προσωρινή ∆ιοίκηση του Κοσσυφοπεδίου,
για λογαριασµό του Κοσσυφοπεδίου, σύµφωνα µε την Απόφαση
υπ’ αρ. 1244 του Συµβουλίου Ασφαλείας των Ηνωµένων Εθνών,
αφ’ ετέρου, της Κοινής ∆ιακήρυξης της 27ης Φεβρουαρίου 2008
για την Σύσταση του Συµβουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας
και του προσαρτηµένου σ’ αυτήν Καταλόγου των συµµετεχόντων
Κρατών και του Καταστατικού Χάρτη του Συµβουλίου, καθώς και
των Συµπερασµάτων της Περιφερειακής Τράπεζας του Συµφώ-
νου Σταθερότητας της 16ης Νοεµβρίου 2006».

2. Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει
την Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Τουριστικής
Ανάπτυξης «Λειτουργική τακτοποίηση και λοιπές διατάξεις».

Ο κ. Πάγκαλος έχει το λόγο, για πέντε λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα επεκταθώ

στο νοµοσχέδιο συνολικά, γιατί δεν είµαι εξ αυτών που έχουν ει-
δικά ασχοληθεί µαζί του και έχω την εντύπωση ότι όλες οι πλευ-
ρές της συζήτησης έχουν εξαντληθεί.

Θέλω, όµως, να υποστηρίξω µια συγκεκριµένη τροπολογία µε
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γενικό αριθµό 562, η οποία εισήχθη ως εµπρόθεσµος και είναι
εις γνώσιν της Κυβέρνησης και των αρµοδίων Υπουργών και
έγινε δεκτή και από τα άλλα κόµµατα της Βουλής. Έχω την εντύ-
πωση από όλα, χωρίς εξαίρεση.

Όπως και ο παριστάµενος συνάδελφος κ. Θανάσης Λεβέντης
έχουµε την ατυχία, αν θέλετε, να γνωρίζουµε τον Έλληνα φοι-
τητή, ο οποίος εφονεύθη από το σεισµό στη Λάκουιλα και εκεί
σπούδαζε, εκτός από αυτόν, και η κατά δύο χρόνια νεότερη
αδελφή του. Πρόκειται για µία εργατική οικογένεια, εξαιρετικά
εντίµων πολιτών οι οποίοι έκαναν, θα έλεγα, µια δυσανάλογη
προσπάθεια να σπουδάσουν τα δύο παιδιά τους και ο καθένας
µπορεί να φανταστεί πόσο τραγική είναι η θέση αυτής της κοπέ-
λας, που πρέπει να συνεχίσει να ζει και να σπουδάζει στο µέρος
όπου είδε να χάνει τη ζωή του ο αδελφός της.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι καίτοι πρέπει να αποφεύγονται –θα συµ-
φωνήσω στη γενική διατύπωση- προσωποπαγείς διατάξεις, επί
του προκειµένου πρέπει όλες οι πτέρυγες της Βουλής να δείξουν
ανθρώπινη ευαισθησία που επιβάλλεται για ένα τελείως ειδικό
θέµα, που προκύπτει από µία θεοµηνία και να επιτρέψουµε στη
φοιτήτρια αυτή να εγγραφεί σε αντίστοιχο έτος σπουδών ανα-
λόγων, µε αυτές που έκανε εκεί, όπως προβλέπει το κείµενο του
άρθρου. Είναι ένα άρθρο µόνο του οποίου ζητώ τη ψήφιση και τη
προσθήκη στο νοµοσχέδιο για το οποίο οµιλούµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Πάγκαλο.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Κύριε Πρόεδρε, να πω κάτι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Θέλετε τώρα το

λόγο;
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Απλώς θέλω να πω ότι έγινε δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Εποµένως, ευοδώ-

θηκαν και οι προσπάθειες του κ. Πάγκαλου και των άλλων συνα-
δέλφων.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Όλων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Και όλων των συνα-

δέλφων.
Το λόγο έχει η κ. Χριστοφιλοπούλου, για πέντε λεπτά.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κατ’ αρχάς, µιας και µιλώ αµέσως µετά την τοποθέτηση του κ.

Πάγκαλου, που είχε τη πρωτοβουλία αυτή και την αποδοχή της,
θεωρώ ότι πράττουµε άριστα γιατί δεν είναι φωτογραφική αυτή
η διάταξη, αλλά αφορά, όπως είπε ο κ. Πάγκαλος, µία θεοµηνία
και µία εξαιρετικά λεπτή και ευαίσθητη περίπτωση.

Θέλω να σχολιάσω, κύριε Πρόεδρε, την υπουργική τροπολο-
γία που αφορά την τέταρτη κατά σειρά ρύθµιση χρεών επιχει-
ρήσεων προς το ΙΚΑ. Άκουσα την κυρία Υπουργό να τοποθετείται
και να λέει ότι δεν είναι της νοοτροπίας της ή της φιλοσοφίας
της και στο κλείσιµο της τοποθέτησής της την άκουσα να προει-
δοποιεί τον κόσµο των επιχειρήσεων ότι είναι η τελευταία ρύθ-
µιση.

Θέλω να θυµίσω στο Σώµα ότι το ίδιο είχε πει ο προκάτοχός
της ο κ. Παναγιωτόπουλος στις αρχές του 2005. Ακολούθησε ο
κ. Τσιτουρίδης, ακολούθησε ο κ. Μαγγίνας και ακολουθεί την ίδια
λαµπρή παράδοση και η ίδια. Και εγώ συµφωνώ, κύριε Πρόεδρε,
ότι υπάρχουν και επιχειρήσεις έντιµες, υγιείς οι οποίες πλήττο-
νται από την κρίση. Μία διπλή κρίση, µια δηµοσιονοµική εκτροπή
και πλήρη οικονοµική αποτυχία µιας Κυβέρνησης επί πενταετία,
η οποία έχει πραγµατικά φέρει τη χώρα σε δεινή θέση και οι επι-
χειρήσεις αρχίζουν και πλήττονται ολοένα και περισσότερο από
τη παγκόσµια οικονοµική κρίση.

Τί κάνουµε γι’ αυτό; Κάνουµε άλλη µια ρύθµιση που, όπως η
ίδια η Υπουργός εδώ από το Βήµα της Βουλής αναγνώρισε, δη-
µιουργεί κακοπληρωτές και στέλνει µήνυµα στην αγορά ότι: ρύθ-
µισε τα χρέη σου κι αυτή τη φορά έλα να πληρώσεις 3% και µετά
µπορείς κάλλιστα να περιµένεις την επόµενη ρύθµιση χρεών, που
ο Υπουργός θα πει ότι είναι η τελευταία.

Εγώ θα σας θυµίσω ότι υπήρχε για πρώτη φορά µε νόµο του
1998 ένα πάγιο σύστηµα ρύθµισης οφειλών. Εγώ δεν θα πω ότι

ήταν το καλύτερο, ήταν όµως, ένα έντιµο πάγιο σύστηµα ρύθµι-
σης οφειλών. Και βεβαίως, σε περίπτωση θεοµηνιών, σεισµών,
πυρκαγιών, πυρόπληκτων έχουµε κάποιες ειδικές ρυθµίσεις. Θυ-
µίζω ότι και για τους πυρόπληκτους εµείς συµφωνήσαµε, γιατί
είναι ειδικού χαρακτήρα. Υπάρχει µία θεοµηνία, υπάρχει µία κα-
ταστροφή, υπάρχει κάποιο τροµερό, βίαιο, έκτακτο γεγονός.
Αλλά το να εισάγεις τέτοιες, γενικού χαρακτήρα, χαριστικές ρυθ-
µίσεις χρεών είναι καταστροφικό για το ασφαλιστικό σύστηµα.

Γιατί δεν παίρνετε αυτήν τη πάγια ρύθµιση να την επανεξετά-
σετε και να µπορούµε να δούµε έτσι και µε κοινωνικούς ελέγχους
–γιατί εµείς σας προκαλέσαµε να βελτιώσουµε και το θεσµικό
πλαίσιο- ποιες πραγµατικά επιχειρήσεις έχουν πρόβληµα και εκεί
να σταθεί η πολιτεία αρωγός; Αλλά τη φέρνετε –για τέταρτη
φορά το ξαναλέω- γιατί δεν µπορείτε να κάνετε κάτι άλλο. Γιατί
και τα έσοδα του ΙΚΑ, όπως και τα φορολογικά έσοδα του κρά-
τους σάς έχουν ξεφύγει. Γιατί; Γιατί απαξιώσατε συστηµατικά
τους ελεγκτικούς µηχανισµούς; ∆ιότι, όχι µόνο προσλήψεις δεν
κάνατε και στο ΙΚΑ και στα άλλα ασφαλιστικά ταµεία και στις
εφορίες και αλλού όπου βάλατε τα δικά σας παιδιά τελείως ανα-
ξιοκρατικά παραγκωνίζοντας υπαλλήλους αξιόλογους, διότι δεν
ήταν του κατάλληλου «χρώµατος», αλλά γεµίσατε βεβαίως και
το ΙΚΑ µε τα περίφηµα «STAGE» –ανασφάλιστη, φθηνή εργασία-
«δικά µας παιδιά».

Το είπε και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος, ότι ουδείς
γνωρίζει πώς και µε ποιες διαδικασίες εισέρχονται στα ασφαλι-
στικά ταµεία, στα νοσοκοµεία, στους δήµους και στις νοµαρχίες.
Αν φύγουν αυτοί οι άνθρωποι, το ΙΚΑ καταρρέει.

Η κυρία Υπουργός µας είπε πανηγυρίζοντας: «Πηγαίνετε τώρα
στο ΙΚΑ». Και εγώ την προκαλώ: Ας πάει στο ΙΚΑ. Ας πάει στο ΙΚΑ
Μενιδίου, ας πάει στο ΙΚΑ Καλλιθέας. Ας πάει στη δική της περι-
φέρεια, µην πάει στη δική µου και να δει πώς λειτουργεί το ΙΚΑ
κι αν φύγουν τα «STAGE» από το ΙΚΑ τι θα γίνει.

Απαξιώσατε το ΙΚΑ και σήµερα έρχεστε µε τέταρτη ρύθµιση
χρεών. Λέτε, λοιπόν, στην αγορά ότι εγώ που είµαι ο πρώτος κα-
κοπληρωτής –και θυµίζω ότι 2,7 δισεκατοµµύρια ευρώ παραλά-
βατε το χρέος του κράτους προς τα ασφαλιστικά ταµεία και αυτή
τη στιγµή έχει εκτιναχθεί στα 11.000.000.000 και παραλάβατε ένα
ΙΚΑ πλεονασµατικό και ήδη το έλλειµµά του αγγίζει τα
2.000.000.000 ευρώ- τί κάνω γι’ αυτό; Μία νέα ρύθµιση χρεών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να αναφερθώ σε µία τροπολογία, την οποία έχουµε

καταθέσει ο κ. Χάιδος κι εγώ, προσπαθώντας να δώσουµε µία
λύση στις πραγµατικές παλινωδίες αυτής της Κυβέρνησης. Μία
απ’ όλες. Λοιπόν, την «Επαγγελµατική Κατάρτιση ΑΕ», αυτή την
εταιρεία η οποία υπάγονταν στον ΟΑΕ∆ µε προηγούµενο νοµο-
σχέδιο, τη φέρατε και την υπαγάγατε στο Υπουργείο. Καλώς.
Όµως, δεν προβλέψατε καθόλου τους πόρους. Ο ΟΑΕ∆ σήµερα
δηλώνει ότι δεν χρηµατοδοτεί αυτή την εταιρεία, µε αποτέλεσµα
όχι µόνο οι εκπαιδευτικοί, αλλά και οι καταρτιζόµενοι, να είναι
απλήρωτοι για µήνες.

Η κυρία Υπουργός είπε ότι δεν κάνει δεκτή καµµία τροπολογία.
Εγώ λέω, κύριε Πρόεδρε, ότι αυτή η τροπολογία έχει θεσµικό χα-
ρακτήρα και πάει έστω να λύσει επιµέρους ένα σοβαρότατο πρό-
βληµα που αφορά πολλούς ανθρώπους και εργαζόµενους εκεί,
στην «Επαγγελµατική Κατάρτιση ΑΕ» αλλά κυρίως ανέργους οι
οποίοι καταρτίζονται και οι οποίοι µένουν απλήρωτοι επί µήνες
και οι άνεργοι.

Θα παρακαλούσα, λοιπόν, να ξανασκεφθείτε, πριν κλείσουµε,
τη διαδικασία ψήφισης του νοµοσχεδίου, αυτή τη τροπολογία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε την κ.

Χριστοφιλοπούλου.
Ο κ. Καρασµάνης έχει το λόγο, για πέντε λεπτά.
Κύριε συνάδελφε, µε απόφαση του Σώµατος έχουµε περιορί-

σει το χρόνο στα πέντε λεπτά, για να µπορέσουµε να διευκολύ-
νουµε και συναδέλφους που πρέπει να φύγουν για την επαρχία.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι σύντο-

µος.
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Ξεκινώντας µε µια επισήµανση, θα πω ότι η αλλαγή της ηγε-
σίας σ’ ένα Υπουργείο δε συνιστά αλλαγή Κυβέρνησης, δηλαδή,
το κυβερνητικό έργο συνεχίζεται απροσκόπτως και ενδεχοµέ-
νως, βελτιώνεται και δεν ακυρώνονται αποφάσεις και δεσµεύσεις
και εξαγγελίες της προηγούµενης ηγεσίας.

Και το λέω αυτό, κυρία Υπουργέ, γιατί η προηγουµένη ηγεσία
είχε δεσµευτεί ότι θα ιδρύσει ΣΕΠΕ στα Γιαννιτσά. Και µάλιστα,
καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής τη δέσµευση της προηγού-
µενης ηγεσίας, η οποία είναι καταχωρηµένη στα Πρακτικά της
Επιτροπής Περιφερειών της Βουλής, της οποίας στην προηγού-
µενη θητεία ήµουν Πρόεδρος εγώ, όπου λέει ρητά και κατηγο-
ρηµατικά ότι το ΣΕΠΕ Γιαννιτσών είναι µέσα στο νοµοσχέδιο. Και
βλέπουµε ότι στο νοµοσχέδιο αυτό δεν υπάρχουν τα Γιαννιτσά.

Από εκεί και πέρα, έρχοµαι στην πρώτη τροπολογία, την οποία
έχω καταθέσει και αναφέρεται στο εποχικό επίδοµα των εργα-
ζοµένων στις αγροτικές βιοµηχανίες επεξεργασίας, τυποποίησης
αγροτικών προϊόντων, δηλαδή, κονσερβοποιία, τυποποιητήρια,
διαλογητήρια κ.λπ.. Κι εδώ υπάρχει µια κραυγαλέα αδικία. Ο ν.
1836/1989 αποστερεί αυτό το εποχικό επίδοµα από αυτή την ευ-
παθή κοινωνική οµάδα και το επίδοµα αυτό είναι σηµαντικό. Είναι
700-800 ευρώ και δε χορηγείται. Και µάλιστα, εδώ υπάρχουν πάλι
δεσµεύσεις και εξαγγελίες και της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, αλλά
και της δικής µας Κυβέρνησης, της προηγούµενης ηγεσίας, ότι
ο ν. 1836/1989 µελετάται, διότι εµπεριέχει εποχικά επαγγέλµατα
τα οποία έχουν καταργηθεί, δε συνεχίζουν, δηλαδή, να ασκού-
νται και ότι θα συµπεριλάβει µέσα τους εποχικά εργαζόµενους
στις βιοµηχανίες επεξεργασίας των αγροτικών προϊόντων και
µέχρι στιγµής αυτό δεν έχει γίνει. Γι’ αυτό και το προτείνω στην
τροπολογία µου.

Και ερωτώ: Εν ονόµατι ποιας δικαιολογίας, ποιας σκοπιµότη-
τας αποστερείτε αυτό το εποχικό επίδοµα από µια ευπαθή κοι-
νωνική οµάδα; Τη σκοπιµότητα και τη δικαιολογία του
δηµοσιονοµικού κόστους την αντιλαµβάνοµαι και την αποδέχο-
µαι, όχι, όµως, εις βάρος αυτών των εργαζοµένων, αλλά περικό-
πτοντας τις δαπάνες σε άλλους τοµείς.

Και έρχοµαι στη δεύτερη τροπολογία την οποία έχω καταθέσει
και αναφέρεται και αυτή πάλι στους εποχικά εργαζόµενους,
όπου ο ν. 3513/2006 µε το άρθρο 53 δεν τους επιτρέπει να ασφα-
λίζονται στο ΙΚΑ, µε αποτέλεσµα ότι οι άνθρωποι αυτοί δε θα
µπορούν να παίρνουν το επίδοµα ανεργίας. Όµως, ευτυχώς, ο
νόµος αυτός ακόµα δεν έχει εφαρµοστεί. Υπάρχει η δέσµευση
της κυρίας Πετραλιά ότι θα φέρει στο προσεχές νοµοσχέδιο ει-
δικό άρθρο για τους εποχικά εργαζόµενους στις αγροτικές βιο-
µηχανίες και θα καταργήσει αυτό το άρθρο που δεν τους
επιτρέπει να ασφαλίζονται στο ΙΚΑ.

Και η τρίτη τροπολογία, κύριε Πρόεδρε, έχει σχέση µε τους
εργαζόµενους στον κλάδο κλωστοϋφαντουργίας, που, όπως
είναι γνωστόν, ο κλάδος αυτός της ελληνικής υφαντουργίας και
κλωστοϋφαντουργίας έχει περάσει µέσα από συµπληγάδες, ακο-
λούθησε την τελευταία δεκαετία µια φθίνουσα πορεία, πολλές
βιοµηχανίες έκλεισαν, άλλες βιοµηχανίες µετεγκαταστάθηκαν σε
άλλες γειτονικές χώρες, µε αποτέλεσµα πολλές θέσεις εργασίας
να χαθούν. Γι’ αυτό, λοιπόν, στην τροπολογία προτείνω ότι όσοι
εργαζόµενοι εργάζονται στην Ελληνική Υφαντουργία, εφόσον
συµπληρώσουν το πεντηκοστό έτος της ηλικίας τους και επτά-
µιση χιλιάδες ένσηµα, µέχρις ότου συµπληρώσουν τις προϋπο-
θέσεις της συνταξιοδότησης, να πάρουν µια εισοδηµατική
ενίσχυση ίση µε το ποσό της πλήρους σύνταξης -το τονίζω αυτό,
για να µην υπάρχει παρεξήγηση- που σηµαίνει ότι θα παίρνουν το
ποσό του τελευταίου ηµεροµισθίου ή µισθού πριν από την απο-
χώρηση από τη βιοµηχανία.

Κυρία Υπουργέ, γνωρίζω την ευαισθησία την οποία έχετε και
εσείς και η κ. Πετραλιά και πιστεύω ότι και το εποχικό επίδοµα
που επί είκοσι χρόνια δεν το παίρνουν οι εποχιακά εργαζόµενοι
στις αγροτικές βιοµηχανίες θα τους το δώσετε, θα πρέπει, δη-
λαδή, να αποκατασταθεί αυτή η κραυγαλέα αδικία και επιτέλους,
οι δεσµεύσεις και οι εξαγγελίες να τηρούνται και, όπως δεσµεύ-
τηκε και η κ. Πετραλιά, το άρθρο 53 του νόµου αυτού, που απο-
στερεί το δικαίωµα να ασφαλίζονται στο ΙΚΑ και αυτό στο
προσεχές νοµοσχέδιο, θα το φέρετε ως ειδικό άρθρο, καθώς επί-
σης θα λάβετε υπόψη σας και αυτή την πρόταση τη νοµοθετική

που έχω κάνει σχετικά µε τους εργαζόµενους στην Ελληνική
Υφαντουργία.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε.
Κύριε Στρατάκη, θέλετε να πάρετε το λόγο;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Θα σας παρακαλέσω

µόνο, αν µπορείτε, να περιοριστείτε στα τρία λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Θα προσπαθήσω, κύριε Πρόε-

δρε. Ευχαριστώ πολύ.
Στο άρθρο 32 του σχεδίου νόµου που συζητάµε αναφέρεται -

και καλώς- η ρύθµιση ή σωστότερα το πρόγραµµα επιδότησης
ανέργων των Συνεταιριστικών Λιπασµάτων. Ο εισηγητής µας και
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος δήλωσαν ότι ψηφίζουµε αυτό
το άρθρο.

Θα ήθελα, όµως, να πω στην κυρία Υπουργό ότι είναι άδικο και
άλλοι εργαζόµενοι που δούλευαν σε συνεταιριστικά εργοστάσια
στο παρελθόν -και αναφέροµαι στους σταφιδεργάτες- το είπα
και για το ειδικό επίδοµα, όπως προβλέπεται- να µην έχουν τη
δυνατότητα να κλείσουν τον κύκλο της παραγωγικής τους ζωής
και να µπουν σε µια σύνταξη, επειδή τα εργοστάσια αυτά έκλει-
σαν και να µην γίνεται από την πλευρά της Κυβέρνησης καµµία
προσπάθεια να ρυθµιστεί το θέµα τους, όταν, µάλιστα, είναι γνω-
στό ότι οι περισσότεροι από αυτούς, αν όχι το σύνολό τους, δού-
λευαν κυρίως σε συνεταιριστικά εργοστάσια, στα
σταφιδεργοστάσια.

Είναι ένα θέµα που θέλω να το δει η κυρία Υπουργός. ∆εν
ξέρω αν µπορεί να το εντάξει σε αυτή τη διαδικασία, αλλά θεωρώ
ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό, διότι είναι άδικο σαράντα-πενή-
ντα άνθρωποι που έχουν αποµείνει εν ζωή από αυτήν την κατη-
γορία και δεν έχουν ούτε ένα ευρώ για να ζήσουν, να µην
µπορούν να ενταχθούν σε µια διαδικασία τέτοια, ώστε να µπο-
ρέσουν τουλάχιστον να πάρουν κάποτε κάποια σύνταξη.

Χαίροµαι που πραγµατικά έγινε πλήρως αποδεκτό και από
όλες τις πτέρυγες της Βουλής -και πολύ καλά έγινε αυτό- η τρο-
πολογία που κατέθεσε ο κ. Πάγκαλος. Θέλω, όµως, να επιση-
µάνω στην Κυβέρνηση, διότι λείπει ο αρµόδιος Υπουργός, ότι
υπάρχουν και άλλοι οι σπουδαστές που σπούδαζαν εκεί, που
τώρα δεν έχουν ούτε σε ποιο πανεπιστήµιο να πάνε. ∆ιότι το πα-
νεπιστήµιο στο κέντρο της πόλης καταστράφηκε, τα κτήρια που
ήταν στην περιφέρεια της πόλης και αυτά είναι ηµικατεστραµ-
µένα και καταλαβαίνετε ότι κάποιοι άνθρωποι που ήταν εκεί και
σπούδαζαν, αντιµετωπίζουν τεράστιο πρόβληµα. Έχω κάνει σχε-
τική ερώτηση στο Υπουργείο Παιδείας και περιµένω απάντηση.
Θέλω, όµως, να το θέσω υπόψη της Κυβέρνησης, για να είναι
γνωστό.

Και έρχοµαι στην τροπολογία που αφορά τους εκπαιδευτι-
κούς. Εδώ υπάρχει ένα πρόβληµα, διότι ρυθµίζονται τα θέµατα
εκπαιδευτικών που κάποια στιγµή, την περίοδο 1991-1993, υπη-
ρέτησαν στον ΟΑΕ∆ και δεν ρυθµίζονται θέµατα ανθρώπων, που
υπηρέτησαν στον ΟΑΕ∆, το προηγούµενο διάστηµα. Θα ήθελα
να το δείτε και αυτό. Αυτός είναι ο λόγος που εµείς καταψηφί-
ζουµε τη συγκεκριµένη τροπολογία, παρόλο που συµφωνούµε
στο να ενταχθούν οι θεωρητικές ειδικότητες, σε αυτήν την κατη-
γορία που τις εντάσσετε. Όµως, εξ αυτού του λόγου δηµιουρ-
γείται άλλη αδικία, διότι δεν εντάσσονται οι τεχνικές ειδικότητες,
που και αυτοί έχουν πρόβληµα, έστω κι αν αυτή τη στιγµή τυχαί-
νει να εργάζονται ως ωροµίσθιοι. Κάποιοι, όµως, από αυτούς,
δεν εργάζονται και θα ήταν πραγµατικά δικαιότερο, εάν συµπε-
ριλαµβάνατε αυτή τη ρύθµιση για όλους τους εργαζόµενους
εκεί, πέρα, βέβαια, από το άλλο, ότι συνολικά το σύστηµα, όπως
το έχετε διαµορφώσει, δηµιουργεί αντιδράσεις και αντιθέσεις µε-
ταξύ των καθηγητών.

Καλό θα ήταν κάποια στιγµή να δούµε τα συνολικά προβλή-
µατα που υπάρχουν, ώστε να γίνει µια συνολική ρύθµιση, ώστε
να µην υπάρχουν αυτής της µορφής τα προβλήµατα και τα πα-
ράπονα. ∆ιότι πολλές φορές είναι δικαιολογηµένα και εγώ ως τέ-



τοια τα µεταφέρω, έστω και αν υπάρχουν αντίθετες απόψεις,
διότι θα έπρεπε κανείς να συγκεράσει τις απόψεις από όπου και
αν προέρχονται και να δούµε ποια είναι η χρυσή τοµή και πώς
µπορούµε πραγµατικά να µην δηµιουργούµε αδικίες στο µέλλον,
όταν είναι γνωστό ότι στόχος και σκοπός της πολιτείας πρέπει
να είναι να ισοσκελίζει τα πράγµατα ή, εν πάση περιπτώσει, να
διαµορφώνει ένα περιβάλλον δικαιοσύνης για όλους και για όλα
τα ζητήµατα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ήµουν ακριβής.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Βεβαίως. Ευχαρι-
στούµε.

Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζα-
φέρης ενηµερώνει το Σώµα ότι, σύµφωνα µε τον Κανονισµό της
Βουλής, άρθρο 17 παράγραφος 2, ορίζει αναπληρωτή εκπρό-
σωπο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας τον Βουλευτή κ. Γεωργιάδη
Σπυρίδωνα-Άδωνι.

Ο κ. Ντόλιος έχει το λόγο.
Κύριε Ντόλιο, υποθέτω ότι θέλετε να δώσετε κάποια διευκρί-

νιση. Παράκληση να µην ανοίξουµε θέµατα τα οποία…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Όχι δεν θα ανοίξουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Έχετε ένα λεπτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Θα ήθελα να πω µόνο ότι η συνάντηση

στην οποία αναφέρθηκε η κυρία Υπουργός ήταν µια ενηµερω-
τική συνάντηση. Έλειπα εγώ και ένας συνάδελφος της Νέας ∆η-
µοκρατίας, γιατί λείπαµε στο εξωτερικό. Στη συνάντηση αυτή το
Υπουργείο υποσχέθηκε ότι θα δει το θέµα.

Στη συνέχεια, η απάντηση ήταν ότι είναι θέµα του Υπουργείου
Οικονοµίας και Οικονοµικών. Από το Υπουργείο Οικονοµίας και
Οικονοµικών µας είπαν κατ’ αρχάς «όχι». Όταν µας είπαν το
«ναι», ενεργοποιήθηκε η διαδικασία για την προγραµµατική σύµ-
βαση. Σε αυτή τη διαδικασία δε συµµετείχε κανείς.

Εάν συµµετείχαµε, κυρία Υπουργέ, θα είχαµε προλάβει και θα
είχατε προλάβει κάποια πράγµατα.

Τι ζητάµε κοντολογίς; Τα ένσηµα τα οποία αφορούν τριάντα
εργαζόµενους. Και όχι ακριβώς τριάντα. Σας λέω ότι οι επτά από
τους τριάντα έχουν βρει ήδη δουλειά. Αφορούν, λοιπόν, είκοσι
τρεις εργαζόµενους. Σας λέω ότι από αυτούς τους είκοσι τρεις,
ένας αριθµός θα βγει στη σύνταξη µε τα διακόσια ένσηµα που θα
τους δώσετε. Θα κερδίσει η προγραµµατική σύµβαση πολύ πε-
ρισσότερα από αυτά τα οποία θα δώσει, εάν δώσει τα διακόσια
ένσηµα.

Το δεύτερο ζήτηµα: ∆έκα εργαζόµενοι -έµεναν επτά, γιατί οι
τρεις βγήκαν στη σύνταξη- δουλεύουν µέχρι και το 2009 στην
ίδια επιχείρηση. Επειδή άλλαξε ο επιχειρηµατίας, έκανε µια δεύ-
τερη εταιρεία µέσα στην ίδια του την εταιρεία, αυτοί οι άνθρωποι
φαίνεται να απολύθηκαν το 2005, ενώ δούλευαν µέχρι το 2009.
Σας ζητάµε, λοιπόν, εκεί που λέει «όσων η σύµβαση καταγγέλ-
θηκε από το 2007», να γράψετε «από το 2005». Αφορά επτά
άτοµα. Από τα επτά άτοµα, δύο θα βγουν στη σύνταξη. Και θα
κερδίσετε και απ’ αυτή τη ρύθµιση. Και αυτό είναι και θέµα ηθι-
κής τάξης, κυρία Υπουργέ.

Να σας πω και ένα τελευταίο ζήτηµα. Αυτό το όριο των 800
ευρώ αφορά κάποιους ελάχιστους ανθρώπους εκεί πέρα. Και
αντί για 800 ευρώ, θα πάνε 800-850 ευρώ.

Τελικά, για να µην υπάρξει κάποια παρανόηση, εµείς είπαµε
ότι ψηφίζουµε την τροπολογία, γιατί και ως φιλοδωρήµατα
ακόµη, είναι αναγκαία στην περιοχή µας και στους συγκεκριµέ-
νους εργαζόµενους, αλλά επίσης –για να σας πούµε και την αλή-
θεια- γιατί ανησυχούµε για την ψηφοφορία της ∆ευτέρας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Έχει ζητήσει το λόγο
ο πρώην Πρόεδρος κ. Κακλαµάνης.

Κύριε Πρόεδρε, θα σας παρακαλούσα να µιλήσετε για πέντε
λεπτά, επειδή έχουµε πει να κάνουµε κάποια διευθέτηση, για να
διευκολύνουµε τους συναδέλφους.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε, κατά
πάσα πιθανότητα θα έχω ολοκληρώσει.

Κύριε Πρόεδρε, δεν πήρα το λόγο επί της αρχής του νοµο-
σχεδίου. Θεωρώ το Σώµα Επιθεωρητών Εργασίας ως βάση, την
πλέον σηµαντική, για τη δυνατότητα παρέµβασης του Υπουρ-
γείου Εργασίας. Εγώ, ως Υπουργός Εργασίας, επόπτευσα αυτού

του Σώµατος και έτσι θα ήθελα να ονοµάζεται και το Υπουργείο
Εργασίας και όχι Υπουργείο Απασχόλησης. Και θα ήλπιζα ότι µ’
αυτό το νοµοσχέδιο θα επήρχετο όχι µόνο µία οργανωτική ανα-
συγκρότηση, αλλά και ουσιαστικά ενδυνάµωση αυτού του Σώ-
µατος.

Ξέρω ότι οι εργαζόµενοι σ’ αυτό το Σώµα και η ηγεσία του και
ο µέχρι πριν από ένα χρόνο περίπου Γενικός Γραµµατέας κ. Κου-
ρούσης –είναι τώρα στο Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας- κατέ-
βαλαν προσπάθειες, για να ανταποκριθεί στην αποστολή του.
Όµως, το θέµα που τίθεται είναι ποια είναι η πολιτική βούληση
της Κυβέρνησης και γενικώς ποια είναι η αντίληψη που διαχέεται
µε τη βούληση αυτή σε όλο το οικονοµικό και κοινωνικό και το δι-
καιικό µας σύστηµα, του οποίου εγγύηση είναι και η λειτουργία
της δικαιοσύνης. Και κλείνοντας, θα εξηγήσω γιατί έκανα αυτή
την αναφορά.

Νοµίζω ότι αυτή τη στιγµή προέχουν τα µέτρα ανακοπής µίας
κατολίσθησης και όχι απλώς της οικονοµίας. Εγώ ανήκω σε µία
γενιά που πείνασε, που δυστύχησε, αλλά που έβλεπε µε αισιο-
δοξία το µέλλον και το κατέκτησε εν πολλοίς σε σηµαντικό βαθµό
αυτό το µέλλον. ∆ικαιούµαι να ελπίζω ότι αυτή η δύσκολη πε-
ρίοδος –εσωτερικώς λόγω της γενικότερης πολιτικής που εφαρ-
µόζει η Νέα ∆ηµοκρατία- θα έχει σύντοµα τέλος. Αλλά για τη
διεθνή κρίση που τώρα αρχίζει να µας αγγίζει µε τον τουρισµό,
η Κυβέρνηση και προσωπικά ο Πρωθυπουργός ο οποίος από το
πρωί µέχρι το βράδυ µιλάει για καταστροφή λόγω της διεθνούς
κρίσης, δυστυχώς δηµιούργησαν περισσότερα προβλήµατα και
προκάλεσαν ήδη συλλογική κατάθλιψη της ελληνικής κοινωνίας.
Όλα αυτά είναι ένα µήνυµα: «βάλτε όλοι τα κεφάλια µέσα, µη
δουλεύετε, µην ελπίζετε και περιµένετε την «εξ ύψους βοήθεια».

Θα έλεγα ότι οι προχειρότητες κυβερνητικών ρυθµίσεων, το
λιγότερο βλάπτουν, περισσότερο απ’ ό,τι –όπως νοµίζει η ίδια η
Κυβέρνηση- βοηθούν το κυβερνών κόµµα. Τί ωφέλησε η ρύθµιση
των εισφορών για τα εν συνεχεία; Ασφαλώς για τις εκλογές του
2007, τότε ωφέλησε. Τρεις µέρες πριν διαλυθεί η Βουλή, είχε κα-
τατεθεί η περίφηµη τροπολογία για τη ρύθµιση των οφειλών σε
δόσεις από τον τότε Υπουργό Απασχόλησης, όπως ονοµάζεται
τώρα το Υπουργείο. Σε τί νοµίζετε ότι θα βοηθήσει τώρα αυτή η
νέα ρύθµιση; Αντί να είναι και πιο γενναία για τις µικρές και µε-
σαίες επιχειρήσεις, µέσα απ’ αυτή τη ρύθµιση ευνοούνται οι µο-
νίµως εισφοροδιαφεύγοντες µε τις δυνατότητες που έχουν, τα
ειδικά λογιστήρια, τους ειδικούς συνεργάτες, κ.λπ.. Γι’ αυτό, είναι
λάθος αυτή η νέα ρύθµιση.

Όµως, ακόµα µεγαλύτερο λάθος είναι µία διάταξη αυτού του
νοµοσχεδίου στο άρθρο 15, µε την οποία γίνεται κανονικά υπε-
ξαίρεση –αυτό λέγεται πολιτική υπεξαίρεση, κύριε Πρόεδρε-
300.000.000 κεφαλαίου του Λογαριασµού Απασχόλησης και
Επαγγελµατικής Κατάρτισης που είναι χρήµατα των εργαζοµέ-
νων και των εργοδοτών και που γι’ αυτά τα χρήµατα είναι επι-
φορτισµένος ο ΟΑΕ∆ µέχρι τώρα απλώς να είναι ο διαχειριστής
τους.

Εδώ είναι φανερό ότι αυτά τα χρήµατα –η Υπουργός επικαλέ-
στηκε νόµο του 1998, λάθος, προφανώς εννοούσε το 1956, ηµί-
σεως και πλέον αιώνος- θα καλύψουν δήµους και ανάγκες δήµων
κατ’ επιλογήν βεβαίως, όπως κάνει το Υπουργείο Εσωτερικών, η
Κυβέρνηση γενικότερα, διακρίνοντας στην τοπική αυτοδιοίκηση
τους «δικούς µας» και τους «άλλους».

Κύριε Πρόεδρε, µου είπατε και εσείς να είµαι σύντοµος και
πράγµατι δεν θέλω να πάρω περισσότερο χρόνο. Κλείνοντας,
θέλω να αναφερθώ σ’ ένα πάρα πολύ σηµαντικό θέµα, για το
οποίο η παρούσα κυρία Υφυπουργός, αλλά και όσοι µε ακού-
σετε, αν θέλετε, δώστε µία ιδιαίτερη προσοχή.

Είναι γνωστή η διελκυστίνδα και η σύγχυση που υπάρχει
ακόµα και στο ευρύ κοινό σχετικά µε τον περίφηµο θεσµό της
µερικής απασχόλησης. Πράγµατι, το 1998, ο ν. 2639 προέβλεψε
ότι σύµβαση µερικής απασχόλησης, εάν δεν καταρτιστεί εγγρά-
φως και αν δεν γνωστοποιηθεί µέσα σε δεκαπέντε ηµέρες από
της συνάψεώς της στην αρµόδια επιθεώρηση εργασίας, τεκµαί-
ρεται ότι καλύπτει σχέση εργασίας µε πλήρη απασχόληση και ο
µισθωτός δικαιούται ολόκληρο το νόµιµο ή συµφωνηµένο µισθό
του ή το ηµεροµίσθιο πλήρους απασχόλησης.

Είναι ξεκάθαρη αυτή η διάταξη. Και όµως, όπως έγινε µε την
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επίσης νόµιµη και ξεκάθαρη διαδικασία για τη δυνατότητα των δι-
καστηρίων να εκδίδουν αποφάσεις ασφαλιστικών µέτρων για
αναστολή απολύσεων εργαζοµένων, µε τη µακρά χείρα του άλ-
λοτε Προέδρου του Αρείου Πάγου ουσιαστικά επεβλήθη στα δι-
καστήρια να παραβιάζουν το νόµο και την πολιτική δικονοµία.
Έτσι και εδώ, έρχεται µία «ξεκάρφωτη» απόφαση του Αρείου
Πάγου. Το εννοώ, κύριε Πρόεδρε, γιατί δεν έχει κανένα απολύ-
τως νοµικό έρεισµα. Και «οι κρίνοντες κρίνονται». Να καταλάβουν
όσοι εν ονόµατι του ελληνικού λαού είναι επιφορτισµένοι να
εφαρµόζουν το δίκαιο ότι κρίνονται και δεν είναι υπεράνω κρί-
σης και κριτικής, δεν έχουν καµία ασυλία.

Έχουµε, λοιπόν, µία ξεκάρφωτη απόφαση του Β’ Τµήµατος
του Αρείου Πάγου, µε την οποία ούτε λίγο ούτε πολύ λέει «Εάν
όµως συµφωνήθηκε να µεταβληθεί η πλήρης απασχόληση σε µε-
ρική, µε ταυτόχρονη λύση της σύµβασης πλήρους απασχόλησης
ή αν η µερική απασχόληση συµφωνήθηκε χωρίς να υπάρχει σύµ-
βαση πλήρους απασχόλησης, τότε αν η συµφωνία αυτή είναι
άκυρη διότι δεν είναι έγγραφη, δεν µπορεί να θεωρηθεί ότι επ’
αυτήν γεννιέται αυτοµάτως έγκυρη σύµβαση πλήρους απασχό-
λησης αφού τέτοια δεν υπήρξε. Λόγω όµως της ακυρότητας της
σύµβασης µερικής απασχόλησης, θεωρείται ότι υπάρχει απλή
σχέση εργασίας µερικής απασχόλησης».

∆εν θα καταλάβατε τίποτα. Όταν θα το διαβάσετε στα Πρα-
κτικά, θα σας παρακαλέσω να προσπαθήσετε να καταλάβετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Και τώρα έγινε κα-
τανοητή η σοβαρότητα, νοµίζω, κύριε Πρόεδρε. Απλώς σας
πιέζω, επειδή υπάρχει πρόβληµα.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Απλώς εδώ δια του «ήξεις αφήξεις ουκ εν πολέµω θνήξεις» δί-

δεται η δυνατότητα στον οποιονδήποτε εργοδότη, ο οποίος δεν
κατήρτισε σύµβαση µερικής απασχόλησης –εάν την κατήρτισε
και το ισχυρίζεται, θα την κοινοποιούσε στην Επιθεώρηση Εργα-
σίας- να πετάξει στο δρόµο τους εργαζόµενους που είχαν στην
πραγµατικότητα σύµβαση πλήρους απασχόλησης.

Αυτό κάνει ο γνωστός κύριος επάνω στη Θεσσαλονίκη, ο άλ-
λοτε πρόεδρος των βιοµηχάνων βορείου Ελλάδος, για άλλες πε-
ριπτώσεις εργαζοµένων. Αυτή είναι η ασυδοσία που, δυστυχώς,
διαχέεται από πολύ ψηλά.

∆υστυχώς, το πνεύµα αυτής της ασυδοσίας έχει περάσει και
µέσα στην ίδια τη δικαιοσύνη, όπου όπως κρίνει ο καθένας µε τη
λογική του Κατή της Οθωµανικής Αυτοκρατορίας µπορεί να πα-
ραβιάζονται κανόνες και να δηµιουργείται αυτή η αναρχία στην
αγορά εργασίας, που σηµαίνει κοινωνικές εκρήξεις. Η φτώχεια,
η ανεργία και κυρίως η αδικία, ακόµα και εκεί από όπου ζητάει
κανείς να βρει το δίκιο του, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι καλοί
οιωνοί.

Εγώ «είπα και ελάλησα κατά τας Γραφάς και αµαρτίαν ουκ
έχω». Ας κοιτάξουµε πώς θα σταµατήσουµε πέρα από την οικο-
νοµική κρίση, την θεσµική κρίση. ∆ιότι εάν ο λαός πιστέψει ότι
δεν υπάρχει τίποτα σ’ αυτόν τον τόπο που να στηρίξει το δίκιο
του και µια ελπίδα για ένα καλύτερο µέλλον, καταλαβαίνετε πού
τον οδηγούµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ. Κα-
τρίνης για δύο λεπτά.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μετά από τρεις µέρες εξαντλητικής συζήτησης στην Ολοµέ-

λεια, οφείλω να αναγνωρίσω ότι έγιναν κάποιες φιλότιµες προ-
σπάθειες, τόσο από την παριστάµενη κυρία Υφυπουργό, όσο και
από την κυρία Υπουργό µε κάποιες διορθώσεις.

Βεβαίως, κυρία Υφυπουργέ, κατά γενική οµολογία και συνο-
λικά το νοµοσχέδιο αποδεικνύεται πολύ κατώτερο των περιστά-
σεων. Αποδεικνύεται, εντελώς αναποτελεσµατικό τόσο για τον
έλεγχο όσο και για την ενίσχυση της αγοράς εργασίας, αλλά εξό-
χως αποτελεσµατικό για την εξυπηρέτηση µικροπολιτικών συµ-
φερόντων, όπως είναι οι ρυθµίσεις του άρθρου 15 που αφορούν
το ΛΑΕΚ και τις οποίες τονίσαµε χθες.

Και δεν είναι τυχαίο, κύριε Πρόεδρε, ότι αυτές τις τρεις µέρες
ελάχιστοι Βουλευτές της οριακής πλειοψηφίας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας µίλησαν για την ουσία του νοµοσχεδίου που αφορά την
Επιθεώρηση Εργασίας και την «εργασιακή ζούγκλα» την οποία
ζούµε σήµερα.

Τουλάχιστον τα 2/3 του χρόνου τους αναλώθηκαν είτε σε επι-
µέρους ζητήµατα που αφορούν προβληµατικές επιχειρήσεις που
ορθώς ρυθµίζονται στις περισσότερες περιπτώσεις είτε σε τρο-
πολογίες τις οποίες το Υπουργείο αποφάσισε αιφνιδιαστικά,
τρεις µέρες πριν από τη συζήτηση στην Ολοµέλεια, να φέρει.
Όµως, αυτές οι τροπολογίες ήρθαν, όχι µόνο πριν από τη συζή-
τηση, αλλά και κατά τη διάρκεια της συζήτησης, κάνοντας διαρ-
κείς αλλαγές και όχι µόνο νοµοτεχνικές βελτιώσεις, αλλά
ουσιαστικές αλλαγές. Οι συνάδελφοι της Συµπολίτευσης, λοι-
πόν, ασχολήθηκαν µ’ αυτά τα ζητήµατα και όχι µε το θέµα του
νοµοσχεδίου.

∆εν θα σχολιάσω το επιθετικό ύφος του κ. Τζαµτζή και του Κοι-
νοβουλευτικού Εκπροσώπου. Προφανώς είναι µία πρόγευση για
τις συζητήσεις της επόµενης εβδοµάδας. Και είναι γνωστό ότι το
επιθετικό ύφος υιοθετείται όταν δεν υπάρχει επιχειρηµατολογία,
όταν κάποιος δεν µπορεί να στηρίξει την αλήθεια.

Θα σταθώ σε µία φράση της κυρίας Υπουργού, η οποία δή-
λωσε πάρα πολύ προβληµατισµένη και µας δήλωσε ότι είναι η
τελευταία ρύθµιση οφειλών προς το ΙΚΑ. Προφανώς, εννοούσε η
τελευταία ρύθµιση, γιατί θα είναι η τελευταία περίοδος που θα
είναι η ίδια Υπουργός, δεδοµένου ότι και οι τρεις προηγούµενοι
προκάτοχοί της είπαν το ίδιο. Προκαταλαµβάνει το αποτέλεσµα.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος, κύριε Πρόεδρε –και τελειώνω σε µισό λεπτό- για να µην
υπάρχει παρανόηση, όσον αφορά τις τροπολογίες, αφού στηλι-
τεύσω και πάλι το γεγονός ότι είχαµε τριάντα τέσσερα άρθρα νο-
µοσχεδίου και δεκαπέντε άρθρα υπό µορφή τροπολογιών, τα
οποία ήρθαν την Παρασκευή το µεσηµέρι -τροπολογίες και
άρθρα τα οποία «κόβονταν, ράβονταν» και άλλαζαν ανά ώρα και
στιγµή- θα ήθελα να πω ότι ο τρόπος µε τον οποίο αυτά τα άρθρα
έχουν συµπεριληφθεί στις δύο τουλάχιστον τροπολογίες -γιατί
είναι σαφώς ότι και για το θέµα του ΟΤΕ και για το θέµα του ΙΚΑ
έχουµε πει ότι διαφωνούµε- µας υποχρεώνει να τις καταψηφί-
σουµε, παρά το γεγονός ότι σε επιµέρους άρθρα, σε πολλά από
αυτά -όπως αναλυτικά είπαµε στις οµιλίες µας και τη δική µου
και των συναδέλφων- συµφωνούµε και είναι προς τη σωστή κα-
τεύθυνση.

Εύχοµαι, κυρία Υφυπουργέ, και στο θέµα της «ΘΡΑΚΗΣ Α.Ε.»
έστω και αυτή τη στιγµή να λάβετε υπόψη τις τρεις παρατηρή-
σεις του συναδέλφου κ. Ντόλιου, γιατί νοµίζω ότι µόνο όφελος
θα σας φέρουν και καµµία ζηµία.

Και τέλος, όσον αφορά αυτό που είπε ο κ. Λυκουρέντζος για τη
συναίνεση της ΟΛΜΕ, θα ήθελα να τον παρακαλέσω -αν και είναι
απών- να µην προκαλεί την εκπαιδευτική κοινότητα. Επίσης, τη
συναίνεση της ΟΛΜΕ και των εκπαιδευτικών να την αναζητήσει
στον προσχηµατικό διάλογο για την παιδεία και όχι σε ρυθµίσεις
που ο ίδιος φτιάχνει κατά το δοκούν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κύριε Λεβέντη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς όσον αφορά την τροπολογία του κ. Πάγκαλου, θα

ήθελα να πω ότι και εµείς βέβαια τη στηρίζουµε και γιατί ξέρω
προσωπικά την ατυχή οικογένεια, αλλά και γιατί πιστεύουµε ότι
είναι και ανθρώπινο και πέρα για πέρα δίκαιο.

Όσον αφορά τώρα για τα χρέη του ΙΚΑ, είπε η κυρία Υπουργός
ότι θα παρακολουθείται ο οφειλέτης κατά πόδας. Μακάρι να γίνει
αυτό, κυρία Υπουργέ. Όµως, ζούµε στην Ελλάδα. Αν έχετε την
ψευδαίσθηση ότι θα παρακολουθείται κανένας οφειλέτης µεγα-
λοεργοδότης κατά πόδας, νοµίζω ότι κάνετε λάθος και εσείς. Και
το µήνυµα που φεύγει από αυτήν την Αίθουσα δεν πρέπει να είναι
αυτό. Απεναντίας! Και το ότι παρακολουθούνται µεγαλοεργοδό-
τες κατά πόδας, το βλέπουµε µ’ αυτές τις χαριστικές ρυθµίσεις
που έρχονται εδώ απανωτά, που είναι δικές σας, αλλά και του
ΠΑΣΟΚ, το οποίο βέβαια τώρα διαµαρτύρεται. Πλην, όµως, και
αυτό έκανε ακριβώς τα ίδια. Σ’ αυτό είµαστε συνηθισµένοι.

Όµως, θα ήθελα να αναφερθώ µόνο σε µία τροπολογία που
έχουµε καταθέσει µε τον κ. Λαφαζάνη –και τελειώνω µ’ αυτό- και
αφορά λίγους εκπαιδευτικούς του ΟΑΕ∆, ελάχιστους στον
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αριθµό, οι οποίοι υπηρετούσαν και προ του 1989 και όµως δεν
περιελήφθησαν σε µία ρύθµιση, η οποία τακτοποίησε αυτούς
που εργάζονταν το 1990-1992.

Θα πρέπει να δοθεί µία προθεσµία τριών µηνών, ώστε αυτοί οι
λίγοι, ελάχιστοι, να τακτοποιηθούν, διότι είναι ένα θέµα, αν θέ-
λετε, δικαιοσύνης. Επειδή υπήρξε ένα νοµικό κενό εδώ και ακρι-
βώς είπε η κυρία Υπουργός ότι δεν θα γίνουν δεκτές οι
τροπολογίες, νοµίζουµε ότι είναι κάτι που θα πρέπει να απασχο-
λήσει το Υπουργείο Απασχόλησης, για να µην υπάρχουν τέτοιες
κατάφωρες αδικίες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε.
Κυρία Υπουργέ, θέλετε να προσθέσετε κάτι;
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Εντάξει, κύριε Πρόεδρε. Θα προσθέσω
µόνο µία κουβέντα.

Απλώς όσον αφορά τον πρώην Πρόεδρο της Βουλής, θα
ήθελα να του πω ότι το άρθρο 15, έτσι όπως το περιέγραψε, δεν
έχει καµµία σχέση µε το πραγµατικό άρθρο 15. Μιλάµε για ένα
ηλεκτρονικό αρχείο το οποίο θα έχει την ισχύ φυσικού αρχείου.
Μόνο σ’ αυτό αναφερόταν το άρθρο. Το λέω αυτό, επειδή έκανε
κάποιους συνειρµούς και θα ήθελα απλώς να αποκαταστήσω την
πραγµατικότητα, γιατί µπορεί να υπάρχει σύγχυση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ. Ρο-

ντούλης για δύο λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κυρία Υφυπουργέ, γι’ αυτά που θα

πω, θα µπορούσαµε να καταθέσουµε τροπολογίες. ∆εν το κά-
ναµε, διότι θεωρούµε ότι πρέπει να γίνει µε πρωτοβουλία της Κυ-
βέρνησης, για να είναι και όσο το δυνατόν πιο σύντοµο και
αποτελεσµατικότερο.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι υπάρχει ο ν. 3304/2005. Βάσει αυτού
του νοµοθετικού πλαισίου, εισάγεται η αρχή της ίσης µεταχείρι-
σης στον τοµέα της απασχόλησης όσον αφορά τα άτοµα µε ανα-
πηρία. Όµως, πρέπει να υπάρχει και ένα όργανο το οποίο θα
µπορεί να ελέγχει την εφαρµογή του ν.3304/2005.

Συνεπώς, όπως κατανοείτε, θα έπρεπε να προβλέψετε, στο νο-
µοσχέδιο αυτό που φέρατε για την αναµόρφωση του ΣΕΠΕ να
υπάρχει ένα ειδικό τµήµα, το οποίο θα ασχολείται µε την πιστο-
ποίηση της αρχής της ίσης µεταχείρισης στον εργασιακό τοµέα
για τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες.

∆εύτερον, γνωρίζετε πολύ καλά –διότι νοµίζω πως έχετε λάβει
και αντίστοιχο υπόµνηµα και σε ένα µεταγενέστερο νοµοσχέδιο
ίσως το ρυθµίσετε το θέµα- για τους 37 οδοντιάτρους του Τα-
µείου Ασφάλισης Ξενοδοχοϋπαλλήλων. Αυτοί οι άνθρωποι –γνω-
ρίζει το θέµα και η κ. Πετραλιά, διότι έστειλαν υποµνήµατα-
τριάντα επτά τον αριθµό, υπηρετούν χρόνια τώρα στα πολυϊα-
τρεία του πρώην ΤΑΞΥ Αθηνών και Πειραιώς. Τώρα ο κλάδος
υγείας αυτών πέρασε στο ΙΚΑ.-ΕΤΑΜ.. Καταλαβαίνετε, λοιπόν,
ότι θα πρέπει να υπάρξει µια ρύθµιση των εργασιακών σχέσεων
αυτών των ανθρώπων, διότι πληρώνονται µέχρι και σήµερα κατ’
αποκοπή µε κρατικό τιµολόγιο, ενώ καλύπτουν διαρκείς και πά-
γιες ανάγκες. Θα πρέπει να τύχουν µιας ρύθµισης των εργασια-
κών τους σχέσεων, να αποκτήσουν δηλαδή µια σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου. Είναι αναγκαιότητα να γίνει
αυτό. Νοµίζω ότι επί σειρά ετών καλύπτουν πάγιες και διαρκείς
ανάγκες και µιλάµε για τριάντα επτά τον αριθµό άτοµα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-

θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγου-
µένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής
των Ελλήνων, τριάντα πέντε µαθητές και τέσσερις συνοδοί-κα-
θηγητές από το 16ο ∆ηµοτικό Σχολείο Καλαµάτας.

Τους καλωσορίζουµε και τους ευχόµαστε καλή διαµονή.
(Χειροκροτήµατα)

Επίσης, θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επι-
τροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών «Εν-
σωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ, 2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, δια-

τάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις φο-
ρολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου, Φ.Π.Α. και λοιπών φορολο-
γιών και λοιπές διατάξεις».

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρ-
θρων 27 έως 34 και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας «Ανα-
διοργάνωση Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.), ρύθ-
µιση θεµάτων Οργανισµών εποπτευοµένων από το Υπουργείο
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και άλλες διατάξεις».
Η ψηφοφορία θα γίνει χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

27 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

28 έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

29 έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

30 έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

31 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

32 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

33 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34 όπως τροπο-

ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

34 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό
κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 556 και ειδικό αριθµό 34, όπως τροποποιήθηκε από την
κυρία Υπουργό;

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, εδώ υπάρχει ένα
πρόβληµα. Γνωρίζετε ότι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 556 και
ειδικό αριθµό 34 έχει 5 άρθρα, τα οποία έπρεπε να αριθµηθούν
και να ενσωµατωθούν στο νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Η τροπολογία µε γε-
νικό αριθµό 556 και ειδικό αριθµό 34 πρέπει να υπενθυµίσω ότι
εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως νέα άρθρα 35, 36, 37, 38 και 39.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Κάθε παράγραφος της τροπολογίας γί-
νεται άρθρο του νοµοσχεδίου. Οπότε µπορείτε να ψηφίσετε κατ’
άρθρον.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς η τροπο-
λογία µε γενικό αριθµό 556 και ειδικό αριθµό 34, περιλαµβάνει τα
νέα άρθρα 35, 36, 37, 38 και 39 και ερωτάται το Σώµα: Γίνεται
δεκτό το άρθρο 35 ως έχει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο
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35 έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

36 έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 37 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

37 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 38 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

38 έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 39 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το άρθρο

39 έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ερωτάται το Σώµα:

Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό 565 και ειδικό 43
όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 565 και ειδικό 43, όπως τροποποιήθηκε
από την κυρία Υπουργό, έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία και εντάσ-
σεται στο νοµοσχέδιο ως νέο άρθρο 40.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 566 και ειδικό 44, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 566 και ειδικό 44, όπως τροποποιήθηκε
από την κυρία Υπουργό, έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία και εντάσ-
σεται στο νοµοσχέδιο ως νέο άρθρο 41.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 562 και ειδικό 40, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία
Υπουργό;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 562 και ειδικό 40, όπως τροποποιήθηκε

από την κυρία Υπουργό έγινε δεκτή οµόφωνα και εντάσσεται στο
νοµοσχέδιο ως νέο άρθρο 42.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό οµόφωνα.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Απασχόλησης και

Κοινωνικής Προστασίας «Αναδιοργάνωση Σώµατος Επιθεώρη-
σης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.), ρύθµιση θεµάτων Οργανισµών επο-
πτευοµένων από το Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής και
επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της συνε-

δρίασης της ∆ευτέρας 30 Μαρτίου 2009 και παρακαλώ το Σώµα
για την επικύρωσή τους.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς, τα Πρα-

κτικά της συνεδρίασης της ∆ευτέρας 30 Μαρτίου 2009 επικυ-
ρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.50’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆εύτερα 4 Μαΐου 2009 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο,
«συζήτηση και λήψη απόφασης, µε µυστική ψηφοφορία, για την
άσκηση ή µη δίωξης κατά του πρώην Υπουργού Αιγαίου και Νη-
σιωτικής Πολιτικής κ. Αριστοτέλη Παυλίδη, σύµφωνα µε την παρ.
3 του άρθρου 86 του Συντάγµατος και τις παρ. 2 και 3 του άρ-
θρου 157 του Κανονισµού της Βουλής (Μέρος Κοινοβουλευτικό)
και παρ. 2 του άρθρου 6 του ν. 3126/2003, ως προς «την ενδε-
χόµενη τέλεση του αδικήµατος της ηθικής αυτουργίας, σε
εκβίαση τελεσθείσα από δράστη (κατηγορούµενος Παναγιώτης
Ζαχαρίου του Ζαχαρία) που µεταχειρίστηκε απειλή βλάβης της
επιχείρησης που ασκεί ο εξαναγκαζόµενος (Φ. Μανούσης), κατ’
επάγγελµα, κατά συνήθεια και κατ’ εξακολούθηση, κατά παρά-
βαση των άρθρων 1, 13 περ. στ’, 14, 16, 17, 18, 26 παρ. 1 εδ. α’,
27 παρ. 1, 46 παρ. 1 εδ. α’, 94 παρ. 1, 98 και 385 παρ. 1 περ. β’
του Π.Κ.», σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη που έχει δια-
νεµηθεί.
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